
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2155
2. ‘Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Κ. Χατζηδάκη, σελ. 2132
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Γλυκών Νερών Αττικής, το Γυµνάσιο
Κάτω Μακρινού Αιτωλοακαρνανίας, το 9ο Δηµοτικό Σχολείο Πά-
τρας, το 20ο Δηµοτικό Σχολείο Βόλου και το 7ο Γυµνάσιο Πά-
τρας, σελ. 2132,2136,2139,2143,2153

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2121,2122,2130,2135
5. Αναφορά στην Παγκόσµια Ηµέρα των Ατόµων µε Αναπηρία,

σελ. 2142,2143,2148,2150
6. Ανακοινώνεται ότι η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Ανα-

πηρία (ΕΣΑΜΕΑ) κατέθεσε ψήφισµα µε το οποίο δηλώνει την
αντίθεσή της προς την υφιστάµενη κοινωνικοπολιτική κατάσταση
και ζητά τη διασφάλιση των δικαιωµάτων των µελών της, σελ.
2148

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2097-2099
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 2099-

2117 
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέ-

ρας 6 Δεκεµβρίου 2010, σελ. 2118
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-

σκευµάτων, σχετικά µε το Σχολείο Ευρωπαϊκής Παιδείας κ.λπ.,
σελ. 2119 

β) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την υποχρηµατοδότηση του Νοσοκοµείου Θηβών
κ.λπ., σελ. 2120

γ) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τις γερµανικές αποζηµιώσεις, το
δικαίωµα παρέµβασης του ελληνικού κράτους στο Διεθνές Δι-
καστήριο της Χάγης κ.λπ., σελ. 2121

δ) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε την αντιµε-
τώπιση των προβληµάτων της Ελληνικής Βιοµηχανίας Οχηµάτων
κ.λπ., σελ. 2123

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
το Ολυµπιακό Αθλητικό Κέντρο Αθηνών κ.λπ., σελ. 2126

στ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη
διαφυγή του στελέχους της «SIEMENS» Φολκ Γιουνγκ στη Γερ-
µανία κ.λπ., σελ. 2127

ζ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων:
i. σχετικά µε την υλοποίηση του προγράµµατος κατασκευής

σχολικών κτηρίων κ.λπ., σελ. 2130
ii. σχετικά µε το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας κ.λπ., σελ. 2133
5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας Δη-

µοκρατίας προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε καθυστερήσεις και παλινωδίες στο
κυβερνητικό έργο, σελ. 2135-2155

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου: 
Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και

Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εθνικής  Άµυνας,
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Προστασίας του Πο-

λίτη, Πολιτισµού και Τουρισµού, Επικρατείας και Θαλάσσιων
Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας Σταθεροποίησης και Σύνδεσης µεταξύ των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των κρατών-µελών τους αφ’ ενός
και της Δηµοκρατίας της Σερβίας αφ’ ετέρου, µετά των συνηµ-
µένων Παραρτηµάτων, Πρωτόκολλων της Τελικής Πράξης και
των προσαρτηµένων σ’ αυτήν Δηλώσεων», σελ. 2139
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ΣΙΟΥΦΑΣ Δ., σελ.2142

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ Γ., σελ.2126
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.2134
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ., σελ.2122,2123
ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Μ., σελ.2120,2121
ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ Χ., σελ.2122,2123
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ., σελ.2133
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ.2131,2132,2133,
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Δ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
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Αθήνα, σήµερα στις 3 Δεκεµβρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά, µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή
Αγώνα κατά των Λιγνιτών αιτείται την προστασία της ευρύτερης
περιοχής της Δράµας από το ενδεχόµενο της παραχώρησης των
λιγνιτών σε ιδιώτες, το οποίο προβλέπεται ότι θα δηµιουργήσει
αρνητικό περιβάλλον για την οικονοµία και την ποιότητα ζωής
των κατοίκων της περιοχής.

2) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά, µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση
Βιοτεχνών Λαϊκής Τέχνης  ζητεί να ληφθεί απόφαση για την αυ-
τοτελή και αυτόνοµη λειτουργία του ΕΛΚΕΑ (Ελληνικό Κέντρο
Αργιλλοµάζης) ή για την ενοποίησή του µόνο µε το ΕΛΚΑ (Ελλη-
νικό Κέντρο Αργυροχρυσοχοϊας) προκειµένου να συνεχισθεί  η
εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα, εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στους απλήρωτους
εκπαιδευτικούς  προσθετικής διδακτικής στήριξης στα λύκεια.  

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην αντίθεση της
Πανελληνίου Ένωσης Θεολόγων στην κατάργηση του µαθήµα-
τος των θρησκευτικών. 

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη διαµαρτυρία του
εµπορικού Συλλόγου Πάτρας για τον προϋπολογισµό του 2011.  

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στη διακοπή απο-
γευµατινών υπηρεσιών των ιατρών στα απογευµατινά ιατρεία των
νοσοκοµείων, καθώς και τα προβλήµατα πληρωµών των εργα-

στηριακών ιατρών του ΠΓΝΠ. 

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε δήλωση του Δι-
οικητή της Υγειονοµικής Περιφέρειας Παναγιώτη Γκούµα ότι
απαιτείται τελικά  περισσότερος χρόνος - απ’ ότι αρχικά είχε
εκτιµηθεί -για τη διαλεύκανση της υπόθεσης που αφορά το κύ-
κλωµα πώλησης µωρών σε Πάτρα και Τρίπολη.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Γεωτεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας Πα-
ράρτηµα Πελοποννήσου και Δυτικής Στερεάς Ελλάδας αιτείται
την ανάκληση της απόφασης για την άσκηση της εποπτείας του
ΕΦΕΤ από το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. 

9) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία  η Γενική Πα-
νελλαδική Οµοσπονδία Επιχειρήσεων Τουρισµού  αιτείται την
ένταξη του κλάδου τους στο συντελεστή ΦΠΑ του 6,5%

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η καθυστέρηση
της παράδοσης της νέας πτέρυγας του νοσοκοµείου Αγίου Αν-
δρέα του Νοµού Αχαϊας. 

11) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής του Κέντρου  Υγείας Σκο-
πέλου αιτείται τη στελέχωση του Κέντρου Υγείας µε επαρκές ια-
τρικό προσωπικό.

12) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  το Εθνικό Δίκτυο Νέων Μαρτυρικών Πόλεων
και Χωριών Ελλάδος (περιόδου 1940-1945) αιτείται την ανάδειξη
των µαρτυρικών πόλεων και χωριών και όχι την περιθωριοποίησή
τους, όπως συµβαίνει µέσω της  διοικητικής µεταρρύθµισης του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

13) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά, µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή Μερισµατούχων
της  ΕΛΑΣ αιτείται την παύση των περικοπών (σε µισθούς, συ-
ντάξεις, επιδόµατα και µερίσµατα), την κατάργηση του άρθρου
27 του ν.1911/1990, την άµεση αναγνώριση του ΜΤΣ ως Ταµείου
Επικουρικής Ασφάλισης κ.λπ..

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία  οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδε-
µόνων Γυµνασίου -ΤΑΔ -και Γενικού Λυκείου ΕΤΑΔ- Πόµπιας  εκ-
φράζουν τη δυσαρέσκειά τους για το γεγονός ότι η πολιτεία
αρνείται να καλύψει οικονοµικά τα δροµολόγια των µαθητών-
αθλητών  µε µισθωµένα λεωφορεία προς τους αθλητικούς χώ-
ρους, καθώς και την επιστροφή τους προς το σχολείο.

15) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία  η Περιφερειακή Οµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία Θεσσαλίας στηρίζει την εκστρατεία της
Εθνικής Οµοσπονδίας Τυφλών κατά της επαιτείας και της εκµε-
τάλλευσης των ΑΜΕΑ  και καταγγέλλει κάθε προσπάθεια καπη-
λείας της αναπηρίας.

16) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα χρέη
του  ΓΟΕΒ Πηνειού-Αλφειού, τα οποία απεικονίζουν την απελπι-
στική κατάσταση στην οποία βρίσκεται ο οργανισµός.

17) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, που αναφέρεται στα 3,6 εκα-
τοµµύρια εµβόλια που παρέλαβε πέρυσι   η Ελλάδα για την
αντιµετώπιση της νέας γρίπης. 

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην απόρριψη
χρηµατοδότησης για την στέγαση Μονάδας Σπαστικών Παιδιών
στις εγκαταστάσεις του ΠΙΚΠΑ στην Πάτρα.       

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Θεόδωρος Δέδες εκφράζει
την ανησυχία του, µε αφορµή τη δηµόσια προσευχή χιλιάδων
µουσουλµάνων στην Αθήνα,  για τις πολιτικές σκοπιµότητες που
κρύβονται πίσω από τέτοιες πράξεις.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
του κτηριακού συγκροτήµατος της λαχαναγοράς της Πάτρας. 

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην µη κάλυψη
κενών θέσεων εκπαιδευτικών, καθώς και τη µεταφορά των µα-
θητών των ΤΑΔ-ΕΤΑΔ Πάτρας. 

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά τις «οντισιόν»
των νέων αστυνοµικών.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν οι αστυνοµικοί προκειµένου να
συντηρήσουν τα υπηρεσιακά αυτοκίνητα και µοτοσυκλέτες τους. 

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην καθυστέ-
ρηση εξέτασης πενήντα χιλιάδων αιτήσεων για παροχή πολιτικού
ασύλου. 

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά τη µετακίνηση
των αστυνοµικών από την Αθήνα στο αεροδρόµιο, που ενώ γινό-
ταν µε υπηρεσιακό λεωφορείο, τώρα έχει διακοπεί, µε συνέπεια
αυτό να επιβαρύνει οικονοµικά τους ίδιους.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην αδυ-
ναµία κάλυψης νοσηλείας στο εξωτερικό αστυνοµικού, που
τραυµατίστηκε εν ώρα υπηρεσίας.  

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην  καθυ-
στέρηση  τοποθέτησης  των µηχανηµάτων ελέγχου στα Υπουρ-
γεία.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Προσωπι-
κού της ΔΕΗ καταγγέλλει την ενέργεια της εργοδότριας  «ΔΕΗ
Α.Ε.» να χορηγήσει στη συνδικαλιστική οργάνωση ΓΕΝΟΠ/ΔΕΗ
δάνειο ύψους 500.000.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επιχειρησιακών
Σωµατείων Ιδιωτικών Καζίνο  αιτείται την άµεση απόσυρση των
κυβερνητικών σχεδίων για αδειοδότηση και νοµιµοποίηση παρά-
νοµων δραστηριοτήτων τυχερών παιχνιδιών.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο κλεί-
σιµο κέντρων φιλοξενίας ηλικιωµένων, την κατάργηση εκδρο-
µών και διακοπών για τη µείωση  εξόδων. 

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο χρο-
νικό διάστηµα αναµονής της συνταξιοδότησης των αστυνοµικών.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία  αναφέρεται στη µεγάλη ποσό-
τητα κατεσχεµένων ναρκωτικών στη ΓΑΔΑ. 

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, που αφορά στην καθυστέρηση
αλλαγής της εκπαίδευσης των δοκίµων αστυνοµικών στην ΕΛΑΣ. 

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Ιδιω-
τικών ΚΤΕΟ   αιτείται, αναφορικά µε το σχέδιο νόµου για την
οδική ασφάλεια, τη λήψη µέτρων, ώστε να εξασφαλιστεί η αντι-
κειµενικότητα και η υψηλή ποιότητα ελέγχου από τους φορείς
που διεξάγουν τον τεχνικό έλεγχο.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε προσλήψεις
στελεχών υψηλής εξειδίκευσης στην ΕΛΑΣ. 

36) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Σπυρίδης  αι-
τείται της επίλυσης του προβλήµατος καθυστέρησης της
συνταξιοδότησής του από τον ΟΓΑ. 

37) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μπέγια Λάµπρος του Παύλου,
οµογενής κάτοικος Έδεσσας  αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε
την πορεία αιτήµατος πολιτογράφησης, που υποβλήθηκε από
την κόρη του, Μπέγια Φωτεινή.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών  κα-
ταγγέλλει την επιχειρούµενη απαξίωση  του λειτουργήµατος και
των λειτουργών της υγείας.

39) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ  ΝΑΣΙΩΚΑΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Δαµασίου
Νοµού Λαρίσης αιτείται την οικονοµική ενίσχυσή  του και την
αποζηµίωση ανά κιλό των αµπελουργών από τον ΕΛΓΑ για τα
αδιάθετα σταφύλια.

40) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Από-
στρατων Αξιωµατικών   διαµαρτύρεται για µια σειρά εθνικών,
στρατιωτικών, ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών ζητηµάτων των
Ενόπλων Δυνάµεων και Σωµάτων Ασφαλείας. 

2098 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Πανελλαδική Οµοσπον-
δία Επιχειρήσεων Τουρισµού εκφράζει τη δυσαρέσκεια του
κλάδου των επιχειρηµατιών τουριστικών γραφείων και τουριστι-
κών λεωφορείων  για το γεγονός ότι η µείωση του συντελεστή
ΦΠΑ κατά 4,5% αφορά µέχρι στιγµής µόνο τα καταλύµατα.

42) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων Δηµοτικού Σχολείου Αρχαίας Κορίνθου αιτείται την

χρηµατοδότηση από τον ΟΣΚ για την ανέγερση νέου σχολικού
κτηρίου στην αρχαία Κόρινθο. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2280/03-09-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνι-
δος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/101/16-11-2010 έγγραφο από
τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας  η ακό-
λουθη απάντηση:
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2100 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 4692/07-10-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Σκραφνάκη Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 45957/ΕΥΣ

6333/16-11-2010  έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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2102 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 5171/19-10-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κεφαλίδου Χαρούλας (Χαράς) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

1834/16-11-2010  έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων  η ακόλουθη απάντηση:
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2104 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 5373/21-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1853/16-11-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων  η ακόλουθη απάντηση:
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2106 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 5446/25-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουρουµπλή Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2386/16-11-

2010  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 5615/27-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παφίλη Αθανασίου, Μαυρίκου Γεωργίου και Μανωλάκου
Διαµάντως δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8177/11345/16-11-

2010 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

2108 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 5621/27-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παφίλη Αθανασίου, Γκιόκα Ιωάννη, Καραθανασόπουλου
Νικολάου, Χαραλάµπους Χαράλαµπου, Μαυρίκου Γεωργίου, Μα-

ρίνου Γεωργίου και Τζέκη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
7017/4/12019/16-11-2010 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:

2110 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8. Στην µε αριθµό 5683/29-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/12026/16-

11-2010 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η
ακόλουθη απάντηση:

2112 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9. Στην µε αριθµό 5784/02-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/12036/

16-11-2010  έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη
η ακόλουθη απάντηση:

2114 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



10. Στην µε αριθµό 5882/03-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδηµούλη Δηµήτριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1882/16-11-

2010 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων  η ακόλουθη απάντηση:
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2116 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



11. Στην µε αριθµό 9822/07-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 43269/16-11-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 6 Δεκεµβρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 252/29.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κε-
δίκογλου, προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την αξιοποίηση του προσωπικού της Αγροφυλακής στο πλαί-
σιο της αναδιάρθρωσης των υπηρεσιών προστασίας του πολίτη
κ.λπ.

2. Η µε αριθµό 269/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώργιου Κασαπίδη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κά-
λυψη των ζηµιών στο βαµβάκι από τον ΕΛΓΑ κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 283/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρω-
τούλη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη µεταφορά µαθητών Τµηµάτων
Αθλητικής Διευκόλυνσης (ΤΑΓ) κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 279/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκο-
τρώνη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη διακίνηση επικίνδυνων νοσο-
κοµειακών αποβλήτων και τον άµεσο κίνδυνο στη δηµόσια υγεία
και το περιβάλλον κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 276/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρου
Δρίτσα προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας, σχετικά µε την υπογραφή της Συλλογικής Σύµβασης Ερ-
γασίας για τους Έλληνες ναυτικούς κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 248/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου
Παπαγεωργίου προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στέγασης των
σχολικών µονάδων στην Πιερία κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 270/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις κρί-
σεις των προϊσταµένων στα Ελληνικά Ταχυδροµεία κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 284/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε τα βιβλιάρια υγείας των εικαστικών καλλιτεχνών κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 280/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπαν-
δρέου -Παπαδάκη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις περικοπές
στα επιδόµατα των πολυτέκνων και τριτέκνων οικογενειών κ.λπ..
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη υπ’ αριθµόν 273/30.11.2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το Σχολείο Ευρω-
παϊκής Παιδείας κ.λπ..

Στον κ. Στρατάκη θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Χριστοφιλοπούλου.

Κύριε Στρατάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, είναι γνωστό ότι η ίδρυση και λειτουργία

ενός ευρωπαϊκού οργανισµού, του µοναδικού ίσως στην Ελλάδα,
του Ευρωπαϊκού Οργανισµού Ασφάλειας Δικτύων και Πληροφο-
ριών, που εδρεύει στο Ηράκλειο, είχε ως προϋπόθεση, εκτός των
άλλων, και την ίδρυση του Σχολείου Ευρωπαϊκής Παιδείας, µε
στόχο να σπουδάζουν εκεί τα παιδιά των εργαζοµένων στον ορ-
γανισµό.

Η χώρα µας είχε αναλάβει αυτή τη δέσµευση το 2004, µετά τη
µεγάλη επιτυχία που είχαµε ως Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης τότε, να πετύχουµε δηλαδή την ίδρυση αυτού του οργανι-
σµού αφ’ ενός, αλλά και να έχει την έδρα του στην Ελλάδα, στην
Κρήτη και στο Ηράκλειο ιδιαίτερα. 

Βεβαίως, η δέσµευση αυτή είναι από εκείνες που δεν υλοποι-
ήθηκαν, µε αποτέλεσµα σήµερα -µε τα δεδοµένα που διαµορ-
φώνονται- το ευρωπαϊκό σχολείο να αποτελεί το πρόσχηµα όλων
εκείνων που για διάφορους λόγους θέλουν να µεταφέρουν την
έδρα του οργανισµού ή να καταργήσουν τον οργανισµό. 

Θεωρώ ότι αυτή η χαµένη, µέχρι πρότινος, αξιοπιστία τουλά-
χιστον θα πρέπει να διαφοροποιηθεί. Έχουµε υποχρέωση ως ελ-
ληνική πολιτεία, αφ’ ενός να τηρούµε τις δεσµεύσεις µας και αφ’
ετέρου βεβαίως, για κάτι που είναι πάρα πολύ σηµαντικό, να µην
αφήνουµε περιθώρια σε άλλους να βρίσκουν προφάσεις για να
υλοποιούν τα σχέδιά τους.

Ο ευρωπαϊκός οργανισµός είναι πολύ µεγάλης σηµασίας. Είναι
γνωστό πλέον. Τώρα έχει αποδειχθεί ποια είναι η µεγάλη του αξία
και θέλω να πιστεύω ότι η πολιτική ηγεσία και µε την εγνωσµένη
–ας την πούµε- εκτίµηση που διαθέτει στα όργανα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης θα συµβάλει ώστε να σταµατήσει αυτή η φιλολογία.
Περιµένω την απάντησή σας, κυρία Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Στρατάκη.

Το λόγο έχει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων κ. Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, πράγµατι η ίδρυση του οργανισµού αυτού,
αλλά και η χωροθέτησή του στην Κρήτη και ιδιαίτερα στο Ηρά-
κλειο, είχε σηµαντικό όφελος και για το νησί αλλά και για τη χώρα
µας. Σας θυµίζω εδώ, κυρία Πρόεδρε, ότι ήταν επί θητείας του κ.
Στρατάκη στο τότε Υπουργείο Μεταφορών που έγινε αυτή η µε-
γάλη επιτυχία.

Έχετε δίκιο. Το ευρωπαϊκό σχολείο, που λειτουργεί από το
2005-2006, δεν στεγάστηκε σε δικό του κτήριο. Γνωρίζετε πολύ
καλά, ως κάτοικος και Βουλευτής της περιοχής ότι σ’ αυτό το
σχολείο, το ENISA, φοιτούν παιδιά των υπαλλήλων του οργανι-
σµού, αλλά και παιδιά –γιατί υπάρχουν θέσεις- που είναι Έλλη-
νες µαθητές, των οποίων οι γονείς –ένας από τους δύο
τουλάχιστον- είναι πολίτης χώρας της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
πέραν της Ελλάδος.

Η προσωρινή στέγαση του σχολείου στο καλό, κατά τα άλλα,
νεόδµητο κτήριο του Γ’ Δηµοτικού Σχολείου Ηρακλείου είχε και
την απαιτούµενη πιστοποίηση. Ωστόσο η µεγάλη ανάπτυξη του
µαθητικού δυναµικού του σχολείου γρήγορα έφερε στα όριά του
αυτή την πρόσκαιρη λύση. 

Είναι αλήθεια κύριε συνάδελφε, ότι άλλες λύσεις που εξετά-
στηκαν ήταν ιδιαίτερα επαχθείς για το ελληνικό δηµόσιο, θα
έλεγα απαγορευτικές, ιδιαίτερα στη σηµερινή συγκυρία, όπως
το να δοθούν 800.000 ευρώ για την αγορά και µόνο του ακινήτου,
πέραν του κτηρίου.

Αναζητήσαµε τάχιστα βιώσιµες λύσεις. Ευρέθη, λοιπόν, ένα
ακίνητο στην ιδιοκτησία του Πανεπιστηµίου Κρήτης το οποίο βρί-
σκεται στην περιοχή Βούτες. Είναι περίπου δεκαπέντε στρέµ-
µατα. Μπορεί να στεγάσει και την πρωτοβάθµια εκπαίδευση και
το γυµνάσιο. Μπορεί, λοιπόν, να στεγάσει όλο το Ευρωπαϊκό
Σχολείο.

Πράγµατι την 1η Σεπτεµβρίου συγκροτήθηκε, µε απόφαση του
Περιφερειακού Διευθυντή Κρήτης, η επιτροπή καταλληλότητας
του κτηρίου και στις 9 Σεπτεµβρίου, αφού εξέτασε το χώρο,
έκρινε οµόφωνα ότι αυτή η έκταση, στην οποία αναφέρθηκα,
είναι κατάλληλη για την ανέγερση των διδακτηρίων και του ολοή-
µερου νηπιαγωγείου και του ολοήµερου δηµοτικού και του γυ-
µνασίου-λυκείου του Ευρωπαϊκού Σχολείου. Φορέας υλοποίησης
του έργου είναι βεβαίως ο ΟΣΚ, ο οποίος έκτοτε ανέλαβε να
πραγµατοποιήσει τις απαιτούµενες ενέργειες. 

Έχω εδώ -και είναι και στη διάθεσή σας- την επιστολή που
έστειλε ο διευθύνων σύµβουλος του ΟΣΚ -και µάλιστα το έκανε
στην αγγλική γλώσσα για ευνόητους λόγους, για ταχύτερη µε-
ταβίβασή της στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Στην επιστολή γίνεται
αναφορά όλων των ενεργειών που έχει αναλάβει ο ΟΣΚ µέχρι σή-
µερα καθώς και του χρονοδιαγράµµατος που µας βάζει πραγ-
µατικά σε µια τροχιά, ώστε ήδη µέσα στο  2011 να µπορούµε να
ξεκινήσουµε τις οικοδοµικές εργασίες του Ευρωπαϊκού Σχολείου.

Κυρία Πρόεδρε, περισσότερα θα πω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Κύριε Στρατάκη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Κυρία Υπουργέ, πραγµατικά χαί-

ροµαι και πρέπει δηµόσια να σας εκφράσω και τις ευχαριστίες
µου από τη µια πλευρά, αλλά και τα συγχαρητήριά µου και πάλι,
γιατί µε γρήγορους ρυθµούς προχωρήσατε σ’ αυτή την υλοποί-
ηση της δέσµευσης της ελληνικής πολιτείας. Βεβαίως γνωρί-
ζουµε ότι το οικόπεδο που παραχωρήθηκε από το Πανεπιστήµιο
Κρήτης είναι κατάλληλο και θα ήθελα, όπως ακριβώς έχετε ξεκι-
νήσει µέχρι σήµερα, να ολοκληρώσετε αυτήν τη διαδικασία. 

Εγώ θέλω να σας διαβεβαιώσω για το ότι σε δύο ώρες περίπου
από τώρα ξεκινάει το Συµβούλιο Υπουργών Τηλεπικοινωνιών στις
Βρυξέλλες. Εγώ θα ενηµερώσω τον αρµόδιο Υπουργό που βρί-
σκεται εκεί, για να σταµατήσει επιτέλους αυτή η σπέκουλα –και
συγχωρήστε µε για τη λέξη- που χρησιµοποιείται το τελευταίο
διάστηµα σε ό,τι αφορά το Σχολείο Ευρωπαϊκής Παιδείας. Είναι
σίγουρο ότι πράγµατι θα είναι ένα υπόδειγµα λειτουργίας αυτό,
όπως το οραµατίζεστε κι εσείς να γίνει κι όπως ακριβώς το εκ-
θέσατε προ ολίγου, και το χρειάζεται η ελληνική παιδεία συνο-
λικά αυτό το παράδειγµα. 

Βεβαίως πρέπει να πω και κάτι άλλο µε την ευκαιρία, µε βάση
µια έκφρασή σας, ότι υπήρξε µεγάλη ανάπτυξη. Πρέπει να σας
πω ότι υπάρχει µεγάλη προτίµηση, γι’ αυτό υπήρξε αυτή η µε-
γάλη ανάπτυξη, και ίσως αυτό επιβάλλει –είναι ένα άλλο θέµα
όµως- στο προσεχές µέλλον να υπάρξει µια διαφοροποίηση του
υφιστάµενου θεσµικού  πλαισίου. Απλά το θέτω υπόψη σας, µε
την ευκαιρία του ότι είπατε αυτή τη φράση, και θέλω ξανά να σας
ευχαριστήσω γι’ αυτή την προθυµία σας, αλλά και για το ξεκα-
θάρισµα από πλευράς της σηµερινής ελληνικής Κυβέρνησης που
λύνει ένα τόσο σηµαντικό θέµα. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Στρατάκη. 
Είναι πολύ ενδιαφέρον το θέµα. 
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, να
σας ευχαριστήσω για τα καλά σας λόγια. Μας βοηθούν, γιατί
πραγµατικά παρακολουθούµε την εξέλιξη του όλου έργου. Θέλω
µε την ευκαιρία να σας ενηµερώσω για την περαιτέρω πορεία,
κάτι που δεν πρόλαβα να πω στην πρωτολογία µου.  
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Ο ΟΣΚ, λοιπόν, ανέλαβε να πραγµατοποιήσει όλες τις απαι-
τούµενες ενέργειες. Εδώ συνεργαζόµαστε µε το συναρµόδιο
Υπουργείο. Γνωρίζετε ότι ο ΟΣΚ είναι πια εποπτευόµενος φο-
ρέας του Υπουργείου Υποδοµών. Το κτηριολογικό πρόγραµµα
αναπροσαρµόστηκε. Έχουµε ήδη την έγκριση του Τοπικού Ρυ-
µοτοµικού, διότι έπρεπε ο χώρος να αποχαρακτηριστεί και από
χώρος πανεπιστηµιακής χρήσης να γίνει χώρος για σχολείο.
Αυτό έχει ολοκληρωθεί. Βέβαια δεν υπήρξε –αυτό όµως δεν είναι
κακό- η δυνατότητα να αυξήσουµε το συντελεστή δόµησης. Μπο-
ρούµε όµως µέσα στα δεκαπέντε αυτά στρέµµατα να κάνουµε
το κτηριολογικό πρόγραµµα. 

Έχει αποσταλεί ο φάκελος στο Υπουργείο Παιδείας. Χθες µε
ενηµέρωσε η αρµόδια Διεύθυνση Προγραµµατισµού και Επιχει-
ρησιακών Ερευνών και µε τις δικές µου θα έλεγα προτροπές, ότι
εάν χρειαστεί, τότε θα δουλέψουν ακόµα και βράδυ. Το κτηριο-
λογικό πρόγραµµα αναµένεται να εγκριθεί µέχρι το τέλος της
εβδοµάδος. 

Από εκεί και πέρα, θα προχωρήσουµε στις επίσηµες αποφά-
σεις, όταν βγει το ΦΕΚ χαρακτηρισµού του σχολείου, θα έχει
ολοκληρωθεί η παραχώρηση του ακινήτου από τον ΟΣΚ και θα
προχωρήσουµε στον αρχιτεκτονικό διαγωνισµό. 

Το χρονοδιάγραµµα, είναι ότι µέχρι το τέλος του 2011 θα έχει
ολοκληρωθεί η διαδικασία, οπότε θα µπορούν, όπως σας είπα
και αρχικά, να ξεκινήσουν οι εργασίες ανοικοδόµησης.

Άρα καµµία σπέκουλα δεν µπορεί να γίνει σε σχέση µε τον
ENISA και τη χωροθέτησή του στην Κρήτη σε ό,τι αφορά την παι-
δεία και το Σχολείο Ευρωπαϊκής Παιδείας στο Ηράκλειο. Δεν
µπορεί κανείς να πει ότι η ελληνική πολιτεία δεν έτρεξε πολύ γρή-
γορα να λύσει ένα ακανθώδες ζήτηµα, όσον αφορά την εξεύρεση
χώρου, την απορρύθµισή του από άλλη χρήση, αλλά και τη δρο-
µολόγηση του κτηριακού προγράµµατος. Μπορεί, λοιπόν, και
στο Συµβούλιο των Υπουργών που γίνεται σήµερα -και γι’ αυτό
υπάρχει και η επιστολή, στην αγγλική γλώσσα, για να διαβιβα-
στεί- να ισχυριστεί ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Ρέππας ή όποιος
άλλος ότι όλα βαίνουν καλώς, τουλάχιστον από τη δική µας
πλευρά.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 267/30-11-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαν-
νάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την υποχρηµατοδότηση του Νοσοκοµείου Θηβών,
κ.λπ..

Στον ερωτώντα κ. Μιχαήλ Γιαννάκη, θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχαήλ Τιµοσί-
δης.

Ορίστε, κύριε Γιαννάκη, έχετε το λόγο, για να παρουσιάσετε
την επίκαιρη ερώτηση σας σε δύο λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόδρε.
Κύριε Υπουργέ, τις τελευταίες ηµέρες η κοινωνία της ευρύτε-

ρης περιοχής των Θηβών είναι αναστατωµένη -γιατί και δηµοσι-
εύµατα και εξελίξεις που είχαµε µε τις παραιτήσεις, τόσο του
προέδρου του Νοσοκοµείου Θηβών όσο και µελών του- µε την
έννοια ότι έχει υποβαθµιστεί ήδη η λειτουργία του Νοσοκοµείου
της Θήβας. 

Και αυτά δεν είναι λόγια δικά µας. Αν διαβάσατε τις επιστολές
παραίτησης -που πιστεύω ότι τις διαβάσατε- θα δείτε και την
αγωνία που εκφράζουν, αλλά ταυτόχρονα και την καταγγελία ότι
η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου σας, όλους αυτούς τους µήνες
δεν έσκυψε πάνω στα τεράστια προβλήµατα που αντιµετωπίζει
καθηµερινά το Νοσοκοµείο Θηβών. Είναι ένα νοσοκοµείο, το
οποίο εξυπηρετεί χιλιάδες συµπολίτες µας σε µια ευαίσθητη πε-
ριοχή -ξέρετε την περιοχή, υπάρχουν Γυναικείες Φυλακές µε ιδι-
αιτερότητες, υπάρχει ο µεγαλύτερος οικισµός τσιγγάνων στην
περιοχή, είναι η Βιοµηχανική Περιοχή Οινοφύτων-Σχηµαταρίου-
Θηβών µε χιλιάδες επιχειρήσεις και µε καθηµερινά, δυστυχώς,
εργατικά ατυχήµατα, η εθνική οδός µε οδικά ατυχήµατα- και όλα
αυτά κάνουν ένα κλίµα εκρηκτικό. Γι’ αυτό και υπήρχε συνε-
δρίαση του Δηµοτικού Συµβουλίου της Θήβας την προηγούµενη
Δευτέρα, όπου εκφράστηκε η αγωνία και των εργαζοµένων, των

γιατρών, των νοσηλευτών, των διοικητικών υπαλλήλων του νο-
σοκοµείου.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, υπάρχει τεράστια έλλειψη σε ιατρικό
προσωπικό. Υπάρχει κίνδυνος στις εφηµερίες, ώστε να µην µπο-
ρούν, παρ’ όλες τις φιλότιµες προσπάθειες που καταβάλλουν κα-
θηµερινά, όλοι οι εργαζόµενοι στο Νοσοκοµείο της Θήβας. Τα
κενά όµως, δεν τους δίνουν τη δυνατότητα µε ασφάλεια, να επι-
τελέσουν το λειτούργηµα τους, την αποστολή τους. Υπάρχει εξώ-
δικη διαµαρτυρία πέντε γιατρών του Νοσοκοµείου της Θήβας,
την οποία θα καταθέσω στα Πρακτικά -έχει έρθει στο Υπουργείο
σας- όπου εκφράζουν αυτές τους τις ανησυχίες και τις αγωνίες
τους. 

Είναι βέβαιο, ότι υπάρχουν πολλές ελλείψεις σε µηχανήµατα.
Έχει ολοκληρωθεί µια διαδικασία. Θέλουµε τη δέσµευσή σας ότι
ο αξονικός τοµογράφος και άλλα µηχανήµατα πολύ σύντοµα θα
βρίσκονται στην υπηρεσία του νοσοκοµείου και των πολιτών της
περιοχής. Θέλουµε από εσάς απαντήσεις, για όλα αυτά τα ερω-
τήµατα και τις αγωνίες των συµπολιτών µας της ευρύτερης πε-
ριοχής των Θηβών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ.  Μιχαήλ Γιαννάκης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γιαν-

νάκη.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, εγώ αναγνωρίζω ότι γίνατε δέκτης

πληροφοριών, τα οποία δεν ανταποκρίνονται όµως, πάντοτε στην
πραγµατικότητα. 

Είναι γεγονός ότι υπήρξε η παραίτηση της προηγούµενης
διοίκησης. Σας βεβαιώνω, λοιπόν, και θέλω να το γνωρίζετε,  ότι
πριν τρεις µέρες υπογράφηκε να αναλάβει νέος διοικητής, να
αναλάβει νέα διοίκηση στο Νοσοκοµείο Θηβών. Δεν είναι αληθές
ότι η προηγούµενη διοίκηση δεν είχε έρθει σε επαφή µε την
ηγεσία. Και µε την κ. Ξενογιαννακοπούλου συναντήθηκε αρκετές
φορές και µε την ΥΠΕ και πολλές συναντήσεις έχουν γίνει για
θέµατα και προβλήµατα, που αφορούν το Νοσοκοµείο Θηβών. 

Εγώ προσωπικά, ποτέ δεν ισχυρίστηκα ότι βαίνουν όλα καλώς.
Αναγνωρίσαµε ότι υπάρχουν προβλήµατα. Αναγνωρίσαµε ότι
είναι πολλά χρόνια που το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, ήθελε
ενίσχυση, αναµόρφωση, ενδυνάµωση, νέο προσωπικό, και
σοβαρές παρεµβάσεις για να ανταποκριθεί στο ρόλο, ακριβώς,
για τον οποίο δηµιουργήθηκε. Δηλαδή να µπορεί να ανταποκριθεί
στις ανάγκες υγείας του ελληνικού λαού, να ανταποκριθεί στις
ανάγκες όλων των πολιτών, σε οποιαδήποτε στιγµή της ζωής
τους. Και νοµίζω ότι κυρίως λόγω του προσωπικού το οποίο
µπήκε γιατί πίστεψε σε αυτή την ιδέα, καταφέρνει να κρατάει
ακόµη, ένα υψηλό επίπεδο παροχής υπηρεσιών. 

Βεβαίως, υπάρχουν επιµέρους προβλήµατα. Και στο
Νοσοκοµείο Θηβών αναγνωρίζω ότι υπήρχαν επιµέρους προβλή-
µατα. Υπήρξε µια δυσαρµονία επικοινωνίας. Δεν ξέρω τι ακριβώς,
δεν θέλω να το διερµηνεύσω. Θεωρώ όµως ότι ξεκινάµε τώρα
ξανά µε τη νέα διοίκηση. Και να είστε βέβαιος, ότι σε πολύ
σύντοµο διάστηµα πολλά από αυτά τα προβλήµατα, που φαίνο-
νται να είναι πολύ σοβαρά,  θα διευθετηθούν.

Σας λέω, λοιπόν, επειδή ρωτήσατε µε αγωνία και γράφεται και
στην ερώτησή σας, µήπως πρόκειται να µετατραπεί το Νοσοκο-
µείο Θηβών σε κέντρο υγείας, ουδέν ψευδέστερο αυτού. Ίσα-
ίσα, εµείς και στον προηγούµενο προγραµµατισµό της ηγεσίας
που ήταν πριν από εµάς, αλλά και σήµερα, θεωρούµε ότι το Νο-
σοκοµείο Θηβών, είναι ένα από τα κοµβικά νοσοκοµεία -διότι
είναι πάνω στον κύριο οδικό άξονα της χώρας- και πράγµατι πρέ-
πει να αντιµετωπιστούν οι ανάγκες του. Και εµείς είµαστε διατε-
θειµένοι και έχουµε προγραµµατίσει να ενισχύσουµε ακόµη
περισσότερο το νοσοκοµείο.

Όσον αφορά τον αξονικό τοµογράφο, έχουν εγκριθεί 650.000
ευρώ και το επόµενο χρονικό διάστηµα, δηλαδή όσο διαρκούν
οι ενστάσεις του διαγωνισµού, ο αξονικός τοµογράφος θα το-
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ποθετηθεί. Επίσης, για τον απολυµαντή, τον οποίο είχε ανάγκη το
νοσοκοµείο, έχουν εγκριθεί οι 100.000 ευρώ και αυτός σύντοµα
θα είναι στο νοσοκοµείο. Όσον αφορά το προσωπικό, ήδη εχθές,
σήµερα και µέχρι την ερχόµενη Τετάρτη ολοκληρώνεται η υπο-
γραφή όλων των επικουρικών γιατρών που ζήτησαν όλα τα νο-
σοκοµεία.

Νοµίζω ότι θα µου δοθεί η ευκαιρία να συµπληρώσω και στη
δευτερολογία µου εκείνα τα στοιχεία, που ελπίζω να σας πεί-
σουν, ότι όχι µόνο δεν υπάρχει ο φόβος να κλείσει και να γίνει Κέ-
ντρο Υγείας το Νοσοκοµείο Θηβών, αλλά ίσα-ίσα θα αναβα-
θµιστεί και θα γίνει ένα νοσοκοµείο, όπως το έχει ανάγκη  η πε-
ριοχή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υφυπουργέ.

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Γιαννάκης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στη  πρωτολογία µου

ήµουν ιδιαίτερα ήπιος µε την έννοια ότι δεν ήρθαµε εδώ να αντι-
δικήσουµε, αλλά ήρθαµε να δώσουµε λύσεις. Αλλά, δεν ήταν το
ίδιο ήπιοι οι άνθρωποι που επιλέξατε για τη διοίκηση του νοσο-
κοµείου. Προέρχονται από τον πολιτικό σας χώρο, ήταν στελέχη
σας και είναι στελέχη σας. 

Αν διαβάσετε, λοιπόν, τις επιστολές τους, θα δείτε πραγµατικά
ότι σε καµµία περίπτωση δεν µπορούν να πείσουν ούτε την κοι-
νωνία της ευρύτερης περιοχής ούτε εµάς ότι στο νοσοκοµείο τα
προβλήµατα, που πολύ σύντοµα περιέγραψα, δεν είναι υπαρκτά.
Άρα υπάρχει τεράστιο πρόβληµα. 

Επίσης, τελευταία δηµοσιεύµατα εφηµερίδων, που πρόσκει-
νται στον πολιτικό σας χώρο, αναφέρουν ότι το Νοσοκοµείο
Θήβας σχεδιάζεται να συγχωνευθεί µε άλλα γειτονικά νοσοκο-
µεία. Δεν είναι δικά µας λόγια, της Αντιπολίτευσης. Είναι κουβέ-
ντες και συζητήσεις που γίνονται καθηµερινά και εδώ στο κέντρο
και στο Υπουργείο σας. Άλλωστε, οι µεγάλες περικοπές, οι τε-
ράστιες περικοπές θα έχουν ούτως ή άλλως επιπτώσεις και στα
νοσοκοµεία της περιφέρειας, ιδιαίτερα σε νοσοκοµεία όπως της
Θήβας, που ήδη έχουν αυξηµένα προβλήµατα.

Όλα, λοιπόν, αυτά µας κάνουν να ανησυχούµε και γι’ αυτό και
θέλουµε τη δέσµευσή σας. Είπατε για τον αξονικό τοµογράφο
και για τα άλλα µηχανήµατα. Υπάρχει ένα αίτηµα για δεκαέξι για-
τρούς, που εκκρεµεί, ώστε να λειτουργήσουν και οι εφηµερίες,
αλλά και περιπτώσεις που δεν καλύπτονται σήµερα από ειδικό-
τητες. Υπάρχει ένα τεράστιο έλλειµµα στο νοσηλευτικό προσω-
πικό, που θα πρέπει να το αντιµετωπίσετε. Υπάρχουν αιτήµατα
εδώ και χρόνια νοσηλευτών που βρίσκονται σε µεγάλα νοσοκο-
µεία της Αθήνας και τυχαίνει να έχουν την καταγωγή τους από
την περιοχή και θέλουν να προσφέρουν. Και καταλαβαίνετε πόσο
πιο παραγωγικοί θα είναι αυτοί οι συµπολίτες µας, οι νοσηλευτές,
όταν βρίσκονται στον τόπο από τον οποίο κατάγονται.

Θα πρέπει όλα αυτά να τα σχεδιάσετε. Δεν αρκούν οι δεσµεύ-
σεις εδώ. Στην πράξη θα κριθείτε, αν πραγµατικά όλα αυτά που
περιγράψατε θα γίνουν πραγµατικότητα, ώστε το Νοσοκοµείο
της Θήβας, όπως όλοι θέλουµε, να γίνει πιο αποτελεσµατικό και
πάνω απ’ όλα να είναι ασφαλές, γιατί µε το εξώδικό τους οι για-
τροί περιγράφουν µία τραγική κατάσταση. Την ίδια τραγική κα-
τάσταση περιγράφουν στις επιστολές παραίτησης τα στελέχη
που εσείς διορίσατε και παραιτήθηκαν πριν λίγο καιρό. Άρα οι
φόβοι µας είναι απόλυτα δικαιολογηµένοι. Εκφράστηκε αυτό και
στη συζήτηση του Δηµοτικού Συµβουλίου της Θήβας και της ευ-
ρύτερης περιοχής.

Υπάρχει, λοιπόν, ένα ζήτηµα που θα πρέπει άµεσα να το επι-
λύσετε στην  πράξη. Καλά είναι τα λόγια, οι προφορικές δε-
σµεύσεις, αλλά κρινόµαστε όλοι  από τις πράξεις και όχι από τα
λόγια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γιαν-

νάκη.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, αυτήν τη στιγµή σας δίνω τις
διαβεβαιώσεις µου, οι οποίες αποτελούν δέσµευση. Σας ζητώ
µόνο λίγο χρόνο. Η νέα διοίκηση αναλαµβάνει µέσα στην επό-
µενη εβδοµάδα πιθανόν, γιατί υπάρχει η διαδικασία της δηµοσί-

ευσης στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης.
Πιστεύω ότι οι ανησυχίες, που όντως υπάρχουν, έχουν βάση –

έχω διαβάσει και την επιστολή παραίτησης- γιατί υπήρχαν λόγοι
για να ανησυχεί, αλλά υπήρξαν και υπερβολές. Δεν την κρίνω.
Πάµε µπροστά, λοιπόν.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι σύντοµα θα γίνει και
επίσκεψή µας εκεί –θα συνεννοηθώ µε τον Υπουργό- για να µπο-
ρέσουµε από κοντά να συζητήσουµε τα πραγµατικά προβλήµατα
–που εγώ δεν αµφισβητώ ότι υπάρχουν- και θα δροµολογήσουµε
την επίλυσή τους όλοι µαζί. Θα ζητήσω βέβαια και την κατανόηση
και του προσωπικού που ξέρω πολύ καλά, γιατί µέχρι πριν περί-
που από δυο χρόνια και εγώ ήµουν ένας από αυτούς και δού-
λευα στο ίδιο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Αναγνωρίζω ότι οι ανάγκες είναι αρκετές, όµως η διαβεβαίωσή
µου ότι το Νοσοκοµείο Θήβας δεν έχει να φοβηθεί τίποτα, δεν
είναι απλώς διαβεβαίωση. Αν θέλετε, αυτό το κάνει πιστευτό και
ο αντικειµενικός τρόπος, µε τον οποίο το προσεγγίζουµε. Δεν
µπορεί ένα κεντρικό, καινούργιο νοσοκοµείο να υποβαθµιστεί. 

Επίσης, θέλω να σας πω ευθέως, ότι η συζήτηση για το τι θα
γίνει µε το θέµα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας δεν είναι κάτι
που εµείς δεν το συζητήσαµε. Ήρθε εδώ ο Υπουργός και είπε
ότι προτεραιότητές µας µέχρι το Μάρτιο είναι να ολοκληρώ-
σουµε το µηχανογραφικό έλεγχο των νοσοκοµείων και το λογι-
σµικό διπλογραφικό σύστηµα, έτσι ώστε να γνωρίζουµε τι
εισέρχεται, πού καταναλώνεται και πώς ξοδεύονται τα χρήµατα
του  ελληνικού λαού. Γιατί υπήρξαν σπατάλες, κύριε συνάδελφε
και το ξέρετε πολύ καλά, και προσπαθούµε να τις µαζέψουµε

Είναι αλήθεια ότι στο πλαίσιο της δηµοσιονοµικής πολιτικής
έγινε µια οριζόντια µείωση στους προϋπολογισµούς όλων των
δηµόσιων ιδρυµάτων –κατ’ επέκταση και των νοσηλευτικών- αλλά
έγινε σε τέτοιο σηµείο που δεν θα δηµιουργήσει κανένα πρό-
βληµα στην παροχή υπηρεσιών και στην ασφαλή εξυπηρέτηση
των πολιτών. Να είστε βέβαιος γι’ αυτό. 

Άρα, το Νοσοκοµείο Θήβας δεν εξαιρέθηκε ως µεµονωµένη
περίπτωση, όπως αναφέρει η επιστολή σας και βάσει των πλη-
ροφοριών που έχετε. Έχει γίνει και στα δεκατρία νοσοκοµεία της
Ε’ Υγειονοµικής Περιφέρειας Θεσσαλίας-Στερεάς Ελλάδας. 

Τέλος, δεν θέλω να σας πω ότι η συζήτηση του νέου υγειονο-
µικού χάρτη θα ξεκινήσει από τον Απρίλιο, όταν παραδοθεί από
την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας. Δεν είναι το πνεύµα µας να
κλείσουµε νοσοκοµεία. Το πνεύµα είναι να µπορέσουµε να κά-
νουµε κέντρα υγείας και νοσοκοµεία, που να µπορούν µε αρµο-
νικό τρόπο να εξυπηρετούν όλη τη χώρα και να µην υπάρχουν
µεµονωµένες καλές εστίες παροχής υπηρεσιών και άλλες πε-
ριοχές της χώρας να µην µπορούν να ανταποκριθούν σε αυτόν
τους το ρόλο. 

Να είστε βέβαιος, λοιπόν, ότι σύντοµα θα είµαστε και στη
Θήβα για να τα πούµε στο νοσοκοµείο -επί τόπου- και θα σας πα-
ρακαλούσα να είστε και εσείς εκεί. Να µην ανησυχείτε, γιατί θα
δροµολογήσουµε τη λύση για όλες αυτές τις εκκρεµότητες.
Ξέρω ότι υπήρξαν εντάσεις στο νοσοκοµείο. Εκτιµώ ότι αυτές οι
εντάσεις θα µειωθούν και θα πρέπει να δουλέψουµε όλοι, για να
βάλουµε τα πράγµατα σε έναν καλύτερο δρόµο απ’ ό,τι ήταν
µέχρι το προηγούµενο διάστηµα, όπου εύλογα παρουσιάστηκαν
ανησυχίες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Τιµοσίδη. 
Θα προηγηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 278/30.11.2010 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς
τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, σχετικά µε τις γερµανικές αποζηµιώσεις, το δικαίωµα πα-
ρέµβασης του ελληνικού κράτους στο Διεθνές Δικαστήριο της
Χάγης κ.λπ.. 

Ο κ. Γεωργιάδης έχει το λόγο να παρουσιάσει την επίκαιρη
ερώτησή του για δύο λεπτά. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Να υπάρχει, όµως, µια ενηµέρωση, κυρία
Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Δεν προλάβαµε, κύριε συ-
νάδελφε. 
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ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Σας παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Τζέκη, έγινε µια συ-

νεννόηση και υπήρχε...
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν ενηµερωθήκαµε εµείς.

Αυτό είναι ένα «βιολί» που πρέπει να σταµατήσει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Παπα-

δηµούλη!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Το Κοινοβούλιο πρέπει να

λειτουργεί µε βάση την κοινοβουλευτική τάξη. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, µου
επιτρέπετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θέλω εγώ να ζητήσω
την κατανόησή σας και συγγνώµη από τους συναδέλφους. Αν
υπάρχει αντίρρηση να προηγηθεί η ερώτηση, αποσύροµαι και θα
επανέλθω. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι, κύριε Υπουργέ. Δεν είναι για εσάς. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Δεν είναι πρόβληµα...
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να µείνετε όµως και µετά

στην ερώτηση για τον κ. Γιουνγκ. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θα είναι εδώ ο Υπουρ-
γός Προστασίας του Πολίτη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Όχι, κύριε Υπουργέ. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Αυτό δεν το καθορί-
ζετε εσείς. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Εγώ, κύριε Υπουργέ, δεν το είπα για εσάς.
Απλά θα πρέπει το Προεδρείο να µας είχε ενηµερώσει. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Είναι δική µου η αβλε-
ψία, δεν είναι του Προεδρείου. Ζητώ εγώ την κατανόησή σας. Αν
υπάρχει οποιοδήποτε πρόβληµα, θα περιµένω τη σειρά µου.
Υπάρχει λόγος επείγουσας αναχώρησής µου για το Υπουργείο,
γι’ αυτό το ζήτησα. Αλλά αν υπάρχει πρόβληµα, πολύ ευχαρί-
στως θα αποσυρθώ. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη,

έχετε το λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα

και εγώ να ευχαριστήσω τον κ. Τζέκη για την παραχώρηση της
σειράς.

Κύριε Υπουργέ, το θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων επα-
νέρχεται διαρκώς στο προσκήνιο. Έχει γίνει και σχετική ερώτηση
του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού προς τον
Πρωθυπουργό. Νοµίζω ότι στην παρούσα συγκυρία γίνεται όλο
και πιο επίκαιρο. Το δικό σας Υπουργείο εµπλέκεται σ’ αυτήν την
ιστορία σε δύο σηµεία, τα οποία θα άξιζε τον κόπο τώρα να τα
δούµε λίγο περισσότερο.

Το πρώτο έχει να κάνει, όπως ξέρετε, µε την αµετάκλητη από-
φαση του 2000 του Αρείου Πάγου, σύµφωνα µε την οποία η Οµο-
σπονδιακή Δηµοκρατία της Γερµανίας οφείλει τις αποζηµιώσεις
στους συγγενείς των θυµάτων των γερµανικών θηριωδιών του Β’
Παγκοσµίου Πολέµου. Μιλάω για το Δίστοµο και για άλλες πε-
ριοχές.

Έχει βγει η αποζηµίωση. Το ελληνικό δικαστικό σύστηµα σε
όλους τους βαθµούς έχει αποφανθεί. Όµως, όπως γνωρίζετε, για
να µπορέσουν να προχωρήσουν στην εκτέλεση της αποφάσεως,
το ελληνικό δίκαιο απαιτεί την υπογραφή του Υπουργού Δικαιο-
σύνης. Τέτοιου είδους υπογραφή από τον Υπουργό Δικαιοσύνης
–όχι εσάς, αλλά και όλων των προηγουµένων έκτοτε- δεν έχει
µπει µέχρι σήµερα.

Αυτοί οι άνθρωποι, λοιπόν, δεν µπορούν να απαιτήσουν την
εκτέλεση µίας δικαστικής αµετάκλητης αποφάσεως. Στερούνται,
λοιπόν, ενός βασικού δικού τους ανθρωπίνου δικαιώµατος, διότι
η πολιτική των κυβερνήσεων δεν θέλει να διαταράξει τις σχέσεις
µας µε την Οµοσπονδιακή Δηµοκρατία της Γερµανίας σ’ αυτό το

επίπεδο. 
Όπως ξέρετε, πήγαν στην Ιταλία για να εκτελέσουν την από-

φαση και εκεί, στο ανώτατο δικαστικό επίπεδο της Ιταλίας δικαι-
ώθηκαν και πήραν το δικαίωµα εκτελέσεως, αλλά κατόπιν
παρεµβάσεως της κ. Μέρκελ προς τον κ. Μπερλουσκόνι, έγινε
ειδική νοµοθετική ρύθµιση στην Ιταλία, µε την οποία «πάγωσαν»
οι σχετικές εκτελέσεις για ένα µεγάλο χρονικό διάστηµα, ώστε να
µην µπορούν ούτε εκεί να έχουν την εκπλήρωση αυτών των θε-
µελιωδών δικαιωµάτων τους. Και τώρα πλέον, το θέµα των απο-
ζηµιώσεων έχει πάρει το δρόµο του Διεθνούς Δικαστηρίου της
Χάγης.

Θέλω µόνο να υπενθυµίσω ότι ένας σπουδαίος νοµικός και
δικός σας άνθρωπος –εννοώ, πολιτικά- ο αείµνηστος Σταµούλης
ήταν αυτός ο οποίος είχε πετύχει όλη αυτήν την ιστορία. Νοµίζω
ότι είµαστε στην καταλληλότερη συγκυρία για να τοποθετηθεί η
Κυβέρνησή σας σχετικά µε το τι προτίθεται να κάνει και ως προς
το θέµα της εκτελέσεως της αποφάσεως στην Ελλάδα –που
θέλει τη δική σας υπογραφή- και ως προς το Διεθνές Δικαστήριο
της Χάγης και το αν η ελληνική πολιτεία θα παρασταθεί εκεί
στους συγγενείς των θυµάτων.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο Υπουργός Δικαιοσύνης

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, θα
συµφωνήσω µε τον κ. Γεωργιάδη ότι είναι κατάλληλη και επί-
καιρη η στιγµή να µιλήσουµε γι’ αυτό το θέµα, διότι στην περί-
πτωση που η Ελλάδα αποφασίσει να κάνει παρέµβαση στο
Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης, η προθεσµία την οποία έχουµε
είναι µέχρι τις 14 του µηνός Ιανουαρίου του επόµενου έτους.

Θα σας πω, όµως, πώς έχουν τα πράγµατα, διότι αν γνωρί-
ζουµε επαρκώς τη νοµική βάση του προβλήµατος, νοµίζω ότι
µπορούµε να σχεδιάσουµε καλύτερα τις παρεµβάσεις µας και να
συνεννοηθούµε. Πράγµατι, τα ελληνικά δικαστήρια αποφάσισαν
να δικαιώσουν τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Βοιωτίας, η οποία
προσέφυγε για λογαριασµό των συγγενών των θυµάτων του Δι-
στόµου. Η απόφαση τους δικαίωσε. Επικυρώθηκε από τον Άρειο
Πάγο. Όταν εζητήθη από τον αείµνηστο Σταµούλη να υπάρξει
υπογραφή του Υπουργού Δικαιοσύνης στις αρχές της δεκαετίας
του 2000, προκειµένου να εκτελεστεί η σχετική απόφαση, υπήρξε
άρνηση υπογραφής µε βάση το 689 του Κώδικα Πολιτικής Δικο-
νοµίας.

Κατά της αρνήσεως του Υπουργού Δικαιοσύνης υπήρξε προ-
σφυγή που απερρίφθη από το Συµβούλιο της Επικρατείας. Κυ-
ρίως αυτό που µας ενδιαφέρει, είναι ότι το Ανώτατο Ειδικό
Δικαστήριο, απεφάνθη, µε απόφασή του αντίθετη προς τον Άρειο
Πάγο, ότι δεν ενάγεται παραδεκτώς ξένο κράτος προκειµένου
να αιτηθεί ο ενάγων χρηµατική αποζηµίωση για αδικοπραξία,
στην οποία εµπλέκονται οι Ένοπλες Δυνάµεις του εναγοµένου
κράτους.

Η απόφαση του Ανωτάτου Ειδικού Δικαστηρίου έχει σηµασία
για τον τρόπο µε τον οποίο πιθανόν να ασκήσουµε τα δικαιώµατά
µας.

Το εφετείο της Φλωρεντίας κήρυξε εκτελεστούς τους τίτλους
του ελληνικού δικαστηρίου, η απόφασή του επικυρώθηκε από το
ιταλικό Ανώτατο Ακυρωτικό Δικαστήριο και στις αρχές του τρέ-
χοντος έτους, η ιταλική κυβέρνηση εξέδωσε νοµοθετικό διά-
ταγµα καθιστώντας προσωρινά µη εκτελεστούς τους τίτλους που
απεδέχθη το Ανώτατο Ακυρωτικό Δικαστήριο της Ιταλίας, µε το
επιχείρηµα ότι έχει γίνει προσφυγή της Γερµανίας στο Διεθνές
Δικαστήριο της Χάγης στη βάση της ευρωπαϊκής σύµβασης για
τη φιλική διευθέτηση των διαφορών.

Υπογραµµίζω ότι η ευρωπαϊκή σύµβαση για τη φιλική διευθέ-
τηση των διαφορών που επικαλείται η Γερµανία –και στη βάση
αυτή θα γίνει η συζήτηση στο Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης- δεν
έχει κυρωθεί από τη χώρα µας. 

Κατόπιν αυτών, σύµφωνα µε το άρθρο 33 της Διεθνούς Σύµ-
βασης για τη Χάγη, η Ελλάδα ως τρίτη χώρα –τρίτη χώρα σε
σχέση µε την απόφαση των ιταλικών δικαστηρίων- δικαιούται να
παρέµβει. 
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Πρέπει να σας πω, ότι αυτήν την ώρα οι υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης εξετάζουν µε πολύ µεγάλη προσοχή τη νο-
µική βάση, ώστε να πετύχει η πιθανή παρέµβαση της Ελλάδας
και όχι να γίνει απλώς για να πούµε ότι έγινε. 

Εξαιτίας των δύο λόγων και παραµέτρων που επικαλέστηκα,
της απόφασης του Ανωτάτου Ειδικού Δικαστηρίου και της µη
υπογραφής της ευρωπαϊκής σύµβασης για τη φιλική διευθέτηση
των διαφορών, την εξετάζουµε πάρα πολύ προσεκτικά, βήµα
προς βήµα, ώστε η πιθανή και µετά από συνεννόηση µε το
Υπουργείο Εξωτερικών παρέµβαση της Ελλάδας να αποβεί δη-
µιουργική και επιτυχής. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Το λόγο έχει ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία

Πρόεδρε.  
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, αντιλαµβάνεστε ότι η ερώτησή

µου δεν έχει χαρακτήρα αντιδικίας. Αντίθετα, µάλιστα, πείθοµαι
ότι ειδικά από εσάς προσωπικά –ξέρετε, µπορεί να έχουµε συχνά
και έντονους διαξιφισµούς, αλλά εκτιµώ πάρα πολύ την ακεραι-
ότητα του χαρακτήρα σας και τη νοµική σας δεινότητα- ένα τόσο
µεγάλο θέµα δεν θα είχε διαλάθει της προσοχής σας. Άρα προ-
φανώς το εξετάζετε. 

Εγώ θα µείνω στο πολιτικό σκέλος, γιατί τα νοµικά ζητήµατα
εµπίπτουν στη δική σας κυρίως αρµοδιότητα, στην οποία, όπως
σας προείπα, έχω εµπιστοσύνη. 

Για λόγους που όλοι αντιλαµβανόµαστε, νοµίζω ότι είναι η κα-
τάλληλη στιγµή να θυµίσουµε στην Οµοσπονδιακή Δηµοκρατία
της Γερµανίας ότι δεν είµαστε ο «φτωχός συγγενής» και ότι δεν
είµαστε η χώρα η οποία χρωστάει στη Γερµανία, αλλά ότι είµα-
στε µια χώρα στην οποία η Γερµανία χρωστάει και µάλιστα πάρα
πολλά. 

Εγώ, κύριε Υπουργέ, αισθάνοµαι φοβερά προσβεβληµένος όχι
µόνο ως Βουλευτής, αλλά και ως πολίτης αυτής της χώρας, όταν
παρακολουθώ σχεδόν επί καθηµερινής βάσεως στα δελτία ειδή-
σεων δηλώσεις διαφόρων κυβερνητικών στελεχών της Γερµα-
νίας, οι οποίοι κατηγορούν την προηγούµενη ελληνική
κυβέρνηση –δεν έχει σηµασία ότι είναι άλλου κόµµατος από το
δικό µου, αλλά ότι ήταν η προηγούµενη ελληνική κυβέρνηση- και
συλλήβδην τον ελληνικό λαό ως περίπου ένα λαό τεµπέληδων
και ακαµάτηδων, οι οποίοι τρώµε τα χρήµατα των Γερµανών φο-
ρολογουµένων, γνωρίζοντας ότι η Οµοσπονδιακή Δηµοκρατία
της Γερµανίας ουδέποτε αποζηµίωσε αυτήν τη χώρα και αυτόν
το λαό για τις τεράστιες καταστροφές που επέφεραν τα ναζι-
στικά στρατεύµατα σ’ αυτόν τον τόπο κατά τη διάρκεια του Β’
Παγκοσµίου Πολέµου. Η Ελλάς έµεινε πίσω στην οικονοµική και
δηµογραφικής της πρόοδο και υπέστη φοβερές καταστροφές
από τους Γερµανούς. Και οι Γερµανοί έχουν αποζηµιώσει πάρα
πολλούς άλλους λαούς στον πλανήτη, αλλά όχι εµάς.  

Κι εµείς µε µια διάθεση διπλωµατικής αβρότητας, µε µια διά-
θεση φιλίας, µε µια διάθεση διεθνούς συνεννοήσεως, έχουµε
χρησιµοποιήσει το νοµικό µας σύστηµα για να µην πληρώσουν. 

Η απόφαση των Υπουργών Δικαιοσύνης να µη βάλουν την υπο-
γραφή τους για να γίνει εκτελεστή η αµετάκλητη απόφαση του
Αρείου Πάγου είναι ένα απτό δείγµα των καλών διαθέσεων της
Ελλάδος έναντι της Γερµανίας. Όχι, όµως, αφού εµείς φερόµα-
στε κατ’ αυτόν τον τρόπο, να δεχόµαστε από πάνω και τις αλλε-
πάλληλες προσβολές των Γερµανών!

Νοµίζω, λοιπόν, ότι πολιτικά δεν θα µπορούσατε να βρείτε κα-
λύτερη στιγµή για να παρέµβετε, πέραν του τι θα κάνετε στο
θέµα της παρέµβασης στο Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης, το
οποίο είναι ένα θέµα το οποίο αντιλαµβάνοµαι ότι το εξετάζετε,
γιατί έχει νοµικές προεκτάσεις που εγώ δεν είµαι σε θέση να αντι-
ληφθώ επαρκώς και να σας τις αντικρούσω και φαντάζοµαι ότι οι
δικές σας υπηρεσίες είναι αρκετά επαρκείς για να σας συµβου-
λέψουν σωστά. 

Σε κάθε περίπτωση, λοιπόν, και µιλώντας πολιτικά, θα πρέπει
να βρεθεί ένας τρόπος για να θυµηθούν οι Γερµανοί ότι µας χρω-
στούν. Δεν τους χρωστάµε, ούτε «τρώµε» τα χρήµατα των Γερ-
µανών φορολογουµένων ούτε είµαστε έθνος τεµπέληδων και

ακαµάτηδων ούτε τίποτε απ’ όλα αυτά, για τα οποία συνεχώς κα-
τηγορείται η Ελλάδα από γερµανικά Μέσα Μαζικής Ενηµερώ-
σεως, πράγµα βέβαια µε το οποίο δεν έχει θέµα η κυβέρνησή
τους. Όµως, δυστυχώς, η Ελλάδα κατηγορείται και από πάρα
πολλούς επίσηµους παράγοντες της γερµανικής κυβερνήσεως. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να δείτε κι από αυτήν τη διάσταση το θέµα.
Είναι η λεγόµενη συγκυρία, η οποία τώρα ίσως να είναι η κατάλ-
ληλη για να δώσουµε –αν θέλετε- κι ένα εύγε στον αείµνηστο
Σταµούλη γι’ αυτήν την τόσο µεγάλη προσπάθεια που έκανε και
ο οποίος µε αυτήν του την προσπάθεια και µ’ αυτόν του τον
αγώνα, κι αυτός και πολλοί άλλοι οι οποίοι συµµετείχαν σ’ αυτήν
την προσπάθεια, έχουν δώσει σήµερα σ’ εσάς, στην ελληνική
Κυβέρνηση και σε όλους µας, ένα µεγάλο χαρτί, ένα µεγάλο
όπλο, το οποίο ίσως να πρέπει να βάλουµε πάνω στο τραπέζι. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Γεωργιάδη.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης Διαφάνειας και

Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων για την απάντησή του. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε συνάδελφε,
έδωσα σηµασία στο νοµικό µέρος της υπόθεσης. Υπάρχει και το
πολιτικό µέρος, για το οποίο θα σας απαντήσω σ’ αυτήν την πα-
ρέµβασή µου. 

Κανένας Έλληνας δεν µπορεί να παραιτηθεί της αξιώσεως να
καταβληθούν οι γερµανικές αποζηµιώσεις, διότι κανένας δεν δι-
καιούται να παραιτηθεί της ιστορικής µνήµης για τον ποταµό αί-
µατος και τις θυσίες του ελληνικού λαού. 

Δεύτερον, είναι προφανές ότι το γερµανικό δηµόσιο οφείλει
να αναλάβει υποχρεώσεις, όχι εξαιτίας της εκδόσεως δικαστικών
αποφάσεων, αλλά εξαιτίας της απλής ιστορικής αλήθειας που
πριν περιέγραψα, ότι δηλαδή, προξένησαν καταστροφές και από-
λυτο πόνο σε πολλές περιοχές του πλανήτη όπως κι εδώ, στην
Ελλάδα, στον τόπο µας.

Η απόφαση -την οποία υπενθυµίζω ότι θα λάβουµε σε λίγες
µέρες- είναι προφανές προς ποια κατεύθυνση κινείται. Αλλά θα
επιµείνω για άλλη µία φορά ότι δεν είµαστε στην Κυβέρνηση για
να κάνουµε θεαµατικές κινήσεις χωρίς αποτέλεσµα. Πρέπει οι κι-
νήσεις να έχουν αποτέλεσµα. 

Επίσης, θέλω να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι κι εγώ µαζί σας
ακούω διάφορες κατηγορίες εκτοξευόµενες από γερµανούς πο-
λιτικούς ή γερµανικά Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης κυρίως στο
πρόσφατο παρελθόν κι όχι τόσο αυτές τις ηµέρες. 

Ωστόσο, σε ό,τι αφορά τις γερµανικές αποζηµιώσεις, θέλω να
επισηµάνω τα ακόλουθα: Καλό θα ήταν η σηµερινή γερµανική
ηγεσία να ακολουθήσει το παράδειγµα του Βίλι Μπράντ, ο οποίος
γονατιστός µπροστά από στρατόπεδο συγκέντρωσης ζήτησε για
λογαριασµό συγκεκριµένης κοινότητας συγγνώµη και η συγ-
γνώµη είναι πάντοτε µία καθαρτήρια διαδικασία. Στην προκείµενη
περίπτωση η ανάληψη της υποχρέωσης θα ήταν µία καθαρτήρια
διαδικασία. 

Όλοι µαζί µπορούµε να απαντήσουµε σε προσβλητικές επιθέ-
σεις, διότι όσοι επικαλούνται από τη Γερµανία είτε τη δηµοσιο-
νοµική πειθαρχία, είτε την ηθική είτε τις αρετές που πρέπει να
επικρατούν στην Ευρώπη, πρέπει να είναι πρώτοι αυτοί που τις
σέβονται, ιδιαίτερα όταν έχουν αποδείξει στην πολύ πρόσφατη
ιστορία ότι δεν σέβονται ούτε ηθικές αρχές ούτε και αξίες του
ευρωπαϊκού πολιτισµού, προκειµένου να ενισχύσουν τον εξαγω-
γικό προσανατολισµό της χώρας τους 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου και

θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 281/30-11-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Άγγελου Τζέκη προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων της Ελ-
ληνικής Βιοµηχανίας Οχηµάτων κ.λπ.

Στον κ. Τζέκη θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης. 

Κύριε Τζέκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να παρουσιά-
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σετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Με την επίκαιρη ερώτησή µας ξαναφέρνουµε στην επιφάνεια

ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα που αφορά τη λειτουργία της Ελλη-
νικής Βιοµηχανίας Οχηµάτων, εταιρείας που η έδρα της είναι στη
Θεσσαλονίκη. 

Πολλές φορές στο παρελθόν είχαµε προειδοποιήσει ότι οι πο-
λιτικές που ακολουθούσαν οι κυβερνήσεις θα οδηγούσαν στο ση-
µερινό αδιέξοδο που αντιµετωπίζει η συγκεκριµένη εταιρεία, η
ΕΛΒΟ, γιατί η διαχρονική πολιτική ήταν εκείνη που την έχει απα-
ξιώσει. Παρ’ όλο που δόθηκε και το 42% σε στρατηγικό επεν-
δυτή, Μυτιληναίο, µε πολλές υποσχέσεις τότε, εν τούτοις σήµερα
η πραγµατικότητα διαψεύδει εκείνους, οι οποίοι έλεγαν ότι έτσι
ενισχύεται η παραγωγική διαδικασία της ΕΛΒΟ προς όφελος και
των εργαζοµένων αλλά και της ελληνικής οικονοµίας και των εκα-
τοντάδων µικρών επαγγελµατιών και επιχειρήσεων που δραστη-
ριοποιούνται γύρω απ’ αυτήν.

Έτσι, λοιπόν, πιστεύουµε ότι η διαχρονική αυτή πολιτική ευ-
θύνη των κυβερνήσεων είναι δεδοµένη. Είναι δεδοµένη γιατί την
απαξίωσαν, αλλά παράλληλα, όµως, τα πολιτικά και στρατιωτικά
προϊόντα που µπορεί να παράγει η συγκεκριµένη εταιρεία τα
προµηθεύεται η εκάστοτε κυβέρνηση από πολυεθνικά µονοπω-
λιακά συγκροτήµατα, είτε αφορούν πολιτικό προϊόν, αλλά ιδίως
στρατιωτικά προϊόντα, µε τεράστια βέβαια επιβάρυνση στον ερ-
γαζόµενο λαό.

Γι’ αυτό είναι απλές οι ερωτήσεις, συγκεκριµένες όµως και ζη-
τούν απλές και συγκεκριµένες απαντήσεις. Δηλαδή, τι µέτρα θα
πάρει άµεσα η ελληνική Κυβέρνηση για να σταµατήσει αυτή την
παραγωγική απαξίωση της ΕΛΒΟ και εάν θα επανέλθει η ΕΛΒΟ
υπό τον πλήρη δηµόσιο έλεγχο και να σταµατήσει κάθε προ-
σπάθεια ιδιωτικοποίησής της. 

Μ’ αυτόν τον τρόπο εµείς λέµε ότι θα διασφαλιστούν οι εκα-
τοντάδες εργαζόµενοι µε όλα τα δικαιώµατά τους και οι εκατο-
ντάδες µικρές επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται γύρω από
τη συγκεκριµένη εταιρεία. Περιµένουµε, δηλαδή, απλές και συ-
γκεκριµένες απαντήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζέκη.

Παρακαλώ τον αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Πα-
ναγιώτη Μπεγλίτη να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Εθνικής Άµυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η ΕΛΒΟ µε

έδρα τη Θεσσαλονίκη ως αµυντική βιοµηχανία του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα, παρουσιάζει τα τελευταία χρόνια, από τη
δηµιουργία της κιόλας στα µέσα της δεκαετίας του ’70, όλες τις
δυνατότητες, παραγωγικές, επιχειρησιακές, τεχνολογικές,
αναπτυξιακές, που παρουσίασαν και παρουσιάζουν οι αµυντικές
βιοµηχανίες της χώρας µας, αλλά συγχρόνως και όλες τις
δοµικές και διαρθρωτικές αδυναµίες που εξέφραζαν και
εκφράζουν αυτές οι αµυντικές βιοµηχανίες.

Είναι γεγονός, επίσης, ότι η Ελληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων
στη Θεσσαλονίκη συνέβαλε καθοριστικά στην παραγωγή εθνικού
πλούτου, στη δηµιουργία εκατοντάδων θέσεων εργασίας και
βεβαίως συνέβαλε καθοριστικά στην ανάπτυξη των Ελληνικών
Ενόπλων Δυνάµεων και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας µε
σηµαντικές, µέχρι σήµερα, κατασκευές αµυντικών εξοπλισµών
και βεβαίως, την υλοποίηση αντίστοιχων αµυντικών προγραµ-
µάτων.

Είναι, επίσης, γεγονός, κυρία Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι,
ότι η οικονοµική κρίση, λάθη και παραλείψεις του παρελθόντος,
αλλά και η µεγάλη προσπάθεια που καταβάλλεται για τον
εξορθολογισµό των αµυντικών δαπανών και τη µείωση των
αµυντικών εξοπλισµών θα έχει αντικειµενικά -και το λέω πολύ
καθαρά- επιπτώσεις πάνω στις αµυντικές βιοµηχανίες. Αυτό δεν
σηµαίνει ότι µοιρολατρικά η Κυβέρνησή µας και η πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας περιµένουν το χρόνο
της απαξίωσης των αµυντικών βιοµηχανιών και της αµυντικής
παραγωγικής βάσης της χώρας. 

Το αντίθετο, σήµερα η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου

Εθνικής Άµυνας έχουµε ζητήσει από τα τρία επιτελεία –και θα το
καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής- να µας αναδείξουν τις
άµεσες επιχειρησιακές ανάγκες που θα µπορούσαν να
αναλάβουν άµεσα και εντός των πρώτων µηνών του 2011 τόσο η
ΕΛΒΟ όσο και άλλες αµυντικές βιοµηχανίες του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα. Και τούτο σε µία προσπάθεια για να στηρίξουµε
την αµυντική βιοµηχανία, να την καταστήσουµε βιώσιµη, αλλά
συγχρόνως να προχωρήσουµε στον αναγκαίο εξορθολογισµό και
στην αναγκαία ανασυγκρότηση των αµυντικών βιοµηχανιών.

Μίλησα για παθογένειες και αυτές τις παθογένειες
αντιµετωπίζουµε σήµερα, κύριε συνάδελφε, όπως τη µείωση του
λειτουργικού κόστους.  Με τη νέα διοίκηση της ΕΛΒΟ πετύχαµε
να µειώσουµε κατά 24% το λειτουργικό κόστος, όµως µέχρι
σήµερα δεν έχουµε φτάσει στα επιθυµητά αποτελέσµατα στο
βασικό πρόβληµα που είναι η ρευστότητα της ΕΛΒΟ. Και αυτό
γιατί έχουµε να αντιµετωπίσουµε προβλήµατα και µε τον τραπε-
ζικό τοµέα παρά τη χορήγηση εγγυήσεων από την πλευρά του
Υπουργείου Οικονοµικών. 

Ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας κάνουµε
µια τεράστια προσπάθεια προς την πλευρά του τραπεζικού
τοµέα, προς την πλευρά της Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδος
και προς την πλευρά της Εθνικής Τράπεζας, έτσι ώστε η υπογε-
γραµµένη εγγύηση του Υπουργού Οικονοµικών για ένα ποσό
τριάντα εκατοµµυρίων -εκ των οποίων τα δεκαπέντε εκατοµµύρια
θα έχουν τη µορφή δανείου και τα υπόλοιπα δεκαπέντε εκατοµ-
µύρια θα έχουν τη µορφή εγγυητικών επιστολών- να δοθεί στην
ΕΛΒΟ, έτσι ώστε να υποστηρίξει επιχειρησιακά το σχέδιό της το
οποίο µας έχει καταθέσει και έχει καταθέσει και στο Υπουργείο
Οικονοµικών. 

Αυτή είναι η προσπάθειά µας. Μετά την αποχώρηση από το
µάνατζµεντ του οµίλου Μυτιληναίου και την ανάληψη της διοί-
κησης από την πλευρά του ελληνικού δηµοσίου µέσω συµβού-
λου που όρισε το Υπουργείο Οικονοµικών, στόχος µας είναι να
σχεδιάσουµε το νέο αναπτυξιακό µέλλον της εταιρείας, να ορί-
σουµε τις διεθνείς και ευρωπαϊκές συνεργασίες και να αναδεί-
ξουµε την ανάγκη στρατηγικών εταιρικών σχέσεων µε διεθνείς
εταιρείες οι οποίες έχουν και την τεχνογνωσία αλλά και το διε-
θνές δίκτυο πώλησης, διανοµής και εµπορίας αµυντικών αλλά
και πολιτικών προϊόντων τα οποία µπορεί η ΕΛΒΟ να παράξει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Ο κ. Τζέκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Από τις απαντήσεις του κυρίου Υπουργού -που δεν ήταν απλές

και συγκεκριµένες αλλά γενικευµένες- βγάζεις σπουδαία συµπε-
ράσµατα, δηλαδή ότι από τα µέσα της δεκαετίας του 1970 άρ-
χισε η αντίστροφη µέτρηση, δηλαδή ύστερα από πολλά χρόνια
µε κυβερνήσεις Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ να εναλλάσσο-
νται, να απαξιώνεται όχι µόνο η ΕΛΒΟ αλλά και άλλες βιοµηχα-
νίες αµυντικού χαρακτήρα κάτω από τον απόλυτο δηµόσιο
έλεγχο.

Το δεύτερο είναι ότι µπορεί ο όµιλος Μυτιληναίου να αποσύρ-
θηκε διότι έχει ευκαιρία κερδών από άλλες επιχειρήσεις στις
οποίες δραστηριοποιείται, όµως µας ανησυχεί αυτό το γεγονός
που είπε, ότι δηλαδή «θα επιδιώξουµε και µε άλλες διεθνείς εται-
ρείες που έχουν τεχνογνωσία να αναπτύξουµε την ΕΛΒΟ», δη-
λαδή µε απλά λόγια ότι «ναι, θα πάµε και στην ιδιωτικοποίηση ή
στην παραχώρηση µάνατζµεντ σε µεγάλες πολυεθνικές εταιρείες
που έχουν τεχνογνωσία». 

Αυτή, όµως, η τεχνογνωσία που έχει αποκτήσει η ΕΛΒΟ εδώ
και δεκαετίες είναι που απαξιώθηκε από τις συγκεκριµένες πολι-
τικές που χαράχθηκαν µέχρι τώρα από τις κυβερνήσεις. Βέβαια
δεν µπορούµε να λέµε ότι θα δώσουµε προς την ΑΤΕ σε συνερ-
γασία µε την ΑΤΕ και µε την Εθνική για να καλύψει ορισµένα χρη-
µατοοικονοµικά ζητήµατα της ΕΛΒΟ, όταν ξέρουµε ότι η ΑΤΕ
οδεύει πλέον στο δρόµο της ιδιωτικοποίησης µε όλες αυτές τις
παρενέργειες τις οποίες λίγο-πολύ όλοι γνωρίζουµε.

Για µας είναι πολύ συγκεκριµένο το ζήτηµα και θέτουµε τη συ-
γκεκριµένη απλή ερώτηση: Θα παραµείνει η ΕΛΒΟ κάτω από τον
απόλυτο δηµόσιο έλεγχο; Αυτή η τεχνογνωσία που έχουν απο-
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κτήσει οι εκατοντάδες εργαζόµενοι είναι ένα γεγονός. Πριν από
µερικά χρόνια ήταν πάνω από χίλιοι και αυτή την ώρα είναι εξα-
κόσιοι, όµως έχουν πραγµατικά µία εµπειρία τεχνογνωσίας που
µπορεί να προσφέρει στο πλαίσιο µιας ελληνικής αµυντικής βιο-
µηχανίας εκεί που θα περιέχονται και η ΕΑΒ και η ΕΒΟ και η ΠΥΡ-
ΚΑΛ και ο Σκαραµαγκάς για να αξιοποιηθούν όλες οι
παραγωγικές δυνάµεις, γιατί υπάρχουν παραγωγικές δυνατότη-
τες για ανάπτυξη αυτού του τόπου. 

Εδώ υπάρχει πολιτικό προϊόν, υπάρχουν οχήµατα αστικών συ-
γκοινωνιών, υπάρχουν τα ασθενοφόρα όπου έχουµε µεγάλη έλ-
λειψη σ’ όλη τη χώρα. Το ΕΚΑΒ τα λέει αυτά. Το έχουµε
επισκεφθεί. Υπάρχουν επίσης τα απορριµµατοφόρα, υπάρχουν
µεγάλες ελλείψεις. Γιατί δεν µπορούν διαµέσου της ΕΛΒΟ να
προµηθευτούν όλοι αυτοί οι απαραίτητοι οργανισµοί για να
έχουµε πραγµατικά αύξηση και παραγωγής αλλά και αποδοτι-
κότητας προς όφελος του εργαζόµενου λαού;

Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι θα παρακολουθήσουµε από κοντά όλες
αυτές τις εξελίξεις, αλλά ανησυχούµε για το µέλλον της ΕΛΒΟ
όπως και για τις άλλες βιοµηχανίες, ανησυχούµε για το µέλλον
των εκατοντάδων εργαζοµένων, αλλά πολύ περισσότερο των
εκατοντάδων µικρών επιχειρήσεων –το τονίζω αυτό- που δρα-
στηριοποιούνται περιµετρικά από την Ελληνική Βιοµηχανία Οχη-
µάτων της Θεσσαλονίκης.

Πρέπει, επιτέλους, να γίνει κάτι. Άλλωστε τώρα έχουµε και τη
συζήτηση του προϋπολογισµού, απ’ όπου φαίνεται ότι δίνουµε
δισεκατοµµύρια ευρώ σε εξοπλιστικά προγράµµατα και σε εφό-
δια που µπορούν να παράγουν οι ελληνικές αµυντικές βιοµηχα-
νίες κάτω από τον απόλυτο δηµόσιο έλεγχο. Άρα δεν ευσταθεί
αυτό που είπατε, ότι δηλαδή πρέπει να δούµε τη µείωση των
στρατιωτικών δαπανών και εφοδίων. Δισεκατοµµύρια δίνονται σε
πολυεθνικές και σε µονοπώλια, είτε των Ηνωµένων Πολιτειών είτε
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ενταγµένες, βέβαια, µέσα σε καθορι-
στικά πλαίσια του ΝΑΤΟ, που εγκυµονούν και κινδύνους για τη
χώρα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ, κύριε Τζέκη. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ.

Μπεγλίτης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να καταθέσω στα Πρακτικά τις εισηγή-

σεις προς την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας,
των τριών επιτελείων, εισηγήσεις, οι οποίες αναφέρονται στις
άµεσες επιχειρησιακές ανάγκες των Ενόπλων Δυνάµεων για αµυ-
ντικά προγράµµατα και για την ΕΛΒΟ και για τα ελληνικά αµυ-
ντικά συστήµατα. Είµαστε σε µια διαδικασία ένταξης αυτών των
προτεραιοτήτων στο πλαίσιο του τριετούς εξοπλιστικού προ-
γράµµατος των Ενόπλων Δυνάµεων και του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας και, βεβαίως, µέσα από την αναζήτηση των αναγκαίων
πόρων, ώστε να συµβάλουµε κι εµείς από την πλευρά µας όχι
απλώς στη βιωσιµότητα των αµυντικών βιοµηχανιών του ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα, αλλά και στην αναγέννησή τους, στον εκ-
συγχρονισµό τους, στην ανάπτυξή τους. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας
κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προανα-
φερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών
της Βουλής)

Θέλω, όµως, να πω, κύριε συνάδελφε, ότι η ερώτησή σας,
όπως και άλλες σχετικές ερωτήσεις συναδέλφων του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, αναπαράγει µια καίρια αντίφαση. 

Ποια είναι η αντίφαση αυτή; Ότι για να επιβιώσουν οι αµυντι-
κές βιοµηχανίες του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, πρέπει να συ-
νεχίσουµε µια πολιτική γνωστή για πάρα πολλά χρόνια, µια
πολιτική  κρατικοδίαιτης αντίληψης, που ισχυριζόταν τελικά ότι η
επιβίωση και ο δηµόσιος χαρακτήρας περνούν µέσα από την αύ-
ξηση των αµυντικών δαπανών, µέσα από συνεχή εξοπλιστικά
προγράµµατα, µέσα από µια αντίληψη επεκτατική στο χώρο της
άµυνας, προκειµένου να επιβιώσουν. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Δεν είναι σωστό. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας πω ότι αν οι αµυ-
ντικές βιοµηχανίες του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα δεν εκσυγ-
χρονιστούν, δεν ανασυγκροτηθούν, δεν λύσουν τα δοµικά,
λειτουργικά και διαρθρωτικά τους προβλήµατα, δεν αποκτήσουν
εξωστρέφεια, µε άλλα λόγια αν δεν βρουν ένα νέο αναπτυξιακό
και επιχειρησιακό βηµατισµό, δεν έχουν µέλλον, ακόµη και µε
απόλυτη υποστήριξη του κράτους. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Απεναντίας!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Δεν έχετε κανένα δικαίωµα –τουλάχιστον εγώ δεν
σας το αναγνωρίζω- να µονοπωλείτε ευαισθησίες είτε κοινωνι-
κές είτε στον ευαίσθητο χώρο της εθνικής άµυνας. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Να κάνουν όπως οι γερµανικές βιοµηχα-
νίες…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Διασφαλίζουµε τα εργασιακά συµφέροντα των ερ-
γαζοµένων, του επιστηµονικού, εργατοτεχνικού και διοικητικού
προσωπικού, που  πραγµατικά πρέπει να χαιρετίσουµε τη συµ-
βολή τους στην ανάπτυξη όλα αυτά τα χρόνια της  ΕΛΒΟ. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ελάτε να πάµε µαζί στην ΕΛΒΟ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Η ΕΛΒΟ δεν έχει µόνο περιόδους µε προβλήµατα.
Ήταν µεγάλη η περίοδος που ουσιαστικά δηµιούργησε κέρδη
και συνέβαλε καθοριστικά, όπως σας είπα, στην ανάπτυξη και
στην παραγωγή πλούτου για την εθνική οικονοµία. Δηµιούργησε
θέσεις εργασίας. 

Σήµερα περνά µια µεταβατική φάση κρίσης, κρίσης λειτουργι-
κής, κρίσης ρευστότητας. Εµείς από την πλευρά µας διαβεβαι-
ώνουµε την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι ως Κυβέρνηση και ως
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας θα καταβάλουµε κάθε προσπάθεια,
για να διατηρηθεί ο δηµόσιος χαρακτήρας της ΕΛΒΟ, όπως και
των άλλων αµυντικών βιοµηχανιών του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, υπό αυστηρές, όµως, κυρία  Πρόεδρε, προϋποθέσεις. 

Δίχως την πλήρωση αυτών των προϋποθέσεων, της ανασυ-
γκρότησης και του παραγωγικού εκσυγχρονισµού των αµυντικών
βιοµηχανιών, δεν υπάρχει µέλλον.  Και εδώ, στην Εθνική Αντι-
προσωπεία ενώπιον της Βουλής των Ελλήνων πρέπει όλοι να εί-
µαστε ειλικρινείς και όχι να αρθρώνουµε έναν εύκολο και
λαϊκιστικό πολιτικό λόγο, για να είµαστε ευχάριστοι. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Φέρτε τα στρατεύµατα όλα απ’ έξω, για να
µην πληρώνουµε 500 εκατοµµύρια το χρόνο!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Εµείς την επόµενη περίοδο ολοκληρώνουµε το
σχεδιασµό για την ανάθεση αµυντικών προγραµµάτων σε όλες
τις αµυντικές βιοµηχανίες, έτσι ώστε να δώσουµε πνοή ζωής.
Όµως, µε αυτό δεν λύνεται και πάλι το πρόβληµα, εάν οι αµυντι-
κές βιοµηχανίες δεν αναζητήσουν ισχυρές στρατηγικές εταιρι-
κές σχέσεις µε µεγάλες εταιρείες του εξωτερικού, έτσι ώστε να
διευρύνουµε τις δυνατότητες και παραγωγής, βεβαίως, αλλά και
πώλησης αµυντικών προϊόντων και προϊόντων για πολιτική
χρήση. 

Τελειώνω µε µία παρατήρηση, επειδή κάνατε αναφορά σε πα-
ραγγελίες και προµήθειες πολιτικών οχηµάτων:

Δεν είµαστε εµείς, κατ’ αρχάς, αρµόδιοι γι’ αυτό το θέµα. Από
την άλλη πλευρά, έχουµε ένα χρονικό περιθώριο αναθέσεων
στην ΕΛΒΟ, όπως και στις άλλες αµυντικές βιοµηχανίες, µέχρι
την ενσωµάτωση της σχετικής οδηγίας 81/2009 της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Από εκεί και πέρα, για τα πολιτικά οχήµατα, δηλαδή για προϊ-
όντα πολιτικής χρήσης, πρέπει να γίνονται ανοικτοί µειοδοτικοί
διαγωνισµοί, έτσι ώστε να τηρούµε το δίκαιο του ανταγωνισµού
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Για τα αµυντικά προϊόντα έχουµε τη δυνατότητα, που µας πα-
ρέχει και το σχετικό άρθρο 296 της Συνθήκης της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, µέχρι τα µέσα της επόµενης χρονιάς να αναθέσουµε
από την πλευρά των Ενόπλων Δυνάµεων και του Υπουργείου µας
συγκεκριµένα προγράµµατα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, σας πα-
ρακαλώ να ολοκληρώσετε.
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): …έτσι ώστε να συµβάλουµε στη βιωσιµότητα και
την ανάπτυξη αυτών των επιχειρήσεων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Ανα-

πληρωτή Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτη Μπεγλίτη.
Θα συζητήσουµε τώρα την τέταρτη µε αριθµό 277/30.11.2010

επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεωργίου Ανατολάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού, σχετικά µε το Ολυµπιακό Αθλητικό Κέντρο Αθη-
νών κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Ανατολάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

Παρακαλώ, κύριε Βουλευτά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για
να παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αν ψάξετε στους τουριστικούς οδηγούς του

Σίδνεϋ, της Βαρκελώνης, που ήσασταν τη Δευτέρα -και θεωρώ
πάρα πολύ µεγάλη τύχη και χαρά να δείτε αυτό το σηµαντικό
αγώνα- αλλά και του Μονάχου, θα διαπιστώσετε ότι τα ολυµπιακά
τους πάρκα προτείνονται σαν τα πιο σηµαντικά µέρη της πόλης.
Εκτός από τους χιλιάδες τουρίστες που τα επισκέπτονται, οι
χώροι αυτοί παρέχουν δυνατότητες άθλησης και ψυχαγωγίας για
τους κατοίκους. Οι επιχειρηµατικές επενδύσεις έχουν αποσβέ-
σει το κόστος κατασκευής τους εδώ και πάρα πολύ καιρό.

Τι γίνεται, όµως, κύριε Υπουργέ, µε το δικό µας Ολυµπιακό
Πάρκο; 

Παρά τις επανειληµµένες εξαγγελίες για την εµπορική και του-
ριστική αξιοποίησή του, το Ολυµπιακό Στάδιο παρουσιάζει µία
απαράδεκτη κατάσταση. Οι εξωτερικοί και οι εσωτερικοί του
χώροι –το έχετε δει πιστεύω- είναι για κλάµατα, κύριε Υπουργέ.
Και το λέω µε όλη τη σηµασία της λέξης. Και θλίβοµαι γι’ αυτό.

Αυτή είναι η αφορµή για την οποία κάνω αυτή την ερώτηση.
Θα ήθελα, λοιπόν, να σας ρωτήσω δύο πράγµατα:
Είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης η αξιοποίηση, επιτέλους,

του ΟΑΚΑ προς όφελος των αθλητών, των πολιτών και γενικό-
τερα της χώρας; Εάν ναι, σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προ-
βείτε;

Δεύτερον, έχει ανατεθεί έως τώρα σε κάποιο αξιόπιστο φορέα
ή ελληνικό πανεπιστήµιο η κατάρτιση µιας οργανωµένης µελέ-
της για την αξιοποίηση και προβολή του ΟΑΚΑ; Εάν όχι, γιατί δεν
έχει γίνει αυτό και πότε σκοπεύετε να το πράξετε;

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ανα-

τολάκη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
Έχετε τρία λεπτά και παρακαλώ να τηρηθούν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, πρέπει να δηλώσω ότι τελεί σε απόλυτη γνώση

της Κυβέρνησης ότι τουλάχιστον οι δικές σας προθέσεις είναι
αγνότατες και ότι ενδιαφέρεστε πραγµατικά. Προέρχεστε από
το χώρο του αθλητισµού. Η ευαισθησία σας είναι γνωστή. 

Πρέπει, βεβαίως, να σας πω ότι µάλλον δεν έχετε πάει τον τε-
λευταίο καιρό στο ΟΑΚΑ. Πρέπει να έχετε καιρό να πάτε. Ίσως οι
«Ολυµπιακές» σας καταβολές δεν σας επιτρέπουν να επισκέπτε-
στε συχνά το χώρο. Ο κ. Γεωργιάδης –γνωστός Παναθηναϊκός-
που ήταν πριν από λίγο κοντά σας, θα µπορούσε να σας πάει.
Δεν υπάρχουν σκουπίδια. Δεν υπάρχουν περιοχές µόλυνσης.
Έχει καθαρίσει ο χώρος. 

Έχετε δίκιο, όµως, που θέσατε τα ζητήµατα. Πραγµατικά
υπήρχαν τέτοια ζητήµατα. Εγώ σας καλώ να το επισκεφθείτε και
θα δείτε ότι τα πράγµατα έχουν αλλάξει τελείως.

Σε ό,τι σχετίζεται µε την παρουσία µου στον πραγµατικά κα-
ταπληκτικό αγώνα της Μπαρτσελόνα µε τη Ρεάλ, επειδή το θέ-
σατε και για να µη θεωρηθεί ότι πήγα στη Βαρκελώνη για να δω
τον αγώνα, να εξηγήσω –και θα µου επιτρέψετε, κυρία Πρόεδρε-
ότι κατά τη διάρκεια του αγώνα Παναθηναϊκού – Μπαρτσελόνα
εδώ µου σύστησαν τον Πρόεδρο της Μπαρτσελόνα. 

Του είπα: «Εγώ θα βρίσκοµαι στη Βαρκελώνη τη Δευτέρα, γιατί
έχουµε την Παγκόσµια Έκθεση Συνεδριακού Τουρισµού». Αυτός

ήταν και ο λόγος που πήγα, η µεγαλύτερη έκθεση για το Συνε-
δριακό Τουρισµό.

Μου είπε, λοιπόν, ο άνθρωπος: «Θα σου κάνω ένα δώρο, αφού
θα είσαι στη Βαρκελώνη τη Δευτέρα». Το δώρο ήταν να µου
δώσει ένα εισιτήριο. 

Πράγµατι, είχα τη χαρά να παρακολουθήσω ένα µοναδικό
αγώνα, µια γιορτή µέσα στο γήπεδο, που πραγµατικά θα έπρεπε
να γίνεται παράδειγµα για εµάς όχι µόνο ως προς το επίπεδο της
ποδοσφαιρικής επίδοσης αλλά και ως προς τη συµπεριφορά των
φιλάθλων, που ήταν πάρα πολύ σωστή και θελκτική για να µπο-
ρεί να πηγαίνει κόσµος στα γήπεδα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Σας ζηλεύω, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Τώρα σε σχέση µε το αν είναι σήµερα ανοιχτό ή κλειστό
στάδιο, εµείς αργά αλλά σταθερά ανοίγουµε τους χώρους. Τα
κολυµβητήρια είναι, ήδη, ανοιχτά, είναι επισκέψιµα και στο κοινό
και στους µαθητές. Υπάρχει, ήδη, σε εξέλιξη σχεδιασµός, προ-
κειµένου να ανοίξει το σύνολο των εγκαταστάσεων του σταδίου,
ώστε να µπορεί να το επισκέπτεται ο αθλούµενος κόσµος, όλοι
όσοι θέλουν να αθλούνται.

Σε σχέση µε τα οικονοµικά που θέσατε, πρέπει να σας πω ότι
όταν αναλάβαµε, βρήκαµε ένα ετήσιο κόστος της τάξης –άκου-
σον, άκουσον- των 30.000.000 ευρώ το χρόνο για το ΟΑΚΑ. Σή-
µερα, ήδη, έχουν περιοριστεί κάτω από 25.000.000 ευρώ και ο
σχεδιασµός είναι να µειωθούν ακόµα περισσότερο.

Για την εταιρεία καθαρισµού, στην οποία αναφέρεστε µε συ-
γκεκριµένο τρόπο, πρέπει να σας πω ότι ήδη γίνεται µια προ-
σπάθεια προκειµένου να εξοφληθεί. Αντιλαµβάνεστε ότι
υπάρχουν οικονοµικές δυσχέρειες. 

Θα σας πω µόνο, κύριε Ανατολάκη, ότι και στο στάδιο οφεί-
λουν γύρω-γύρω 10.000.000 ευρώ, τα οποία δυσκολευόµαστε
εξαιτίας της οικονοµικής δυσπραγίας να εισπράξουµε.

Μια που αναφέροµαι τώρα στο στάδιο, επειδή έχει γίνει και
κάποια κουβέντα -και βέβαια µακράν από εσάς οποιαδήποτε τέ-
τοια σκέψη- για το αν θα πουληθεί και επειδή υπήρχε και κάποια
πρόταση κ.λπ., για άλλη µια φορά η Κυβέρνηση δηλώνει ότι αυτό
το στάδιο είναι ιστορικό. Έγιναν οι καλύτεροι Ολυµπιακοί Αγώνες
που θα µπορούσαν να έχουν γίνει ποτέ, όπου µας χάρισαν στιγ-
µές δόξας, χαράς και εξ αυτού του λόγου αυτό το γήπεδο δεν
πρόκειται να πωληθεί. Παραµείνει ως περιουσία του ελληνικού
δηµοσίου και απλώς η εκµετάλλευση του είναι ένα θέµα που θα
πρέπει να βλέπουµε κάθε φορά διαφορετικά.

Θα απαντήσω πιο συγκεκριµένα στη δευτερολογία µου για τα
ειδικότερα θέµατα που θέτετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Κύριε Ανατολάκη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όταν είπα ότι πήγατε στη Βαρκελώνη, το είπα

µε όλη µου τη καρδιά και ειλικρινά ζηλεύω που ήσασταν εκεί και
δεν ήµουν εγώ. Θεωρώ ότι ήσασταν ίσως ο µοναδικός Έλληνας
πολίτης που είχατε την ευκαιρία να είστε εκεί. Με όλη µου την
αγάπη προς το πρόσωπο σας το είπα µε πολύ καλή πρόθεση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού):  Τα δικά σας αισθήµατα τα ξέρω. Οι άλλοι να µην µας
παρεξηγήσουν.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Όχι.
Απλά, κύριε Υπουργέ, διάβαζα την οµιλία του κ. Νιλτ, αρχιτέ-

κτονα, καθηγητή, που συµµετείχε στο σχεδιασµό Ολυµπιακών
Αγώνων του Σύδνεϋ. Δέκα χρόνια περίπου έχουν περάσει, αλλά
η επένδυση που έκανε η Αυστραλία συνεχίζει να αποδίδει. Στο
Ολυµπιακό Πάρκο του Σύδνεϋ υπάρχουν εγκαταστάσεις που ο
κόσµος τις λατρεύει πραγµατικά. Θέλω να το καταλάβετε αυτό.
Οι άνθρωποι αυτοί έχουν χρησιµοποιήσει και χρησιµοποιούν τε-
ράστιες οθόνες και δείχνουν τους αγώνες που έχουν γίνει. Υπάρ-
χει ακόµη και κοµµάτι που µετακινούν τις εξέδρες για να
διαµορφώνεται ένας χώρος για διάφορες εκδηλώσεις.

Εµείς τι θυµόµαστε από τους δικούς µας Ολυµπιακούς Αγώ-
νες; Θα φέρω ένα παράδειγµα: Μόνο έναν εθελοντή να ρωτή-
σετε και θα σας πει άσχηµα πράγµατα, κύριε Υπουργέ. Πολλοί
άνθρωποι επισκέπτονται το Ολυµπιακό Στάδιο και κλαίνε για το
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χάλι που έχει. Το θέµα των σκουπιδιών µπορεί να δηµιουργήθηκε
τώρα, αλλά µέχρι πριν λίγο καιρό;

Συµφωνώ µε αυτό που είπατε για την εταιρεία καθαρισµού. Ξέ-
ρετε, όµως, πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι όταν είχε γίνει στο
διαδίκτυο η ανάθεση για να µπει καινούργια εταιρεία, δεν είχε
πάει ούτε µια, διότι το κόστος που οφείλει στην εταιρεία καθα-
ρισµού είναι περίπου 1.000.000 ευρώ. Είναι πολλά τα λεφτά,
κύριε Υπουργέ.

Θα ήθελα να πω ότι ο Γενικός Γραµµατέας στα πρώην Ολυ-
µπιακά Ακίνητα, ο κ. Ιωάννης Πυργιώτης, είχε δηλώσει ότι από
τα περίπου 25.000.000 ευρώ, που θα ήταν τα ετήσια έσοδα του
δηµοσίου από την εκµετάλλευση των ολυµπιακών εγκαταστά-
σεων, σήµερα είναι ζήτηµα να εισπράττονται µόνο τα 10.000.000
ευρώ. Τα υπόλοιπα 15 εκατοµµύρια  είναι έλλειψη, κύριε
Υπουργέ, και οφείλουµε να τα παίρνουµε.

Οι Ολυµπιακοί Αγώνες της Αθήνας έπρεπε να είναι η µεγαλύ-
τερη κληρονοµιά για το έθνος µας και η καρδιά τους, το ΟΑΚΑ,
θα έπρεπε να είναι ένα στολίδι και να το δείχναµε µε περηφάνια
σε όλο τον κόσµο. Θα έπρεπε το στάδιο να γεµίζει µε νέα παιδιά
που θα αθλούνται, που θα ψυχαγωγούνται, που θα επικοινωνούν.
Θα έπρεπε να υπάρχουν παιδότοποι, θέατρα, χώροι αναµνηστι-
κών, χώροι εστίασης. Θα έπρεπε να σφύζει από οικονοµική κί-
νηση και ζωντάνια.

Υπάρχει µία επιδότηση από το κράτος ύψους 20 εκατοµµυρίων
ευρώ. Και εσείς, κύριε Υπουργέ, ήσασταν στους αγώνες και µε
τον Ολυµπιακό και µε τη Μπαρτσελόνα. Είναι πολλά τα λεφτά
που παίρνει το ΟΑΚΑ, υπολογίζεται ότι φθάνουν τα 30 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Σε δραχµές αυτό σηµαίνει 10 δισεκατοµµύρια δραχ-
µές. Με 10 δισεκατοµµύρια δραχµές γίνονται πάρα πολλά
πράγµατα. 

Μήπως θα πρέπει να κοιτάξετε αυτούς τους ανθρώπους που
είναι στη διοίκηση; Μήπως δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους;
Υπάρχουν άνθρωποι που αγαπάνε πραγµατικά τον αθλητισµό.
Και φταίει η Κυβέρνηση, που εσάς και τον κ. Γερουλάνο, σας
έχουν υποχρεώσει να είστε σε τρία Υπουργεία. 

Κατά την άποψή µου θα πρέπει να υπάρχει Υπουργός που να
ασχολείται πραγµατικά, µα πραγµατικά, µε τον αθλητισµό. Γιατί
η Ελλάδα µας δίνει µεγάλη χαρά, µεγάλη τιµή και η διάκριση που
έχουµε αυτήν τη στιγµή είναι µόνο από τον αθλητισµό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ανα-

τολάκη. 
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Θα συµφωνήσω για άλλη µια φορά µαζί σας, ότι πράγ-
µατι έχει µείνει ανεκµετάλλευτος αυτός ο τεράστιος πλούτος που
ακολούθησε των Ολυµπιακών Αγώνων και δυστυχώς τον παρα-
τήσαµε και στην κυριολεξία τον εφτελίσαµε. Για του λόγου το
αληθές, στα όσα είπατε, θα προσθέσω ότι ακόµη και στον πρό-
σφατο αγώνα, που αναφέρατε ότι ήµουν εκεί, διαπίστωσα πόσο
µπορεί ένας τέτοιος χώρος να είναι παραγωγικός, να είναι κερ-
δοφόρος. Και εµείς εκείνο που κάνουµε είναι να φροντίζουµε,
έτσι ώστε τέτοιοι χώροι, αντί να καθίστανται παραγωγικοί και
κερδοφόροι, να αποµυζούν περισσότερο το κράτος. Θα συµφω-
νήσω, λοιπόν, µαζί σας. Θα σας πω όµως ότι είναι ήδη στις προ-
θέσεις µας η αξιοποίησή του. 

Αδικείτε, όµως, τη διοίκηση. Είναι καινούργια…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ένα χρόνο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Όχι, η διοίκηση του ΟΑΚΑ δεν έχει ένα χρόνο, έχει δύο
µήνες. Κάνετε λάθος. Η διοίκηση του ΟΑΚΑ τοποθετήθηκε προ-
σφάτως -τώρα ξεκινά τον σχεδιασµό της- και επαναλαµβάνω, εν-
δεχοµένως µε δικές µας ευθύνες. Αλλά ξέρετε, επειδή
ακολουθήσαµε ένα σύστηµα τοποθέτησης των διοικήσεων που
απαιτούσε υποβολή βιογραφικών και µελέτη αυτών, καλώς ή
κακώς υπήρξε µια καθυστέρηση. Να µην την αδικήσουµε όµως. 

Η καινούργια διοίκηση κάνει το δικό της σχεδιασµό. Προχωρά
στην αξιοποίηση. Ανοίγουν οι αθλητικές εγκαταστάσεις, όπως
σας είπα. Μελετάται ήδη να ανοίξουν τα δύο βοηθητικά γήπεδα
προκειµένου και εκεί να µπορέσει να έρθει ο κόσµος. Ήδη υπάρ-
χει µελέτη για διαδροµές και για τζόκινγκ και για περπάτηµα.

Αλλά για όλα αυτά θα πρέπει να υπάρξει µελέτη: από πού θα πάει
ο κόσµος, από πού θα περάσει, πού θα σταµατήσουν τα λεωφο-
ρεία, πού θα υπάρχουν ενδεχοµένως χώροι WC, χώροι που κά-
ποιος θα µπορεί να πάρει αναψυκτικά. Είναι µια ολόκληρη
µελέτη, η οποία γίνεται προς αυτήν την κατεύθυνση. Το άνοιγµα
δηλαδή στους επισκέπτες παραλλήλως, γιατί είναι ένας χώρος
επισκέψιµος όπως ακριβώς τον περιγράψατε. Μπορεί εκεί να
πάει ένας επισκέπτης και να ξεναγηθεί και να αφήσει βεβαίως
και κάποια χρήµατα. Και όλοι όσοι πάνε εκεί θα αφήσουν χρή-
µατα, έτσι ώστε να καταστεί ο χώρος οικονοµικά αυτόνοµος. 

Έχουµε ήδη συζητήσει και µε την Ένωση Ξενοδόχων Αττικής,
µε τον Πρόεδρο τον κ. Ρέτσο, προκειµένου να δούµε µε ποιο κα-
λύτερο τρόπο θα αξιοποιήσουµε και το ΟΑΚΑ, αλλά και το στά-
διο και µέσα από µία συνέργεια να κάνουµε και τους δύο χώρους
επισκέψιµους για άτοµα που ενδιαφέρονται να δουν αυτόν τον
ιστορικό και µοναδικό χώρο.

Ήδη προχωράµε σε αξιοποίηση της περιουσίας, η οποία για
µεγάλο διάστηµα ήταν παρατηµένη. Υπάρχουν εκεί εκατοντάδες
γραφεία, για τα οποία κανείς δεν ξέρει τι συµβάσεις υπάρχουν,
εάν υπάρχουν, τι χρήµατα πληρώνονται, πώς πληρώνονται.
Υπάρχει ένας ολόκληρος σχεδιασµός, προκειµένου να αξιοποιη-
θεί απολύτως η περιουσία αυτή. 

Ήδη προχωράµε σε εγκατάσταση φωτοβολταϊκών. Υπάρχει
ήδη µελέτη και υπάρχουν συζητήσεις και µε τη ΔΕΗ και µε άλ-
λους φορείς για την εγκατάσταση φωτοβολταϊκών που θα απο-
φέρουν χρήµατα. 

Ήδη υπάρχει σχεδιασµός από τη διοίκηση για πολιτιστικές εκ-
δηλώσεις, στις οποίες ορθώς αναφερθήκατε. Βέβαια εγώ αυτή
τη στιγµή δεν µπορώ παρά να πω το σχεδιασµό που γίνεται. Θα
είµαστε εδώ και θα κληθούµε, προκειµένου να απολογηθούµε ή
να εξηγήσουµε για ποιο λόγο δεν προχώρησαν ή δεν καθυστε-
ρήσαµε. 

Τέλος, για το ερώτηµα του κατά πόσον υπάρχει µια µελέτη,
υπάρχει µελέτη του Πανεπιστηµίου Αθηνών. Ήταν εντελώς ανα-
ξιοποίητη, παρατηµένη κάτω-κάτω σε κάποια συρτάρια. Την πήρε
η καινούργια διοίκηση, τη µελετά σε συνδυασµό και σε συσχέ-
τιση µε το Μόναχο, µε το Σίδνεϋ, αυτά τα µεγάλα στάδια και τη
Βαρκελώνη και τον τρόπο που αυτοί αξιοποίησαν αυτή την περι-
ουσία.

Θεωρώ ότι είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Πιστεύω ότι πολύ
γρήγορα θα δούµε τα αποτελέσµατα για να δικαιωθείτε και εσείς
στην αγωνία που θέσατε και την οποία η Κυβέρνηση τη συµµε-
ρίζεται απολύτως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδη.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 275/30.11.2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς
Προστασίας του Πολίτη και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τη διαφυγή του στελέχους
της «SIEMENS» Φολκ Γιουνγκ στη Γερµανία κ.λπ. 

Στον ερωτώντα Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Παπαδηµούλη θα απαντήσει ο Υπουργός Προστα-
σίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.

Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ο κ. Φόλκερ Γιουνγκ, ο τρί-

τος µεγάλος της «SIEMENS» που το έσκασε πριν λίγες µέρες
από την Ελλάδα, ήταν Αντιπρόεδρος της µητρικής «SIEMENS»
και µέλος της Διοίκησης της «SIEMENS HELLAS». Ήταν η γέ-
φυρα, ο άνθρωπος που συνδεόταν µε τις µυστικές γερµανικές
υπηρεσίες και ο οποίος µόλις συνταξιοδοτήθηκε από τη
«SIEMENS», πήγε στο Διοικητικό Συµβούλιο της «INTRACOM».
Θεωρήθηκε από την ελληνική δικαιοσύνη κατηγορούµενος. Του
απαγορεύτηκε η έξοδος από τη χώρα και ήταν υποχρεωµένος
να παρουσιάζεται τακτικά στο Αστυνοµικό Τµήµα της Πάρου.

Πριν από ενάµιση χρόνο, επί Νέας Δηµοκρατίας,  το έσκασαν
τα άλλα δύο «πουλάκια», Καραβέλας και Χριστοφοράκος. Και
τότε, κύριε Παπουτσή, και εσείς και ο κ. Καστανίδης και όλα τα
στελέχη του ΠΑΣΟΚ είχατε «ανέβει στα κεραµίδια» -και σωστά-
και επισηµαίνατε υπηρεσιακές και πολιτικές ευθύνες. Και το ερώ-
τηµα όλου του ελληνικού λαού και το δικό σας τότε, ήταν: Το
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έσκασαν ή τους άφησαν να φύγουν; Το ίδιο ερώτηµα ισχύει και
για το τρίτο «πουλάκι» που πέταξε µε τη δική σας Κυβέρνηση,
γιατί δεν πιστεύω να νοµίζετε ότι των άλλων είναι καρύδια και
ακούγονται και τα δικά σας είναι σύκα και δεν ακούγονται. 

Σας ρωτώ, λοιπόν: Ο κ. Γιουνγκ ήταν υποχρεωµένος να πα-
ρουσιαστεί στις 5 Νοεµβρίου στη Αστυνοµικό Τµήµα της  Πάρου.
Δεν παρουσιάστηκε. Είναι αλήθεια ότι αντί  να αντιδράσει αµέ-
σως η Αστυνοµική Αρχή, έστειλε τηλεγράφηµα στις 8 Νοεµβρίου,
τρεις µέρες µετά; Είναι αλήθεια, γιατί ερωτάται και το Υπουργείο
Δικαιοσύνης, ότι το τηλεγράφηµα αυτό πρωτοκολλήθηκε στις δι-
καστικές αρχές, στην αρµόδια εισαγγελία, στις 15 Νοεµβρίου,
όταν στο µεταξύ ο κ. Γιουνγκ έπινε καφέ στη Γερµανία και µας
έκαναν πλάκα όλα τα γερµανικά µέσα ενηµέρωσης για µια «τρύ-
πια» κρατική µηχανή, που δεν έχει ισχυρό τιµόνι; Σας ερωτώ:
Εκτός από υπηρεσιακές ευθύνες, υπάρχουν και πολιτικές ευθύ-
νες στα Υπουργεία Δηµόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης; 

Και επαναλαµβάνω το ερώτηµα που εσείς θέτατε στη Νέα Δη-
µοκρατία: Σας ξέφυγε ή τον αφήσατε; Τι απαντάτε σε αυτούς
που λένε ότι µεθοδεύεται και στο σκάνδαλο της «SIEMENS» -και
διευκολύνει κατά τούτο η φυγή και του Γιουνγκ- το κουκούλωµα
και ο συµψηφισµός; Τι απαντάτε σ’ αυτούς που λένε ότι είναι
σκάνδαλο, σ’ ένα τόσο µεγάλο σκάνδαλο που χρόνια µετά το ελ-
ληνικό δηµόσιο να µην έχει ακόµη προσδιορίσει το ύψος της ζη-
µιάς, να µην έχει ζητήσει ούτε 1 ευρώ αποζηµίωση και να µην
έχει οριστεί καν δίκη;

Τι απαντάτε σε αυτούς που λένε ότι µεταξύ Μέρκελ και Πα-
πανδρέου σε πολιτικό επίπεδο η διερεύνηση του σκανδάλου
«SIEMENS» έχει κλείσει και ότι η διαφυγή και του Γιουνγκ ήταν
απαίτηση των γερµανικών αρχών; 

Περιµένω απαντήσεις, κυρία Πρόεδρε, για να επανέλθω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Υπουργός

Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής, προκειµένου να
απαντήσει στην ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι υψίστη υποχρέωση ενός
Υπουργού να απαντά στον κοινοβουλευτικό έλεγχο και εσείς,
κύριε Παπαδηµούλη, γνωρίζετε προσωπικά ότι σέβοµαι απολύ-
τως τις κοινοβουλευτικές διαδικασίες. Ωστόσο, επιτρέψτε µου
να παρατηρήσω ότι έχετε προβεί σε εσφαλµένες παραδοχές
στην ερώτησή σας και να ξεκινήσω από αυτές, έτσι ώστε να θέ-
σουµε τη συζήτηση στην πραγµατική της διάσταση.

Κατ’ αρχάς, λέτε, κύριε συνάδελφε, ότι στον κατηγορούµενο
είχε επιβληθεί κατ’ οίκον περιορισµός. Δεν ξέρω από πού το πλη-
ροφορηθήκατε αυτό, αλλά είναι λάθος. Τα περιοριστικά µέτρα
που του είχαν επιβληθεί από τη δικαιοσύνη ήταν η απαγόρευση
εξόδου από τη χώρα και η παρουσία του κατά το πρώτο πενθή-
µερο κάθε µηνός στο Αστυνοµικό Τµήµα της Πάρου, όπου ήταν
η εν Ελλάδι διαµονή του.

Δεύτερη εσφαλµένη παραδοχή. Λέτε ότι διέφυγε στο εξωτε-
ρικό ανάµεσα στους δύο γύρους των αυτοδιοικητικών εκλογών.
Πόθεν συνάγεται αυτό; Από πού το γνωρίζετε εσείς; Πώς είστε
τόσο σίγουρος ότι διέφυγε µεταξύ 7 και 14 Νοεµβρίου; Εγώ αντι-
θέτως, πιστεύω ότι θα ήταν τουλάχιστον αφελές να πει κανείς
ότι αφού παρουσιάστηκε το πρώτο πενθήµερο του Οκτωβρίου
στο Αστυνοµικό Τµήµα της Πάρου, περίµενε τριάντα πέντε ηµέ-
ρες για να φύγει.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία των ερωτηµάτων σας. Το µέσο και
οι συνθήκες διαφυγής του κατηγορουµένου είναι το αντικείµενο
της προκαταρκτικής εξέτασης που διέταξε η Εισαγγελία Εφετών
Αθηνών. Εσείς, όµως, κύριε συνάδελφε, έχετε βιαστεί να βγά-
λετε συµπεράσµατα και µιλάτε για ανικανότητα ή για σκοπιµό-
τητα, για πολιτικές ευθύνες ή διοικητικές ανεπάρκειες. 

Εγώ, από την πλευρά µου, πιστεύω ότι µία σοβαρή θεώρηση
του ζητήµατος µε τα µέχρι τώρα δεδοµένα αποκαλύπτει ορι-
σµένα κενά στο σύστηµα των περιοριστικών όρων που εφαρµό-
ζεται στη χώρα µας. Θα περίµενα, τουλάχιστον, από εσάς αυτά
τα κενά να τα αναδείξετε, δεδοµένης και της ευρωπαϊκής σας
εµπειρίας.

Πιο συγκεκριµένα, όπως όλοι γνωρίζετε, ο Κώδικας Ποινικής
Δικονοµίας είναι πολύ παλαιότερο νοµοθέτηµα από τους κανονι-
σµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης που θεσπίζουν την ελευθερία

κίνησης των προσώπων εντός των χωρών που εφαρµόζουν το
σύστηµα Σένγκεν. Σύµφωνα µε αυτές τις διατάξεις της ευρω-
παϊκής νοµοθεσίας, οι Ευρωπαίοι πολίτες µετακινούνται σε εί-
κοσι επτά χώρες, στις χώρες του Σένγκεν, σαν να µετακινούνταν
στο εσωτερικό µίας χώρας.

Από τα παραπάνω δεδοµένα συνάγονται δύο συµπεράσµατα.
Πρώτον, ότι οι Ευρωπαίοι πολίτες των κρατών που συµµετέχουν
στη Συνθήκη Σένγκεν δεν υφίστανται ελέγχους στα ταξίδια εντός
Σένγκεν, πλην του τυπικού ελέγχου ταυτοπροσωπίας και της γνη-
σιότητας των ταξιδιωτικών τους εγγράφων. Οποιοσδήποτε άλλος
έλεγχος από τις αστυνοµικές αρχές, χωρίς την εµφάνιση της λε-
γόµενης «ερυθράς αγγελίας» που ειδοποιεί για ευρωπαϊκό
ένταλµα σύλληψης, θα ήταν παράνοµος, καταχρηστικός και θα
καθιστούσε αυτόν που θα τον διενεργούσε υπόλογο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Δεύτερον, το περιοριστικό µέτρο της απαγόρευσης εξόδου
από τη χώρα έχει περιορισµένη σηµασία πλέον και επιβάλλεται
ως εκ περισσού από τη δικαιοσύνη στους Έλληνες, καθώς και
στους Ευρωπαίους πολίτες εντός των χωρών Σένγκεν. Το γεγο-
νός ότι επεβλήθη αυτό το µέτρο στο συγκεκριµένο κατηγορού-
µενο ήταν εν όψει των όσων ανέφερα, τουλάχιστον, αλυσιτελές,
για να µην πω κάτι διαφορετικό.

Δεν υπάρχει εδώ, κύριε συνάδελφε, καµµία υπονόµευση της
δικαιοσύνης και καµµία κατάλυση του κράτους δικαίου, όπως
εσείς λέτε. Η ανεξάρτητη δικαιοσύνη κατά τα άλλα, την οποία
υποστηρίζετε, αποφάσισε µε πλήρη γνώση της ευρωπαϊκής νο-
µοθεσίας –αλίµονο, εάν δεν γνώριζαν την ευρωπαϊκή νοµοθεσία
περί ελευθερίας µετακίνησης των προσώπων!- ότι αυτός ο κα-
τηγορούµενος πρέπει να συνεχίσει να απολαµβάνει την ελευθε-
ρία του και εποµένως δεν προφυλακίστηκε.

Θα επεκταθώ λίγο ακόµη, και θα πω ότι και οι δύο περιοριστι-
κοί όροι που του επεβλήθησαν, σε καµµία περίπτωση δεν δια-
σφαλίζουν το γεγονός ότι ο κατηγορούµενος θα παρευρεθεί στη
δίκη του, όπως απαιτεί ο νόµος. Το µόνο πρόσφορο µέσο, κατά
την προσωπική µου άποψη και όπως απέδειξε µέχρι σήµερα η
εµπειρία, θα ήταν η προσωπική του κράτηση. Και αυτό διότι η οι-
κονοµική επιφάνεια αυτών των ανθρώπων τους επιτρέπουν να
κάνουν χρήση κάθε µέσου και µεθόδου διαφυγής και να κατα-
στρατηγούν έτσι κάθε περιοριστικό όρο. Το γιατί µέχρι σήµερα
δεν συνέβη αυτό φοβάµαι ότι είναι ένα ερώτηµα που πρέπει να
το απευθύνουµε και εσείς και εγώ µαζί σας, όλοι µας, όλη η
Εθνική Αντιπροσωπεία προς τη δικαιοσύνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Kλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να επι-
µείνω στο εξής: Το παρόν συµβάν, όσο δυσάρεστο και αν είναι,
δεν πρέπει ούτε για µία στιγµή να αφήσει κανέναν να αµφιβάλλει
για την αποφασιστικότητα της Κυβέρνησής µας να διαλευκάνει
τη δαιδαλώδη και όζουσα υπόθεση του σκανδάλου «SIEMENS».
Αυτή την αταλάντευτη απόφασή µας την έχουµε καταδείξει,
χωρίς κανέναν απολύτως δισταγµό. Επιπλέον, προσωπικά ο
Πρωθυπουργός, ο κ. Παπανδρέου, τόσο στην Εθνική Αντιπρο-
σωπεία όσο και στις δηµόσιες δηλώσεις τους απευθυνόµενος
στον ελληνικό λαό, αλλά και στις διεθνείς του επαφές απευθυ-
νόµενος προς τους οµολόγους και τους εταίρους µας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, συµπεριλαµβανοµένης και της καγκελαρίου κ.
Μέρκελ, έχει καταστήσει απολύτως σαφές ότι η Ελλάδα αυτήν
την υπόθεση θα την ξεκαθαρίσει και µάλιστα µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Ο κ. Παπαδηµούλης έχει το λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν σας

άκουσα ανήσυχο και αυστηρό απέναντι στις παραλείψεις. Μάλ-
λον, σαν ανακουφισµένο σας άκουσα, για τη διαφυγή και του Γι-
ουνγκ. Αλλιώς µας τα λέγατε εσείς προσωπικά, όταν το έσκαγαν
ο Καραβέλας και ο Χριστοφοράκος. Τότε, δεν κάνατε διαλέξεις.
Σωστά λέγατε ότι υπάρχουν και υπηρεσιακές και πολιτικές ευ-
θύνες γι’ αυτήν τη φυγή και ζητείται διευκόλυνση. 

Σας ερωτώ: Όταν το αστυνοµικό τµήµα στις 5 Νοεµβρίου δια-
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πίστωσε ότι δεν παρουσιάστηκε, γιατί περίµενε τρεις ηµέρες για
να στείλει τηλεγράφηµα; Όταν αυτός ο κύριος από τη δικαιο-
σύνη έχει θεωρηθεί ότι πρέπει να του απαγορευτεί η έξοδος από
τη χώρα και να παρουσιάζεται τακτικά στο αστυνοµικό τµήµα της
Πάρου, γιατί αυτό πρωτοκολλήθηκε στις 15 Νοεµβρίου, δέκα
ηµέρες µετά; Γιατί;

Επίσης µου λέτε ότι διεξάγεται έρευνα. Με αυτές τις τυπικές
φράσεις ο κόσµος λέει, «καλά πάει για κουκούλωµα και αυτό». Αν
δεν πάρετε κεφάλια εδώ, µε το να ρίχνετε απλώς το µπαλάκι στη
δικαιοσύνη, δεν καθαρίζετε τους λογαριασµούς σας. Υπάρχουν,
κύριε Υπουργέ, και πολιτικές ευθύνες; ναι ή όχι; 

Και, επίσης, επειδή µε διαβεβαιώσατε ότι η αλήθεια θα λάµ-
ψει, το µαχαίρι θα µπει βαθιά στο κόκαλο και ο Πρωθυπουργός
το εγγυάται κ.λπ., και επεκταθήκατε και στη γενική υπόθεση του
σκανδάλου της «SIEMENS», πώς το εξηγείτε ότι και µε Νέα Δη-
µοκρατία  και µε ΠΑΣΟΚ τόσα χρόνια δεν έχει οριστεί δικάσιµος
για το σκάνδαλο της «SIEMENS», στο οποίο είναι µπλεγµένοι και
η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, ενώ σε άλλες χώρες έχουν µπει
στη φυλακή και πολιτικοί και κρατικοί αξιωµατούχοι; Πώς εξη-
γείτε το γεγονός ότι ακόµη το ελληνικό κράτος και µε Νέα Δη-
µοκρατία  και µε ΠΑΣΟΚ, δεν έχει προσδιορίσει το ύψος της
ζηµίας; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πώς εξηγείτε ότι ακόµη δεν έχουµε ζητήσει 1 ευρώ από τη
«SIEMENS», ως αποζηµίωση, για όσα πήρε από τον ελληνικό λαό
µε αυτές τις σκανδαλώδεις συµβάσεις που υπέγραφε δίνοντας
µίζες; Πώς εξηγείτε ότι εµείς δεν έχουµε ζητήσει 1 ευρώ και η
«SIEMENS» για τις δωροδοκίες στην Ελλάδα σε πολιτικά κόµ-
µατα, πολιτικά πρόσωπα και κρατικούς αξιωµατούχους, έχει πλη-
ρώσει τετρακόσια εκατοµµύρια πρόστιµο σε αµερικανικές αρχές,
έχει πληρώσει πρόστιµο στην Αργεντινή, έχει πληρώσει πρόστιµο
στο Μπαγκλαντές και τίποτα εδώ; Πού είναι η πολιτική βούληση;
Γιατί δεν εφαρµόζεται;

Επειδή επικαλεστήκατε και την ευρωπαϊκή µου εµπειρία, θέλω
να σας πω ότι η οδηγία 18/2004, άρθρο 45, λέει ότι όταν µία εται-
ρεία δωροδοκεί ή παραβιάζει τους κανόνες περί ανταγωνισµού,
εφόσον καταδικαστεί, οδηγείται  σε αποκλεισµό από τους δια-
γωνισµούς κι εσείς ακόµη δίνετε στη «SIEMENS» δουλειές και
στο µετρό και στα φανάρια κ.λπ..

Εποµένως στη δευτερολογία σας, σας παρακαλώ να µας πείτε:
Πρώτον, γιατί υπήρχαν υπηρεσιακές και πολιτικές ευθύνες, όταν
έφυγαν ο Καραβέλας και ο Χριστοφοράκος και τώρα λέτε άλλα
λόγια να αγαπιόµαστε; Και, δεύτερον, ποια είναι τα δείγµατα
γραφής ότι κόβετε κεφάλια σε αυτούς που σκανδαλωδώς αµέ-
λησαν και δεν έκαναν το καθήκον τους; Το λέω για να πείσετε
και τον πλέον δύσπιστο πολίτη, ο οποίος λέει «τον άφησαν και
αυτόν να φύγει, όπως άφησαν και τον Χριστοφοράκο και τον Κα-
ραβέλα». Γιατί; Διότι και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ έχουν
σκελετούς στα ντουλάπια τους. 

Τι απαντάτε στο ερώτηµα και στη βάσιµη υποψία ότι σε πολι-
τικό επίπεδο Παπανδρέου - Μέρκελ το θέµα «SIEMENS» έχει
κλείσει; 

Απαντήστε σε αυτά µε ενέργειες και όχι µε διαβεβαιώσεις,
κύριε Υπουργέ. Γιατί µέχρι τώρα αυτό που βγάζετε είναι µια συ-
µπεριφορά δύο µέτρων και δύο σταθµών: «κακώς κάνει µε Νέα
Δηµοκρατία, καλώς κάνει µε εµάς». Ο κόσµος ξέρετε τι κάνει;
Αθροίζει και λέει «τα έχουν κάνει πλακάκια». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
παδηµούλη. 

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Στην απάντησή µου προς τον αξιότιµο κύριο συνάδελφο επέ-

λεξα να σταθώ στα πραγµατικά περιστατικά όσον αφορά την
εφαρµογή της ελληνικής και της ευρωπαϊκής νοµοθεσίας στο
πλαίσιο των χωρών Σένγκεν, έχοντας την ελπίδα ότι µε αυτόν τον
τρόπο θα αποκαταστήσουµε τη συζήτηση και το πνεύµα της ερώ-
τησης, το οποίο έτσι και αλλιώς απέδειξα στην αρχή ότι είναι
αβάσιµο. 

Παρ’ όλα αυτά ο αγαπητός κ. Παπαδηµούλης συνεχίζει στο

ίδιο µοτίβο. Πάντα φυσικά ο δικοµµατισµός, πάντα φυσικά η στα-
θερή επιδίωξη ότι εκείνοι οι οποίοι έχουν ευθύνη για οποιοδή-
ποτε σκάνδαλο σε αυτή τη χώρα, είναι το ΠΑΣΟΚ και η Νέα
Δηµοκρατία, λες και δεν συµµετέχει στην εξεταστική επιτροπή ο
πολιτικός σας χώρος. Η εξεταστική επιτροπή βρίσκεται σε εξέ-
λιξη και όπως γνωρίζετε, σε αυτή πολλά ακούστηκαν και λέχθη-
καν και πολλά υπονοήθηκαν όχι µόνο για το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα
Δηµοκρατία. 

Όσον αφορά το ΠΑΣΟΚ γνωρίζετε πολύ καλά ποια ήταν η
στάση µας, η θέση µας, οι αποφάσεις µας, οι πράξεις µας. Απο-
λύτως δεδοµένες και καθαρές, επώδυνες σε πολλές περιπτώ-
σεις και συνεχίζουµε σε αυτή την κατεύθυνση. 

Έρχοµαι τώρα στην ουσία του θέµατος, στις πράξεις. Υποθέτω
ότι συνεχίζετε να υποστηρίζετε ότι η Ελλάδα είναι ένα κράτος δι-
καίου. Το υποθέτω, γιατί αν δεν το υποθέσω, τότε δεν µπορώ να
καταλάβω την ουσία του ερωτήµατός σας. Ζητάτε να επέλθουν
ποινές µε αποφάσεις των Υπουργών. Επειδή δεν επέρχονται ποι-
νές και δεν υπάρχουν αυτοµάτως αυστηρές κυρώσεις, υπάρχει
η υπόνοια ότι «τα έχουν κάνει πλακάκια»;

Υποθέτω ότι έχετε αντιληφθεί ότι η χώρα συµµετέχει ισότιµα
στο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι. Υποθέτω, επίσης, ότι συνεχίζετε να θε-
ωρείτε ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας νοµίµως εκπροσωπεί τα
ελληνικά συµφέροντα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Το υποθέτω
γιατί, αν δεν το υπέθετα, θα περίµενα από εσάς να υποβάλετε
µια πρόταση µοµφής προς την Κυβέρνηση, πρόταση δηλαδή
αναξιοπιστίας του Πρωθυπουργού. Δεν το κάνετε. Επιχειρείτε,
όµως, να πείσετε ποιον; Τον πολίτη, τον οποίο κατά τα άλλα εσείς
επιχειρείτε µε κάθε τρόπο να του δηµιουργήσετε αµφιβολίες. 

Θα σας αναφέρω συγκεκριµένα. Ποιες είναι οι πράξεις; Οι
πράξεις είναι ευθύς εξαρχής αυτό που εξήγησα. Από την πρώτη
στιγµή θεωρήσαµε ότι ήταν αδικαιολόγητη η καθυστέρηση του
αστυνοµικού τµήµατος να ειδοποιήσει την εισαγγελία και γι’
αυτόν το λόγο διετάχθη η προκαταρκτική διοικητική εξέταση. Την
ίδια στιγµή η εισαγγελία διέταξε έρευνα όσον αφορά τη διερεύ-
νηση τυχόν ποινικών ευθυνών προς πάσα κατεύθυνση. Τι άλλες
πράξεις; Την ίδια στιγµή βγήκε η απόφαση για την έκδοση ευ-
ρωπαϊκού εντάλµατος σύλληψης. 

Αυτές είναι οι πράξεις τις οποίες υποχρεούται να κάνει η πο-
λιτεία στο πλαίσιο ενός κράτους δικαίου και οι διαδικασίες τρέ-
χουν και όπου υπάρξουν ευθύνες αυτές θα αποδοθούν. Να είστε
απολύτως βέβαιος. Δεν σας άκουσα όµως –γιατί προφανώς θα
αντέστρεφε το πνεύµα της ερώτησής σας- να τοποθετήστε σε
αυτό το οποίο µόλις προηγουµένως ανέφερα, ότι υπάρχει ένα
κενό όσον αφορά την εφαρµογή της ευρωπαϊκής νοµοθεσίας
στο πλαίσιο της Συνθήκης Σένγκεν και του ελληνικού Ποινικού
Κώδικα. 

Δεν σας βλέπω να στέκεστε στο γεγονός και στο ερωτηµατικό
το οποίο έθεσα και εγώ, όπως και εσείς υποθέτω θα το είχατε
θέσει, αλλά δυστυχώς δεν το αναφέρατε. Είµαι βέβαιος όµως ότι
όλοι οι συνάδελφοι θα το είχαν θέσει. Αφού υπήρχαν τόσο συ-
γκεκριµένα στοιχεία –ο ελληνικός Τύπος έγραφε παρά πολλά,
αναφερόταν παρά πολύ στις δραστηριότητες του κ. Γιουνγκ και
στις υποψίες οι οποίες υπήρχαν- και ενώ υπήρχε κοινοβουλευτι-
κός έλεγχος, διαρκής και επισταµένος, εδώ στη Βουλή επί τόσο
χρονικό διάστηµα, γιατί δεν διετάχθη η προφυλάκισή του; Ρωτώ
εγώ, λοιπόν, και το θέτω ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας. 

Γιατί αυτό το ερώτηµα δεν σας απασχολεί καθόλου και γιατί
δεν έρχεστε εσείς που ενδιαφέρεστε για το κράτος δικαίου να
προτείνετε αλλαγές οι οποίες πρέπει να έρθουν εδώ στη Βουλή,
προκειµένου να διαπιστώσουµε ποια είναι τα κενά στην εφαρ-
µογή αυτού του συστήµατος;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ )

Αυτή την πραγµατικότητα, κύριε Παπαδηµούλη, καλό είναι στο
πλαίσιο της ευθύνης µας προς την Εθνική Αντιπροσωπεία και
προς τη χώρα να την αναδείξουµε αναλαµβάνοντας και την ευ-
θύνη της πρότασης και την ευθύνη της διαπίστωσης. Να µη µεί-
νουµε µόνο στη διαπίστωση. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Παπουτσή.
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Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Καρατζαφέρης για µία παρατήρηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Για άλλη µια φορά σήµερα ζήσαµε µία απο-
στροφή του Πρωθυπουργού για την ώρα του Πρωθυπουργού.
Σαφώς ο κ. Παπανδρέου έχει επιλέξει να είναι Πρωθυπουργός
εξωτερικού. Αυτό θα το κρίνει ο ελληνικός λαός. Η Κυβέρνηση,
όµως, διαθέτει Αντιπρόεδρο. Η Κυβέρνηση µε τον τελευταίο ανα-
σχηµατισµό έχει και έναν «πρωθυπουργεύοντα» Υπουργό. Δεν
είναι δυνατόν να γίνονται ερωτήσεις των πολιτικών Αρχηγών για
καίρια θέµατα και να αναβάλλονται διαρκώς. Από τότε που ξεκί-
νησε αυτή η σύνοδος, από τον Οκτώβριο, δύο φορές έχει έρθει
ο Πρωθυπουργός. Εάν ο Πρωθυπουργός προτιµά να είναι στο
εξωτερικό, είναι δικαίωµά του. Έχει, όµως, και Αντιπρόεδρο, έχει
και τον κ. Ραγκούση, να έρχονται εδώ να απαντούν στα ερωτή-
µατά µας. Αυτή η αποστροφή είναι προσβολή για το πολίτευµα,
προσβολή για τη δηµοκρατία, προσβολή για τον κοινοβουλευτι-
σµό. Αυτή τη δήλωση ήθελα να κάνω για τα Πρακτικά. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο κ. Πα-
πουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Γνωρίζετε πολύ καλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι σέβοµαι
απολύτως τον Πρόεδρο κ. Καρατζαφέρη. Αναγνωρίζω την ευαι-
σθησία του για τις κοινοβουλευτικές διαδικασίες. Θα ήθελα,
όµως, να αναµένω και από τον ίδιο ακριβώς την ίδια ευαισθησία
όσον αφορά την Κυβέρνηση και ιδιαίτερα για τον Πρωθυπουργό. 

Μόλις την προηγούµενη Παρασκευή ο κύριος Πρωθυπουργός
απήντησε στις ερωτήσεις των Αρχηγών των κοµµάτων και νοµίζω
και στη δική σας, για την ακρίβεια µόνο στη δική σας. Το λέω
αυτό διότι δεν έχει δώσει ποτέ διαφορετικό δείγµα γραφής ο
Πρωθυπουργός, ότι δεν σέβεται τους πολιτικούς Αρχηγούς και
την κοινοβουλευτική διαδικασία. 

Στη σηµερινή ηµέρα, πράγµατι βρίσκεται στο εξωτερικό. Ταξι-
δεύει τώρα. Δεν ξέρω αν έχει φτάσει κιόλας στην Ελλάδα. Βρί-
σκεται ακριβώς σε µία διαδικασία εξαιρετικής διαπραγµάτευσης
µε όλες τις χώρες αυτή τη στιγµή σε πολλά ανοικτά θέµατα.
Υπενθυµίζω ότι αυτή η περίοδος είναι µια περίοδος όπου γίνονται
συνεχείς διαβουλεύσεις ανάµεσα στα κράτη – µέλη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, προκειµένου να διαµορφωθεί µία κοινή στάση
των κρατών για την οικονοµική κρίση, δεδοµένου ότι τα σύννεφα
της οικονοµικής κρίσης αρχίζουν να πλησιάζουν και άλλες µεγά-
λες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε αποτέλεσµα να δηµι-
ουργείται η ανάγκη συνεχών πολλαπλών επικοινωνιών
προκειµένου να δοθούν λύσεις.

Γι’ αυτόν το λόγο θα ήθελα να παρακαλέσω για την κατανόησή
σας. Δεν υπάρχει σε καµµία περίπτωση ούτε η πρόθεση από τον
Πρωθυπουργό ούτε από την Κυβέρνηση να προσβάλουν ούτε
εσάς προσωπικά ούτε τους πολιτικούς Αρχηγούς ούτε την Εθνική
Αντιπροσωπεία. Το αντίθετο µάλιστα. Με κάθε τρόπο αποδει-
κνύουµε ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ όχι µόνο σέβεται το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο αλλά αναβαθµίζει και τις διαδικασίες του
Κοινοβουλίου. 

Γι’ αυτό, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα µε κάθε τρόπο, αν µπο-
ρούσατε να ξαναπάρετε το λόγο, τουλάχιστον να διαφοροποιή-
σετε την τελευταία σας αποστροφή περί προσβολής της
κοινοβουλευτικής διαδικασίας.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο κ.
Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, υπάρχει µια πραγµατικό-
τητα, ότι από  την πρώτη εβδοµάδα του Οκτωβρίου ο
Πρωθυπουργός στην Αίθουσα, όπως υποχρεούται να έρχεται
κάθε Παρασκευή, έχει έρθει µόλις δύο φορές. Εάν το βρίσκετε
σωστό στις δέκα Παρασκευές να είναι τις δύο εδώ, έχετε δίκιο.
Όµως, δεν είναι εκεί το ζητούµενο. Ας πηγαίνει στο εξωτερικό.
Έχει και άλλες υποχρεώσεις πέρα από την Προεδρία της Κυ-
βερνήσεως. Είναι και Πρόεδρος της Σοσιαλιστικής Διεθνούς,
πολλές οι εκδηλώσεις, το κατανοούµε, το προσπερνάµε. Γιατί
δεν έρχεται ο Αντιπρόεδρος; Δεν του έχει εµπιστοσύνη σ’ αυτά
που θα πει εδώ και τον φοβάται; Γιατί δεν έρχεται ο συντονιστής
Υπουργός, ο «πρωθυπουργεύων», όπως γράφουν οι εφηµερίδες,

ο κ. Ραγκούσης; Γιατί δεν εµπιστεύθηκε εσάς που είναι το θέµα
δικό σας; Για ποιο λόγο, λοιπόν; 

Αυτή η απαξία δηµιουργεί το πρόβληµα. Χαίροµαι που το κα-
ταγράφετε και είµαι σίγουρος ότι θα τον δείτε τον Πρωθυπουργό
και θα του πείτε ότι υπάρχει ένας προβληµατισµός από τους πο-
λιτικούς Αρχηγούς. Περί αυτού πρόκειται και τίποτα περισσό-
τερο.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Στο σηµείο αυτό
κλείνει ο πρώτος κύκλος των επικαίρων ερωτήσεων. Ο δεύτερος
κύκλος των επικαίρων ερωτήσεων έχει δύο ερωτήσεις που δεν θα
συζητηθούν. 

Η πρώτη µε αριθµό 271/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου
Σαλαγιάννη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ανανέωση της άδειας χρήσης νερού από τις αρ-
δευτικές γεωτρήσεις κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του Βουλευτού του ιδίου και διαγράφεται. 

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 282/30.11.2010 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικο-
λάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τη βιοµηχανία ζωοτροφών Δωδώνης
«Ζωοτροφές Δωδώνης» πρώην ΕΛΒΙΖ κ.λπ. δεν θα συζητηθεί
λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 268/30.11.2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ
Χαλκίδη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την υλοποίηση του προγράµµατος κατασκευής σχο-
λικών κτηρίων κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

Κύριε Χαλκίδη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η Νέα Δηµοκρατία κατά τη χρονική περίοδο

2004-2009, που είχε και την ευθύνη της διακυβέρνησης, έδωσε
απόλυτη προτεραιότητα στη βελτίωση και αναβάθµιση των σχο-
λικών υποδοµών της χώρας. 

Ενδεικτικό είναι ένα και µόνο νούµερο, 1.798.000.000 ευρώ
απορροφήθηκαν το παραπάνω διάστηµα για έργα σχολικών υπο-
δοµών. Ο Οργανισµός Σχολικών Κτηρίων το συγκεκριµένο χρο-
νικό διάστηµα είχε ετήσια απορρόφηση για κατασκευή σχολικών
κτηρίων από 210.000.000 έως 234.000.000 ευρώ. 

Αποτέλεσµα αυτού του έργου ήταν: Πρώτον, η διπλοβάρδια
σε ολόκληρη τη χώρα από 6% που ήταν το 2004, όταν αναλά-
βαµε την εξουσία, µειώθηκε σε 2% το 2009. Η διπλοβάρδια στο
λεκανοπέδιο της Αττικής από 8,3% που ήταν το 2004 µειώθηκε
στο 2,2% το 2009. Η διπλοβάρδια στο Νοµό Θεσσαλονίκης µει-
ώθηκε από 18% που ήταν το 2004 σε 6,2%, ενώ στην πόλη της
Θεσσαλονίκης από 37,6% σε 12%.

Για πρώτη φορά στην πατρίδα µας αναπτύχθηκαν δράσεις
όπως, πρώτον, προσεισµικός έλεγχος. Έχουν ελεγχθεί για την
αντισεισµική τους αντοχή πέντε χιλιάδες οκτακόσιες ενενήντα
οκτώ σχολικές µονάδες. Δεύτερον, έγινε αποµάκρυνση του αµιά-
ντου. Αποµακρύνθηκε ο αµίαντος από επτακόσια σχολεία σε σύ-
νολο οκτακοσίων. Τρίτον, βιοκλιµατικά σχολεία. 

Το πρόβληµα σήµερα, κύριε Υπουργέ, είναι ποιο κατασκευα-
στικό πρόγραµµα υλοποιείτε. Συγκεκριµένα, πρώτον, γιατί δεκά-
δες υπό κατασκευή σχολεία έχουν σταµατήσει; Δεύτερον, τι
ποσό έχει πληρωθεί από 1.1.2010 µέχρι σήµερα από τον Οργα-
νισµό Σχολικών Κτηρίων για έργα; 

Κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να µας εξηγήσετε µε σαφήνεια τις
κυβερνητικές προθέσεις στον τοµέα των σχολικών υποδοµών.
Θα θέλαµε να µας αιτιολογήσετε µε πειστικά επιχειρήµατα τη δυ-
σπραγία που παρατηρείται στον εν λόγω τοµέα.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι οι εργολήπτες δηµοσίων έργων δια-
µαρτύρονται για τις τεράστιες οφειλές του ΟΣΚ και των δηµοτι-
κών φορέων προς αυτούς. Τι απαντά το κράτος; Θα θέλαµε να
πληροφορήσετε τον ελληνικό λαό για το σηµερινό πρόγραµµα
υλοποίησης κατασκευής σχολικών κτηρίων, καθώς και µας ενη-
µερώσετε για τις τροποποιήσεις που έχουν πραγµατοποιηθεί
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από τον Οκτώβριο του 2009.
Τέλος, ζητάµε να µάθουµε µε σαφήνεια και µε καθαρές κου-

βέντες ποιες πρωτοβουλίες και άµεσες χρηµατοδοτήσεις θα ανα-
λάβει η Κυβέρνηση προς την κατεύθυνση λήψης µέτρων, ιδίως
στον τοµέα της χρηµατοδότησης, που θα εγγυώνται επιτέλους
την πλήρη υλοποίηση του προγράµµατος ανέγερσης νέων σχο-
λικών κτηρίων, σύµφωνα µε τους κανόνες που επιβάλλει το
εθνικό συµφέρον.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Μαγκριώτης για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το πρόβληµα της σχολικής στέγης είναι σηµαντικό για τη χώρα

µας και ιδιαίτερα για τα µεγάλα αστικά κέντρα. Το πιο µεγάλο
πρόβληµα το έχει το πολεοδοµικό συγκρότηµα Θεσσαλονίκης.
Ήδη και από τα στοιχεία, που παρέθεσε ο αγαπητός συνάδελ-
φος κ. Χαλκίδης, αυτό καταδεικνύεται. 

Με διάφορους τρόπους τα τελευταία δέκα µε δεκαπέντε χρό-
νια η πολιτεία προσπαθεί να καλύψει αυτό το πρόγραµµα. Πράγ-
µατι από τη δεκαετία πριν από το 2000 ξεκίνησε ένα µεγάλο
πρόγραµµα.

Θα θυµίσω ότι µε Υπουργό Παιδείας τότε τον Γιώργο Παπαν-
δρέου ξεκίνησε αυτό το πρόγραµµα και συνεχίστηκε και τα επό-
µενα χρόνια. Απλώς το πρόβληµα αλλού µειώθηκε περισσότερο
και αλλού λιγότερο. Και αυτό έχει να κάνει µε την πληθυσµιακή
κινητικότητα. Υπάρχουν περιοχές όπου έχουµε σχολικές στέγες
πάνω από τις ανάγκες, ειδικά στην περιφέρεια και στην ύπαιθρο.
Και υπάρχουν, όπως είπαµε, και τα αστικά κέντρα που αναπτύσ-
σονται -και ιδιαίτερα ορισµένα αστικά κέντρα και ορισµένες πε-
ριοχές σ’ αυτά- στα οποία ενώ κατασκευάζονται µε καλό ρυθµό
σχολικές στέγες, δεν µπορούν να καλύψουν τις ολοένα και πε-
ρισσότερο αυξανόµενες ανάγκες. Για παράδειγµα, έχουµε στη
δυτική Θεσσαλονίκη το Δήµο Ευόσµου –ένα χαρακτηριστικό πα-
ράδειγµα- που είναι ο δήµος µε τη µεγαλύτερη οικιστική ανά-
πτυξη και τα τελευταία χρόνια έχει µετακινηθεί εκεί κι έχει
εγκατασταθεί ένας µεγάλος αριθµός οικογενειών σε παραγωγική
ηλικία και παρ’ ότι έχει αναπτυχθεί ένα αξιόλογο πρόγραµµα σχο-
λικής στέγης, το πρόβληµα έχει επιδεινωθεί. 

Συνεπώς το πρόβληµα της σχολικής στέγης είναι συνδυασµός
πολλών παραγόντων. Είναι επιλογή και της Κυβέρνησής µας -και
φάνηκε αυτό και από τις εγγραφές στον προϋπολογισµό του
2010- όχι απλώς να στηριχθεί, αλλά και να ενισχυθεί το πρό-
γραµµα αυτό. Γι’ αυτό θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο
ότι από την αρχή του 2010 που το Υπουργείο Υποδοµών έχει ανα-
λάβει την ευθύνη να παρακολουθεί το κατασκευαστικό κοµµάτι
της δραστηριότητας του ΟΣΚ και παρ’ όλη τη δηµοσιονοµική και
οικονοµική κρίση, έχουµε ένα σηµαντικό απόθεµα σχολικής στέ-
γης που έχει αποδοθεί σε χρήση και φυσικά ένα άλλο που κατα-
σκευάζεται κι άλλο που προγραµµατίζεται να κατασκευαστεί. 

Πολύ γρήγορα στο χρόνο που µου αποµένει για την οµιλία µου
–θα συνεχίσω µετά και στη δεύτερη παρέµβασή µου- να πω ότι
βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαδικασίες απόκτησης από τον ΟΣΚ
διακοσίων ενενήντα έξι οικοπέδων για την ανέγερση νέων σχο-
λικών κτηρίων σε όλη την επικράτεια. Έχουν ενταχθεί στο πρό-
γραµµα µελετών του ΟΣΚ εκατόν ογδόντα πέντε σχολικές
µονάδες, εκ των οποίων οι εκατόν δεκαεπτά είναι συµβατικές και
οι εξήντα οκτώ προκατασκευές. Βρίσκονται σε εξέλιξη εβδοµή-
ντα τέσσερα έργα για την κατασκευή σχολείων, εκ των οποίων τα
πενήντα είναι συµβατικά και τα είκοσι τέσσερα είναι προκατα-
σκευές βαρέως τύπου, ενώ άλλα δεκαοχτώ βρίσκονται στο στά-
διο της δηµοπράτησης. 

Πέραν των προαναφερθέντων που έχουν να κάνουν µε τον
ΟΣΚ, γνωρίζει ο αγαπητός συνάδελφος ότι η αρµοδιότητα ανή-
κει κυρίως στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση εδώ και χρόνια, από
την οποία έχουν προγραµµατιστεί και κατασκευάζονται συνολικά
διακόσια δεκαέξι σχολεία σε όλη την επικράτεια. 

Πιο αναλυτικά, τα εκατόν τριάντα ένα βρίσκονται στο στάδιο
της µελέτης, τα σαράντα έξι στο στάδιο της δηµοπράτησης και
τα τριάντα εννέα κατασκευάζονται. Επισηµαίνεται ότι η χρηµα-
τοδότηση και αυτών των σχολείων που κατασκευάζονται από τη

Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση βαρύνει τον ΟΣΚ. Υπάρχουν τα στοι-
χεία και θα µπορούσα να αναφερθώ κατά περιφέρειες, στην Ατ-
τική, στη Θεσσαλονίκη και στην υπόλοιπη χώρα, αλλά ο χρόνος
δεν µου το επιτρέπει. 

Επιπλέον, υπάρχει ένα διαθέσιµο σηµαντικό κονδύλι, που µόνο
για την Αττική είναι 127 εκατοµµύρια ευρώ -αντίστοιχο και υψη-
λότερο είναι για την Περιφέρεια της Κεντρικής Μακεδονίας- στα
περιφερειακά επιχειρησιακά προγράµµατα του ΕΣΠΑ. Πολλά απ’
αυτά ήδη έχουν ενταχθεί και είναι στη φάση της δηµοπράτησης.
Δυστυχώς τα προηγούµενα χρόνια, παρ’ ότι το ΕΣΠΑ όπως ξέ-
ρουµε ξεκίνησε από 1-1-2007, δεν είχαν ενταχθεί και χάθηκε ο
χρόνος. Όπου υπήρξε η σχετική προετοιµασία υπήρξαν και εντά-
ξεις, όπως στην Κεντρική Μακεδονία, σε περιφερειακούς νοµούς
και όχι στο Νοµό Θεσσαλονίκης, γιατί η Νοµαρχία Θεσσαλονί-
κης δεν ήθελε να εντάξει σχολεία στο ΕΣΠΑ. Θεωρούσε ότι είναι
πολύπλοκες και δαιδαλώδεις οι διαδικασίες, ενώ νοµαρχίες όπως
της Χαλκιδικής, των Σερρών και άλλες εντάξανε σχολεία στο
ΕΣΠΑ. Υπάρχουν χρήµατα αδιάθετα αυτήν τη στιγµή στο ΕΣΠΑ
της Κεντρικής Μακεδονίας και περιµένουν τις προτάσεις -βε-
βαίως µέσα κι από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» τώρα θα τα διαχειριστεί η
αιρετή περιφέρεια- για να ενταχθούν. 

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι η Κυβέρνηση έχει
σε απόλυτη προτεραιότητα τη σχολική στέγη και γενικότερα την
παιδεία, παρ’ όλη τη δηµοσιονοµική κρίση, και η χρηµατοδότηση
το 2010 ήταν εξίσου σηµαντική µε αυτή του 2009. Συνεπώς δεν
υπάρχει απόκλιση από τη συνέχεια µιας προσπάθειας. Με την
ένταξη µάλιστα των έργων στο ΕΣΠΑ – που είναι πολύ σηµαντικό
το πρόγραµµα αυτό- και µε την ενεργοποίηση των ΣΔΙΤ έχουµε
πολλαπλάσιους διαθέσιµους πόρους για τη σχολική στέγη απ’
ό,τι την προηγούµενη περίοδο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, τον κ. Μαγκριώτη.
Ο συνάδελφος κ. Μιχαήλ Χαλκίδης, Βουλευτής της Νέας Δη-

µοκρατίας, έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µάλλον τα νούµερα θα

σας διαψεύσουν. Και θέλω να είστε συγκεκριµένος στη δευτε-
ρολογία σας για να γίνει κατανοητό σε όλους τους Έλληνες πο-
λίτες και κυρίως σε όσους ασχολούνται µε την παιδεία –και
ασχολούνται όλοι οι Έλληνες πολίτες µιας και έχουν τα παιδιά
τους- το τι ακριβώς γίνεται. Εγώ δεν έχω καµµία αµφιβολία ότι
εσείς προσωπικά δεν µπορεί να παραγνωρίζετε την αξία και τη
σηµασία της παιδείας, όχι µόνο σε καιρούς κρίσης, αλλά συνο-
λικά. Και θέλω να πιστεύω ότι και το κόµµα σας δεν είναι δυνα-
τόν να παραβλέπει εσκεµµένα την ανάπτυξη στο χώρο της
παιδείας σε επίπεδο υποδοµών. 

Όµως, παρατηρούµε, κύριε Υπουργέ, ολιγωρίες. Και οι ολι-
γωρίες στην περίπτωσή µας είναι, ειλικρινά σας το λέω, τιµητικός
τίτλος. Υπάρχει πλήρης αδιαφορία. Θα προσπαθήσω συνοπτικά
να καταθέσω το έργο που έχει γίνει τα πεντέµισι χρόνια επί Νέας
Δηµοκρατίας και θα σας διαψεύσουν τα νούµερα.

Πρώτον, κατασκευή νέων σχολικών κτηρίων. Επτακόσια εξή-
ντα έξι, κύριε Υπουργέ, από τα οποία τα πεντακόσια τριάντα
εννέα έγιναν από τον Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων και τα δια-
κόσια είκοσι επτά µέσω των ΠΕΠ. 

Δεύτερον, αναβαθµίσεις λειτουργούντων σχολείων. Επτακό-
σια ένα από τα οποία τετρακόσια ογδόντα επτά έγιναν µέσω του
ΟΣΚ και τα διακόσια δέκα τέσσερα µέσω του ΠΕΠ. 

Τρίτον, συντήρηση σχολείων. Διακόσια τριάντα οκτώ εκατοµ-
µύρια ευρώ τα οποία διατέθηκαν από το Υπουργείο Εσωτερικών.
Δεν είναι ακριβές, λοιπόν, αυτό που αναφέρατε ότι δεν θέλησαν
να πάρουν χρήµατα από το Υπουργείο. 

Τέταρτον, κλειστά γυµναστήρια και αίθουσας πολλαπλών χρή-
σεων, σαράντα οχτώ.

Πέµπτον, σχολικές βιβλιοθήκες, διακόσιες εξήντα µια. 
Έκτον, αποµάκρυνση αµιάντου, όπως σας ανέφερα, σε επτα-

κόσια σχολεία από τα οχτακόσια σε όλη την Ελλάδα. Ο καρκινο-
γόνος αµίαντος, κύριε Υπουργέ, ήταν ξεχασµένος για τριάντα
ολόκληρα χρόνια. Και στα πεντέµισι χρόνια της διακυβέρνησης
της Νέας Δηµοκρατίας αποµακρύνθηκε από επτακόσια σχολεία
σε σύνολο οχτακοσίων.
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Έβδοµον, προσεισµικός έλεγχος. Έχουν ελεγχθεί  για την αντι-
σεισµική τους αντοχή, πέντε χιλιάδες οχτακόσιες ενενήντα οχτώ
σχολικές µονάδες.

Όγδοο, έργα σε πανεπιστήµια και ΤΕΙ. Κατασκευάστηκαν
εννέα πανεπιστηµιακά κτήρια σε τρία περιφερειακά πανεπιστήµια
και πέντε ΤΕΙ. 

Ένατο, ξεκίνησε πρόγραµµα ογδόντα τριών νέων σχολείων
στην Θεσσαλονίκη, προϋπολογισµού 300 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Δέκατο, ξεκίνησε παράλληλα κατασκευή εκατόν τριάντα µε-
γάλων σχολικών έργων µέσω ΣΔΙΤ σε ολόκληρη τη χώρα. Επί
Νέας Δηµοκρατίας ξεκίνησε! Πείτε κάποια έργα που ξεκίνησαν
στον ενάµιση χρόνο που έχετε την ευθύνη της διακυβέρνησης.
Και επίσης αναφέρετε πόσα χρήµατα διατέθηκαν τον ένα χρόνο
που είστε στη διακυβέρνηση της χώρας από τον ΟΣΚ. Αναφέ-
ρατε εκατόν είκοσι επτά. Σας λέω, λοιπόν, ότι ογδόντα εκατοµ-
µύρια ευρώ έχετε πληρώσει -τα σαράντα εκατοµµύρια ευρώ τα
χρωστάτε- όταν επί Νέας Δηµοκρατίας ετήσια δίνονταν 234 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Πού υπάρχει σύγκριση; Πρωτοπορούµε στην Ευ-
ρώπη στην κατασκευή βιοκλιµατικών σχολείων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν µπορεί να συνεχίσετε να επικαλείστε την

κρίση ως το µοναδικό εµπόδιο στην ανάπτυξη της χώρας. Η
κρίση θα έπρεπε να είναι ευκαιρία και όχι εµπόδιο ανάπτυξης
εδώ που φτάσαµε.

Κλείνοντας, σας ζητάµε να δείτε το θέµα των σχολικών υπο-
δοµών µε ιδιαίτερη φροντίδα και προσοχή. Με την ίδια φροντίδα
και προσοχή, οφείλετε να σκύψετε συνολικά πάνω από το αντι-
κείµενο που λέγεται: υποδοµές και δηµόσια έργα, στο οποίο
έχετε την τιµή τουλάχιστον από τον Πρωθυπουργό, να είστε Υφυ-
πουργός. Επικεντρώνετε ολόκληρη την προσοχή σας και καλά
κάνετε µονοθεµατικά στην οικονοµία. Αφήνετε όµως, κύριε
Υπουργέ, αφύλακτες κερκόπορτες, οι οποίες ενδέχεται  να προ-
βούν εξαιρετικά επιζήµιες για το µέλλον.

Κύριε Υπουργέ, πάνω απ’ όλα η παιδεία των πολιτών µας.
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Χαλκίδη.
Ο κ. Ιωάννης Μαγκριώτης, ο οποίος παρά τον συγκλητικό λόγο

του ακούει αντιρρήσεις. Είστε τόσο ευγενής και χθες και σήµερα. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο διάλογος για την παιδεία και την εκπαίδευση είναι εθνικός

διάλογος. Και γι’ αυτό ακριβώς µε πολλή προσοχή και ευθύνη
συµµετέχουµε.  Άλλωστε είναι στην έναρξή του και ο ευρύτερος
εθνικός διάλογος µε πρωτοβουλία της Κυβέρνησης και του
Υπουργείου Παιδείας, στον οποίο λυπούµαστε, γιατί ορισµένα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης δεν συµµετέχουν κάνοντας από την
αρχή δίκη προθέσεων, όσον αφορά, την προοπτική αυτού του
διαλόγου. 

Είµαι βέβαιος πως ο διάλογος αυτός θα αποδώσει. Και αυτό
θέλουν οι πολίτες. Η  κοινωνία µας θέλει να υπάρχει εθνική ευ-
θύνη απ’ όλους µας στα κρίσιµα θέµατα. 

Θα κάνω µερικές διορθώσεις στις παρατηρήσεις του αγαπη-
τού συναδέλφου. Αναφέρθηκε στα ΣΔΙΤ, ότι επί Νέας Δηµοκρα-
τίας κατασκευάστηκαν αίθουσες µε ΣΔΙΤ. Δεν έχει κατασκευα-
στεί καµµία αίθουσα µε ΣΔΙΤ. Ξεκινήσατε δυο διαγωνισµούς στην
Αθήνα, οι οποίοι είναι σε εξέλιξη –αλλάζω δηλαδή το ρήµα και
επαναλαµβάνω ότι είναι σε εξέλιξη- είναι µέσα στα χρονοδια-
γράµµατα και ολοκληρώνονται το µήνα αυτό που µπήκαµε πριν
από τρεις µέρες.  

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙΔΗΣ: «Ξεκίνησαν» είπα. Δεν είπα «ολοκληρώ-
θηκαν». 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): «Κατασκευάστηκαν» είπατε. Θα το δείτε µετά
στα Πρακτικά. Συµφωνούµε, λοιπόν. Είδατε, λοιπόν, κύριε Πρό-
εδρε, ο διάλογος...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παράκληση να µη
γίνεται τώρα διάλογος. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙΔΗΣ: Πείτε όµως και στη θητεία σας πόσα ξε-
κίνησαν. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): ...πώς µας φέρνει κοντά στην πραγµατικότητα
και την αλήθεια;

Όσον αφορά τη Θεσσαλονίκη, επίσης, θα κατασκευαστούν
µέσα από το ΣΔΙΤ –που ξεκίνησε η προετοιµασία µε τη δική σας
Κυβέρνηση- δεκαέξι σχολεία. Υπάρχει επίσης και ένα πρόγραµµα
ΣΔΙΤ που εµείς ετοιµάζουµε για την Κρήτη. 

Το ότι δεν ξεκίνησαν µέχρι τώρα, ειδικά στη Θεσσαλονίκη που
το γνωρίζω καλύτερα, οφείλεται στο ότι στο πρόγραµµα αυτό
εντάχθηκαν και µερικές σχολικές µονάδες, οι οποίες δεν είχαν
εξασφαλισµένα τα οικόπεδα και επειδή το έργο είναι ενιαίο, ανα-
βλήθηκε η δηµοπράτησή του, για να απενταχθούν τα δύο, για να
µπορέσει να δηµοπρατηθεί. Ήταν, λοιπόν, µέσα στην αγωνία της
προηγούµενης κυβέρνησης ένα λάθος, το οποίο όµως στοίχισε
κάποια σχετική καθυστέρηση. 

Οι πόροι που διατίθενται τόσο από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων, από τη µια πλευρά, από το ΕΣΠΑ, από την άλλη και
τα περιφερειακά επιχειρησιακά προγράµµατα και ειδικά στην Κε-
ντρική Μακεδονία και το Λεκανοπέδιο της Αττικής και από τα
ΣΔΙΤ, αθροιστικά είναι πολλαπλάσια αυτών που διατέθησαν τα
προηγούµενα χρόνια, όχι ότι δεν είχατε πρόθεση, αλλά απλώς
αργήσατε να ξεκινήσετε το ΕΣΠΑ και φυσικά αργήσατε να ξεκι-
νήσετε τα ΣΔΙΤ. Τα ενεργοποιήσατε προς το τέλος της κυβερνη-
τικής σας θητείας και ακολουθούν µια φυσιολογική εξέλιξη.

Ειδικότερα, για το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων –επειδή
αναφερθήκατε και θα ήθελα να είµαι και εγώ ακριβής- µεσο-
σταθµικά είπατε ότι ήταν περίπου 210.000.000 µε 234.000.000
ευρώ. Ξέρετε ότι άλλα συνήθως εγγράφονται στους προϋπολο-
γισµούς και άλλα εκτελούνται. 

Θα σας πω, λοιπόν, ότι 132.089.000 ευρώ ήταν συνολικά οι
πόροι του 2009. Συνεπώς αυτά τα 132.089.000 ευρώ είναι πολύ
µακριά από τα 210.000.000 ευρώ που βάζετε ως κατώφλι της ετή-
σιας χρηµατοδότησης από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύ-
σεων.

Το 2010 εµείς για τον προϋπολογισµό εγγράψαµε 202.250.000
ευρώ. Λόγω όµως της δηµοσιονοµικής κρίσης και λόγω µνηµο-
νίου υπήρξε περικοπή και κατέβηκε στα 118.000.000 ευρώ και µε
µια πρόσθετη χρηµατοδότηση του ΟΣΚ 30.000.000 ευρώ συνο-
λικά αυτή η δαπάνη είναι κοντά στα 150.000.000 ευρώ. 

Μέχρι στιγµής –εγώ θέλω να είµαι ακριβής απολύτως- έχουν
απορροφηθεί –βλέπω ακριβώς τη σηµείωση που µου έχουν
δώσει- 90.000.000 ευρώ και µέχρι το τέλος του χρόνου που
έχουµε τις περισσότερες απορροφήσεις φιλοδοξούµε να καλύ-
ψουµε τους πόρους, οι οποίοι διατίθενται ή έστω τον πρώτο µήνα
του 2009, γιατί αυτά –ξέρετε- εκτελούνται και συµβασιοποιού-
νται ή πιστοποιούνται µετά από έναν-δυο µήνες. 

Θα κλείσω, αγαπητέ Πρόεδρε, λέγοντας ότι σύµφωνα και µε
την εισηγητική έκθεση του προϋπολογισµού προβλέπονται
200.000.000 ευρώ στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων για
τον ΟΣΚ για το 2011. Ελπίζουµε και πιστεύουµε –θα αγωνιστούµε
και είµαστε βέβαιοι ότι θα βοηθήσετε και εσείς- να πετύχει αυτός
ο κυβερνητικός στόχος που αφορά και γενικότερα την οικονοµία
και έτσι να έχουµε παραπάνω πόρους µαζί µε το ΕΣΠΑ και µαζί
µε τα ΣΔΙΤ που πιστεύω ότι θα αρχίσει η υλοποίησή τους τον επό-
µενο χρόνο, για να καλύψουµε τα κενά που έχουν παραµείνει,
όσον αφορά τη σχολική στέγη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό κ. Μαγκριώτη. 
Θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-

ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, δεκαεννιά µαθη-
τές και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός συνοδός τους από το
2ο Σχολείο των Γλυκών Νερών Αττικής. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής ο συ-
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νάδελφος Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης ζητά ολιγοή-
µερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό στις 6 και 7 Δεκεµβρίου. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 254/29-11-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Γεωργίου Κοντογιάννη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το
αεροδρόµιο της Ανδραβίδας κ.λπ..

Αυτό αποτελεί ένα µείζον για την Ελλάδα σηµείο.
Κύριε Κοντογιάννη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να µας ανα-

πτύξετε την επίκαιρη ερώτηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η λειτουργία του πολιτικού αεροδροµίου της

Ανδραβίδας αποτελεί καθοριστικό ζήτηµα για την ανάπτυξη της
Ηλείας. 

Σύµφωνα µε την απάντηση του τότε Υφυπουργού Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων κ. Σηφουνάκη στην επίκαιρη ερώτηση
που κατέθεσα το Φεβρουάριο του 2010, το έργο προβλέπεται να
ολοκληρωθεί πριν το τέλος του 2013 µε συνολικό προϋπολογι-
σµό 29.500.000 ευρώ. Η χρηµατοδότηση προέρχεται από το
ΕΣΠΑ κατά 20 εκατοµµύρια και τα 9,5 από την Υπηρεσία Πολιτι-
κής Αεροπορίας.

Ωστόσο, οι συνεχείς δηλώσεις του Γενικού Γραµµατέα Δυτι-
κής Ελλάδας κ. Τάσου Αποστολόπουλου, µε τις οποίες γίνεται
κατανοητό ότι αν δεν βρεθούν άλλα 50 εκατοµµύρια ευρώ υπάρ-
χει µεγάλος κίνδυνος να µη γίνει το έργο, δηµιουργούν τεράστια
ανησυχία σε σχέση µε την τύχη του πολιτικού αεροδροµίου της
Ανδραβίδας.

Εύλογα, λοιπόν, θέτω κι εγώ τα εξής ερωτήµατα:
Πρώτον, υπάρχει µεταστροφή της πολιτικής της Κυβέρνησης

σε σχέση µε τις δεσµεύσεις της, σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, το
Φεβρουάριο του 2010 για την υλοποίηση και τη χρηµατοδότηση
της λειτουργίας του πολιτικού αεροδροµίου της Ανδραβίδας;

Δεύτερον, από πού, από ποια µελέτη προκύπτουν αυτά που
έχει πει ο κ. Αποστολόπουλος ότι χρειάζονται επιπλέον 50 εκα-
τοµµύρια ευρώ για την ολοκλήρωση του έργου;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος):  Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ενδιαφέρον για το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας είναι κοινό

και της Κυβέρνησης και της Αντιπολίτευσης, ιδίως των συναδέλ-
φων Βουλευτών από την Ηλεία. 

Πράγµατι, η Ηλεία έχει πολύ σηµαντικές και υψηλές προοπτι-
κές ανάπτυξης ιδιαίτερα στον τουρισµό, γιατί κυρίως εκεί απευ-
θύνεται και το αεροδρόµιο τους καλοκαιρινούς µήνες λόγω των
µοναδικών –θα έλεγα- ιστορικών, αρχαιολογικών και πολιτιστι-
κών στοιχείων που διαθέτει, αλλά και του φυσικού κάλλους. Ήδη,
το λιµάνι στο Κατάκολο υποδέχεται περίπου πεντακόσιες χιλιά-
δες και πλέον τουρίστες.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πάνω από ένα εκατοµµύριο
φέτος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Παρ’ όλη την κρίση. Τα επίσηµα στοιχεία µι-
λούν για πεντακόσιες χιλιάδες. Χαίροµαι, πάντως, που, παρ’ όλη
την κρίση, έχει πολύ µεγάλη δυναµική και γι’ αυτό έχουµε σε προ-
τεραιότητα την κατασκευή και του οδικού άξονα της σύνδεσης
του λιµανιού αυτού. 

Ξέρετε πόσο προβληµατική είναι αυτή η σύνδεση. Τους καλο-
καιρινούς µήνες µε τα πολλά λεωφορεία δηµιουργείται µεγάλο
πρόβληµα και πρόβληµα οδικής ασφάλειας µε τον εθνικό οδικό
άξονα και φυσικά, µε την αρχαία Ολυµπία, που είναι ο βασικός
προορισµός των επισκεπτών.

Η κατασκευή της «Ολύµπιας Οδού» µε το καθεστώς της σύµ-
βασης  παραχώρησης είναι, επίσης, ένα πολύ σηµαντικό ανα-
πτυξιακό -και όχι µόνο- έργο. Γνωρίζετε, βέβαια, τα προβλήµατα
που έχει µε το Συµβούλιο της Επικρατείας, τα οποία προσπα-
θούµε να λύσουµε. Έχουµε δώσει λύσεις, αλλά έχουν εµπλακεί

και σε άλλες περιπέτειες οι συµβάσεις παραχώρησης. Κάποια
άλλη στιγµή θα τα συζητήσουµε αυτά στο Κοινοβούλιο γιατί τα
θεωρούµε µείζονος σηµασίας επιλογές. Πιστεύουµε στα έργα.
Δίνουµε λύσεις στα προβλήµατα, όπως  και σ’ αυτόν τον οδικό
άξονα.

Συνεπώς τα επόµενα χρόνια η Ηλεία θα είναι προσπελάσιµη
µε πολλούς τρόπους, µε ασφάλεια και ταχύτητα. Θα µπορεί να
αξιοποιήσει τα συγκριτικά της πλεονεκτήµατα για την ανάπτυξή
της.

Το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας έχει ενταχθεί από την πλευρά
της Περιφέρειας –το αναφέρατε ήδη- µε τα 20 εκατοµµύρια, γιατί
αυτά είναι στο ΠΕΠ. Αυτός ήταν και ο σχεδιασµός της Νέας Δη-
µοκρατίας. Στο µέτρο για τα αεροδρόµια, ξέρετε ότι αυτό είναι
το ποσό και δεν έχει περιθώρια να αλλαχθεί το σύνολο των
πόρων του µέτρου για τα αεροδρόµια, ο Γενικός Γραµµατέας
της Περιφέρειας το δεσµεύει για το αεδροδρόµιο της Ανδραβί-
δας.

Επίσης, η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας από τα χρήµατα
του τοµεακού προγράµµατος συµπληρώνει και αυτή µε τα περί-
που 9 ή 9,5 εκατοµµύρια ευρώ. Όµως, αυτοί οι πόροι επαρκούν
για ένα µέρος των υποδοµών. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και η
αλήθεια, διότι η αρχική προσέγγιση και µελέτη που είχε γίνει δεν
συµπεριελάµβανε όλες τις υποδοµές. 

Είµαστε σε συνεργασία µε το ΓΕΑ, το οποίο σχεδιάζει την ανα-
βάθµιση του διαδρόµου προσγείωσης-απογείωσης ο οποίος θα
χρησιµοποιείται και από το πολιτικό αεροδρόµιο. Το συνολικό
ποσό µαζί µε κάποιες συµπληρωµατικές εγκαταστάσεις εκτιµά-
ται περίπου στα 45 µε 50 εκατοµµύρια ευρώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Επιπλέον;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Επιπλέον.
Είµαστε, λοιπόν, σ’ αυτήν τη συνεργασία. Δεν απεντάσσεται.

Υπάρχουν αυτά τα χρήµατα και θα προχωρήσουµε, αλλά χρειά-
ζεται ένας επανασχεδιασµός ώστε να πάµε σε δύο φάσεις. Στην
πρώτη φάση θα πρέπει να κατασκευάζουµε τις υποδοµές που
µέχρι τώρα έχουν προγραµµατιστεί µε τα 29 εκατοµµύρια ευρώ
και στη δεύτερη φάση, µαζί µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, να
πάµε στην τόσο αναγκαία και για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
αναβάθµιση του αεροδροµίου και των άλλων υποδοµών.

Είναι, λοιπόν, στις προτεραιότητες και  στις επιλογές µας και
προχωρούµε µε βάση αυτό το σχέδιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Μαγκριώτη.
Ο κ. Γεώργιος Κοντογιάννης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µε ικανοποίηση

δέχοµαι τη δέσµευσή σας ότι ο προγραµµατισµός της Κυβέρνη-
σης για τη λειτουργία του Αεροδροµίου της Ανδραβίδας ως πο-
λιτικού δεν έχει αλλάξει. 

Βέβαια, υπάρχουν κάποια ερωτήµατα. Προς τι οι επαναλαµ-
βανόµενες δηλώσεις του κυρίου Περιφερειάρχη; Τι παιχνίδια παί-
ζονται, εφόσον είναι µέσα στις προτεραιότητες της Κυβέρνησης;
Ποιους εξυπηρετεί; Και ποιους εξυπηρετούν δηλώσεις του τύπου
«εγώ δεν πετώ χρήµατα για να φτιαχτούν κτήρια στην Ανδρα-
βίδα, για να ερηµώσουν και να λεηλατηθούν»; Γιατί αρνείται να
δεσµευτεί ο νέος, ο εκλεγµένος Περιφερειάρχης; Γιατί ελέχθη
ότι έπρεπε να εξεταστούν και άλλοι προορισµοί, για να διοχε-
τευτούν τα 20 εκατοµµύρια ευρώ του ΕΣΠΑ, διαφορετικά θα χα-
θούν, αφού εσείς λέτε ότι υπάρχει προορισµός ίδιος µε την
κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας;

Τι έχει µεσολαβήσει και ουσιαστικά για µία υπογραφή για την
κατασκευή των κτηρίων έχουµε µία καθυστέρηση ενάµιση χρό-
νου; Μήπως, τελικά, στη σκέψη κάποιων τα 20 εκατοµµύρια ευρώ
κρίνεται ότι πρέπει να πάνε αλλού, στο αεροδρόµιο του Αράξου,
επί παραδείγµατι, για εκσυγχρονισµό;

Η τελευταία επίσηµη διαβεβαίωση που είχα από µέρους σας,
από το Υπουργείο σας, τον Αύγουστο του 2010, είναι ότι η τρο-
ποποίηση της µελέτης περιβαλλοντικών όρων του αεροδροµίου
της Ανδραβίδας έχει υποβληθεί από την Υπηρεσία Πολιτικής Αε-
ροπορίας προς το Υπουργείο Περιβάλλοντος και αναµένεται η
έγκρισή της. Και όσον αφορά την έκδοση απόφασης ένταξης του
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έργου στο ΕΣΠΑ, από την Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας θα πραγ-
µατοποιηθεί µετά την υπογραφή της νέας τροποποιηµένης από-
φασης έγκρισης περιβαλλοντικών όρων.

Γιατί καθυστερούµε έστω να ξεκινήσει η πρώτη φάση του
έργου, δηλαδή η κατασκευή των κτηρίων; Αυτό θα ήταν κάτι ση-
µαντικό. Και θα σας εξηγήσω γιατί. Ξέρετε πολύ καλά ότι το
ΠΑΣΟΚ οφείλει πρώτο να αποκαταστήσει µία αδικία σε βάρος
της Ηλείας, γιατί το ΠΑΣΟΚ ήταν που το 1985 πήρε το πολιτικό
αεροδρόµιο από την Ανδραβίδα και το πήγε στον Άραξο.

Και δεύτερον, πρέπει να ενισχύσουµε αυτόν τον τόπο, αυτήν
την περιοχή, την Ηλεία, καθώς όλη η ανάπτυξή της στηρίζεται
στον τουρισµό. Ξέρετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, για το µεγάλο
αριθµό επενδύσεων και εγώ θα σας πω ένα χαρακτηριστικό πα-
ράδειγµα. Έξω από τον Πύργο, στην αποξηραµένη λίµνη της
Αγουλινίτσας, υπάρχει πρόταση για επένδυση 500 εκατοµµυρίων
ευρώ και ανάµεσα στους βασικούς όρους που τίθενται είναι να
λειτουργήσει το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας και ως πολιτικό. 

Θα ήθελα, λοιπόν, εδώ, στην Εθνική Αντιπροσωπεία, µία ξεκά-
θαρη τοποθέτηση προς το λαό της Ηλείας για το πότε επιτέλους
θα δηµοπραττηθεί έστω η πρώτη φάση του έργου, ώστε να ξέ-
ρουµε ότι ξεκινάει. Και αυτός είναι ο µόνος τρόπος για να δια-
λύσετε κάθε αµφιβολία για τις προθέσεις της Κυβέρνησης, αλλά
και τις φήµες που τελικώς υπάρχουν στην περιοχή για κατασκευή
και εκµετάλλευση του έργου από ιδιώτες. Και γι’ αυτό λέγεται
ότι υπάρχει κωλυσιεργία και αυτή ήταν η µεθόδευση η οποία µε
έκανε και εµένα να φέρω την ερώτηση στη Βουλή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων): Κατανοώ το ενδιαφέρον του
αγαπητού συναδέλφου όπως και όλων των συναδέλφων, των
πολιτών και των φορέων από το Νοµό Ηλείας. Θα κάνω µία
γενικότερη παρατήρηση και θα απαντήσω µετά πιο ειδικά και στα
νέα ερωτήµατα.  

Είναι γεγονός ότι η δυτική Ελλάδα είχε και έχει ακόµα ένα
µεγάλο έλλειµµα αναπτυξιακών υποδοµών σε σχέση µε την
ανατολική πλευρά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και η Ολυµπία Οδός καθυστερεί
πολύ!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων): Αυτά είπα ότι θα τα συζητήσουµε
ξεχωριστά, να µην τα µπερδέψουµε σήµερα. 

Όµως, τα τελευταία δέκα χρόνια περίπου το 2000 αλλά και πιο
µπροστά η πολιτεία ξεκίνησε µε την κατασκευή της γέφυρας στο
Ρίο-Αντίρριο αλλά και διαχρονικά -το ξεκίνησε η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και το συνέχισε η Νέα Δηµοκρατία- τα υποστήριξε και γι’
αυτό είναι σε εξέλιξη αρκετά έργα στη δυτική Ελλάδα, είτε µε
συµβάσεις παραχώρησης είτε δηµόσια έργα στο σύνολο της
δυτικής Ελλάδας και µερικά µέχρι το τέλος του χρόνου
δηµοπρατούνται και οι δηµοπρατήσεις ολοκληρώνονται στις
αρχές του επόµενου χρόνου. 

Αυτή είναι µία παραδοχή που κανείς δεν µπορεί να παραβλέψει
και τονίζω ότι είναι µία διαχρονική επιλογή της πολιτείας, την
οποία υποστήριξαν και οι δύο κυβερνήσεις, όπως φυσικά και οι
πολίτες, οι φορείς των περιοχών και όλα τα κόµµατα.

Υπάρχει όµως ένα θέµα το οποίο πρέπει η δυτική Ελλάδα να
δει, γιατί αναπτύσσονται οι τοπικοί ανταγωνισµοί. Η ανάπτυξη
του αυτοκινητόδροµου φέρνει πάρα πολύ κοντά, όπως ξέρετε, τα
αστικά κέντρα, τα παραθεριστικά κέντρα, τα αναπτυξιακά κέντρα. 

Η επένδυση στο αεροδρόµιο στον Άραξο ολοκληρώθηκε µε
20 εκατοµµύρια ευρώ, όπως πολύ καλά γνωρίζετε. Έχει ξεκινήσει
η επένδυση στο αεροδρόµιο της Καλαµάτας και φυσικά υπάρχει
και το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας. Με την κατασκευή και της
Ολύµπιας Οδού οι αποστάσεις έρχονται πάρα πολύ κοντά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η Ολυµπία είναι στην Ηλεία
όµως.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων): Έτσι είναι, κάθε νοµός έχει το
αεροδρόµιό του. 

Αν ξεκινήσουµε µε τα λιµάνια τώρα, θα δείτε ότι εκεί που
πράγµατι υπήρχε µεγάλο έλλειµµα λιµανιών, τώρα κάθε νοµός
κατασκευάζει κι ένα λιµάνι ή και δύο λιµάνια. Πρέπει κάποια
στιγµή να υπάρξει ένας ορθολογισµός σ’ όλη τη χώρα και
ειδικότερα στη δυτική Ελλάδα. Όσον αφορά όµως αυτό, δεν το
αναφέρω για το αεροδρόµιο στην Ανδραβίδα σε καµµία
περίπτωση. 

Θέλω να πω ότι στις 8 Νοεµβρίου εγκρίθηκε η περιβαλλοντική
µελέτη κι έχει ξεκινήσει η διαδικασία ένταξης από την
περιφέρεια. Όπως ξέρετε, έχει κάποια διαδικασία µε αυτό, δεν
γίνεται µε πολιτικές ανακοινώσεις. Στη συνέχεια πάµε στη
δηµοπράτηση. Όπως γίνεται κι από την Υπηρεσία Πολιτικής
Αεροπορίας. 

Το θέµα που βάζει ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας, ο
ορισµένος από την Κυβέρνηση, δεν γνωρίζω τη θέση του
αιρετού, φαντάζοµαι ότι είναι η συνέχεια της θέσης...

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είναι Καλαµατιανός…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων): Ο αιρετός; Νοµίζω ότι είναι Πατρινός. 
Θέλω, λοιπόν, να πω, ότι δική µας θέση και κατεύθυνση είναι,

ότι πρέπει να αναπτυχθεί και σε πολιτικό αεροδρόµιο το
αεροδρόµιο στην Ανδραβίδα. Απλώς, όµως, το πρόβληµα της
συνολικής χρηµατοδότησης είναι υπαρκτό και πρέπει να
εργαστούµε από κοινού για να δώσουµε λύση και απάντηση.

Η σκέψη µας, λοιπόν, είναι να πάµε στη δηµοπράτηση της
πρώτης φάσης και στη συνέχεια να πάµε στη δεύτερη φάση,
αφού διασφαλίσουµε και το αναγκαίο υπόλοιπο ποσό, που είναι
περίπου 45 µε 50 εκατοµµύρια, σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας. Θέλω να είµαι ακριβής, θέλω να είµαι ειλικρινής,
για να µην λέµε γενικά λόγια και αοριστίες. 

Ο αρχικός σχεδιασµός που υπήρχε, πάνω στον οποίο εµείς
κινηθήκαµε µέχρι σήµερα, δεν καλύπτει τις ανάγκες ενός
ολοκληρωµένου πολιτικού αεροδροµίου µε ευρωπαϊκές
προδιαγραφές, γιατί εκεί θα γίνονται πτήσεις τσάρτερ και
αντιλαµβάνεστε ότι σήµερα οι προδιαγραφές ασφαλείας είναι
πάρα πολύ υψηλές για την Ελλάδα, την Ευρώπη αλλά και για τη
Διεθνή Κοινότητα. 

Ο στόχος, λοιπόν, είναι κοινός. Συνεχίζεται, αφού είχαµε στις
8 Νοεµβρίου την έγκριση του φακέλου των περιβαλλοντικών
µελετών. Προχωρούµε στη διαδικασία της ένταξης και στη
συνέχεια στη δεύτερη φάση της χρηµατοδότησης του έργου σε
συνεργασία µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ. 
Ωστόσο για να εξαγοράσετε τις τύψεις σας σχετικά µε την

ανατολική Πελοπόννησο, να θυµηθείτε ότι σ’ αυτές τις ερωτήσεις
του κ. Κοντογιάννη -ο οποίος είναι έµπλεος αναπτυξιακών,
τουριστικών, πολιτιστικών κινήτρων- είναι όλοι οι τόποι σεβαστοί,
η Καλαµάτα, η Πάτρα αλλά και η Ανδραβίδα είναι το περίφηµο
πριγκιπάτο του Μορέως. Μας θυµίζει ότι είµαστε Ευρώπη πριν
από τους εξυπνόφραγκους. Χρωστάµε πολλά, είναι η αρχαία
Ήλιδα δίπλα κι όλα τα µεγάλα ποτάµια. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων): Είναι και η Αργολίδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Bεβαίως, όλα αυτά. 
Εγώ θα σας κάνω ερώτηση για τα ραδιενεργά στοιχεία εκεί

που είδα σε ένα ρεπορτάζ. Απλώς το προλέγω.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Με πολλή χαρά, κύριε Πρόεδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ για τις απαντήσεις σας, όπως και εσάς, κύριε Κοντογιάννη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εισερχόµεθα στην
ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 9/6/18-11-2020 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας κυρίων Μιχαήλ Γιαν-
νάκη, Κυριάκου Μητσοτάκη, Κωνσταντίνου Χατζηδάκη,
Κωνσταντίνου Μουσουρούλη, Ευστάθιου Κωνσταντινίδη, Γεωρ-
γίου Κασαπίδη, Μιχαήλ Παπαδόπουλου, Αλεξάνδρου Δερµε-
ντζόπουλου, Νικολάου Παναγιωτόπουλου, Κωνσταντίνου Τσιάρα,
Μιχαήλ Χαλκίδη, Αθανασίου Γιαννόπουλου, Σταύρου Καλογιάννη,
Νικολάου Καντερέ, Όλγας Κεφαλογιάννη, Γεωργίου Καρασµάνη,
Σταύρου Καλαφάτη, Κωνσταντίνου Παπασιώζου, Θεοφίλου Λε-
νονταρίδη, Μιχαήλ Μπεκίρη και Κωνσταντίνου Τασούλα προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής µε
θέµα «Καθυστερήσεις και Παλινωδίες στο Κυβερνητικό Έργο».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να
σας ανακοινώσω ότι από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό έχει ορι-
στεί ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος για τη σηµερινή συζή-
τηση ο Βουλευτής, κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος και από
το ΣΥΡΙΖΑ έχει οριστεί ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βου-
λευτής Α’ Αθήνας, κ. Δηµήτρης Παπαδηµούλης. 

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής, κ. Μιχαήλ Γιαν-
νάκης. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για ακριβώς δέκα λεπτά στην
πρωτολογία σας, ενώ οι επόµενοι τέσσερις συνάδελφοι έχουν
από πέντε λεπτά. 

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.  
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω κά-

νοντας µια παρατήρηση που έχει να κάνει µε τη διαδικασία, γιατί
επανειληµµένως και τουλάχιστον µέχρι σήµερα σε ερωτήσεις
που καλείται να απαντήσει Υπουργός, η αρµόδια Υπουργός
απουσιάζει. Σε καµµιά περίπτωση δεν θέλουµε να µειώσουµε την
παρουσία του κυρίου Υφυπουργού, ο οποίος είναι βέβαιο ότι και
τα θέµατα γνωρίζει και πιστεύω πως θα µας δώσει και πειστικές
απαντήσεις στα ερωτηµατικά που θα θέσουµε στη διάρκεια της
συζήτησης. Όµως, είµαι υποχρεωµένος να τονίσω την επανει-
ληµµένη, θα έλεγα, απουσία της κυρίας Υπουργού, η οποία –και
θα συµφωνήσετε, κύριε Πρόεδρε- προσβάλλει αυτήν την ίδια τη
διαδικασία. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, µου επιτρέ-
πετε να πω κάτι; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε συνάδελφε,
παρά τον Κανονισµό, κάτι θέλει να πει επισταµένως ο κύριος
Υφυπουργός. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σήµερα η κυρία Υπουργός έχει
Συµβούλιο Υπουργών Ενέργειας και πρέπει να είναι στις Βρυ-
ξέλλες. 

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Όσον αφορά τη σηµερινή µέρα, κύριε
Υφυπουργέ, το γνωρίζουµε. Όµως, σε όλες τις ερωτήσεις µας
ποτέ δεν παρουσιάστηκε για να µας απαντήσει η κυρία Υπουρ-
γός. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, µε συγχω-
ρείτε πολύ για τη διακοπή, αλλά θα ήθελα να σας πω το εξής…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υφυπουργέ,
δεν νοµίζω ότι χρειάζεται να πείτε κάτι άλλο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θέλω να σας πω, ότι βάσει της
απόφασης του Πρωθυπουργού, η οποία εκχωρεί τις αρµοδιότη-
τες, πλην της νοµοθετικής πρωτοβουλίας, τα ζητήµατα κοινο-
βουλευτικού ελέγχου είναι δική µου αρµοδιότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Την αγάπη τους εκ-
φράζουν οι συνάδελφοι, όπως άλλωστε και όλοι, όταν γκρινιά-
ζουµε για την Υπουργό που λείπει. 

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Πάντως, είναι καλό να έρχεται και η
κυρία Υπουργός για να µας δίνει απαντήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συµφωνούµε. 
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι βέβαιο ότι σ’

αυτήν την οικονοµική συγκυρία στην οποία καλούµαστε να δώ-
σουµε λύσεις σε υπαρκτά προβλήµατα που για δεκαετίες ταλαι-
πωρούν την ελληνική κοινωνία, θα πρέπει όλοι µας να είµαστε
ιδιαίτερα προσεκτικοί. 

Κι επειδή το ζητούµενο στις µέρες µας είναι η ανάπτυξη –και
ευτυχώς για την Κυβέρνηση αργά, αλλά κάλλιο αργά παρά ποτέ,
αντιλαµβάνεται τη σηµασία της ανάπτυξης για την οικονοµία µας,
µια οικονοµία που βρίσκεται σε βαθιά ύφεση- ο τοµέας της ενέρ-
γειας και της αξιοποίησης των φυσικών πόρων είναι, αν θέλετε,
ο µοναδικός σήµερα τοµέας για τον οποίο υπάρχει επενδυτικό
ενδιαφέρον.

Παρ’ όλα αυτά, δυστυχώς, η Κυβέρνηση δεκατέσσερις µήνες
µετά δεν δείχνει και το ανάλογο ενδιαφέρον, αλλά δεν έχει πάρει
και τις πρωτοβουλίες εκείνες, ώστε να αξιοποιήσει αυτό το τε-
ράστιο ιδιωτικό επενδυτικό ενδιαφέρον για την ανάπτυξη του
τοµέα της ενέργειας. 

Θα  ξεκινήσω από το πιο βασικό, κατά την άποψή µας, που
είναι η απουσία ενεργειακής στρατηγικής. Δεν µπορούµε περι-
στασιακά να κάνουµε κάποιες κινήσεις, χωρίς να βασίζονται
αυτές οι πρωτοβουλίες µας και οι προσπάθειές µας σε ένα ενερ-
γειακό σχεδιασµό, µε βάθος –τουλάχιστον- δεκαετίας. Υπάρχουν
πολλά παραδείγµατα που δείχνουν το σπασµωδικό τρόπο, που
λειτουργεί η σηµερινή Κυβέρνηση. Θα αναφέρω ένα µόνο πρό-
σφατο, την επένδυση στον Αστακό. 

Αλήθεια, σε ποιον ενεργειακό σχεδιασµό µπορούσε να εντα-
χθεί  η επένδυση  στον Αστακό από το Κατάρ; Ήταν µήπως το
LPG µέσα στο ενεργειακό µας µείγµα και δεν το ξέραµε; Γιατί,
πραγµατικά, τέτοιες µεγάλες επενδύσεις σχεδιάζονται µε αυτόν
τον τρόπο στο πόδι και καταλήγουν, όπως κατέληξαν; 

Εδώ είναι εκτεθειµένη η Κυβέρνηση και ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός. Τέσσερις µέρες πριν ακυρωθεί η συµφωνία, ο Πρωθυ-
πουργός απ’ αυτό το Βήµα, από την Ολοµέλεια, διαβεβαίωνε ότι
η συγκεκριµένη επένδυση θα ολοκληρωθεί και δεν θα σταµατή-
σει. Αυτό είναι ένα παράδειγµα που δείχνει την έλλειψη οποιου-
δήποτε  στρατηγικού σχεδιασµού. 

Υπάρχει το τελευταίο διάστηµα εδώ και τέσσερα περίπου χρό-
νια µια µεγάλη ανάπτυξη στον τοµέα των ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας. Όµως, και εδώ, παρ’ όλο που ως Κυβέρνηση είχαµε
θέσει το θεσµικό πλαίσιο, παρ’ όλο που είχαµε έτοιµο το νοµο-
σχέδιο που φέρατε και ψηφίσαµε εδώ στη Βουλή, υπάρχει ένας
πρόχειρος σχεδιασµός. Υπάρχει απουσία µελέτης για την ανά-
πτυξη των δικτύων, ώστε να µπορεί να υποδεχθεί αυτή την τε-
ράστια ζήτηση που έχουν οι ανανεώσιµες πηγές. 

Βγάλατε µια απόφαση για την κατανοµή της ισχύος µεταξύ
των διαφόρων τεχνολογιών ΑΠΕ. Και αυτή στο πόδι. Υπάρχει και
αυτό το επιχείρηµα στην προηγούµενη τοποθέτησή µου. Ανα-
γκαστήκατε µετά από δεκαπέντε µέρες να τη διαφοροποιήσετε,
µετά από καταγγελίες και διαµαρτυρίες. 

Δηµιουργήσαµε -το θέσαµε, όταν συζητείτο εδώ στη Βουλή το
νοµοσχέδιο για τις ΑΠΕ- µεγάλες προσδοκίες που δυστυχώς δια-
ψεύδονται. Χιλιάδες αγρότες έχουν κάνει αιτήσεις. Είναι βέβαιο
ότι δεν θα ικανοποιηθεί ο µεγάλος αριθµός αυτών των αιτήσεων. 

Επίσης, υπάρχει ένα αίτηµα για επιπλέον αύξηση στο τέλος
ΑΠΕ. Πρέπει να µας απαντήσετε, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει οροφή
σε αυτές τις ασκήσεις, ιδιαίτερα για το τέλος ΑΠΕ; 

Πρέπει, επίσης, να µας πείτε τι θα κάνετε για τα γεωθερµικά
πεδία, τα µικρά υδροηλεκτρικά, τα βιοκαύσιµα, τα µεγάλα θα-
λάσσια αιολικά, όπου υπήρχε ώριµο επενδυτικό ενδιαφέρον. Θα
πρέπει και εκεί να βοηθήσετε, γιατί πραγµατικά υπάρχουν επεν-
δύσεις που λιµνάζουν, επενδύσεις που µπορεί να δώσουν θέσεις
εργασίας και ανάπτυξης. 

Για την εξοικονόµηση της ενέργειας έχει λεχθεί επανειληµµέ-
νως ότι η καθαρότερη και φθηνότερη ενέργεια είναι αυτή που
δεν καταναλώθηκε ποτέ. Υπήρχαν επί Νέας Δηµοκρατίας προ-
γράµµατα που τα ολοκληρώσαµε. Είχαµε έτοιµο σχεδιασµό. Δυ-
στυχώς, και εδώ καθυστέρηση. Φοβάµαι ότι πολύ εύκολα θα
επιτύχουµε τους  στόχους για εξοικονόµηση ενέργειας, αλλά
αυτό δεν θα οφείλεται στις όποιες κυβερνητικές πρωτοβουλίες,
αλλά κυρίως στην ύφεση. 
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Ξέρετε πολύ καλά ότι κάθε χρόνο έχουµε πολύ µεγάλη µείωση
στην κατανάλωση ηλεκτρικής ενέργειας. Άρα το στόχο µπορεί
και το 2011 να τον έχουµε πετύχει. Όµως, δεν θα οφείλετε σε
κυβερνητικές πρωτοβουλίες. 

Η απελευθέρωση είναι ένα τεράστιο ζήτηµα. Οι κυβερνήσεις
της παράταξής µας µε σκληρή δουλειά πέτυχαν την ένταξη στην
οδηγία 72/2009 εναλλακτικών µοντέλων για την απελευθέρωση
της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας. Δυστυχώς, έχουµε καθυστε-
ρήσει να πάρουµε πρωτοβουλίες. Έχουµε τεράστιες πιέσεις –
ξέρετε πολύ καλά- να περάσουν σε ιδιώτες το 40% των λιγνιτικών
και των υδροηλεκτρικών µονάδων. Θέλουµε να µας απαντήσετε
τι σκέπτεστε να κάνετε, ποια είναι η στρατηγική σας και ποια είναι
η θέση σας γι’ αυτό το τεράστιας σηµασίας θέµα.

Επίσης, για την εκµίσθωση του κοιτάσµατος της Βεύης, θα
µπορούσατε ήδη να το είχατε ολοκληρώσει, θα είχατε ένα δια-
πραγµατευτικό χαρτί, ένα πλεονέκτηµα στις πιέσεις που δεχό-
µαστε σήµερα, ότι πραγµατικά την απελευθέρωση την
πιστεύουµε και την κάνουµε καθηµερινά πράξη.

Όσον αφορά τα θέµατα της ΔΕΗ, ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρ-
χει µία δυσλειτουργία. Παραδώσαµε µία ΔΕΗ µε προίκα περίπου
1 δισεκατοµµύριο ευρώ κέρδη το 2009. Φέτος, δυστυχώς, τα
κέρδη µειώνονται δραµατικά, παρ’ όλο ότι έχετε µειώσει τους µι-
σθούς των εργαζοµένων. Υπάρχουν µέλη του διοικητικού συµ-
βουλίου µε κόντρες µεταξύ τους, διορισµένα από την Κυβέρνησή
σας, υπάρχουν –αν θέλετε- πρωτοβουλίες που κάθε άλλο παρά
βοηθούν ειδικά αυτήν τη δύσκολη συγκυρία και την Κυβέρνηση
και την πολιτεία και τη διοίκηση της ΔΕΗ, όπως είναι η χρηµατο-
δότηση για τη ΓΕΝΟΠ, για την οποία –αν θέλετε την άποψή µου-
δεν ευθύνονται αυτοί καθ’ εαυτοί οι εργαζόµενοι, όσο η διοίκηση
και κατ’ επέκταση η Κυβέρνηση που εκθέτει µε αυτόν τον τρόπο
και τους εργαζόµενους, αλλά και τη διοίκηση της ΔΕΗ.

Επίσης, υπάρχει καρατόµηση των γενικών διευθυντών, όπως
των Γενικών Διευθυντών Ορυχείων και Εµπορίας, πολύ πριν λήξει
η θητεία τους. 

Να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι το 2004 δεν αποµακρύ-
ναµε κανένα γενικό διευθυντή, αλλά κρατήσαµε όλους τους γε-
νικούς διευθυντές µέχρι τη λήξη της θητείας τους. Δυστυχώς,
δεν κάνετε το ίδιο και αυτό, όπως καταλαβαίνετε και όπως πολύ
καλά γνωρίζετε, θα φέρει και επιπλέον χρηµατοδότηση, επιπλέον
αιµορραγία στα ταµεία της ΔΕΗ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα πρέπει, επίσης, να µας απαντήσετε τι θα κάνετε µε το «ΔΕ-
ΣΜΗΕ». 

Υπάρχουν ερωτήµατα, υπάρχει µια µεγάλη πίεση όσον αφορά
τη χρηµατοδότηση του «ΔΕΣΜΗΕ», όπως η ανάπτυξη των δι-
κτύων, τι θα κάνετε και τι σχεδιάζετε για τα νησιά του Αιγαίου
αλλά και γενικά τη διασύνδεση των νησιών και της Κρήτης. 

Όσον αφορά στο φυσικό αέριο είχαµε κάνει µία τεράστια προ-
σπάθεια. Προχωράτε, αλλά θα πρέπει µε µεγάλη προσοχή να επι-
ταχύνετε τα βήµατά σας για το South Stream, τον ελληνο-ιταλικό
αγωγό, τον ελληνο-βουλγαρικό, που πριν λίγο κουβεντιάσατε και
είναι υψίστης σηµασίας όχι µόνο για τα οικονοµικά αλλά και για
τα εθνικά µας ζητήµατα να τρέψουν αυτά τα θέµατα, όπως και τα
θέµατα της επέκτασης των δικτύων, οι νέες ΕΠΑ που πρέπει να
δηµιουργηθούν, το δίκτυο γενικά του φυσικού αερίου καθώς και
το µέλλον της ΔΕΠΑ και της ΔΕΣΠΑ.

Θα πρέπει να µας απαντήσετε τι σχεδιάζετε.
Τελευταία έχει αναπτυχθεί µία συζήτηση για νέο τερµατικό

σταθµό στη βόρειο Ελλάδα LNG. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω χρόνο και από τη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μιλήστε άνετα για

δύο λεπτά ακόµα. Ούτως ή άλλως εδώ θα είσαστε.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ.
Ξέρω ότι υπάρχει µία συζήτηση και µία, αν θέλετε, διαβού-

λευση µε την τοπική κοινωνία της ευρύτερης περιοχής της Κα-
βάλας, σχετικά µε την υπόγεια αποθήκευση φυσικού αερίου. Πού
βρίσκεται αυτό το θέµα; Θέλουµε και γι’ αυτό ενηµέρωση.

Για τον πετρελαιαγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη έχετε τε-

ράστιες ευθύνες. Σε επανειληµµένες ερωτήσεις µας θα κατα-
θέσω στα Πρακτικά την απάντηση που πήραµε το Μάρτη του
2010 ότι σε λίγες ηµέρες το νοµοσχέδιο που είχατε έτοιµο, θα
µας το φέρετε στη Βουλή. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Γιαννάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, πήραµε απάντηση σε ερώτησή µας τον Ιούλιο ότι την
επόµενη εβδοµάδα, τις επόµενες δέκα ηµέρες θα έχουµε το νο-
µοσχέδιο. Δυστυχώς, όµως, νοµοσχέδιο ακόµα δεν έχουµε δει.
Το είχαµε έτοιµο. Σας το παραδώσαµε.

Θα πρέπει, πραγµατικά, να πείσετε την ελληνική κοινωνία, σαν
υπεύθυνη Κυβέρνηση, ότι το έργο αυτό θα πρέπει να συνεχιστεί,
ότι πραγµατικά το υποστηρίζετε στην πράξη κι όχι στα λόγια. 

Επίσης, υπήρχε το Συµβούλιο Εθνικής Συνοριακής Στρατηγι-
κής µε αξιόλογους πανεπιστηµιακούς δασκάλους, µε φορείς της
αγοράς, ένα συµβούλιο που είχε κάνει µία εξαιρετική δουλειά.
Δυστυχώς κι αυτό το υποβαθµίσατε, όπως επίσης το φορέα
έρευνας και αξιοποίησης των υδρογονανθράκων. 

Υπάρχει ένα τεράστιο ζήτηµα, το οποίο δεν είναι µόνο οικονο-
µικό. Είναι εθνικό. Κι εδώ υπάρχουν καθυστερήσεις στις καθυ-
στερήσεις, παλινωδίες, µία ανησυχία στην κοινή γνώµη. Ξέρετε
ότι τις τελευταίες εβδοµάδες έχουν προκύψει τέτοια ζητήµατα,
για το αν πραγµατικά σαν Ελλάδα θέλουµε να εκµεταλλευτούµε
τους υδρογονάνθρακες που οι ενδείξεις λένε ότι υπάρχουν στην
περιοχή µας. Άρα θα πρέπει κι εδώ να δώσετε µία απάντηση,
πότε θα φέρετε το νοµοσχέδιο και αν πραγµατικά πιστεύετε ότι
σε αυτόν τον τοµέα πρέπει να προχωρήσουµε πιο γρήγορα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσον αφορά τον εκσυγχρονισµό του Κώδικα Μεταλλευτικών
και Λατοµικών Εργασιών, είχε γίνει µια προσπάθεια από την
προηγούµενη πολιτική ηγεσία. Σας παραδόθηκε µια µελέτη. Είχε
προχωρήσει αρκετά. Θέλουµε και εδώ απαντήσεις.

Για το ΙΓΜΕ είχαµε τη δυνατότητα να συζητήσουµε την προη-
γούµενη εβδοµάδα σε ερώτησή µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως
είπα στην αρχή της τοποθέτησής µου, τα θέµατα της ενέργειας
είναι ευτυχώς θέµατα που παρουσιάζουν επενδυτικό ενδιαφέ-
ρον. Είναι ένας τοµέας που µπορεί να δώσει ανάπτυξη στην οι-
κονοµία µας, να δηµιουργήσει καινούργιες θέσεις εργασίας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε καθυστερήσει δραµατικά. Προχωρήστε.
Η Νέα Δηµοκρατία θα είναι δίπλα σε όποιες πρωτοβουλίες πά-
ρετε. Άλλωστε είχαµε ετοιµάσει αρκετά νοµοσχέδια, τα οποία τα
φέρατε προς συζήτηση και τα στηρίξαµε. Δυστυχώς, όµως, µόλις
έπαψαν τα ώριµα νοµοσχέδια, που είχαµε ετοιµάσει, δεν υπάρ-
χει καµία επιπλέον πρωτοβουλία. Περιµένουµε. Είναι ένας το-
µέας εθνικής σηµασίας. 

Η παράταξή µας είναι περήφανη για το έργο που επετέλεσε
τα πεντέµισι χρόνια και για τους αγωγούς φυσικού αερίου, τον
Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη, τις προσπάθειες που κάναµε ώστε
η Ελλάδα να πρωταγωνιστήσει στον τοµέα της ενέργειας. Πρέ-
πει χωρίς καθυστερήσεις να προχωρήσετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μιχαήλ Γιαννάκη, πρώτο επερωτώντα Βουλευτή.
Θα ήθελα να θυµίσω στο Σώµα ότι χρήση της δευτερολογίας

δεν κάνουµε. Μάλιστα, χθες ετέθη θέµα στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων, για να µην υπάρχει και η εικόνα αυτή «three and the
koukos band” στην Αίθουσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, δεκατρείς µαθήτριες και µαθητές
και δύο εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Κάτω Μακρινού της Αι-
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τωλοακαρνανίας. 
Η Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο δεύτερος επερωτών Βουλευτής της Νέας Δη-

µοκρατίας από τη Β’ Αθηνών κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, δικαιούµαι νοµίζω να πω πως ειδικά στον
τοµέα της ενέργειας, χωρίς να διεκδικούµε το αλάθητο, η τε-
λευταία πενταετία της Νέας Δηµοκρατίας ήταν µια παραγωγική
περίοδος και θα ευχόµασταν στην Κυβέρνηση να συνεχίσει και να
εντείνει αυτές τις προσπάθειες. Αλλά νοµίζω, κάνοντας εξοικο-
νόµηση ενέργειας στις κινήσεις της, µέχρι στιγµής δεν έχει να
δείξει τα αντίστοιχα αποτελέσµατα. Κι αυτό µου είναι δύσκολο
σε προσωπικό επίπεδο να το πω, διότι µου είναι πολύ συµπαθής
ο Υπουργός. Αλλά θεωρώ πως πραγµατικά εάν κάποιος κάνει µια
αποτίµηση του µέχρι τώρα τουλάχιστον αποτελέσµατος, αυτό
που είπα προηγουµένως είναι ακριβές.

Η Κυβέρνηση όταν ανέλαβε την εξουσία στάθηκε ιδιαίτερα στο
ζήτηµα της πράσινης ενέργειας και της εξοικονόµησης ενέρ-
γειας. Σωστά κατ’ αρχάς. Όπως σωστό κατ’ αρχάς ήταν ότι δεν
αρνήθηκε να προχωρήσει δυο δικές µας έτοιµες νοµοθετικές
πρωτοβουλίες για την αιολική ενέργεια, γενικότερα για τις ανα-
νεώσιµες πηγές ενέργειας και για την ενεργειακή εξοικονόµηση
στα σπίτια. Το χαιρετίσαµε αυτό και το ψηφίσαµε. 

Όµως, αν ψάξει να δει κανείς συγκεκριµένα και θεαµατικά απο-
τελέσµατα στον τοµέα αυτό, δεν θα δει. Είναι χαρακτηριστική η
απογοήτευση, ας πούµε, των αγροτών για τα φωτοβολταϊκά.
Είναι γνωστές οι διαµαρτυρίες για την ακύρωση αιολικών πάρκων
στη θάλασσα, που ήταν και έργα µεγάλης εµβέλειας και τα
οποία, κατά την άποψή µας, θα έπρεπε να προταχθούν. Ακόµη
πιο αρνητικό, όµως, είναι ότι δεν έχετε προχωρήσει µέχρι στιγ-
µής δυο δικά µας Προγράµµατα: το «Εξοικονόµηση Κατ’ Οίκον»
και το «Εξοικονοµώ».

Στο «Εξοικονόµηση Κατ’ Οίκον» κατ’ εξαίρεση του γνωστού
προεκλογικού σας δόγµατος ότι «λεφτά υπάρχουν», υιοθετήσατε
τότε το δόγµα ότι «λεφτά δεν υπήρχαν» από την κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας δήθεν. Εµείς σας είπαµε ότι η µέθοδος που
είχαµε ακολουθήσει ήταν η µέθοδος της υπερδέσµευσης. Την εί-
χαµε ακολουθήσει και στο παρελθόν µε επιτυχία, την ακολούθη-
σαν και άλλες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις. Ένα χρόνο αργότερα
ερχόσαστε περίπου στα λόγια µας µε τον δικό σας τρόπο, αφού
όµως έχει χαθεί πολύτιµος χρόνος και δεν ενισχύθηκε σε µία κρί-
σιµη φάση ο κατασκευαστικός κλάδος της χώρας που πλήττεται
ιδιαίτερα. 

Ακόµα περισσότερο όµως, δεν έχετε προχωρήσει το Πρό-
γραµµα «Εξοικονοµώ» για τους ΟΤΑ όπου εκεί δεν είχατε καν
βρει κάποια δικαιολογία, όπως στο άλλο πρόγραµµα στο οποίο
αναφέρθηκα προηγουµένως. Πραγµατικά διερωτώµαι γιατί τελι-
κώς καθυστερήσατε και το ένα πρόγραµµα και το άλλο.

Εν πάση περιπτώσει, πρέπει να σηµειώσω ότι η πράσινη ενέρ-
γεια και η εξοικονόµηση ενέργειας που είναι σωστές και χρήσι-
µες πολιτικές δεν είναι το σύνολο της ενεργειακής πολιτικής και
αυτό είναι ένα µεγάλο και βασικό σας λάθος, διότι επί µεγάλο
χρονικό διάστηµα, λόγω των προεκλογικών σας δεσµεύσεων, ξε-
χάσατε ότι ακόµα και αν πιάσουµε τους στόχους για την εξοικο-
νόµηση της ενέργειας και για τις ανανεώσιµες πηγές, το 80% της
ενέργειας θα είναι η συµβατική ενέργεια. Εκεί µέχρι στιγµής το
πρώτο πράγµα που κανείς θυµάται –και το λέω πραγµατικά ψύ-
χραιµα και χωρίς αντιπολιτευτική διάθεση- είναι το «ναυάγιο» του
Αστακού τη χρονιά που πέρασε. Κατά τα λοιπά, δεν έχουµε δει
κάτι συγκεκριµένο και χειροπιαστό. 

Είχαµε µία πολυδιάστατη πολιτική στο θέµα των ενεργειακών
αγωγών. Αντίθετα εσείς µέχρι τώρα έχετε µια πολιτική –να το πω
κοµψά- πολύ χαµηλών τόνων και σχεδόν µηδενικού αποτελέ-
σµατος. Ο αγωγός Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη είναι χαρακτη-
ριστική περίπτωση. Δεν θα σταθώ στις ατυχείς προεκλογικές
δηλώσεις του Πρωθυπουργού. Θα σταθώ στο ότι µε τη Βουλγα-
ρία παραδίδεστε στην αντίληψη «τι να κάνουµε, οι Βούλγαροι
έχουν αρνητική προσέγγιση στο θέµα», όταν γνωρίζετε ότι η
Βουλγαρία είναι κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση υπάρχει αλληλεξάρτηση και υπάρ-

χει δυνατότητα διαπραγµάτευσης και πίεσης. 
Επίσης, όπως πολύ σωστά ανέφερε ο κ. Γιαννάκης, το νοµο-

σχέδιο για τις απαλλοτριώσεις το πήρατε έτοιµο από µας και επί
ένα χρόνο το «κοσκινίζετε». Μήπως επειδή δεν θέλετε να «ζυµώ-
σετε», θα διερωτάται κάποιος κακόπιστος; Προχωρήστε το,
φέρτε το. Είναι εθνικής σηµασίας έργο, όπως εθνικής σηµασίας
έργα είναι και οι υπόλοιποι αγωγοί για τους οποίους δεν έχουµε
δει πολύ µεγάλη κινητικότητα από το Υπουργείο και την προϊ-
σταµένη σας Υπουργό.

Αδικαιολόγητη καθυστέρηση παρατηρείται και στο θέµα της
Βεύης. Ξέρετε ότι εµείς είχαµε την τόλµη να ακυρώσουµε έναν
λιµνάζοντα διαγωνισµό και να κάνουµε µία επιστηµονική επι-
τροπή υψηλού κύρους µε προφανώς διακοµµατική σύνθεση για
να απεµπλακεί το έργο και να τρέξει. Ένα χρόνο αργότερα δεν
έχουµε δει συγκεκριµένα αποτελέσµατα, ίσως γιατί δεν πήρατε
τη «σκυτάλη» από το σηµείο που σας την παραδώσαµε, αλλά ξα-
ναξεκινήσατε την όλη προσπάθεια κάνοντας δική σας επιτροπή
και χαθήκατε µέσα στις καθυστερήσεις.

Σύγχυση παρατηρείται και στον τοµέα της απελευθέρωσης
της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας. Ξέρω βεβαίως τις παλιές δο-
ξασίες του ΠΑΣΟΚ. Ξέρω ότι ήσασταν αντίθετοι ακόµα και στο
άκουσµα της λέξεως «απελευθέρωση», όµως τώρα είστε ανα-
γκασµένοι να προσγειωθείτε στην πραγµατικότητα και βεβαίως
είστε εξαιρετικά αµήχανοι κατά τη διάρκεια της προσγείωσής
σας. Κανένας δεν ξέρει πού το πάτε, ποιο είναι το σχέδιό σας, τι
θα κάνετε µε τα λιγνιτικά πεδία, τι θα κάνετε µε το ευρύτερο ζή-
τηµα της απελευθέρωσης και περιµένει η Ευρωπαϊκή Ένωση και
περιµένουµε όλοι να δούµε πώς θα µορφοποιηθεί τελικά η πολι-
τική σας.

Τελευταία παρατήρηση -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- είναι αυτή
που αφορά σ’ ένα επίκαιρο ζήτηµα, το ζήτηµα της εξόρυξης
υδρογονανθράκων. Εµείς είχαµε προχωρήσει για το συγκεκρι-
µένο ζήτηµα υπό τις ειρωνείες τότε µερίδας του αντιπολιτευό-
µενου τύπου που ισχυριζόταν ότι δεν θα έπρεπε να ασχοληθούµε
µε το θέµα και ότι ξαφνικά θυµηθήκαµε το πετρέλαιο και το φυ-
σικό αέριο. 

Δεν µου επιτρέπουν οι γνώσεις µου να αποφανθώ για το αν
υπάρχουν πετρέλαιο και φυσικό αέριο στο υπέδαφος της Ελλά-
δας.

Ωστόσο, ξέραµε ότι το πλαίσιο που είχαµε δεν ήταν σύγχρονο
και δουλέψαµε προς την κατεύθυνση του εκσυγχρονισµού του
και ξέραµε ότι δεν  υπήρχε επίσηµος κρατικός φορέας για τους
υδρογονάνθρακες.

Ετοιµάσαµε σχετική τροπολογία. Σας την παραδώσαµε. Υπο-
σχεθήκατε εσείς, κύριε Υπουργέ, πέρυσι ότι θα προχωρούσατε
αµέσως προς αυτήν την κατεύθυνση. Ωστόσο, µέχρι στιγµής δεν
έχετε προχωρήσει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς ελπίζουµε, έστω και µε καθυστέρηση, να κινηθείτε προς
την κατεύθυνση που πρέπει. Είναι ένα εθνικό θέµα. Πρέπει να το
αντιµετωπίσουµε υπεύθυνα και σίγουρα, ανεξάρτητα από το απο-
τέλεσµα, να έχουµε µία ξεκάθαρη πολιτική για το ζήτηµα αυτό.

Αυτή είναι η δική µας τοποθέτηση. Σε κάθε θετική κίνηση θα
σας στηρίξουµε. Φυσικά, όµως, θα σας ελέγχουµε, όπως κάναµε
και σήµερα, για όλα τα λάθη και τις παραλείψεις σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Χατζηδάκη.
Ο Βουλευτής Φλωρίνης κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης έχει το

λόγο.
Έχετε πέντε λεπτά, κύριε Κωνσταντινίδη. Παρακαλώ µην το

κάνετε οκτώ κι εσείς.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όταν προεκλογικά, κύριε Υφυπουργέ, άκουσα τον Πρωθυ-

πουργό να εξαγγέλλει µεγαλόστοµα για την πράσινη ανάπτυξη,
θεώρησα ότι θα υπήρχε κάποιο σχέδιο πάνω στο οποίο θα στή-
ριζε την πολιτική του. 

Η πραγµατικότητα, όµως, δυστυχώς, όπως σε κάθε τι που
εξήγγειλε ο σηµερινός Πρωθυπουργός, ήταν παντελώς διαφο-
ρετική. Δεν υπήρχε τίποτα. 
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Όσον αφορά το κοµµάτι εκείνο της πράσινης ανάπτυξης που
σχετίζεται µε την ενέργεια, εκεί τα πράγµατα είναι ακόµα χειρό-
τερα. Όχι µόνο δεν υπήρχε σχέδιο, δεν έγινε κάποια πράξη από
την Κυβέρνηση προς την κατεύθυνση της ενέργειας, αλλά δεν
διατηρήσατε και αυτά τα οποία κατέκτησε η Νέα Δηµοκρατία τα
χρόνια που κυβέρνησε τη χώρα.

Θα αναφερθώ µονολεκτικά: Ο αγωγός South Stream, ο αγω-
γός πετρελαίου Μπουργκάς–Αλεξανδρούπολη, το πρώτο νοµο-
σχέδιο που αποτελούσε και τη βάση για την ανάπτυξη των ΑΠΕ,
το Πρόγραµµα «Εξοικονοµώ κατ’ οίκον», η ακύρωση των επεν-
δύσεων στον Αστακό και η ακύρωση του φωτοβολταϊκού πάρ-
κου Κοζάνης, εξαιτίας της έλλειψης ξεκάθαρης πολιτικής και
δοµηµένου σχεδίου, είναι απόδειξη όλων αυτών.

Οδηγήσατε χιλιάδες αγρότες στην κατάθεση φακέλων για τα
φωτοβολταϊκά, ενώ τελικά θα εγκριθούν µόνο λίγοι. Και βέβαια,
δεν υπολογίσατε ότι οι υπόλοιποι έµειναν µόνο µε τα έξοδα φα-
κέλου, που µεσοσταθµικά κοστίζει γύρω στις 2.500 ευρώ. Τους
οδηγήσατε να καταθέσουν φακέλους και δεν θα µπορέσουν ποτέ
να υλοποιήσουν µία τέτοια επένδυση.

Δεν ξεκαθαρίζει καθόλου η Κυβέρνηση το στόχο «20-20-20»,
πώς θα τον επιτύχει και µε ποια µορφή. Επίσης, δεν ξεκαθαρίζει
σε ποια µορφή των ανανεώσιµων πηγών θα δώσει βαρύτητα,
ώστε να καθοριστεί, επιτέλους, και το επενδυτικό πλαίσιο. 

Να πάµε, όµως, λίγο στη ΔΕΗ, µια και στη δυτική Μακεδονία,
στη Φλώρινα και στην Κοζάνη χτυπά η καρδιά της ενεργειακής
παραγωγής της χώρας µας. Αποκατάσταση περιβάλλοντος από
τη ΔΕΗ και παράδοση των εκτάσεων σε νέους αγρότες: Δεν έχει
γίνει τίποτα. Κατασκευή νέων µονάδων: Πονεµένη ιστορία. Θα
την πούµε κι αργότερα. 

Μη τοποθέτηση φίλτρων και κατασκευή µονάδων αποθείωσης
στα εργοστάσια που το έχουν πραγµατική ανάγκη. Μετεγκατα-
στάσεις. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει τρεις φορές ανακοινώσει
ότι θα προχωρήσουν οι µετεγκαταστάσεις. Κουβέντα δεν γίνε-
ται.

Το ορυχείο της Βεύης είναι αυτό που καίει περισσότερο. Το
ανέφερε και ο πρώην Υπουργός, ο συνάδελφος κ. Χατζηδάκης.
Μετά τις µεγαλόστοµες εισηγήσεις του υπευθύνου από την
πλευρά της τότε αντιπολίτευσης, του κ. Χρυσοχοΐδη, ότι το ορυ-
χείο θα καταλήξει στη ΔΕΗ και δεν συζητείται τίποτε άλλο, ευ-
τυχώς όταν γίνατε κυβέρνηση, προσγειωθήκατε, όπως είπε και ο
προλαλήσας. Προσγειωθήκατε, όµως, ανώµαλα. Τουλάχιστον,
εσείς προσωπικά είδατε το δίκαιο της πρότασης και της απόφα-
σης που είχε λάβει ο πρώην Υπουργός, ώστε να ακυρωθεί ένας
λιµνάζων και άστοχος διεθνής διαγωνισµός. Και δεν ήταν επιλογή
από την αρχή να πάµε σε διαφορετική κατεύθυνση. Όταν, όµως,
απέτυχε ο συγκεκριµένος διαγωνισµός, πάρθηκε η απόφαση να
προχωρήσουµε µε ένα σχέδιο και µία επιτροπή, η οποία θα ανα-
θέσει την εκµετάλλευση του ορυχείου.

Πριν από τρεις µήνες -και το θεωρώ στα θετικά σας- τα µέλη
της επιτροπής που ορίσατε, αξιόλογοι επιστήµονες, καθηγητές
πανεπιστηµίου, οµότιµοι, ήρθαν να ενηµερώσουν τη Βουλή. Τότε
σας είπα ότι το µόνο που ζητάµε εµείς σαν Νέα Δηµοκρατία, µια
και ακολουθείτε το σχεδιασµό που είχε θέσει ο τέως Υπουργός,
είναι να επιταχύνετε τις διαδικασίες. Δεκατέσσερις µήνες, όµως,
τώρα ταλαιπωρούµαστε, χωρίς να κάνουµε τίποτα.

Το είχα αναφέρει και τότε, θα το αναφέρω και εδώ ότι κάποτε
πρέπει να τελειώνουµε για να υπάρχει κοινωνική και εργασιακή
ειρήνη στον τόπο. Κάποτε πρέπει να ληφθεί µια απόφαση. Δεν γί-
νεται να πηγαίνουµε προς τα πίσω µια διαδικασία, η οποία είναι
η µόνη στην οποία µπορούµε να καταλήξουµε και η οποία µπο-
ρεί  να δώσει ένα αποτέλεσµα, το οποίο επιταχύνει τη διαδικασία
και αποτελεί προϋπόθεση για την εύρυθµη λειτουργία και των
υπαρχόντων µονάδων, αλλά όσο και αν θέλουµε να διαχωρί-
σουµε τη λειτουργία του ορυχείου της Βεύης, αποτελεί προϋ-
πόθεση για το τι θα γίνει µε το Μελίτη ΙΙ ή ακόµα και µε το νέο
σταθµό της Πτολεµαΐδας.

Για όλα αυτά πρέπει να πάρετε µια γρήγορη απόφαση, γιατί
όσο το καθυστερείτε, κύριε Υφυπουργέ, κάνετε ζηµιά και στην
ενεργειακή επάρκεια της χώρας και στην τοπική κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
ιδιαιτέρως, κύριε Κωνσταντινίδη. Είστε και του σπάνιου είδους
του καλού ανδρός, για το χρόνο που τηρήσατε. Ευχαριστώ πολύ.

Ο κ. Μιχαήλ Παπαδόπουλος ως επερωτών Βουλευτής από το
Νοµό Κοζάνης της Νέας Δηµοκρατίας έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ξεκινήσω θυµίζο-

ντας σας ότι στις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ τον Οκτώβριο του 2009, τότε που παρουσιάστηκαν
οι προτεραιότητες του νεοσύστατου Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, είχα στηριχθεί και υπήρχε
οµολογία της Κυβέρνησης για ένα θετικό έργο, το οποίο κληρο-
δότησε από την προηγούµενη κυβέρνηση, από την κυβέρνηση
του Κώστα Καραµανλή, δηλαδή.

Θα θυµίσω, επίσης, ότι υπήρχε ένα αίσθηµα ευθύνης και ότι
ήταν σηµαντικά αυτά που είχαν γίνει και οι προτεραιότητες που
είχαν δοθεί από τους Υπουργούς της κυβέρνησης Καραµανλή
για θέµατα κυρίως ενέργειας.

Πρέπει όµως, να πούµε, κυρίες και κύριοι, ότι αυτό συνεχίζε-
ται και σήµερα και αποδεικνύεται από τη σηµερινή επίκαιρη επε-
ρώτηση, όπου η Νέα Δηµοκρατία ως Αντιπολίτευση µετά από ένα
χρόνο περίπου τεκµηριωµένα -το ακούσαµε αναλυτικά από τον
πρώτο οµιλούντα και τοµεάρχη της Νέας Δηµοκρατίας- αλλά και
ουσιαστικά αναλύει αυτούς τους δεκατέσσερις µήνες. Τι δεν
έγινε και τι θα µπορούσε να γίνει από µια Κυβέρνηση, η οποία
ξεκίνησε µε πολλές υποσχέσεις, και ξεκίνησε δίνοντας σε όλους
µας, αλλά κυρίως στους πολίτες, την εντύπωση ότι θα κάνει τη
νύχτα-µέρα.

Δεκατέσσερις µήνες, λοιπόν, µετά διαψεύδονται, δυστυχώς,
οι ελπίδες, οι οποίες είχαν δοθεί και είχαν καλλιεργηθεί προε-
κλογικά στους αγρότες µας, σχετικά µε την ανάπτυξη εγκατα-
στάσεων φωτοβολταικών, καθυστερούν µε δραµατικό τρόπο οι
επενδύσεις στην ενέργεια, η έρευνα βαλτώνει και τα έργα υπο-
δοµής περικόπτονται δραµατικά από τη µείωση των κονδυλίων
του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων. Αναφέρθηκαν οι
προηγούµενοι συνάδελφοι αναλυτικά στο τι ακριβώς δεν έχει
γίνει.

Ξέρετε κάτι; Δεν θα µπω, κύριε Υπουργέ, στη λογική του τι σχε-
δίασε η Νέα Δηµοκρατία. Θα µπω στη λογική µόνο για αυτά τα
οποία έκανε η Νέα Δηµοκρατία. Βέβαια, αυτά τα οποία σχεδιά-
στηκαν και δεν πρόλαβαν να γίνουν είναι πάρα πολλά και σε πολύ
µεγάλο βαθµό. Αυτά, όµως, τα οποία έγιναν, βλέπουµε σήµερα
ότι και αναιρούνται και υπάρχει µια τροµερή καθυστέρηση.

Θα ήθελα να κάνω µια παρένθεση εδώ. Εµένα, κύριε Υφυ-
πουργέ, δεν µε απασχολεί καθόλου που λείπει η κυρία Υπουρ-
γός, όπως τον κ. Γιαννάκη. Εγώ χαίροµαι που λείπει, γιατί µπορώ
να κουβεντιάζω µε έναν άνθρωπο που ξέρει από πολιτική και που
εκλέγεται από τον ελληνικό λαό. Δεν ξέρω, κύριε Υφυπουργέ, αν
θα την παίρνατε και ως ειδικό σύµβουλό σας αν δεν ήταν Υπουρ-
γός.

Συνεχίζοντας, λοιπόν, θα ήθελα να πω ότι στον τοµέα του ηλε-
κτρισµού παρά τις ρητές δεσµεύσεις της Υπουργού για εκσυγ-
χρονισµό των παλαιών ρυπογόνων µονάδων ηλεκτροπαραγωγής,
η Κυβέρνηση έχει αρκεστεί µόνο στην απόσυρση µιας µονάδας
–και µιλώ για τη µονάδα της Πτολεµαΐδας. 

Είναι αλήθεια, όµως, ότι στον τοµέα της ενέργειας η υστέρηση
η οποία υπάρχει είναι σηµαντική. Και θέλω να γίνει πραγµατικά
κατανοητό από όλους µας. Για εµάς –και φαντάζοµαι και για
όλους τους Βουλευτές του Ελληνικού Κοινοβουλίου- η ενέργεια
αποτελεί µία εθνικής σηµασίας έργο. Πρέπει να γίνει κατανοητό
αυτό και από την Κυβέρνηση.

Την ίδια στιγµή η Κυβέρνηση δεν έδωσε σχεδόν τίποτε για την
απελευθέρωση της αγοράς ηλεκτρισµού, συρόµενη σε αποσπα-
σµατικά µέτρα από τους διεθνείς δανειστές της χώρας, ενώ
µέχρι σήµερα δεν έχει ξεκαθαρίσει τις προθέσεις της, ώστε να
προχωρήσει µε οµαλότητα στις απαιτούµενες αλλαγές που
απορρέουν από την εφαρµογή των αντίστοιχων οδηγιών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Είναι αυτό που ειπώθηκε και πριν. Άλλα αυτά
τα οποία λέγατε πριν τις εκλογές, άλλη η προσγείωση την οποία
έχετε σήµερα υποχρεωτικά στην πραγµατικότητα.

Εµείς, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, έχουµε όλη τη διάθεση να βοη-
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θήσουµε την προσπάθεια µε την οποία η χώρα θα ξεπεράσει το
αδιέξοδο το οποίο έχετε δηµιουργήσει. 

Για τις προεκλογικές δεσµεύσεις τις οποίες πριν από ένα
χρόνο ο κ. Παπανδρέου έπαιρνε για τις νέες µονάδες, για τις µε-
τεγκαταστάσεις οικισµών, για τη διάνοιξη των ορυχείων, για τις
προσλήψεις του προσωπικού, για όλα εκείνα που µε ευκολία υπο-
σχέθηκε στους πολίτες της δυτικής Μακεδονίας και στην πλα-
τεία της Κοζάνης, αλλά και πριν από µερικές εβδοµάδες στα
Κοίλα στην οµιλία του, δυστυχώς δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα. 

Μιλούσαµε για µετεγκαταστάσεις, για την Ακρινή και θα ανα-
φερθώ και στο νοµό µου, γιατί και η Κοζάνη και η Φλώρινα απο-
τελούν το βασικό λεκανοπέδιο, αν θέλετε, της ενέργειας της
χώρας, όπως και η Αρκαδία. Για τις µετεγκαταστάσεις των δύο
χωριών, της Ποντοκώµης και της Μαυροπηγής, υπάρχει η δέ-
σµευση της ΔΕΗ και της Κυβέρνησης. Θα έχετε ακούσει, φα-
ντάζοµαι, τις τελευταίες εβδοµάδες για ένα τεράστιο ρήγµα που
έχει δηµιουργηθεί µέσα στην Μαυροπηγή, στο χωριό αυτό, που
είναι διακόσια µέτρα, από τη διάνοιξη του ορυχείου που γίνεται. 

Για τη µονάδα 5 της Πτολεµαϊδας έχουµε υποβάλει σηµαντικά
ερωτήµατα και θα θέλαµε πραγµατικά να δώσετε τη δυνατότητα
στους Έλληνες πολίτες να ακούσουν τις απαντήσεις σας. Θα ενι-
σχυθεί τελικά η ΔΕΗ; Θα παραµείνει στο 51% το κράτος; Θα κα-
ταργηθεί, επιτέλους, αυτό το δουλεµπόριο, το οποίο υπάρχει
µέσα στην επιχείρηση; Θα γίνουν νέες προσλήψεις; Οι µετεγκα-
ταστάσεις της Μαυροπηγής, που θεωρούµε ότι είναι δεδοµένη
και σύµφωνη η γνώµη και της ΔΕΗ και του Υπουργείου, θα προ-
χωρήσουν ποτέ;

Όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, ξέρετε σε τι συντελούν και τι ανα-
δεικνύουν; Αναδεικνύουν την απουσία του ενεργειακού σχεδια-
σµού που έχει η σηµερινή Κυβέρνηση. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και
εσάς ιδιαιτέρως, κύριε Παπαδόπουλε.

Πριν δώσω το λόγο στο νεότερο Βουλευτή Κοζάνης, αλλά για
δεύτερη φορά εκλεγµένο και υπερασπιστή του περιβάλλοντος,
να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Παιδείας Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Προστασίας του Πο-
λίτη, Πολιτισµού και Τουρισµού, Επικρατείας και Θαλάσσιων
Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας Σταθεροποίησης και Σύνδεσης µεταξύ των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των κρατών-µελών τους αφ’ ενός
και της Δηµοκρατίας της Σερβίας αφ’ ετέρου, µετά των συνηµ-
µένων Παραρτηµάτων, Πρωτόκολλων της Τελικής Πράξης και
των προσαρτηµένων σ’ αυτήν Δηλώσεων».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα τέσσερις µαθητές και µα-
θήτριες και δύο εκπαιδευτικοί τους από το 9ο Δηµοτικό Σχολείο
Πάτρας. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Κασαπίδη, Βουλευτή Κοζάνης της Νέας Δηµοκρατίας,
έχετε το λόγο, για πέντε λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, συζητούµε σήµερα ένα σηµαντικότατο θέµα,

το οποίο αναδείξαµε µέσα από την επίκαιρη επερώτηση που κα-
τέθεσε η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, µε επι-
κεφαλής τον υπεύθυνο τοµεάρχη µας, τον κ. Γιαννάκη. Εγώ θα
ήθελα να κάνω µία σύντοµη αναδροµή επιλεκτικά κάποιων δρά-

σεων που οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας είχαν φροντίσει
να προχωρήσουν και να ολοκληρώσουν στον ενεργειακό τοµέα,
οι οποίες αναδείκνυαν τη χώρα µας και προωθούσαν το ρόλο της
ως στρατηγικού ενεργειακού κέντρου στη Νοτιοανατολική Ευ-
ρώπη.

Όλοι γνωρίζουµε το µεγάλο επίτευγµα και τη συµφωνία του
αγωγού Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη, που πολλά χρόνια πριν,
και επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ, είχε ξεκινήσει να συζητείται,
ωστόσο οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας ήταν αυτές που
έβαλαν και τις υπογραφές. 

Θυµόµαστε, επίσης, τον αναβαθµισµένο ρόλο της χώρας µας
στην ενεργειακή κοινότητα της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, στο
πλαίσιο αυτού του ενεργειακού στρατηγικού σχεδιασµού, µε
τους αγωγούς πετρελαίου και τους δύο αγωγούς φυσικού αε-
ρίου, που και αυτοί ήταν έργο των κυβερνήσεων της Νέας Δη-
µοκρατίας.

Ακόµη, ένα από τα πρώτα προβλήµατα που συνάντησε η νεο-
εκλεγείσα κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ήταν ο εκσυγχρο-
νισµός και η αναβάθµιση του δικτύου για τη µεταφορά και
διανοµή του ηλεκτρικού ρεύµατος εν όψει και των Ολυµπιακών
Αγώνων, µε στόχο την αποφυγή του µπλακ-άουτ. Έγιναν αυτές
οι ενέργειες, αναβαθµίστηκε η χώρα µας διεθνώς, συγκροτήθηκε
το Συµβούλιο Ενεργειακής Στρατηγικής, έχοντας ακριβώς ως βα-
σικό πυλώνα ανάπτυξης και µέληµα την ενεργειακή ανάπτυξη και
πρόοδο της πατρίδας µας προς όφελος και των Ελλήνων  πολι-
τών.

Πολλά απ’ αυτά τα θέµατα, όπως ανέφερε ο εισηγητής µας κ.
Γιαννάκης, αλλά και ο Υπουργός κ. Χατζηδάκης, έχουν βαλτώσει
ή έχουν σταµατήσει για τους λόγους που αναλυτικά έχουµε πα-
ρουσιάσει. Εγώ θα ήθελα να επικεντρωθώ, κύριε Υφυπουργέ, σε
ένα φλέγον ζήτηµα, που αφορά πρωτίστως τη χώρα µας και το
ενεργειακό µείγµα της πατρίδας µας και είναι η συµµετοχή των
λιγνιτικών µονάδων στη συγκρότηση του ενεργειακού µείγµατος. 

Όλοι γνωρίζουµε ότι το 55% µε 60% του ηλεκτρικού ρεύµατος
προέρχεται από τους λιγνίτες. Όλοι, επίσης, γνωρίζουµε ότι πολ-
λές από τις λιγνιτικές µονάδες στη δυτική Μακεδονία είναι πε-
παλαιωµένες, µε πολύ µικρό βαθµό απόδοσης, µε προβλήµατα
ρύπανσης του περιβάλλοντος σε σχέση µε τις νεότερες µονάδες
που µπορούν να γίνουν. 

Μία απ’ αυτές έχει προγραµµατιστεί και προχωρούν όλες οι
ενέργειες, για να γίνει στο Νοµό Κοζάνης, στην Πτολεµαΐδα και
µία στο Νοµό Φλώρινας. Ζητώ από εσάς, κύριε Υφυπουργέ, για
ακόµη µία φορά τη δέσµευση της Κυβερνήσεως, ότι κάτω και
από αυτές τις συνθήκες που διαµορφώνονται µε το µνηµόνιο
αυτές οι δύο µονάδες δεν θα σταµατήσουν, αλλά θα προχωρή-
σουν κανονικά και θα ολοκληρωθούν. Ζητώ από εσάς και συγκε-
κριµένο χρονοδιάγραµµα, εάν, όπως λέγεται από τους τεχνικούς
συµβούλους, µέσα στην επόµενη πενταετία, µε την προκήρυξη
του αναδόχου, ολοκληρωθεί το συγκεκριµένο έργο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ  ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Επίσης, τα συγκεκριµένα έργα έχουν εξαγγελθεί και διά στό-
µατος του σηµερινού Πρωθυπουργού, όπως και οι µετεγκατα-
στάσεις οικισµών για τις συγκεκριµένες µονάδες Ποντοκώµης
και Μαυροπηγής, αλλά και άλλων οικισµών που αντιµετωπίζουν
πολλά προβλήµατα εδώ και χρόνια ως προς την περιβαλλοντική
υποβάθµιση. 

Το νέο περιβάλλον, όπως διαµορφώνεται, κύριε Υφυπουργέ,
δηµιουργεί αυτές τις ανησυχίες στην τοπική κοινωνία, γιατί µπο-
ρεί ο ενεργειακός σχεδιασµός, όπως έχει κατατεθεί από την Κυ-
βέρνησή σας, για την αύξηση των µεγαβάτ ισχύος από τις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας από τις 4.500 MW έως τις 7.500
MW το 2020 να εξυπηρετεί και να υπηρετεί το στόχο της χώρας
για τη συµµετοχή των ΑΠΕ στο ενεργειακό µείγµα, ωστόσο, πα-
ράλληλα µε το γεγονός ότι από το 2013 η ΔΕΗ θα πληρώνει το
φόρο για το διοξείδιο του άνθρακα, χωρίς να υπάρχει καµµία πο-
σόστωση και το ποσό που θα επιβαρύνει την επιχείρηση θα κυ-
µαίνεται από 1.000.000.000 έως 1.200.000.000 ή ίσως και
1.400.000.000 ευρώ, αυτά δηµιουργούν εύλογες ανησυχίες στην
περιφέρειά µας, στη Δυτική Μακεδονία, όπου χτυπά η ενεργει-
ακή καρδιά της χώρας, καθώς και η προοπτική και η ανάπτυξη
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της περιοχής µας βασίζεται σε αυτόν τον τοµέα. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό. 
Αν, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, είστε σε θέση να µας το διαβεβαι-

ώσετε για άλλη µια φορά, θα ήθελα συµπληρωµατικά να θέσω
και κάποια συνοδευτικά ερωτήµατα που σχετίζονται µε τις φήµες
ή τα αληθινά σενάρια –εσείς θα µας το ξεκαθαρίσετε- περί πώ-
λησης ή ενοικίασης του 40% της λιγνιτικής ισχύος σε ιδιώτες,
καθώς λέγεται ότι είναι και όρος του µνηµονίου. 

Αν, λοιπόν, αυτό συµβαίνει, τότε έχω µια πρόταση και µια επι-
σήµανση. Το δίκτυο µεταφοράς και διανοµής της ΔΕΗ να παρα-
µείνει στη ΔΕΗ ή σε κάποια θυγατρική της εταιρείας. 

Επίσης σε περίπτωση που ισχύει αυτό το σενάριο που κυκλο-
φορεί, εάν δηλαδή προτίθεστε να προκρίνετε για την ανάληψη
αυτής της ευθύνης, της ενοικίασης ή της αγοράς του ποσοστού
αυτού της ΔΕΗ από ένα συνεταιριστικό σχήµα τοπικών φορέων
και πολιτών της δυτικής Μακεδονίας για το καλό και της επιχεί-
ρησης και της εθνικής στρατηγικής της χώρας µας, αλλά σί-
γουρα και της τοπικής κοινωνίας, το ρόλο του ιδιώτη που θα
ενοικιάσει ποσοστό της λιγνιτικής ισχύος ή θα αγοράσει, να τον
αναλάβει η τοπική κοινωνία µέσα από ένα σχήµα συλλογικό –συ-
νεταιρισµός, κοινοπραξία, ό,τι καλύτερο µπορεί να προκύψει και
νοµικά να ισχύει- µε πρωτοβουλία των ίδιων των πολιτών που το
θέλουν και εκφράζουν αυτήν την ανησυχία, αλλά και τοπικών φο-
ρέων –δήµων ή της νέας περιφέρειας- µε ή χωρίς την επίσηµη
συµµετοχή της ΔΕΗ.

Αυτό σίγουρα, κύριε Υπουργέ, θα βοηθούσε και την ίδια την
επιχείρηση να λειτουργήσει ακόµα καλύτερα και στα θέµατα της
οικονοµικότερης παραγωγής, αλλά και της βελτίωσης του περι-
βάλλοντος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, µια άλλη επισήµανση –προς αποφυγή τέτοιου είδους
σεναρίων για µερική ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ- είναι η εξής: Αν
σήµερα η ΔΕΗ παρουσιάζει κέρδη της τάξεως του 1 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ και το κράτος βάζει στα ταµεία του από τους φό-
ρους περίπου 400 εκατοµµύρια και άλλα 200 εκατοµµύρια ευρώ
από το µέρισµα που είναι βασικός µέτοχος της ΔΕΗ, είστε βέ-
βαιος, κύριε Υπουργέ, ότι ο ιδιώτης θα παρουσιάζει αυτά τα
κέρδη ή θα παρουσιάσει προβληµατική την επιχείρηση και δεν
θα πληρώνει τίποτα; Αυτό, αν µη τι άλλο, στην περίοδο που ζούµε
σίγουρα δεν είναι ωφέλιµο για την πατρίδα µας. 

Τέλος, υπάρχουν κάποιες οφειλές και του δηµοσίου προς τη
ΔΕΗ, αλλά και µεγαλοοφειλετών ιδιωτών προς τη ΔΕΗ. Τι ενέρ-
γειες γίνονται από την Κυβέρνηση ή από τον καθ’ ύλην αρµόδιο
–όποιος είναι- για να εισπραχθούν αυτές οι οφειλές; 

Τέλος, όπως αναφέρθηκε από τους εκλεκτούς συναδέλφους,
σηµαντικότατο είναι το θέµα του φορέα για την έρευνα και εκ-
µετάλλευση των υδρογονανθράκων. Κύριε Υπουργέ, σας µετα-
φέρω τη φωνή του κόσµου. Όλος ο κόσµος βοά –και από
διάφορες τηλεοπτικές εκποµπές που έχουν γίνει µε έγκριτους
επιστήµονες, οι οποίοι βεβαιώνουν την ύπαρξη τεραστίων κοιτα-
σµάτων φυσικού αερίου και πετρελαίου στη χώρα µας- και ανη-
συχούν και ρωτούν γιατί κωλυσιεργείτε, γιατί αδρανείτε, γιατί
δεν πιέζετε την Κυβέρνηση να προχωρήσει. Ξεκαθαρίστε τη θέση
σας. 

Επίσης, για τον αγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη είπε ο το-
µεάρχης µας και πρώην Υπουργός ότι οι Βούλγαροι προσπαθούν
να αποφύγουν το έργο. Εµείς δεν µπορούµε να ξεπεράσουµε
αυτά τα εµπόδια; Επίσης και ο Κώδικας Μεταλλευτικών και Λα-
τοµικών Εργασιών, εξαιτίας της στασιµότητας ως προς τη βελ-
τίωσή του και τον εκσυγχρονισµό του, οδηγεί σε απόγνωση
πολλές περιοχές. 

Μία από αυτές είναι και στην πατρίδα µου στην Κοζάνη, στο
Δήµο Καµβουνίων, τα περιβόητα µάρµαρα Τρανοβάλτου που
είναι ισάξια µε αυτά του Διονύσου, από τα καλύτερα στον κόσµο,
που δυστυχώς εξορύσσονται κάτω από µη νόµιµες συνθήκες,
γιατί ακριβώς δεν τους καλύπτει η νοµοθεσία που δεν υπάρχει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, τέσσερις προτάσεις επιγραµµατικά, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας υπενθυµίζω ότι

έχετε πει τέσσερις φορές τη λέξη «τέλος»! Αυτό εκθέτει και εσάς
και εµένα!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Τελειώνοντας, λοιπόν, θα ήθελα να
σας πω: Πρώτον, για τη µελέτη που είχε προγραµµατιστεί για
την εξυγίανση και εκσυγχρονισµό των γραµµών µεταφοράς ηλε-
κτρικού ρεύµατος µε στόχο τη µείωση των απωλειών. Δεύτερον,
για την επαναφορά του σχεδίου για τη µετεξέλιξη του Λιγνιτικού
Κέντρου Δυτικής Μακεδονίας σε Κέντρο Ενεργειακών Εξελίξεων
µε επέκταση και σε άλλες µορφές παραγωγής ενέργειας. Τρί-
τον, την προβολή και προώθηση της ιδέας για την εξοικονόµηση
ενέργειας και τέταρτον, τον εθνικό ενεργειακό σχεδιασµό για το
µείγµα της ηλεκτρικής ενέργειας που θέλουµε. Αυτό θα πρέπει
να το ξεκαθαρίσουµε κάποτε και να µην αλλάζει ανάλογα τις
οποιεσδήποτε µικροκοµµατικές ή επιχειρηµατικές σκοπιµότητες. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δέκα λεπτά µιλήσατε,
κύριε Κασαπίδη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ήταν σοβαρά τα θέµατα, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Νικόλαος Πανα-
γιωτόπουλος, Βουλευτής Καβάλας, έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Θα προσπαθήσω να παραθέσω όσες περισσότερες σκέψεις
µπορώ… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Για τρία λεπτά έχετε
το λόγο, σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, µπορείτε να

το χειριστείτε ανάλογα, αλλά εκτίθεστε, όταν δεν το χειρίζεστε
ανάλογα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ:  Δεν έχω εκτεθεί ακόµα,
κύριε Πρόεδρε. Αν εκτεθώ, θα το διαπιστώσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ δεν πρόκειται να
σας αφαιρέσω το λόγο, αλλά θα δώσετε δείγµα σεβασµού προς
τον Κανονισµό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σύµφωνοι, θα προσπα-
θήσω να είµαι σύντοµος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αν θέλετε, δεν θέλετε…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι πολλά τα σηµεία και

τεράστιο το θέµα. Εποµένως θα προσπαθήσουµε να κάνουµε
εξοικονόµηση χρόνου. 

Αν, κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός της χώρας ήταν ένας
γκουρού των δηµοσίων σχέσεων, περιφερόµενος ανά τον κόσµο,
διακηρύσσοντας τα οράµατά του για πράσινη οικονοµία, παγκό-
σµια διακυβέρνηση και όλα αυτά τα αναµφισβήτητα ενδιαφέρο-
ντα, θα τον ακούγαµε µε συµπάθεια και µε προσοχή. Επειδή,
όµως, δεν είναι γκουρού των δηµοσίων σχέσεων, αλλά Πρωθυ-
πουργός αυτής της χώρας, περιµένουµε κάτι περισσότερο. Και
περιµένουµε κάτι περισσότερο και από εσάς, την ηγεσία του
Υπουργείου, ιδίως, δεδοµένου του γεγονότος ότι αυτός ο Πρω-
θυπουργός και αυτή η Κυβέρνηση έχει εξαγγείλει σε επίπεδο
προγραµµατικών δηλώσεων την πράσινη ανάπτυξη και την πρά-
σινη οικονοµία, ως βασικούς πυλώνες του κυβερνητικού σχεδίου.
Άλλο, όµως, τα προεκλογικώς υποσχόµενα και άλλο οι µετεκλο-
γικές απογοητεύσεις. Αυτήν τη στιγµή στην ενεργειακή πολιτική
της χώρας, θα έλεγα ότι επικρατεί το τρίπτυχο, µεγαλόστοµες
εξαγγελίες σε επίπεδο θεωρίας, απουσία σχεδίου σε επίπεδο
στρατηγικής και βέβαια, απόλυτη σύγχυση αρµοδιοτήτων σε επί-
πεδο εκτελεστικό. 

Σεις δεν έχετε ακόµη ξεχωριστές και εξειδικευµένες αρµοδιό-
τητες. Η προϊσταµένη Υπουργός σας ασχολείται µε το περιβάλ-
λον, την κλιµατική αλλαγή και τις ανανεώσιµες πηγές. Με τις
επενδύσεις των ανανεώσιµων πηγών, όµως, ασχολείται και ο
Υπουργός Επικρατείας. Εσείς ασχολείστε µε τους υδρογονάν-
θρακες και το πετρέλαιο και το φυσικό αέριο, αλλά µε τα πετρε-
λαιοειδή και ενδεχόµενες επενδύσεις στο πετρέλαιο ασχολείται
και ο Υπουργός Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικό-
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τητας. Όλα αυτά, σ’ αυτό το αποτέλεσµα, συνεπάγονται παλι-
νωδίες και καθυστερήσεις στο κυβερνητικό έργο και αυτό είναι
διαπιστωµένο. Στις ανανεώσιµες πηγές περιµένουµε ακόµα το
νέο χωροταξικό, προκειµένου να γνωρίζουµε επακριβώς, ποια θα
είναι η κατανοµή τους στην παραγόµενη ηλεκτρική ενέργεια συ-
νολικά, η κατανοµή, δηλαδή, στο ισοζύγιο παραγόµενης ηλε-
κτρικής ενέργειας από ανανεώσιµες πηγές. 

Ειπώθηκαν τα σχετικά µε την εξοικονόµηση κατ’ οίκον. Εγώ θα
τονίσω το ζήτηµα του Προγράµµατος «Εξοικονοµώ» για τους δή-
µους, Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Γιατί να µην τεθεί
σαν στόχος κάθε έδρα καλλικρατικού δήµου, κάθε δηµοτικό κα-
τάστηµα να είναι ένα πράσινο κτήριο; Και πόροι θα εξοικονοµη-
θούν και ενέργεια θα εξοικονοµηθεί, αλλά πρέπει να εξαγγελθεί
και να υλοποιηθεί αυτός ο σχεδιασµός. 

Στο ζήτηµα των αγωγών ειπώθηκαν πολλά. Εγώ θα πω, απλά,
ότι η πολλαπλότητα των οδών διέλευσης ενεργειακών προϊόντων
αναβαθµίζει γεωπολιτικά τη χώρα. Ο Μπουργκάς-Αλεξανδρού-
πολη, έχει περίπου ακυρωθεί και ο South Stream έχει υποβαθµι-
στεί. Υπάρχει αυτήν τη στιγµή σε εξέλιξη ο µικρός Ναµπούκο, ο
λεγόµενος «Ελλάδα-Βουλγαρία» για µεταφερόµενο φυσικό αέριο
από το Αζερµπαϊτζάν, αλλά αυτό είναι ένα σχέδιο µικρότερης εµ-
βέλειας. Υπάρχει προοπτική αναβάθµισής του και µεταφοράς φυ-
σικού αερίου προς την υπόλοιπη Κεντρική Ευρώπη; Τι έχετε να
πείτε γι’ αυτό; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελευταίο σηµείο, όσον αφορά υδρογονάνθρακες και πετρέ-
λαιο. Φαίνεται ότι εσείς στηρίζετε την ανάπτυξη της έρευνας,
κατ’ αρχάς, για πιθανή εκµετάλλευση πιθανών κοιτασµάτων πε-
τρελαίου στον ελληνικό χώρο. Όµως θα πρέπει πολύ φοβούµαι
να αντιπαρέλθετε αυτόν τον οικολογικό ακτιβισµό της Υπουργού
σας, η οποία την ώρα που ανοίγει σε αυτήν τη χώρα, µετά από
πολύ καιρό, το ζήτηµα αυτό της εκµετάλλευσης υδρογονανθρά-
κων, µε δηµόσιες δηλώσεις της, εκφράζει µία αρνητική προδιά-
θεση και στέλνει επιστολές σε οµολόγους τεσσάρων
ευρωπαϊκών χωρών, όπου ζητάει λίγο πολύ να περιοριστεί η
άντληση πετρελαίου στη Μεσόγειο. Πώς συµβαδίζουν αυτά τα
δύο; Αύριο θα πάτε στην ιδιαίτερη πατρίδα µου την Καβάλα, για
να εγκαινιάσετε τις εργασίες ενός γεωτρύπανου που θα εργα-
στεί για να αυξήσει τις ποσότητες παραγόµενου πετρελαίου στο
υπάρχον κοίτασµα από την µοναδική εν Ελλάδι ελληνικών συµ-
φερόντων εταιρεία εξόρυξης και εκµετάλλευσης πετρελαίου στη
χώρα και ενδεχοµένως να χρησιµοποιηθεί για να βοηθήσει στη
µετατροπή ενός χώρου εξαντληµένου πετρελαϊκού κοιτάσµατος,
σε φυσικό αποθηκευτικό χώρο και εποµένως οικονοµικά πιο συµ-
φέροντα για αποθήκευση φυσικού αερίου. 

Φαντάζοµαι ότι υποστηρίζετε αυτά τα δύο έργα που οπωσδή-
ποτε αναβαθµίζουν την πετρελαϊκή παραγωγή στη χώρα µας
αλλά και τον τοµέα της αποθήκευσης φυσικού αερίου. Ακόµη
όµως έχω την αίσθηση ότι δεν τα έχετε εντάξει στο πλαίσιο ενός
ευρύτερου σχεδιασµού ώστε να γνωρίζουµε, τι µέλλει γενέσθαι
µε την εκµετάλλευση των υδρογονανθράκων στη χώρα µας, που
είναι διαπιστωµένο ότι είναι κατά 95% εισαγωγέας πετρελαίου
και αν υποτεθεί ότι διαθέτει κοιτάσµατα, πρέπει οπωσδήποτε να
εκµεταλλευτεί αυτήν την τεράστια πηγή εθνικού πλούτου σε αυ-
τούς τους δηµοσιονοµικά δυσχερείς καιρούς. 

Μία τελευταία παρατήρηση, µε την ανοχή σας, κύριε Πρόε-
δρε. Δεν έχει ειπωθεί µέχρι τώρα κάτι για την αναµόρφωση και
τον εκσυγχρονισµό του Μεταλλευτικού και Λατοµικού Κώδικα.
Είναι επιβεβληµένο να προχωρήσετε και να ανασύρετε από το
συρτάρι το νοµοσχέδιο που είχε εκπονηθεί επί υφυπουργίας κ.
Γιάννη Μπούρα, κυβερνήσεως Νέας Δηµοκρατίας. Και τούτο
γιατί; Ο κλάδος του µαρµάρου είναι από τους πιο δυναµικούς,
εξωστρεφείς, ανταγωνιστικούς διεθνώς κλάδους των εξαγωγών
της χώρας. Το 70% του παραγόµενου ελληνικού µαρµάρου εξο-
ρύσσεται στην περιοχή µου, στην Καβάλα, Δράµα. Πλέον όµως,
λόγω του ό,τι πλέον είναι ασύµφορη η ορθολογική εκµετάλλευση
των λατοµείων και πάρα πολύ χρονοβόρα και συνεπαγόµενη τε-
ράστιο κόστος, ιδίως σε επίπεδο αδειοδότησης και γραφειοκρα-
τίας, οι βιοµήχανοι και οι επεξεργαστές µαρµάρου έχουν γίνει
κυρίως εισαγωγείς. Αντί, λοιπόν, να έχουµε καθαρά εξαγωγική

επίδοση και να βελτιώνουµε και το ισοζύγιο τρεχουσών συναλ-
λαγών, αυτήν τη στιγµή στη χώρα, εισάγουµε µάρµαρα από το
εξωτερικό, τα επεξεργαζόµαστε, τα επανεξάγουµε και η επίδοση
τελικά στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών είναι πολύ λιγότερο
σηµαντική απ’ όσο θα µπορούσε να είναι. Και τούτο επειδή είναι
ασύµφορη η παραγωγή ελληνικού µαρµάρου και πιέζεται αφό-
ρητα ο κλάδος.

Εποµένως, επιβάλλεται η αναµόρφωση του Μεταλλευτικού και
Λατοµικού Κώδικα. Επιβάλλεται όµως κυρίως –για να προκύψουν
όλα αυτά- η εκπόνηση ενός ολοκληρωµένου, συγκροτηµένου
σχεδίου για την ενεργειακή πολιτική και τούτο πρέπει να το κά-
νετε εσείς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Μιχαήλ Χαλκίδης,
Βουλευτής Ηµαθίας, έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνηση µας δίνει συνεχώς την εντύπωση

ότι άλλα λέει, άλλα κάνει και άλλα εννοεί. Καµµία πολιτική τοµή,
καµµία στρατηγική παρέµβαση, καµµία συνέχεια µεταξύ των
όσων προεκλογικά λέγατε και των όσων µετεκλογικά πράττετε. 

Το Υπουργείο σας, έχω τη γνώµη, αποτελεί ένα χαρακτηρι-
στικό παράδειγµα. Ενώ από τη φύση του αποτελεί ένα κατ’ εξο-
χήν εργαλείο υποβοήθησης του τόπου για ταχύτερη και λιγότερο
αναίµακτη έξοδό µας από τη στενωπό των δανειστών, διαπιστώ-
νουµε ένα χρόνο µετά την ανάληψη των καθηκόντων σας επιζή-
µιες καθυστερήσεις και παλινωδίες στο κυβερνητικό έργο του
τοµέα ευθύνης σας. 

Σας εξέλεξε, κύριε Υπουργέ, ο ελληνικός λαός πριν από δε-
κατέσσερις περίπου µήνες, έχοντας πειστεί από τη µεγαλεπή-
βολη ρητορική σας, για την ενέργεια και το περιβάλλον, τόσο
σχετικά µε τις οικονοµικές όσο και σχετικά µε τις καθαρά περι-
βαλλοντικές διαστάσεις που προσπαθήσατε να δώσετε κυρίως
µέσω µίας ακόµη πιο πράσινης προσέγγισης στον τοµέα της
ενέργειας. 

Κάποιοι από αυτούς ήταν αγρότες, κύριε Υπουργέ. Επειδή µε
εκλέγει επί έντεκα χρόνια µία καθαρά αγροτική περιφέρεια,
οφείλω να σας µεταφέρω ένα διάχυτο κλίµα απογοήτευσης του
εκεί αγροτικού κόσµου σχετικά µε τις παρεµβάσεις του Υπουρ-
γείου σας, όπως για παράδειγµα στον τοµέα της εγκατάστασης
φωτοβολταϊκών συστηµάτων, τοµέας που βαλτώνει και καρκινο-
βατεί. 

Σχετικά µε την παραγωγή ενέργειας τα πράγµατα είναι δυσά-
ρεστα. Το ίδιο δυσάρεστα όµως είναι και στον τοµέα εξοικονό-
µησης της ενέργειας, κάτι που ξενίζει, αν αναλογιστεί κανείς ότι
η εξοικονόµηση θα έπρεπε θεωρητικά να λειτουργεί ως αντίµε-
τρο σε µία χώρα που δεν παράγει ενέργεια. 

Απογοητευτική όµως είναι και η εικόνα της χώρας στον τοµέα
των µεγάλων ενεργειακών επενδύσεων για τις οποίες αναφέρ-
θηκαν οι συνάδελφοι που µίλησαν προηγουµένως.

Η Νέα Δηµοκρατία, κύριε Υπουργέ, θέτει σήµερα συγκεκρι-
µένα ερωτήµατα τα οποία ζητούν συγκεκριµένες απαντήσεις. Ζη-
τάµε να ενηµερώσετε τον ελληνικό λαό, εάν και κατά πόσο έχετε
ένα καθαρό και σαφές σχέδιο για την ενέργεια. Ο πήχης των
προσδοκιών δυστυχώς έχει πέσει. Αντί σήµερα να σας κάνουµε
αντιπολίτευση σχετικά µε το πόσο πράσινη είναι η ενέργεια που
εξασφαλίζετε, αναγκαζόµαστε δυστυχώς να διαπιστώσουµε µία
συνολική και γενικευµένη δυστοκία στη λήψη στρατηγικών απο-
φάσεων στον τοµέα της ενέργειας, ειδικά σε µία χρονική συγκυ-
ρία κατά την οποία καµµία επενδυτική περιβαλλοντική πολιτική
δεν θα πρέπει να µείνει ανεκµετάλλευτη. 

Παραδοµένοι στη µονότονη ρητορεία της οικονοµικής κρίσης
στέκεστε, κύριε Υπουργέ, φοβικά απέναντι στις προκλήσεις της
εποχής χωρίς να τολµάτε τις αναγκαίες ενεργειακές µεταρρυθ-
µίσεις που χρειάζεται η χώρα. Τολµήστε και εµείς ως Νέα Δηµο-
κρατία, όπως τόνισε ο εισηγητής µας κ. Γιαννάκης, θα είµαστε
δίπλα σας όχι για το καλό της Κυβέρνησης αλλά για το καλό της
χώρας που σήµερα το χρειάζεται περισσότερο από ποτέ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
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Χαλκίδη. Το λόγο έχει ο τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. Δηµή-
τριος Σιούφας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι η
Παγκόσµια Ηµέρα των Ατόµων µε Αναπηρία και δράττοµαι της
ευκαιρίας να καταθέσω, να καταθέσουµε όλοι µαζί την αλληλεγ-
γύη µας και την στήριξή µας στα άτοµα µε αναπηρία. Μια κοι-
νωνία κρίνεται και διακρίνεται από το επίπεδο της κοινωνικής
προστασίας αλλά και των διευκολύνσεων που δίνει στα άτοµα µε
αναπηρία. Και πιστεύω ότι τόσο οι πολιτικές δυνάµεις, όλοι µας
στην Εθνική Αντιπροσωπεία αλλά και η Κυβέρνηση το θέµα των
ατόµων µε αναπηρία θα το έχουν σε πρώτη προτεραιότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όντως µας εκφράζει
όλους, κύριε Πρόεδρε, η επισήµανσή σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Το δεύτερο στο οποίο θα ήθελα να
σταθώ, κύριε Πρόεδρε, είναι το εξής. Πριν από λίγο ο προε-
δρεύων Αντιπρόεδρος ανέγνωσε την κατάθεση ενός νοµοσχε-
δίου και µεταξύ των Υπουργών που υπογράφουν αυτό το
νοµοσχέδιο που κατατίθεται για συζήτηση στη Βουλή, άκουσα
και το όνοµα του Υπουργού Οικονοµίας Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας. Και απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε Υπουργέ, και θα σας
πω γιατί κάνω αυτήν την αναφορά. Τι έχετε πάθει µετά τις 7 Σε-
πτεµβρίου που έγινε αυτός ο ανασχηµατισµός και αυτό το
Υπουργείο, παρ’ ότι λέγεται Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυ-
ξης  και δεν ξέρω τι άλλο, εξακολουθεί να έχει τον προηγούµενο
τίτλο και συνεπώς και τις προηγούµενες αρµοδιότητες; Να
έχουµε Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων και να ακούω και για
Υπουργείο Ναυτιλίας; Κάτι έχει συµβεί και έχετε µπερδευτεί.
Έχετε µπερδέψει τα πράγµατα. 

Το λέω αυτό γιατί ήταν εξαιρετικά ατυχής η απόσπαση από το
Υπουργείο Ανάπτυξης του τοµέα της ενέργειας όπου τα πράγ-
µατα είχαν πάρει το δρόµο τους, προσαρµόζονταν, κατευθύνο-
νταν, υπήρχε µια πολιτική που σας καλούσε να χτίσετε πάνω σε
ό,τι καλό βρήκατε το δικό σας πρόγραµµα και να συνεχίσετε. Και
ακούµε σήµερα, 3 Δεκεµβρίου το Υπουργείο Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας να είναι στην κορυφή. Και δεν ανα-
φέροµαι µόνο σ’ αυτό αλλά και στην  περιπλοκή που έχει
δηµιουργηθεί µε µεταφορές γενικών γραµµατειών κ.ο.κ.. Χάνετε
πολύτιµο χρόνο στην πιο κρίσιµη στιγµή για την πατρίδα µας µε
τέτοιου είδους παρεµβάσεις. Μια από αυτές, η ατυχέστατη ήταν
ο τοµέας της ενέργειας να µετακινηθεί στο Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος. Αυτό για την ιστορία. 

Θεωρώ εξαιρετικά επίκαιρη την επερώτηση που έχουν κάνει
οι συνάδελφοί µου και την ανάπτυξή της γιατί αναδεικνύει ένα
πράγµα, το πολύ µεγάλο έλλειµµα που έχετε στον τοµέα της
ενεργειακής στρατηγικής. 

Γιατί όσο καλές προθέσεις και να έχετε ως πολιτική ηγεσία,
εµφανίζετε µια σοβαρή αδυναµία να χαράξετε µια αποτελεσµα-
τική και συνεπή ενεργειακή πολιτική και για τα εσωτερικά θέµατα
και για τα θέµατα κυρίως της εξωστρέφειας αυτής της πολιτι-
κής. 

Έχω πολλές φορές επισηµάνει ότι είναι πολύ σηµαντικό και
γενναίο µια κυβέρνηση να χτίζει στο έργο που βρήκε από την
προηγούµενη κυβέρνηση, από το να θεωρεί ότι όλα ξεκινούν από
την ώρα που εκείνη αναλαµβάνει την ευθύνη της διακυβέρνησης
της χώρας.  

Εδώ δεν έχετε χτίσει πάνω σ’ αυτά που βρήκατε. Ήδη σας
έχουν επισηµανθεί αρκετά από τους συναδέλφους µου στη
Βουλή. Όπως σας είπα και πριν, είναι γενναιότητα και να παρα-
δέχεσαι το έργο που έχεις βρει, αλλά και ακόµα µεγαλύτερη να
χτίζεις πάνω σ’ αυτό. 

Θα σας αναφέρω –το έχω πει και άλλη φορά- µια από τις πρώ-
τες ενέργειες που έγιναν όταν ανέλαβα το Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης. Αυτή ήταν να φέρω προς κύρωση στη Βουλή την
υπογραφείσα από την προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, πριν
το 2004, ενεργειακή συµφωνία µεταξύ Ελλάδος και Τουρκίας για
την κατασκευή του ελληνοτουρκικού αγωγού φυσικού αερίου και
στη συνέχεια του ελληνοϊταλικού αγωγού φυσικού αερίου, ξέ-
ροντας την πρωτοβουλία. 

Έγινε προσπάθεια σε είκοσι πέντε µήνες να ολοκληρωθεί ένας
αγωγός περίπου πεντακοσίων χιλιοµέτρων από το Καρατζαµπέ
της Τουρκίας µέχρι και την Κοµοτηνή και φέρνει φυσικό αέριο

ήδη από το φθινόπωρο του 2007 στην Ελλάδα, ένα έργο πάνω
στο οποίο στηριχθήκατε για να υπογράψετε χθες τη συµφωνία
που έκανε ο συνάδελφός µου κ. Χατζηδάκης ως Υπουργός Ανά-
πτυξης για τον αγωγό Κοµοτηνή-Στάρα Ζαγόρα στην Βουλγα-
ρία. 

Είναι πολύ σηµαντικό έργο. Υπογράψατε χθες. Το διαβάζω σή-
µερα στις εφηµερίδες, αλλά δεν είδα να κάνετε µια αναφορά ότι
το έργο αυτό το έχετε κληρονοµήσει, ως συµφωνία µεταξύ των
δυο πλευρών, από την προηγούµενη κυβέρνηση. Γιατί τέτοια µι-
κροψυχία σ’ αυτού του είδους τα ζητήµατα; 

Έρχοµαι τώρα να µιλήσω, κύριε Υπουργέ, για τον ενεργειακό
στρατηγικό σχεδιασµό. Όταν το έφερα στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία για να δηµιουργηθεί το Συµβούλιο Ενεργειακής Στρατηγι-
κής, το έκανα για ένα και µόνο σκοπό, για να µπορεί να έχει µια
συγκροτηµένη βάση πάνω στην οποία θα οικοδοµείται η πορεία
του στρατηγικού σχεδιασµού της χώρας για ένα αρκετά µεγάλο
χρονικό διάστηµα µε τις εκθέσεις που κατέθετε κάθε χρόνο στην
Εθνική Αντιπροσωπεία και µάλιστα αποτελούµενο από τους επι-
κεφαλείς των κρατικών φορέων ενέργειας -αυτό ήταν το Διοικη-
τικό Συµβούλιο του ΣΕΕΣ- και δυο διακεκριµένους ακαδηµαϊκούς
που έδιναν την ευκαιρία στην εκάστοτε κυβέρνηση να µπορεί να
προχωρά µ’ ένα συγκεκριµένο µπούσουλα. 

Μπορεί να µην συµφωνεί κάποιος µε όσα είτε θα πρότεινε το
ΣΕΕΣ είτε µε την ενεργειακή στρατηγική της Κυβέρνησης –την
οποία δεν έχετε- όµως εν πάση περιπτώσει υπάρχει µια κατεύ-
θυνση, ένας οδηγός, µε βάση τον οποίο θα κινείστε. Καταργή-
σατε ήδη το ΣΕΕΣ. Είπατε ότι θα φτιάχνατε µια επιτροπή για να
φέρει τον ενεργειακό στρατηγικό σχεδιασµό. Πού είναι ο ενερ-
γειακός στρατηγικός σχεδιασµός από αυτήν την επιτροπή; 

Επίσης, θέλω να σας πω, ότι η ενέργεια –το πίστευα και το πι-
στεύω- είναι ο τοµέας αιχµής για την προσέλκυση επενδύσεων
και την αύξηση του εθνικού πλούτου. Επίσης, πίστευα και εξα-
κολουθώ να πιστεύω, ότι η χάραξη µακροχρόνιας ενεργειακής
στρατηγικής απαιτεί στο µέγιστο δυνατό βαθµό τη συναίνεση
των πολιτικών δυνάµεων. Ακούσατε και από τους επτά συναδέλ-
φους µου να σας λένε πριν από λίγο «προχωρήστε, κάντε έργο
και εµείς αυτό το έργο, που αφορά την ενέργεια, θα το στηρί-
ξουµε». 

Ενθυµούµαι, όταν είχε δυσκολίες η επέκταση του αγωγού φυ-
σικού αερίου από την Αττική προς την Πελοπόννησο, τις αντι-
δράσεις ορισµένων πλευρών στον χώρο των µεγάλων. Τότε είχα
καλέσει στο Υπουργείο Ανάπτυξης όλους τους Βουλευτές της
Περιφέρειας Αττικής, στην οποία συµµετείχε και ο σηµερινός
Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, ο κ. Πάγκαλος, για να στηρί-
ξουµε αυτήν την προσπάθεια επέκτασης του αγωγού, που πράγ-
µατι ολοκληρώθηκε µέσα σε µηδενικό χρονικό διάστηµα. 

Τώρα είδα µε πολλή χαρά να έχετε κάνει και την προκήρυξη
για την επέκταση αυτού του αγωγού προς τη Μεγαλόπολη, όπου
θα λειτουργήσουν εκεί τα δύο εργοστάσια που είχαν ήδη προ-
κηρυχθεί από την προηγούµενη κυβέρνηση για το φυσικό αέριο.
Και βεβαίως να λάβετε πρόνοια για την επέκταση του αγωγού
του φυσικού αερίου και στους άλλους νοµούς και ειδικά προς
την Πάτρα. 

Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι µε τις δράσεις, οι οποίες
είχαν αναπτυχθεί την περίοδο εκείνη και µε το νόµο για τις ανα-
νεώσιµες πηγές ενέργειας, όπου  µέσα σ’ ένα διάστηµα πέντε
ετών από 400 MW που ήταν οι ΑΠΕ φθάνουµε ήδη στα 1500 MW
και µε την ώθηση η οποία δόθηκε αλλά και µετά τις παρεµβάσεις
που έγιναν από την πλευρά τη δικιά σας, έχουµε επέκταση του
φυσικού αερίου σε δεκατρείς νοµούς και δηµιουργία τριών νέων
ΕΠΑ. Περιµένουµε να δούµε την προκήρυξη, για να δηµιουργη-
θούν αυτές οι εταιρείες διανοµής του φυσικού αερίου. 

Και βέβαια υπάρχουν και οι διακρατικές συµφωνίες οι οποίες
είχαν υπογραφεί για την εξωστρεφή ενεργειακή πολιτική, πολι-
τική για τους αγωγούς. Σας τα είπαν ήδη οι συνάδελφοί µου.
Δώστε µεγαλύτερο βάρος στο θέµα που αφορά τον αγωγό
Μπουργκάς- Αλεξανδρούπολη. Η Βουλγαρία έχει υπογράψει µία
διακρατική συµφωνία µε την Ελλάδα. Είναι χώρα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Οφείλει να σεβαστεί αυτήν τη συµφωνία. Το είπε
προχθές στη Σόφια και ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας ότι το έργο
πρέπει να προχωρήσει, γιατί και η ίδια η συµφωνία προβλέπει ότι
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η κατασκευή αυτού του αγωγού θα γινόταν µε τις υψηλότερες
και πλέον απαιτητικές περιβαλλοντικές προδιαγραφές, όπως και
το νοµοσχέδιο, το οποίο ουσιαστικά το βρήκατε έτοιµο, που
αφορά την χάραξη της διαδροµής και τα ζητήµατα των απαλλο-
τριώσεων. Και δεν είναι τυχαίο ότι αυτή η πολιτική είχε χαρακτη-
ριστεί ως εξαιρετικά πετυχηµένη και από τον ΟΟΣΑ, αλλά και
από το Διεθνή Οργανισµό Ενέργειας. 

Τελειώνοντας θέλω να επισηµάνω ότι γι’ αυτά τα θέµατα πρέ-
πει να υπάρξει µία καθαρή τοποθέτηση στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία.

Κάνετε µία πολιτική µε την πράσινη ενέργεια. Πρέπει να πούµε
όµως στους πολίτες ότι η πράσινη ενέργεια για τους καταναλω-
τές, τις επιχειρήσεις έχει ένα κόστος. Δεύτερον, µιλάτε για πρά-
σινη ενέργεια µαζί µε το λιγνίτη. 

Σας είπαν οι συνάδελφοί µου πριν, ότι το 80% θα παράγεται
εκτός ΑΠΕ. Ο λιγνίτης είναι το εθνικό καύσιµο της χώρας. Δεν
µπορούµε να το αποκλείσουµε από το ενεργειακό µείγµα της
χώρας. Υπάρχουν τεχνολογίες, οι οποίες δίνουν τη δυνατότητα
να αντιµετωπίσετε όλα αυτά τα ζητήµατα. 

Επίσης, είναι και το κόστος το οποίο θα έχετε από το 2013 και
µετά για τους ρύπους, πάνω από 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ το
χρόνο πληρωµή για ρύπους. Σας έχω πει εδώ από πέρυσι: κοι-
τάξτε να δείτε µε ταχύτατες, διαφανείς διαδικασίες, να αντικα-
τασταθούν οι παλιές ρυπογόνες ενεργειακές µονάδες µε
καύσιµο τον λιγνίτη. 

Και βεβαίως είναι και τα ζητήµατα τα οποία αφορούν τον πε-
ραιτέρω εκσυγχρονισµό της ΔΕΗ µε τα ΚΥΤ, τα οποία χρειάζεται
να γίνουν και την γενικότερη αναβάθµιση των γραµµών, για να
µπορούν να υποδεχθούν από ανανεώσιµες πηγές ενέργειας την
ενέργεια που παράγεται. Είναι ακόµη ένα στοιχείο το οποίο θα
τρέξει τον όλο ενεργειακό σχεδιασµό µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-
εδρο, κ. Σιούφα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ  ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και
έξι εκπαιδευτικοί από το 20ο Δηµοτικό Σχολείο Βόλου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, κ. Ιωάννης Μανιάτης, έχει το λόγο. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, πρώτα από όλα θέλω να προσθέσω και εγώ τη
φωνή µου στη στήριξη των ατόµων µε αναπηρία, όπως έκανε ο
Πρόεδρος κ. Σιούφας. Και οφείλω να πω και πρέπει να το ανα-
γνωρίσουµε όλοι µας, όλο το πολιτικό σύστηµα ότι δεν πρέπει
να είµαστε υπερήφανοι για το πως δεν έχουµε ανταποκριθεί στις
στοιχειώδεις ανθρώπινες, πολιτιστικές ανάγκες που θα είχε µια
ευνοµούµενη κοινωνία. Άρα είναι χρέος όλων µας, να ξανακοι-
τάξουµε ακόµη πιο προσεκτικά, όχι το χρέος µας, αλλά την αυ-
τονόητη ανθρώπινη υποχρέωσή µας, προκειµένου να στηρίξουµε
τα άτοµα µε αναπηρία.

Θα κάνω ορισµένα σχόλια πριν µπω στο κύριο κείµενο της το-
ποθέτησής µου. 

Κάποιος συνάδελφος χαρακτήρισε τον Πρωθυπουργό της
χώρας ως «γκουρού δηµοσίων σχέσεων». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να σας πω ότι εγώ
είµαι υπερήφανος που ο Έλληνας Πρωθυπουργός, πρώτα απ’
όλα δεν είναι µόνιµος κάτοικος Ραφήνας. ..

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Στο Καστρί είναι, όχι στη Ρα-
φήνα, ο Πρωθυπουργός! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): …και δεύτερον, ο Έλληνας Πρω-

θυπουργός είναι ο µοναδικός ηγέτης που κατάφερε σε µια εποχή
παγκόσµιας κρίσης, που επηρεάζει και την Ευρώπη, µε δικές του
πρωτοβουλίες και µόνο να υποχρεώσει τους ηγέτες των κρατών-
µελών να δηµιουργήσουν ένα µηχανισµό µόνο για τη χώρα µας,
τον οποίο στη συνέχεια αντέγραψαν οι ηγέτες αυτοί για τα υπό-
λοιπα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που κινδυνεύουν
από την παγκόσµια οικονοµική κρίση. Εγώ, λοιπόν, προτιµώ να
έχω έναν Πρωθυπουργό που προσδιορίζει τα παγκόσµια γεγο-
νότα, παρά να έχω έναν Πρωθυπουργό ο οποίος κρύβεται µπρο-
στά στις ευθύνες του. 

Τώρα θα ήθελα να κάνω ένα επόµενο σχόλιο, που αφορά το
συνάδελφο, τον κ. Παπαδόπουλο, ο οποίος…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα έπρεπε να είστε πιο
προσεκτικός, όταν αναφέρετε αυτά τα οποία λέτε! Είναι ντροπή
αυτός ο πολιτικός λόγος! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Δεν κατάλαβα, κύριε συνά-
δελφε; Ποιος ήταν; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτός ο πολιτικός λόγος
και η δηµαγωγία εδώ είναι ντροπή για την Κυβέρνηση!  Ντροπή!
Θα έπρεπε να είστε πιο προσεκτικός, γι’ αυτό και θα πάρετε από
το λαό την  πληρωµένη απάντηση, δεν µπορείτε να τα βάζετε όλα
σε µια ντουλάπα… 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Η φράση «γκουρού δηµοσίων
σχέσεων» σας εκφράζει, κύριε συνάδελφε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο λόγος σας προσέβαλε
και είναι και άδικο για λόγους δηµαγωγίας εδώ, είναι ντροπή για
την Κυβέρνηση… 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Η «φράση γκουρού δηµοσίων
σχέσεων» για τον Πρωθυπουργό της χώρας σας, σας εκφράζει;
Το δέχεστε;

Αλλά πραγµατικά νοµίζω ότι θα πρέπει να προχωρήσουµε.
Επαναλαµβάνω αυτό που είπα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα πούµε σε λίγο…
Να έχετε αποτελεσµατικότητα, για να κοιτάτε κατάµατα τον λαό!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Μαρκόπουλε, µη
διακόπτετε! 

Κύριε Υπουργέ, µην απαντάτε. Συνεχίστε την αγόρευσή σας,
χωρίς να δίνετε συνέχεια.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ο συνάδελφος, κ. Παπαδό-
πουλος, νοµίζω µε µια παρόρµηση µεγαλύτερη από ό,τι θα
έπρεπε ήταν πραγµατικά άδικος απέναντι στην Υπουργό, κ. Τίνα
Μπιρµπίλη.

Κύριε συνάδελφε, επειδή έχω προσωπική εικόνα της λειτουρ-
γίας της Υπουργού, πρέπει να σας πω ότι καταβάλει µια εξαιρε-
τική προσπάθεια, πρωτόγνωρη και για εµένα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν διαφωνούµε σε αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διακόπτετε, σας

παρακαλώ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Με τιµά µε την εµπιστοσύνη
της και οφείλω να σας πω ότι χαίροµαι να συνεργάζοµαι µαζί της.
Και βεβαίως πρέπει να σας πω ότι την τιµά µε την εµπιστοσύνη
του και ο Έλληνας Πρωθυπουργός. 

Εγώ πραγµατικά θεωρώ ότι θα ήταν χρήσιµο στη δευτερολο-
γία σας, ορισµένες από τις εκφράσεις να τις πάρετε πίσω, διότι
ήταν άδικες. Ίσως δεν έχετε πλήρη εικόνα του έργου του Υπουρ-
γείου. 

Να προσθέσω δε για την Υπουργό το εξής: Κάποιος συνάδελ-
φος, επίσης, αναφέρθηκε στην επιστολή που έστειλε για το ζή-
τηµα της προστασίας του θαλάσσιου περιβάλλοντος στη
Μεσόγειο από τις βαθιές γεωτρήσεις. 

Ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι σήµερα στο Συµβούλιο Υπουρ-
γών Ενέργειας συζητείται ακριβώς η υλοποίηση της πρότασης
που κατέθεσε η κ. Μπιρµπίλη και γίνεται οµόφωνα αποδεκτή από
τους συναδέλφους της Υπουργούς Ενέργειας -το αυτονόητο- δη-
λαδή η εξειδίκευση και η αυστηροποίηση των περιβαλλοντικών
προδιαγραφών, προκειµένου να γίνουν γεωτρήσεις για έρευνες
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πετρελαίου και φυσικού αερίου; 
Εµείς ήµασταν αυτοί που βάλαµε το πρώτο λιθαράκι κι έχουµε

λόγο που το κάναµε. Έχουµε λόγο, γιατί εάν συµβεί ατύχηµα,
όπως το ανάλογο του Κόλπου του Μεξικού, στη Μεσόγειο και ει-
δικά στο Αιγαίο, τότε αντιλαµβάνεστε όλοι τι θα σηµαίνει για την
οικονοµία της χώρας. 

Κύριε Σιούφα, που γνωρίζετε πολύ καλά πόσο σας τιµώ, δια-
φωνώ απολύτως -επιτρέψτε µου να το κάνω αυτό- µε το σχόλιό
σας ότι η ενέργεια κακώς έφυγε από το Υπουργείο Ανάπτυξης. 

Θεωρώ ότι είναι σοφή η επιλογή το να «παντρευτούν» η ενέρ-
γεια µε το περιβάλλον, διότι όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα γνωρί-
ζουµε ότι το µεγάλο πρόβληµα της ενέργειας δεν είναι η
εξεύρεση επενδυτικών κονδυλίων. Τέτοια κονδύλια  υπάρχουν
πάρα πολλά. Το πρόβληµα της ενέργειας στην πατρίδα µας είναι
οι περιβαλλοντικές αδειοδοτήσεις. Και προτιµώ να έχω έναν
Υπουργό, που θα είναι υπεύθυνος και για την ενέργεια και για το
περιβάλλον, παρά να έχω αυτά που ζήσαµε τα τελευταία χρόνια,
τις συγκρούσεις Υπουργών µεταξύ τους, όπου ο ένας να προω-
θεί την ενέργεια και ο άλλος να προστατεύει ή να υποτίθεται ότι
προστατεύει το περιβάλλον.

Κύριε Πρόεδρε, πριν τελειώσω αυτήν την εισαγωγή µου, να
σας πω γιατί δεν θα µιλήσω στην πρωτολογία µου για κάποια
πράγµατα, για τα οποία επιφυλάσσοµαι να απαντήσω στη δευ-
τερολογία µου. Δεν θα µιλήσω για τα ακόλουθα, στα οποία οι
εξαιρετικοί συνάδελφοι τοποθετήθηκαν µε ένα πολύ υψηλό ήθος
και οφείλω να το πω δηµόσια. Και ευχαριστώ για την ποιότητα
της επερώτησης και για τις τοποθετήσεις σας. Σας τα αναφέρω:

Πρώτον, µεγάλα θαλάσσια αιολικά, δεύτερον, υπόγεια απο-
θήκευση Πρίνου, τρίτον, διασυνδεδεµένα και µη διασυνδεδεµένα
νησιά και εφαρµογή των ανανεώσιµων πηγών, τέταρτον, Αστα-
κός, πέµπτον, το γνωστό θέµα της ΓΕΝΟΠ-ΔΕΗ, έκτον, γεωθερ-
µία, έβδοµον, «Εξοικονοµώ στους ΟΤΑ», όγδοον, Βεύη, ένατον,
ειδικό τέλος ΑΠΕ, δέκατον, αντικαταστάσεις στελεχών της ΔΕΗ,
εντέκατον,  µετεγκαταστάσεις Ποντοκώµης Μαυροπηγής, µονά-
δες της ΔΕΗ στη δυτική Μακεδονία και κώδικας µεταλλείων και
λατοµείων. 

Αυτά ελπίζω να καταφέρω να τα καλύψω στη δευτερολογία
µου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνοµαι απολύτως τον
προφανή στόχο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να προσπαθεί
να δηµιουργήσει επικοινωνιακά µία θολή εικόνα γύρω από τα
ενεργειακά δρώµενα της χώρας. Παρ’ όλα αυτά, θεωρώ τη ση-
µερινή συζήτηση ως µία καλή ευκαιρία για να ξεκαθαρίσουµε σ’
αυτήν την Αίθουσα τι ακριβώς συµβαίνει. 

Ο ελληνικός λαός µας βλέπει, µας παρακολουθεί και µας αξιο-
λογεί όλους. Βλέπει µία Κυβέρνηση υπεύθυνη, η οποία µέσα στη
δίνη της πιο µεγάλης κρίσης που γνώρισε µεταπολεµικά η πα-
τρίδα µας, προσπαθεί να βάλει τα πράγµατα σε τάξη, να «ξε-
βαλτώσει» τη χώρα, να ανοίξει καινούριους δρόµους, να
δηµιουργήσει προϋποθέσεις ανάπτυξης.

Οι αιτιάσεις που ακούστηκαν περί καθυστερήσεων και παλι-
νωδιών, έτσι όπως αυτές καταγράφονται κυρίως στο κείµενο της
επερώτησης, είναι αστήρικτες και παραπλανητικές. Και σπεύδω
αµέσως να εξηγήσω το γιατί.

Όσον αφορά τις ΑΠΕ, τις Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας, κατά
τη διάρκεια του 2010 είχαµε άµεσο αποτέλεσµα. Η εγκατεστη-
µένη ισχύς στα φωτοβολταϊκά έφτασε τα εκατόν σαράντα µεγα-
βάτ από πενήντα τρία µεγαβάτ που ήταν στο τέλος του 2009.
Μέσα σε ένα χρόνο τριπλασιάσαµε στα φωτοβολταϊκά την εγκα-
τεστηµένη ισχύ. Ήδη για έργα αιολικής ενέργειας µόνο µέσα στο
2010, έλαβαν προσφορά σύνδεσης -και ξεκινάει η κατασκευή
τους- εξακόσια εξήντα οχτώ µεγαβάτ έναντι µιας ολόκληρης δε-
καπενταετίας -της προηγούµενης δεκαπενταετίας- µόλις 1.100
MW. Σε ένα χρόνο εξακόσια 668 MW, σε µία δεκαπενταετία 1.100
MW.

Για ποιες καθυστερήσεις, λοιπόν, µιλάτε, κύριοι συνάδελφοι;
Είµαστε αφοσιωµένοι στην επίτευξη των φιλόδοξων και απόλυτα
δεσµευτικών στόχων µας για το 2020. Και οι ανανεώσιµες πηγές
βρίσκονται στην καρδιά αυτής της προσπάθειας. 

Σήµερα οι κατατεθειµένες αιτήσεις για εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκών πάνελ σε όλη τη χώρα –και µιλώ για τα αγροτικά και

τα µη αγροτικά, στις ταράτσες και έξω από τις ταράτσες- είναι
5.080 MW, εκ των οποίων οι εξακόσιες δώδεκα είναι από αγρό-
τες. 

Προκειµένου να µην επαναληφθούν τα προβλήµατα που εµ-
φανίστηκαν στη διετία 2007-2009 µε την υποβολή χιλιάδων αιτή-
σεων για φωτοβολταϊκά έργα, δώσαµε εντολή στη ΔΕΗ και το
ΔΕΣΜΗΕ να αξιολογήσουν τις τεχνικές δυνατότητες του δικτύου
κάθε περιοχής. Η µελέτη αυτή µέσα στο αµέσως επόµενο χρο-
νικό διάστηµα ετοιµάζεται και θα προχωρήσουµε στην αδειοδό-
τηση σε σωστή βάση και µε απόλυτη διαφάνεια.

Το συνολικό ύψος για επενδύσεις σε έργα ανανεώσιµων πηγών
τα επόµενα δέκα χρόνια προϋπολογίζουµε να αγγίξει τα 16,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, χωρίς να συνυπολογίσουµε τα δίκτυα και
τις διασυνδέσεις. Οι επενδύσεις αυτές θα δηµιουργήσουν στην
εξέλιξή τους εκατό χιλιάδες νέες θέσεις απασχόλησης.

Υπενθυµίζω ότι ο ΔΕΣΜΗΕ, πολύ νωρίτερα από το προβλεπό-
µενο εξάµηνο, ετοίµασε, κατέθεσε και έδωσε στη δηµοσιότητα
το στρατηγικό σχεδιασµό διασυνδεδεµένων νησιών, µε στόχο τη
διασύνδεση των νησιών µας µε το ηπειρωτικό εθνικό δίκτυο.

Καταθέτω τη µελέτη για τα Πρακτικά της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα µελέτη, η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Αυτός ο σχεδιασµός καλύπτει σχεδόν στο σύνολό του τα µε-
γάλα και µεσαία νησιά του Αιγαίου και η υλοποίησή του απαιτεί
συνολικούς πόρους της τάξης των 4 ή 5 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Θα αναφερθώ τώρα στο Πρόγραµµα «Εξοικονοµώ Κατ’
Οίκον». Πρώτα απ’ όλα επαναλαµβάνω αυτό που νοµίζω πως όλη
η Αίθουσα πια έχει αποδεχθεί. Η καλύτερη, η φθηνότερη µορφή
ενέργειας, είναι αυτή που δεν καταναλώθηκε ποτέ. Άρα, η εξοι-
κονόµηση ενέργειας είναι –και πρέπει να είναι- πρώτη πολιτική
προτεραιότητα κάθε κυβέρνησης.

Η βελτίωση της αποδοτικότητας συγκεντρώνει αναπτυξιακές
και επενδυτικές δράσεις που συνολικά τους επόµενους µήνες θα
ξεπεράσουν τα 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Στις αιτιάσεις που άκουσα περί καθυστέρησης του συγκεκρι-
µένου προγράµµατος, µου έρχεται στο µυαλό η φράση «εκεί που
µας χρωστούσαν, µας ζητάνε και το βόδι και µας το πήραν»,
διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρήκαµε ένα πρόγραµµα,
ένα προεκλογικό πυροτέχνηµα, ένα πρόγραµµα στον αέρα,
χωρίς σοβαρό σχεδιασµό και χωρίς πόρους.

Και εξηγούµαι: Πρώτον, έχουµε επίσηµο έγγραφο του τότε
Υπουργείου Ανάπτυξης προς το Υπουργείο Οικονοµίας, µε ηµε-
ροµηνία 3-9-2009. Είχαν προκηρυχθεί οι εκλογές. Τονίζει ότι
υπάρχει ανάγκη διασφάλισης των πόρων για την υλοποίηση της
δράσης. Δεν είχαν διασφαλιστεί οι πόροι.

Δεύτερον, βασικοί συντελεστές της τότε δράσης ήταν τα Κέ-
ντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών και οι Διευθύνσεις Σχεδιασµού και
Ανάπτυξης των Περιφερειών. Δεν έχει υπάρξει καµµία απολύτως
προετοιµασία των συγκεκριµένων φορέων.

Τρίτον –γιατί µερικές φορές ο διάβολος κρύβεται στη λεπτο-
µέρεια- οτιδήποτε και να κάνουµε, είναι βέβαιο ότι χρειάζεται ένα
υποστηρικτικό σύστηµα των χρηστών και ένα πληροφοριακό σύ-
στηµα. Όχι µόνο δεν υπήρχε σύστηµα, αλλά δεν είχε καν προ-
κηρυχθεί ο ανάδοχος που θα υλοποιούσε το σύστηµα, γεγονός
που απαιτούσε τουλάχιστον δύο µήνες για να ξεκινήσει.

Και, βεβαίως, στο Υπουργείο δεν βρήκαµε απολύτως τίποτα
που να µας δίνει τη βάση για να ξεκινήσουµε το πρόγραµµα. Και
δεν θα ήθελα να αναφερθώ στο ατυχές φαινόµενο ότι είχε εξαγ-
γελθεί το πρόγραµµα να ξεκινήσει 1η Νοεµβρίου, ηµέρα Κυ-
ριακή!

Οφείλω, όµως, να σηµειώσω ότι επί της ουσίας υπήρχαν και
δύο σηµαντικά κενά τα οποία εµείς καλύψαµε. Πρώτον, το συ-
γκεκριµένο πρόγραµµα δεν είχε εισοδηµατικά κριτήρια. Και εδώ
θέλω να είµαι σαφής. Η εξοικονόµηση ενέργειας πλήττει κυρίως
και πάνω απ’ όλα τους φτωχούς. Οι πλούσιοι έχουν σπίτια µο-
νωµένα. Οι πλούσιοι έχουν σπίτια µε διπλά τζάµια και θερµοµό-
νωση. Οι φτωχοί, αυτοί που πάσχουν από ενεργειακή φτώχεια,
είναι αυτοί που χρειάζονται περισσότερο από όλους τη στήριξη
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της πολιτείας. Και αυτό κάνουµε µε το πρόγραµµα που σχεδιά-
σαµε.

Και το δεύτερο και πολύ σηµαντικό είναι ότι δεν υπήρχε ο κρι-
τής. Ποιος θα αξιολογούσε τις αιτήσεις; Θα ήταν ο αριθµός πρω-
τοκόλλου που προέβλεπε ότι όποιος προλάβει να καταθέσει, θα
ενταχθεί; Τι δεν υπήρχε; Δεν υπήρχε το Σώµα Ενεργειακών Επι-
θεωρητών που θα αξιολογούσαν, αν οι συγκεκριµένες δράσεις
είχαν υλοποιηθεί! Κυρίως, όµως, θα αξιολογούσαν κατά πόσο ο
στόχος της εξοικονόµησης ενέργειας θα µπορούσε να επιτευ-
χθεί!

Τι κάναµε εµείς; Εµείς προχωρήσαµε και αξιοποιήσαµε την πιο
νέα, την πιο πρόσφατη παρέµβαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
–Κανονισµός 24ης Ιουνίου 2010, φετινή παρέµβαση- και δηµι-
ουργήσαµε ειδικό ταµείο, το Ταµείο «Εξοικονοµώ Κατ’ Οίκον».
Βελτιώσαµε τα κριτήρια, εξασφαλίσαµε 396 εκατοµµύρια ευρώ
και προχωρούµε ήδη στη διαγωνιστική διαδικασία. Πριν λίγες
ηµέρες ανακοινώσαµε ότι έχουν επιλεγεί οι τράπεζες Εθνική, Πει-
ραιώς, ALPHA BANK, EUROBANK, οι οποίες «θα τρέξουν» το
πρόγραµµα και οι οποίες βρίσκονται σε διαπραγµατεύσεις µε το
ΤΕΜΠΜΕ, προκειµένου να υπογράψουν τη συµφωνία χρηµατο-
δότησης και συνεπένδυσης. 

Όµως, θέλω να κάνω και ένα δεύτερο σχόλιο. Είναι πάρα πολύ
σηµαντικό, παρ’ ότι δεν του έχει δοθεί δηµοσιότητα, το γεγονός
ότι η πατρίδα µας µέχρι πρόσφατα δεν είχε ένα κείµενο πολύ µε-
γάλης σπουδαιότητας. Γνωρίζετε πολύ καλά όλοι ποια είναι η
σπουδαιότητα του να έχει µία χώρα, για παράδειγµα, Γενικό Οι-
κοδοµικό Κανονισµό.

Γνωρίζετε πολύ καλά ποια είναι η σπουδαιότητα του να έχει
µια χώρα αντισεισµικό κανονισµό. Αντιλαµβανόµαστε όλοι πόσο
σπουδαίο είναι µια χώρα να έχει κανονισµό ενεργειακής απόδο-
σης κτηρίων, διότι ο σεισµός µπορεί να τύχει κάποια φορά, αλλά
µπορεί να µην τύχει και ποτέ. Όµως, το ότι κάθε φορά βάζουµε
πιο βαθιά το χέρι στην τσέπη µας, επειδή ακριβώς δεν έχουµε
κανονισµό ενεργειακής απόδοσης των κτηρίων, αυτό δεν µπο-
ρούµε να το παραβλέψουµε. 

Εµείς, λοιπόν, µέσα σε πέντε µήνες ξεπεράσαµε αυτό που δεν
έχει γίνει επί τέσσερα χρόνια. Θεσµοθετήσαµε τον κανονισµό
ενεργειακής απόδοσης κτηρίων. 

Προχωρούµε δε σε έργα προϋπολογισµού 40 εκατοµµυρίων
ευρώ για εξοικονόµηση ενέργειας σε δηµόσια κτήρια και άλλα
25 εκατοµµύρια ευρώ για τη δηµιουργία βιοκλιµατικών σχολείων. 

Πριν από λίγες µέρες στο Ζάππειο, ο Πρωθυπουργός της
χώρας εξήγγειλε ένα µεγάλο πρόγραµµα, το πιο φιλόδοξο, θα
έλεγα, πρόγραµµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης για εξοικονόµηση,
το Πρόγραµµα «Χτίζοντας το µέλλον». 

Πρόκειται για ένα πρόγραµµα από το οποίο θα έχουµε εξοι-
κονόµηση 9 δισεκατοµµυρίων ευρώ σε βάθος δεκαετίας. Το πρό-
γραµµα ξεκινά το 2011 και θα διαρκέσει για δέκα χρόνια. Στο
πλαίσιο αυτού, θα πραγµατοποιηθούν τρία εκατοµµύρια εκατό
χιλιάδες ενεργειακές παρεµβάσεις σε κτήρια, µε την πρώτη
δράση να προκηρύσσεται τον Ιανουάριο του 2011. 

Ναι, κύριοι συνάδελφοι, βάζουµε ψηλά τον πήχη. Και βάζουµε
ψηλά τον πήχη, γιατί έχουµε αποδείξει ότι µπορούµε να τα κα-
ταφέρουµε.

Καταθέσαµε ένα άρτιο και ολοκληρωµένο σχέδιο νόµου για
την ενεργειακή απόδοση και τη χρηµατοδότηση από τρίτους και
το ψηφίσαµε τον Ιούνιο του 2010. Δηµιουργούµε µια νέα αγορά,
την αγορά των ενεργειακών υπηρεσιών, όπου ο επενδυτής κερ-
δίζει από την εξοικονόµηση ενέργειας του πελάτη. Δίνουµε νέες
προοπτικές επαγγελµατικής απασχόλησης στους νέους επιστή-
µονες της χώρας µας. 

Όσον αφορά την Επιτροπή Εθνικού Ενεργειακού Σχεδιασµού,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατηγορήθηκε η Κυβέρνηση ότι
δεν έχουµε Εθνική Επιτροπή Ενεργειακού Σχεδιασµού. 

Καταθέτω, λοιπόν, για τα Πρακτικά της Βουλής την απόφαση
της 4ης Ιουνίου 2010 του Υπουργικού Συµβουλίου, την Πράξη
του Υπουργικού Συµβουλίου µε την οποία συγκροτείται Επιτροπή
Εθνικού Ενεργειακού Σχεδιασµού, η οποία ήδη δουλεύει και τους
πρώτους µήνες του 2011 αναµένουµε να υποβάλει το πόρισµά
της. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία βρίσκεται στο
Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Κυβέρνηση, όµως, έχει ήδη προχωρήσει και σε κάτι εξόχως
σοβαρό. Στο σχεδιασµό του πώς εµείς αντιλαµβανόµαστε σε
βάθος δεκαετίας τη συµµετοχή των ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας στο ενεργειακό ισοζύγιο της χώρας. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής την επίσηµη δέσµευση
της χώρας µας στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για το στόχο «20-20-
20». Είναι η επίσηµη δέσµευση της χώρας, έχει ήδη κατατεθεί
και αποτελεί δεσµευτικό κείµενο για την Κυβέρνηση. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής).

Επειδή είδα ότι κάποιος συνάδελφος είπε ότι δεν έχουµε αξιο-
λογήσει ακόµα τη συµµετοχή των διαφόρων µορφών ανανεώσι-
µων πηγών ενέργειας στο ενεργειακό ισοζύγιο, καταθέτω την
από 11 Οκτωβρίου 2010 Απόφαση της Υπουργούς Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, όπου όλα αυτά τα θέ-
µατα έχουν ξεκαθαρίσει. Και βεβαίως, εδώ περιλαµβάνονται τα
500 MW µέχρι το 2014 για τα φωτοβολταϊκά των αγροτών και τα
750 MW µέχρι το 2020, επίσης, για τα φωτοβολταϊκά των αγρο-
τών. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κάναµε πραγµατικότητα την οµαλή απελευθέρωση της αγο-
ράς φυσικού αερίου στην Ελλάδα και ο τοµέας αυτός είναι ένας
τοµέας που προσφέρει πια σηµαντικές υπηρεσίες. Απελευθερώ-
σαµε το Μάιο του 2010 την αγορά και αυτή ήταν η πρώτη πλήρης
απελευθέρωση αγοράς που έγινε τα τελευταία χρόνια. 

Ήδη από το Διαχειριστή του Εθνικού Συστήµατος Φυσικού Αε-
ρίου, τον ΔΕΣΦΑ, προετοιµάζονται οι προδιαγραφές για την ανα-
βάθµιση του σταθµού υγροποιηµένου φυσικού αερίου στη
Ρεβυθούσα. Από τη δυναµικότητα των 130 κυβικών µέτρων, σή-
µερα θα φτάσουµε στα 225.000 κυβικά µέτρα. Το έργο αναµένε-
ται να ξεκινήσει το Μάρτιο του 2011 και να ολοκληρωθεί µέσα
στο 2014. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνεστε ότι η συγκε-
κριµένη επένδυση αποτελεί µια επένδυση στρατηγικής σηµασίας
για τον ενεργειακό ρόλο που θέλει να παίξει η πατρίδα µας στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη. 

Προωθούµε τον αγωγό φυσικού αερίου προς τη Μεγαλόπολη,
ο οποίος σε δεκαοκτώ µήνες θα είναι πράξη. Πρόκειται για έναν
αγωγό προϋπολογισµού 130 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Προκηρύσσουµε το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα τις
τρεις νέες εταιρείες παροχής αερίου ανατολικής Μακεδονίας και
Θράκης, κεντρικής Μακεδονίας πλην Θεσσαλονίκης και Στερεάς
Ελλάδας. 

Η επέκταση και ο εκσυγχρονισµός των δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας έχει συµπεριληφθεί ήδη στο ΕΣΠΑ µε συνολική δα-
πάνη 600 εκατοµµυρίων ευρώ και έχουµε ήδη επιλέξει τα έργα
που θα ενταχθούν ανάµεσα στα οποία είναι οι υποθαλάσσιες δια-
συνδέσεις αρκετών νησιών και τα κέντρα υπερυψηλής τάσης της
Πάτρας, της Νέας Σάντας και της Μεγαλόπολης. 

Καταθέτω για τα πρακτικά –γιατί το ανέφεραν ορισµένοι συ-
νάδελφοι- τη συγκεκριµένη µελέτη. Είναι η µελέτη ανάπτυξης
του συστήµατος µεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας της χώρας,
µια µελέτη που πιάνει τα έτη 2010-2014. Για τα συγκεκριµένα δί-
κτυα πια, έχουµε πλήρη καταγραφή. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα µελέτη, η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έρχοµαι στο γνωστό θέµα της απελευθέρωσης της αγοράς
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λιγνιτικής ενέργειας.  Είναι ένα θέµα τεράστιο που αφορά τη δε-
σπόζουσα θέση της ΔΕΗ. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντι-
λαµβάνεστε ότι δεν είναι χρήσιµο και σκόπιµο για την πατρίδα
µας να πούµε λεπτοµέρειες. Όµως πρέπει να πω, ότι εµείς
έχουµε βάλει µερικές κόκκινες γραµµές. Εµείς έχουµε πει «όχι»
στην πώληση λιγνιτικών εργοστασίων της ΔΕΗ και προσπαθούµε
να βρούµε τρόπους έτσι ώστε να βρούµε ισοδύναµες λύσεις µε
µία στόχευση: Ο πολίτης να παίρνει φθηνό ρεύµα µε καλές υπη-
ρεσίες και ασφαλώς για τη ΔΕΗ –η οποία είναι µία εταιρεία που
έχει φτιαχτεί από τον ίδιο τον ελληνικό λαό- να µην σκορπίσουν
τα κοµµάτια της εδώ κι εκεί όπως κάποιοι θέλουν. Δεν θα επι-
τρέψουµε ούτε το ένα, ούτε το άλλο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέλω να κάνω ένα πολύ µικρό σχόλιο για το θέµα της Βεύης
και θέλω να ευχαριστήσω δηµόσια τον συνάδελφο κ. Στάθη Κων-
σταντινίδη, Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας και τον κ. Γιώργο
Λιάνη, Βουλευτή Φλωρίνης και τον συνάδελφο εκπρόσωπο του
ΛΑΟΣ κ. Κολοκοτρώνη, οι οποίοι συµβάλλουν αποφασιστικά στο
να προχωρήσει η επιτροπή του διαγωνισµού της Βεύης µε τον
πιο γρήγορο δυνατό τρόπο. 

Κύριε Πρόεδρε, πόσο θα µπορούσα να εκµεταλλευτώ την
ανοχή σας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα έχετε µία άνεση
χωρίς να σας λέω χρόνο. Εσείς φροντίστε για τον αυτοπεριορι-
σµό σας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ. 

Έρχοµαι στο διεθνή αγωγό ITGI, στον ελληνοϊταλοτουρκικό
αγωγό. Κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε ποιο ήταν το πρώτο έγγραφο
που πήρα, όταν πήγα στο Υπουργείο; Ήταν ένα κατ’ επείγον µή-
νυµα από τη µόνιµη ελληνική αντιπροσωπεία στις Βρυξέλλες που
έλεγε ότι ο αγωγός ITGI απεντάσσεται και χάνουµε τα 145 εκα-
τοµµύρια ευρώ που είχαν διασφαλιστεί, διότι έχει καθυστερή-
σεις. 

Συνεννοηθήκαµε µε τον οµόλογο Υπουργό Ενέργειας της Ιτα-
λίας και τον Υπουργό Ενέργειας και Οικονοµίας της Βουλγαρίας
και αποστείλαµε και οι τρεις πανοµοιότυπη επιστολή µε ηµερο-
µηνία 13η Νοεµβρίου 2009 στον τότε Επίτροπο Ενέργειας, κ. Πί-
µπαλγκς, δηλώνοντας την πολιτική στήριξη των κυβερνήσεων
µας στον αγωγό ITGI και λέγοντας ότι δεν πρέπει σε καµµία πε-
ρίπτωση να απενταχθεί ο συγκεκριµένος αγωγός και να απολε-
στούν τα κονδύλια που είχαν διασφαλιστεί. 

Καταθέτω για τα πρακτικά την επιστολή µε ηµεροµηνία 13 Νο-
εµβρίου 2009, που είχαµε αποστείλει στον τότε επίτροπο.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και, βεβαίως, πραγµατικά ο αγωγός IGB είναι ένας αγωγός ο
οποίος ήταν σε καλό στάδιο. Πριν λίγες µέρες υπεγράφη στη
Σόφια η δηµιουργία της εταιρείας παγίων ανάµεσα σε Ελλάδα,
Ιταλία και Βουλγαρία και προχωρά καλά. 

Επίσης, προχωρά καλά και σύµφωνα µε το χρονοδιάγραµµα,
ο αγωγός South Stream και έχει ήδη δηµιουργηθεί –πριν λίγους
µήνες έγινε αυτό- η κοινή ελληνορωσική εταιρεία που θα υλο-
ποιήσει τον αγωγό.

Θα πω και δύο φράσεις για τον Μπουργκάς. Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κύριε Χατζηδάκη, ναι, παραδώσατε ένα καλό νοµο-
σχέδιο, έτοιµο, το οποίο και υιοθετήσαµε σχεδόν απολύτως για
τη διέλευση του αγωγού Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη. Όµως,
υπήρχε ένα σηµαντικό κενό. Δεν είχε διασφαλιστεί η σύµφωνη
γνώµη της τοπικής κοινωνίας και είµαι βέβαιος ότι το γνωρίζετε
πολύ καλά. 

Εµείς µε τη συµµετοχή των Βουλευτών και ΠΑΣΟΚ και Νέας
Δηµοκρατίας πείσαµε την τοπική κοινωνία. 

Πιστεύω ότι το συγκεκριµένο έργο δεν θα δηµιουργήσει κα-
νένα απολύτως πρόβληµα. 

Θέλω, επίσης, να τονίσω τη συµβολή του συναδέλφου της
Νέας Δηµοκρατίας στο Νοµό του Έβρου. 

Τώρα πια είµαστε έτοιµοι. Γνωρίζετε ότι το νοµοσχέδιο ήδη
έχει περάσει από πρώτη ανάγνωση, έχει παρουσιαστεί στην επι-
τροπή της Βουλής και τις αµέσως επόµενες µέρες ξεκινά η συ-
ζήτησή του στην Ολοµέλεια. 

Σηµειώνω, βέβαια, ότι τα προβλήµατα µε τη Βουλγαρία θα συ-
νεχίσουν να υπάρχουν. Όµως, είναι χαρακτηριστικό ότι ο Πρόε-
δρος της Δηµοκρατίας κ. Παπούλιας πριν από λίγες µέρες στη
Σόφια τόνισε, εκπροσωπώντας όλους µας, όλη την Ελλάδα, την
πατρίδα µας, ότι το συγκεκριµένο έργο ήταν, είναι και θα συνε-
χίσει να είναι εθνικής προτεραιότητας. 

Μια φράση µόνο θέλω να πω για τους υδρογονάνθρακες:  Ναι,
κύριε Χατζηδάκη, παραδώσατε νοµοσχέδιο για το φορέα υδρο-
γονανθράκων και δεν ήταν κακό. Μόνο που είχε ένα βασικό µει-
ονέκτηµα: Το είχατε κρεµάσει κάτω από ένα όργανο, το οποίο
στεκόταν στον αέρα. Το είχατε κρεµάσει κάτω από το Συµβούλιο
Εθνικής Ενεργειακής Στρατηγικής, το οποίο στην πραγµατικό-
τητα δεν είχε ούτε χρήµατα ούτε προϋπολογισµό ούτε υποδοµή
και, όπως µε ενηµέρωσαν τα µέλη που εσείς είχατε διορίσει στις
πρώτες µας συναντήσεις, έτσι όπως είναι δεν µπορούµε να προ-
χωρήσουµε, διότι χρωστάµε σε όλους. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μα, θα  τα διασφαλίζαµε!
Δηλαδή, πονάει δόντι, κόβει κεφάλι; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εµείς, λοιπόν, αξιοποιήσαµε την
εµπειρία και το νοµοσχέδιο που είχατε ετοιµάσει και έχουµε προ-
χωρήσει πολύ σηµαντικά. Το µόνο που χρειάζεται να πω εγώ εδώ
–διότι τα πολλά λόγια δεν είναι χρήσιµα- είναι ότι ο Πρωθυ-
πουργός της χώρας Γιώργος Παπανδρέου την προηγούµενη Πα-
ρασκευή, δηλαδή πριν από µια εβδοµάδα ακριβώς, σε αυτήν εδώ
την  Αίθουσα  έδωσε τις συγκεκριµένες απαντήσεις, καθώς επί-
σης και τις προτεραιότητες της Κυβέρνησης στο συγκεκριµένο
θέµα. 

Ένα µόνο σχόλιο, πριν τελειώσω: Είχε υπάρξει και µία καθυ-
στέρηση πολύ σηµαντική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο
θέµα των πετρελαίων. Αυτό αφορά στα αρχεία –εµπιστευτικά και
µη εµπιστευτικά- που διαθέτει η χώρα µας από τις έρευνες που
έγιναν κατά το παρελθόν. 

Με νόµο της 10ης Ιουλίου 2007 στο άρθρο 20 τα αρχεία αυτά
έπρεπε  εντός τριών µηνών να επιστραφούν τότε στο ελληνικό
Υπουργείο Ανάπτυξης, στη Διεύθυνση Πετρελαϊκής Πολιτικής. 

Δυστυχώς, η επιτροπή, η οποία συγκροτήθηκε, για να παρα-
λάβει αυτά τα αρχεία δεν συγκροτήθηκε ούτε καν µέσα στο 2007.
Συγκροτήθηκε στις 13.3.2009. Όχι µόνο, λοιπόν, οι τρεις µήνες
δεν υλοποιήθηκαν, αλλά είχαµε µια καθυστέρηση σχεδόν 2 ετών
στη συγκρότηση της επιτροπής. Πάντως οφείλω να ενηµερώσω
το Σώµα ότι τώρα πια τα αρχεία από τις έρευνες που έχουν γίνει
κατά καιρούς στον ελλαδικό χώρο για θέµατα έρευνας υδρογο-
νανθράκων έχουν παραδοθεί στο Υπουργείο και η αντίστοιχη επι-
τροπή έχει πλήρως διασφαλίσει την ασφαλή φύλαξή τους.
Καταθέτω στα Πρακτικά τα σχετικά έγγραφα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και  Πρακτικών της Βουλής)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι τώρα. Από τότε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Επαναλαµβάνω, κύριε συνά-
δελφε, ότι δεν είχε συγκροτηθεί καν η επιτροπή που θα τα
παραλάµβανε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μα, τη συγκροτήσαµε και τα
παραλάβαµε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Η χώρα απαιτεί ένα συνολικό-
τερο σχέδιο αλλαγών και µεταρρυθµίσεων µε κυρίαρχα
χαρακτηριστικά την ποιότητα και την καινοτοµία. Σε αυτήν την
κατεύθυνση, ασφαλώς, ο τοµέας της ενέργειας παίζει ένα ση-
µαντικό ρόλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι βέβαιος ότι όλοι θέλουµε
να ξεφύγουµε απ’ αυτόν το  φαύλο και αρρωστηµένο κύκλο µιας
οικονοµίας που τα βασικά της χαρακτηριστικά έδειξαν ότι πή-
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γαινε σε λάθος κατεύθυνση. Είµαι απολύτως βέβαιος ότι µε την
εµπειρία που έχουµε αποκτήσει όλες οι πτέρυγες της Βουλής,
αλλά και η ελληνική κοινωνία, οι προσπάθειες που καταβάλουµε
αυτόν τον καιρό δεν θα πάνε χαµένες και οι θυσίες του ελληνικού
λαού, πραγµατικά, θα έχουν ένα θετικό αποτέλεσµα για την πα-
τρίδα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιω-
άννη Μανιάτη. 

Εισερχόµεθα τώρα στον κύκλο των παρεµβάσεων των Κοινο-
βουλευτικών Εκπροσώπων. 

Έχω µία παράκληση, µε το αιτιολογικό της ανωτέρας βίας που
συντρέχει στο πρόσωπο του κ. Παπαδηµούλη, να προταχθεί στην
παρέµβασή του. Θα ακολουθήσουν κανονικά οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Το έχουµε ήδη συµφωνήσει,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Υπάρχει, λοιπόν, σχε-
τική συµφωνία. Ευχαριστούµε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπρο-
σώπους που παρεχώρησαν τη θέση τους. 

Καλείται, λοιπόν, ο κ. Παπαδηµούλης να παρέµβει. Ορίστε,
κύριε  συνάδελφε, έχετε το λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τους συναδέλφους Κοινοβουλευτικούς Εκπρο-
σώπους των υπολοίπων κοµµάτων, που µε διευκολύνουν να αντα-
ποκριθώ και στην επόµενη υποχρέωση που τρέχει. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επερώτηση
των συναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας θέτει επί τάπητος ελ-
λείµµατα, αναποτελεσµατικότητες, αστοχίες, όχι µόνο της Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ, αλλά και των κυβερνήσεων της Νέας
Δηµοκρατίας και των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ που προηγήθη-
καν, γιατί βάζει στην ατζέντα της κουβέντας ορισµένα απλά
πράγµατα.

Πρώτον, µε βάση στοιχεία, έχουµε την πιο ενεργοβόρα οικο-
νοµία σε όλη την Ευρωζώνη, που σηµαίνει ότι για να παράγουµε
µια µονάδα προϊόντος στην Ελλάδα ξοδεύουµε πολύ περισσό-
τερη ενέργεια απ’ ό,τι στις άλλες χώρες. Κι αυτό κοστίζει και σε
χρήµα και σε ρύπανση και σε κόστος προϊόντων και υπηρεσιών
και µειώνει την ανταγωνιστικότητα.

Δεύτερον, έχουµε εξαιρετικά ρυπογόνο καλάθι από τη χρησι-
µοποιούµενη ενέργεια. Στις δέκα πιο ρυπογόνες µονάδες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης φιγουράρουν δυο ελληνικές, δυο µεγάλες
µονάδες της ΔΕΗ. 

Τρίτον, έχουµε έναν ενεργειακό σχεδιασµό που και όταν υπάρ-
χει, µένει στα χαρτιά. Και συχνά, προκειµένου να υπηρετηθούν
βραχυπρόθεσµες σκοπιµότητες, µετατρέπεται σε κουρελόχαρτο
και κατά κανόνα δεν υλοποιείται. Υπάρχει για να λέµε ότι υπάρ-
χει και ο ενεργειακός σχεδιασµός.

Ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Κλείνει το 2010, είµαστε στο Δεκέµ-
βριο. Ποιος και πότε θα καταθέσει απολογισµό, πώς πήγε η υλο-
ποίηση του ενεργειακού σχεδιασµού της χώρας το έτος 2010 και
µε ποιο τρόπο θα εµπλακεί το Κοινοβούλιο στη σχετική συζή-
τηση; Παρακαλώ στη δευτερολογία σας να µας δώσετε µια απά-
ντηση.

Επίσης, ήταν στον ενεργειακό σχεδιασµό της χώρας να φτιά-
ξουµε µονάδα που να παράγει ηλεκτρική ενέργεια µε LPG; Αυτή
που πήγατε να κάνετε και υπερηφανευόταν εδώ και ο Πρωθυ-
πουργός ότι θα γίνει στον Αστακό και µετά αποδείχθηκε φούσκα;
Όχι, δεν υπάρχει στον ενεργειακό σχεδιασµό. Και δεν υπάρχει
καµµία χώρα στην Ευρώπη που να παράγει ηλεκτρική ενέργεια
από LPG για λόγους που έχουν να κάνουν µε την ασφάλεια, µε
την τήρηση της οδηγίας ΣΕΒΕΖΟ κ.λπ.. Κι όµως µπήκε, διότι κά-
ποιοι ιδιώτες επενδυτές έστησαν µια τριγωνική συµφωνία, που
αν δεν χάλαγε στη µοιρασιά του πόσο θα κερδίσει ο καθένας από
την ιστορία, θα την υλοποιούσαν.

Πουθενά στον κόσµο, ακόµη και στις πιο φιλελεύθερες και νε-
οφιλελεύθερες οικονοµίες, ο ενεργειακός σχεδιασµός δεν αφή-
νεται στην αγορά να το λύσει µόνη της. Υπάρχουν και ιδιωτικοί
παίχτες, αλλά η ενεργειακή πολιτική είναι προϊόν κρατικού σχε-

διασµού και παίζουν πρωταγωνιστικό ρόλο µεγάλες δηµόσιες
επιχειρήσεις, οι οποίες εκτός από την τσέπη του ιδιώτη, ενερ-
γούν µε βάση το δηµόσιο συµφέρον. Και αξιοποιούνται και δη-
µόσιοι πόροι, για να υπηρετήσουν αυτόν τον ενεργειακό
σχεδιασµό.

Γίνεται αυτό; Ούτε επί Νέας Δηµοκρατίας γινόταν, ούτε επί
ΠΑΣΟΚ γίνεται. Στα µόνα σηµεία που αλληλοσυγχαίρεστε για την
βοήθεια είναι στα κοµµάτια που συρρικνώνεται το δηµόσιο προς
όφελος των ιδιωτών. Θέλετε τεκµήρια; Σ’ αυτό το ΕΣΠΑ -που
βραδυπορούσε επί Νέας Δηµοκρατίας, αλλά ήταν 5η στην απορ-
ρόφηση η χώρα και τώρα είναι 23η, που σηµαίνει ότι βραδυπο-
ρεί παραπάνω- το κλαδικό, το τοµεακό πρόγραµµα που αφορά
στο περιβάλλον και στην ενέργεια είναι απ’ αυτά τα προγράµ-
µατα που τρέχουν µε τη µικρότερη ταχύτητα. Μέσα από τη δρα-
στική συρρίκνωση του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων
ένα µεγάλο θύµα είναι τα θέµατα της ενέργειας, οι επενδύσεις
για την ενέργεια. Και τώρα έχει εµπλακεί το κουβάρι και στα πε-
λατειακά, δηλαδή έταξε λαγούς µε πετραχήλια η Νέα Δηµοκρα-
τία σε κίνητρα σε όσους βάλουν φωτοβολταϊκά. Έχει
δηµιουργηθεί ένας όγκος αιτηµάτων επενδυτών κ.λπ., µε διάφο-
ρους τρόπους, που έχουν αναπτύξει προσδοκίες. Δίκτυο που να
τους συνδέσει µε τη ΔΕΗ δεν υπάρχει. Χρήµατα για να τους επι-
δοτήσουν δεν υπάρχουν. Κι αυτά, µαζί µε µπόλικη αναβλητικό-
τητα, έχουν δηµιουργήσει το πρόβληµα για το οποίο µιλάµε.

Θα αναφερθώ στη ΔΕΗ, που είναι µια µεγάλη επιχείρηση, στην
οποία το δηµόσιο παίζει έναν στρατηγικό ρόλο, παρ’ ό,τι είναι ει-
σηγµένη στο Χρηµατιστήριο και λειτουργεί –έτσι λέτε- µε ιδιωτι-
κοοικονοµικά κριτήρια.

Η γαλλική κυβέρνηση και επί σοσιαλιστών και επί Σαρκοζί πιέ-
ζεται εδώ και χρόνια µε βάση τις ευρωπαϊκές οδηγίες να σπάσει
τη Γαλλική Εταιρεία Ηλεκτρισµού και το αρνείται και καταφέρνει
να το αποφεύγει. Εµείς πηγαίνουµε πίσω-πίσω, για να υπηρετη-
θούν συµφέροντα ιδιωτών. Αξιοποιήστε τη «νοµολογία» που
υπάρχει στην Ευρωπαϊκή Ένωση από τα κεκτηµένα άλλων
χωρών, για να υπηρετήσετε ελληνικά συµφέροντα.

Και φυσικά, πρέπει να τροποποιηθεί και το ενεργειακό καλάθι
της ΔΕΗ και να αναπτυχθεί ο τοµέας των καθαρών µορφών ενέρ-
γειας και τις ΑΠΕ. Είναι προς ψόγο και όχι προς έπαινο και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας ότι µετά από 35 χρόνια εναλ-
λασσόµενων κυβερνήσεων, -πότε Νέα Δηµοκρατία, πότε ΠΑΣΟΚ-
το µερίδιο της ΔΕΗ στις ΑΠΕ είναι µόνο 8%. Αντί η δηµόσια επι-
χείρηση να πρωτοπορεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιµων Πηγών
Ενέργειας, είναι ουραγός. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τώρα χρησιµοποιείται αυτό ως επιχείρηµα –δύο λεπτά την
ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε- για να δοθούν κοιτάσµατα λιγνίτη σε
ιδιώτες, για να δοθούν µονάδες έτοιµες της ΔΕΗ σε ιδιώτες κ.λπ.. 

Τι θα έπρεπε να υπάρχει; Ένας ενεργειακός σχεδιασµός µα-
κρόπνοος της ΔΕΗ που να υλοποιείται. Και δεν υπήρξε αυτό ούτε
στα χρόνια της Νέας Δηµοκρατίας αποτελεσµατικά, ούτε τώρα.
Αντίθετα, έχουµε καυγάδες, αναβλητικότητες, συγκρούσεις του
Διοικητή της ΔΕΗ µε τον αναπληρωτή διοικητή, παρεµβολή ιδιω-
τικών συµφερόντων σε έναν τοµέα όπου πρέπει να µιλήσετε και
µε αριθµούς και µε χρονικές δεσµεύσεις και για το τι µέλλει γε-
νέσθαι. Διότι ο πολίτης θέλει και καθαρότερο περιβάλλον, αλλά
δεν θέλει να πληρώσει αυτός µε υψηλά πρόστιµα για ρύπους, τις
καθυστερήσεις των κυβερνήσεων να συµµορφωθούν µε έναν
ενεργειακό σχεδιασµό µε τους γνωστούς στόχους «20-20-20»,
τα τρία εικοσάρια, για το 2020. 

Επιπλέον, κύριε Υπουργέ, υπάρχει και το θέµα των τιµολογίων.
Αν εσείς τα δώσετε όλα στους ιδιώτες και έτοιµες µονάδες και το
λιγνίτη 50-50 κ.λπ., τότε τα τιµολόγια της ΔΕΗ θα ακριβύνουν
πολύ περισσότερο και πολύ γρηγορότερα. Σ’ αυτά δεν αρκεί να
µας λέτε «κόκκινες γραµµές», διότι έχουµε δει πάρα πολλές κόκ-
κινες γραµµές να τις περνάτε και να πηδάτε στο χαντάκι απένα-
ντι και να ψάχνετε µετά να δείτε τι χρώµα είχε. 

Θέλουµε να µας πείτε πού λέτε «ναι», πού λέτε «όχι». Μη κρύ-
βεστε πίσω από το επιχείρηµα των διαπραγµατεύσεων ότι αν µας
πείτε κάτι εδώ, θα υπονοµευθεί η διαπραγµατευτική σας γραµµή.
Ενίσχυση της διαπραγµατευτικής σας γραµµής θα είχατε εάν
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εδώ λέγατε σε ποια πράγµατα λέτε «όχι» ζητώντας και τη στή-
ριξη της ελληνικής Βουλής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Έρχοµαι σε δύο θέµατα στα οποία δεν κάνετε τίποτα, και εσείς

και η Νέα Δηµοκρατία, όταν ήταν κυβέρνηση. Μεταλλευτικές, λα-
τοµικές εργασίες, διακίνηση µπάζων: Το απόλυτο χάος, το από-
λυτο µπάχαλο. Δεν υπάρχουν κανόνες. Υπάρχουν παλαιοί
κανόνες που δεν εφαρµόζονται, ελλιπείς έλεγχοι, έλλειψη προ-
σαρµογής. Υπάρχει ασυδοσία ιδιωτών στο όνοµα του ότι προ-
σθέτουν στην οικονοµία, αλλά την ίδια ώρα καταστροφή του
περιβάλλοντος, κίνδυνοι για την υγεία. Πότε θα µπουν κανόνες;
Είπατε σωστά για κάποια χωροταξικά, για κάποιες ρυθµίσεις. Με
αυτό τι κάνετε; 

Επίσης, υπάρχει ένα έλλειµµα εφαρµογής στην πράξη ευρω-
παϊκών οδηγιών που συµβάλλουν στην προστασία του περιβάλ-
λοντος και µέσα από την ενεργειακή πολιτική και αυτοτελώς.
Αυτές οι οδηγίες, που η εφαρµογή τους είναι υπέρ του πολίτη,
είναι αυτές στις οποίες έχουµε τις µεγαλύτερες καθυστερήσεις.
Και έχουµε κυβερνήσεις σήµερα του ΠΑΣΟΚ, χθες της Νέας Δη-
µοκρατίας, οι οποίες είναι «ακριβές στα πίτουρα και φθηνές στο
αλεύρι». Δηλαδή, όταν είναι µία ευρωπαϊκή οδηγία να ευνοήσει
κάποια µεγάλα ιδιωτικά συµφέροντα, τρέχουν να την εφαρµό-
σουν. Όταν έρχεται µία κατεύθυνση, µία ντιρεκτίβα από τις Βρυ-
ξέλλες «κόψτε µισθούς, κόψτε συντάξεις» εκεί η ταχύτητα είναι
ταχύτητα λαγού. Όταν είναι όµως κάτι θετικό, έχουµε ταχύτητα
χελώνας, παραποµπές στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο και ευρω-
παϊκά πρόστιµα. 

Με το χάλι το τριτοκοσµικό στα σκουπίδια, κύριε Υπουργέ, θα
πληρώσουµε τα µαλλιοκέφαλα µας οι Έλληνες φορολογούµε-
νοι, γιατί αρνείστε να εφαρµόσετε εξακολουθητικά και εσείς και
οι προηγούµενοι αυτά που γίνονται εδώ και δεκαετίες σε άλλες
χώρες. Ανακύκλωση, υποκατάσταση και ενεργειακή αξιοποίηση. 

Τα σκουπίδια είναι µια πηγή, από την οποία µπορεί να βγάλει
και λεφτά η χώρα και αντί για αυτό πληρώνει τα µαλλιοκέφαλά
της και θα πληρώσει κι άλλα, γιατί τα στοιχειώδη τόσα χρόνια
δεν έχουν γίνει. 

Και για να έχετε ένα θέµα να τσακωθείτε και στις δευτερολο-
γίες, εσείς σχεδιάσατε τη µονάδα στην Ψυττάλεια που δεν είχε
τριτοβάθµια επεξεργασία των υπολειµµάτων εκεί, µε αποτέλε-
σµα «να πήξει το νησάκι στο σκατό». 

Κάποιοι Έλληνες βιοµήχανοι έχτισαν µια µονάδα στη Γερµανία
και πληρώσαµε εκατοµµύρια ευρώ, για να εξάγουµε αυτά τα
υδαρή υπολείµµατα για να τα εξουδετερώνουν στη Γερµανία. Ο
Έλληνας βιοµήχανος κονόµησε στο γερµανικό έδαφος και η κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έκανε τέσσερα- πέντε χρόνια,
για να προσθέσει αυτήν τη διαδικασία που έλειπε.

Αυτά είναι σκάνδαλο, όταν την ίδια ώρα λεφτά του δηµοσίου
είτε κοινοτικοί πόροι είτε εθνικοί πόροι µένουν στα αζήτητα, µε
κίνδυνο να χαθούν. 

Μπορεί να συµφωνήσετε ότι και για αυτά φταίει η Αριστερά.
Είµαι περίεργος να το ακούσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχω να κάνω µια ανα-
κοίνωση.

Η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Αναπηρία ΕΣΑΜΕΑ κατέ-
θεσε ψήφισµα µε το οποίο δηλώνει την αντίθεσή της προς την
υφιστάµενη κοινωνικοπολιτική κατάσταση και ζητά τη διασφά-
λιση των δικαιωµάτων των µελών της.

Το ψήφισµα για την οικονοµία του χρόνου κατατίθεται στα
Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό ο Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βύρων Πο-
λύδωρας  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος, Βουλευτής Ευβοίας, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, κατ’αρχάς για την επετειακή σηµερινή ηµέρα προστα-
σίας των ατόµων µε αναπηρία έχω να πω ότι τα βήµατα που
έχουν γίνει στη χώρα µας είναι σηµαντικά, αλλά δεν είναι ολο-

κληρωµένα. Αποµένει πολύς δρόµος και πολύς πολιτικός χώρος
για να καλυφθεί µε ενέργειες, ούτως ώστε η ελληνική πολιτεία να
κάνει το χρέος της απέναντι στην µεγάλη, τελικά, αυτή οµάδα
των ανθρώπων που θέλουν ιδιαίτερη φροντίδα και προστασία.
Σε αυτό είναι βέβαιο ότι θα συµβάλλουµε όλοι. 

Αυτό, όµως, που φοβούµαι είναι ότι εν µέσω επικίνδυνης οι-
κονοµετρίας που έχει καταλάβει την Κυβέρνηση, αλλά και οικο-
νοµικής κρίσης, η οποία διέπει τη χώρα υπάρχει ένας µεγάλος
φόβος. Υπάρχει φόβος να ξεχαστεί αυτή η µεγάλη οµάδα, να
µπει και αυτή µέσα στο λιοτρίβι της σύνθλιψης του κοινωνικού
κράτους που είναι ο εύκολος πελάτης µαζί µε τους φτωχότερους
και τους έντιµους, οι οποίοι δηλώνουν όλα τα εισοδήµατά τους
σε αυτόν τον τόπο για να βρούµε πόρους. 

Εφιστώ, λοιπόν, την προσοχή στην Κυβέρνηση να µην το κάνει.
Να µην το κάνει, γιατί αρκετό κόσµο πλέον η κρίση τον έχει κάνει
φτωχότερο. Ας µην επιτεθούµε και εναντίον εκείνων που δεν µπο-
ρούν να αντεπεξέλθουν λόγω φυσικής αδυναµίας.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάναµε µια επί-
καιρη επερώτηση για την ενεργειακή πολιτική, γιατί πραγµατικά
διερωτόµαστε, γιατί η Κυβέρνηση δεν κάνει ουσιαστικές εξαγ-
γελίες της πολιτικής της; Γιατί, δηλαδή, υπάρχουν όλα αυτά τα
ερωτηµατικά τα οποία καταθέτουµε, ενώ δεν θα έπρεπε.

Πιστέψτε µε, ακούγοντας τον αξιότιµο Υπουργό, σκεφτόµουνα
ότι αν έπαιρνα σήµερα ως Βουλευτής, ως µέλος αυτού του Κοι-
νοβουλίου µια σαφή απάντηση για τον πραγµατικό, ειλικρινή
ενεργειακό σχεδιασµό της χώρας και για το µείγµα των µορφών
ενέργειας της πρώτης ύλης από τις οποίες θα παράγαµε την
ενέργεια για τη χώρα θα ήµουν ικανοποιηµένος. 

Μπορεί και να µη µιλούσα, κύριε Υπουργέ. Ειλικρινώς σας λέω
µπορεί και να µη µιλούσα, αν σήµερα παίρναµε µια απάντηση
πόσο θα πάει ο λιγνίτης, πόσο είναι οι ΑΠΕ, από τις ΑΠΕ πόσα
είναι τα φωτοβολταϊκά, πόσα θα είναι τα αιολικά, πόσο θα είναι
το φυσικό αέριο, πόσο από το φυσικό αέριο θα είναι υγροποιη-
µένο και πόσο θα είναι µέσα από κάποιους αγωγούς -τουλάχι-
στον τα ποσοστά- αν θα έχουµε κάποια υδροηλεκτρικά
εργοστάσια για ταµιευτήρες περισσευούµενης ενέργειας. 

Κύριε Υπουργέ, στην πρωτολογία σας δεν άκουσα τίποτα απ’
όλα αυτά. Είδα από τα χαρτιά που µας καταθέσατε ένα ξενό-
γλωσσο πολυσέλιδο δέσµευσης της χώρας προφανώς στη βάση
της Συµφωνίας του Κιότο ή δεν ξέρω τι άλλο. Πρώτα απ’ όλα δια-
µαρτύροµαι, γιατί είναι ξενόγλωσσο και δεν το έχετε µεταφρα-
σµένο. Διαµαρτύροµαι εντονότατα. Γιατί δεν µας το φέρατε,
κύριε Υπουργέ, εδώ στα ελληνικά; Γιατί µας φέρατε το ξενό-
γλωσσο; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Για να δείτε το πρωτότυπο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν µε ενδιαφέρει το
πρωτότυπο. Με ενδιαφέρει η ουσία, κύριε Υπουργέ. Και αυτό το
οποίο µου προκαλεί τροµακτική ανησυχία αλλά και ερωτηµατικά,
είναι ότι αν έχετε την ουσία, την έχετε αποφασίσει χωρίς Εθνική
Ενεργειακή Επιτροπή, την οποία την καταργήσατε. Από µεικτή
απ’ όλους τους φορείς, την κάνατε ένα υπηρεσιακό όργανο στη
διάθεση του Υπουργού. 

Εντάξει, είναι η δική σας επιλογή. Προφανώς δεν έχει συνε-
δριάσει για να το αποφασίσει. Το αποφασίσατε πριν απ’ αυτή.
Εντάξει, έστω και αυτό. Γιατί δεν καταθέσατε την ετήσια έκθεση
ενεργειακής πολιτικής της χώρας; Τελειώνει το 2010. Γιατί δεν το
κάνατε; Υποχρέωσή σας είναι. Δεν το κάνατε, γιατί προφανώς
δεν την έχετε. Εάν την έχετε και ενεργητικά αποφασίσετε να µην
την καταθέσετε, τότε να ξέρετε ότι υπάρχουν υποψίες. Γιατί το
κάνατε; Να το ξεχάσατε, το αποκλείω. Δεν έχετε το δικαίωµα.
Δεν έχετε το δικαίωµα να κάνετε µια τέτοια επιλογή. 

Έχετε απόλυτη υποχρέωση προς τους πολίτες, προς τα πολι-
τικά κόµµατα, προς τους µικροεπιχειρηµατίες, προς τους µεγα-
λοεπιχειρηµατίες που ασχολούνται µε το χώρο της ενέργειας,
που απασχολούν εργαζόµενους, που προσφέρουν µε τους φό-
ρους τους στο κράτος να διευκρινίσετε αυτά που δεν έχετε δι-
ευκρινίσει µέχρι σήµερα. Γι’ αυτό κάναµε την ερώτηση, για όλα
τα υποερωτήµατα τα οποία είπατε ότι θα απαντήσετε στην δευ-
τερολογία σας.

Εγώ περίµενα τουλάχιστον, αφού δεν θα ασχοληθείτε µε αυτά
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που θεωρείτε ήσσονος ή δεύτερης γραµµής απαντήσεις, να µας
απαντήσετε για το µείζον. Δεν την πήραµε αυτή την απάντηση.
Άρα περιµένω αν υπάρχει αυτή η απάντηση, αν θα ενηµερώσετε
την Εθνική Αντιπροσωπεία, αν θα λάβετε πρωτοβουλία στην αρ-
µόδια επιτροπή να µιλήσετε προς τα κόµµατα, αν δηλαδή θα επι-
λέξετε την οδό της απόλυτης διαφάνειας σε αυτά τα ζητήµατα,
διότι όλα αυτά τα ζητήµατα έχουν να κάνουν µε συµφέροντα, µε
επιδιώξεις, µε αντιµαχόµενες οµάδες, είναι µέσα στο παιχνίδι της
ζωής, της πολιτικής, της επιχειρηµατικότητας.

Αλλά όταν γίνονται εν κρυπτώ και παραβύστω, να ξέρετε ότι
δηµιουργούν κακές εντυπώσεις και υποψίες στο πολιτικό σύ-
στηµα. Και εδώ κουβεντιάζει τώρα το πολιτικό σύστηµα για το
ενεργειακό µείγµα της χώρας και την ενεργειακή πολιτική. 

Καλύψατε µεγάλο χρόνο της πρωτοµιλίας σας για να πείτε, τι
δεν έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση. Εντάξει, το έχουµε συνη-
θίσει αυτό. Είναι το εύκολο µαξιλάρι της εισαγωγής. 

Είπατε, βέβαια, και πάρα πολλές αναλήθειες. Θέλω να πιστεύω
ότι δεν είστε καλά ενηµερωµένος, διότι παραδείγµατος χάριν δεν
µπορεί να λέτε ότι το πρόγραµµα εξοικονόµησης ενέργειας στα
σπίτια δεν είχε χρήµατα. Είχε από τις υπερδεσµεύσεις. Το ίδιο
κάνατε και εσείς. Το ξεκινήσατε εξήντα, το κάνατε εκατόν είκοσι,
το κάνατε τριακόσια ενενήντα έξι, όσα και εµείς. Δεν µπορείτε
να λέτε ότι δεν είχαµε βάλει κριτήρια. Είχαµε βάλει κριτήρια δια-
φορετικά. Εµείς είχαµε βάλει κριτήρια περιοχής, τις περιοχές
αυτές που είναι οι πιο προηγµένες, που θεωρούνται ότι είναι υψη-
λότερης εισοδηµατικής τάξης οι πολίτες, µε άλλα πλεονεκτήµατα
και τις περιοχές που είναι οι φτωχότεροι. Έτσι το είχαµε χωρίσει.

Εσείς ξέρετε τι κάνατε; Πήρατε µια πολυκατοικία και είπατε:
«Στον πρώτο όροφο ο φτωχός θα πάρει λεφτά, θα το κάνει. Στο
δεύτερο όροφο ο λίγο πιο πλούσιος µπορεί και να µην το κάνει.
Στον τρίτο όροφο ο πολύ πλούσιος, επειδή είναι κρίση, µπορεί να
µην το κάνει. Εκείνος θα έχει ενεργειακή απώλεια». Ο απόλυτος
παραλογισµός. Αυτό κάνατε. Δεν ξέρω, αν χαίρεστε γι’ αυτό που
κάνατε, αλλά πιστέψτε µε ότι δεν είναι η λογική. 

Και επειδή η πολιτική πρέπει να υπηρετεί πρώτα απ’ όλα τη λο-
γική, η οποία απουσιάζει προφανώς από τη δική σας την πολι-
τική, σας λέµε να αντιληφθείτε έστω και τώρα τι έχετε κάνει, διότι
αυτό έχετε κάνει. Σας ενοχλούν τα ΚΕΠ. Η δική σας Κυβέρνηση
τα ίδρυσε. Εµείς τα πήραµε, τα αυξήσαµε και εσείς θα τα προ-
χωρήσετε ακόµα παρακάτω. Θέλετε να τα καταργήσουµε; Δη-
λαδή, το δικό σας Υπουργείο αποφάσισε να διαγράψει τα ΚΕΠ
από τη δράση και να βάλει κάτι άλλο; Ακατανόητα πράγµατα. Δύ-
σκολες καταστάσεις. Δυσκολεύετε τους πολίτες µε περισσότερη
ουσιαστικά γραφειοκρατία.

Υπερηφανεύεστε για την πράσινη ανάπτυξη, ένα θεώρηµα ου-
σιαστικό, το οποίο πράγµατι έχει περιεχόµενο και επενδυτικό και
θέσεων εργασίας και προστασίας του περιβάλλοντος. 

Εντάξει, κύριε Υπουργέ, σας το στηρίξαµε µέσα στη Βουλή.
Δεν πιστεύω να έχετε παράπονο. 

Πήγαν, λοιπόν, όπως γράφω τα στοιχεία εδώ, στα φωτοβολ-
ταϊκά στα 5.012 MW, εκ των οποίων τα 612 είναι από τις αγροτι-
κές περιοχές. Και έρχονται και άλλα. Αφού βάλατε τους
ανθρώπους και έκαναν τις µελέτες, µετά βάλατε τον όρο των 150
MW. Γιατί το κάνατε; Αυτοί, δηλαδή, που είναι παρακάτω, τι θα
κάνουν; Γιατί αυτοί οι άνθρωποι ξοδεύτηκαν, γιατί δέσµευσαν τα
κτήµατα, γιατί ενδεχοµένως νοίκιασαν, γιατί έβγαλαν τις καλ-
λιέργειες, γιατί επένδυσαν σε ένα όραµα και σε µία ελπίδα; Για
να τους βγάλετε από το πρόγραµµα; Αυτό τι πρωθύστερο ήταν;
Δεν το είχατε σκεφθεί ή κάτι άλλο συµβαίνει; 

Σε τελική ανάλυση, απ’ αυτά τα 5.012 MW µέχρι το 2014, κύριε
Υπουργέ, πόσα είναι στις δεσµεύσεις που µας φέρατε, που εγώ
δεν µπόρεσα να τις δω –θα το βρω όµως- και ας ήξερα αγγλικά
γιατί ήταν πολλές σελίδες; Πόσες από αυτές θα υλοποιηθούν;
Πόσοι θα µείνουν έξω από το πρόγραµµα, επειδή εσείς εκ των
υστέρων αποφασίσατε να βγάλετε κάποιες περιοχές, να βάλετε
κάποιες άλλες, να αφαιρέσετε κάποια νησιά ή να διαλέξετε το
δικό µου νησί; Η Εύβοια, για παράδειγµα, είναι νησί στη µία πε-
ρίπτωση και ηπειρωτική ζώνη στην άλλη, γιατί τα κάνατε και
αυτά. Πόσα από αυτά, λοιπόν, θα υλοποιηθούν; 

Κύριε Υπουργέ, βγάλτε τα 150, βγάλτε αυτά που δεν αντέχουν
σε αυτά που δεσµευτήκατε και σας λέω ότι ούτε το 10% δεν θα

µείνει. Σε αυτό αντιπαρατεθείτε µου, κύριε Υπουργέ και πείτε µου
τους αριθµούς. Εσείς είστε Υπουργός, εγώ δεν είµαι. Γι’ αυτό γί-
νεται η συζήτηση, για τους δόλιους τους ανθρώπους, που ελπί-
ζουν στα λόγια τα µεγάλα και στο τέλος δεν µένει απολύτως
τίποτα. Αυτή είναι η πικρή αλήθεια. Θεωρητικά το πάτε καλά,
πρακτικά, όµως, το πάτε πάρα πολύ άσχηµα.

Φιλοπεριβαλλοντική πολιτική. Θαυµάσια, µαζί σας είµαστε!
Πόσες χιλιάδες φωτοβολταϊκών σε µεγαβάτ και αιολικών πάρ-
κων µπορούν να ακυρώσουν τις ρυπογόνες λιγνιτικές µονάδες,
για τις οποίες η ΔΕΗ δεν έχει κάνει την παραµικρή ενέργεια για
τον εκσυγχρονισµό τους;

Κατ’ αρχάς, δεν ξέρει εάν θα τις έχει η ΔΕΗ. Αυτό είναι το
πρώτο.

Δεύτερον, δεν ξέρει, εάν αυτή η δέσµευση, την οποία έχουµε
λάβει ως χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση για το 40%, θα την κά-
νετε µε ενοικίαση, µε πώληση ή µε κάποιον άλλο τρόπο. 

Είπατε, βεβαίως, ότι δεν θέλετε να τις πουλήσετε. Είναι δικαί-
ωµά σας αυτό. Όµως, θα τις κρατήσετε έτσι για πολύ; Πόσες χι-
λιάδες φωτοβολταϊκά θα ακυρώσουν αυτό το διοξείδιο που
παράγουν οι παλιές, µη συµφέρουσες ρυπογόνες µονάδες της
ΔΕΗ, που, όπως είπε ο προηγούµενος συνάδελφος του ΣΥΡΙΖΑ,
δυο από αυτές είναι στις δέκα πρώτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης;
Έχετε κάνει µία εκτίµηση για το πόσο θα πληρώσουµε στο Τα-
µείο των Ρύπων σε διοξείδιο, όσο παραµένουµε σ’ αυτήν την πο-
ρεία; Έχετε µία εκτίµηση τι θα γλιτώσουµε, εάν, ξοδεύοντας
κάποια χρήµατα, τις αλλάξουµε; 

Αυτά περιµέναµε να ακούσουµε σήµερα. Εκεί είναι η ουσία και
στην περιβαλλοντική πολιτική και στην εξοικονόµηση χρήµατος
και στην επιχειρηµατική πολιτική του τόπου. Όλα τα υπόλοιπα,
ξέρετε, είναι ένας αέρας, τον οποίον θα χάσουµε από εδώ µέσα
και δεν θα µείνει κάτι. Εύχοµαι στη δευτερολογία να αναφερθείτε
σε όλα αυτά.

Τέλος, κύριε Υπουργέ, υπάρχει το µεγάλο θέµα των αγωγών.
Ακούµε, διαβάζουµε για διάφορους αγωγούς. Ακούµε για αγω-
γούς ενέργειας από τη Βόρεια Αφρική προς την Κρήτη. Ακούµε
για αγωγούς φυσικού αερίου, που άλλοι προχωρούν και άλλοι
δεν προχωρούν. Ακούµε ότι ενδιαφέρεστε για τον αγωγό Μπουρ-
γκάς-Αλεξανδρούπουλη, αλλά στην πραγµατικότητα δεν είδαµε
καµµία διακρατική συζήτηση ουσίας. Τώρα ο Πρόεδρος της Δη-
µοκρατίας ορθώς πήγε -τον στηρίζουµε όλοι, µας στηρίζει
όλους- αλλά δεν ασκεί πολιτική. Δεν ασκεί πολιτική ο Πρόεδρος
της Δηµοκρατίας, εκφράζει το έθνος. Εδώ, όµως, µιλάµε για δου-
λειές, για ενέργεια, για γεωστρατηγικό χώρο, για το µεγάλο πλε-
ονέκτηµα το οποίο απέκτησε η χώρα και για το οποίο
προεκλογικά ο Πρωθυπουργός πήγε στην Αλεξανδρούπολη και
είπε «θα δούµε, γιατί περιβαλλοντικά µπορεί και να µη µας αρέ-
σει». 

Πείτε, λοιπόν, στην Εθνική Αντιπροσωπεία τι έχετε κάνει στην
ουσία. Συζήτηση, υπογραφές έχουµε; Προώθηση ζητηµάτων
έχουµε ή να το ξεχάσουµε; Εκεί είναι η ουσία της πολιτικής. Όλα
τα άλλα είναι για να λέµε λόγια πολλά και µεγάλα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, λέγοντας το εξής. Είµαστε πάρα πολύ ανήσυχοι και
στον τοµέα της ενεργειακής πολιτικής, γιατί κατά βάθος πιστεύ-
ουµε ότι πίσω από αυτό το θολό τοπίο, το οποίο µε δική σας από-
φαση έχετε εισαγάγει στην ενεργειακή πολιτική, ενώ το δικό µας
ήταν απόλυτα ξεκάθαρο -ήξεραν οι πολίτες ανά πάσα στιγµή τι
πρόκειται να γίνει τον επόµενο χρόνο, ενώ εµείς δεν ξέρουµε
ούτε καν τι έγινε στον προηγούµενο, σ’ αυτόν το χρόνο που κυ-
βερνάτε- πίσω απ’ αυτήν τη θολή πολιτική κρύβονται δύο πράγ-
µατα: Ή απόλυτη ανεπάρκεια να αντιληφθείτε ότι δεν µπορείτε
να πολιτεύεστε χύµα στο κύµα της οικονοµικής κρίσης, αλλά
σαφώς µετρηµένα και ουσιαστικά, ή έχετε αποφασίσει να διατη-
ρήσετε το θολό τοπίο, για να ικανοποιηθούν κάποια συµφέροντα
είτε µέσω ΔΕΗ είτε χωρίς τη ΔΕΗ. 

Δεν µπορεί, δηλαδή, να επιτρέπει η πολιτική ηγεσία στη ΔΕΗ
να αγοράζει αιολικά πάρκα µε θολές διαδικασίες και µάλιστα αι-
ολικά πάρκα που δεν υπάρχουν  -το έχουµε ξαναπεί σε αυτήν την
Αίθουσα και θα γίνει κουβέντα ουσιαστική- µε χρεωµένες υπε-
ραξίες για τη µελλοντική τους απόδοση. Δεν είναι δυνατόν να
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έχουµε ξεκινήσει µε αυτές τις διαδικασίες, για να κατακτήσουµε
αυτό το οποίο πρέπει να κατακτήσουµε ως χώρα. 

Ζητούµε, λοιπόν, από εσάς επιτακτικά να είστε ουσιαστικοί.
Δεν έχει σηµασία, αν συµφωνήσουµε ή διαφωνήσουµε. Έχει,
όµως, σηµασία να ξέρει η Εθνική Αντιπροσωπεία και να ξέρουν
όλοι οι ενδιαφερόµενοι, που πάει αυτό το καράβι της ενεργεια-
κής πολιτικής αυτής της Κυβέρνησης. Είναι ουσιαστικό, θα βοη-
θήσει και εσάς, θα βοηθήσει και τον επιχειρηµατικό κόσµο της
χώρας. Σε µία περίοδο, όπου όλοι πια µιλούµε για την επιχειρη-
µατικότητα και  την ανακαλύψατε και εσείς ως σοσιαλιστές του
παρελθόντος,  στην πραγµατικότητα φαίνεται ότι δεν έχετε επι-
λέξει το δρόµο της πραγµατικής προώθησής της. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκόπουλο.

Εκτιµάται το ευσύνοπτο και περιεκτικό του λόγου σας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει τώρα ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Εµµανουήλ Μπε-
ντενιώτης, Βουλευτής Α’Πειραιώς. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνά-
δελφοι, µε την ευκαιρία της Παγκόσµιας Ηµέρας για τα Άτοµα µε
Αναπηρία, το ΠΑΣΟΚ θέλει να επαναλάβει, ακριβώς τις θέσεις
των αρχών του, για µία ανθρώπινη κοινωνία, για ένα κοινωνικό
κράτος, µε σεβασµό στον πολίτη, αλλά πρώτα από όλα στα
άτοµα µε αναπηρία που δικαιούνται την ίδια ποιότητα ζωής. Γιατί
αυτήν την ποιότητα ζωής, το ΠΑΣΟΚ, έχει δέσµευση να συνεχί-
σει µε συνέπεια την πολιτική της πρώτης περιόδου διακυβέρνη-
σής του. 

Κύριοι συνάδελφοι, εισαγωγικά, σε σχέση µε την επίκαιρη επε-
ρώτηση, είναι σκόπιµο να υπογραµµιστεί, µε έµφαση µάλιστα,
ότι το ΠΑΣΟΚ, µε συνέπεια στην προεκλογική του δέσµευση, θε-
σµοθέτησε το Υπουργείο Περιβάλλοντος, ακριβώς γιατί πιστεύει
ακράδαντα στην προστασία του περιβάλλοντος, από την οποία
πλέον εξαρτάται η ποιότητα της ζωής της κοινωνίας µας. Έτσι
και από αυτήν την απόφαση της θεσµοθέτησης του Υπουργείου,
καταδεικνύεται και η διαφορά αντίληψης σε σχέση µε την προ-
στασία του περιβάλλοντος του ΠΑΣΟΚ µε τη Νέα Δηµοκρατία. 

Τα πεπραγµένα, δε, της τελευταίας περιόδου διακυβέρνησης
της χώρας από τη Νέα Δηµοκρατία, αποτυπώνουν  την τραγικό-
τητα µίας πολιτικής, ιδιαίτερα καταστροφικής στο περιβάλλον,
από το Υπουργείο ΠΕΧΩΔΕ που υπηρετούσε τα µεγάλα συµφέ-
ροντα, αλλά και που η αυθαιρεσία των οικοδοµικών αδειών του
έφθασε µέχρι και το υπουργικό γραφείο.

Επί της αρχής, το ΠΑΣΟΚ, µε απόλυτο σεβασµό στο περιβάλ-
λον, προωθεί µία ενεργειακή πολιτική, µε τη φιλοδοξία της συµ-
βολής αυτής της πολιτικής, στην ανάπτυξη της χώρας. Η ένταξη
του τοµέα, δε, της ενέργειας στο Υπουργείο Περιβάλλοντος,
προφανώς έχει τη σκοπιµότητα –και αυτό πρέπει να το υπο-
γραµµίσουµε και να το αποσαφηνίσουµε- ακριβώς αυτής της
προστασίας, ειδικότερα µε τη στροφή στις ανανεώσιµες πηγές.
Γι’ αυτό και προς την κατεύθυνση αυτή αποδίδεται από την πο-
λιτική του Υπουργείου, ένα χρόνο τώρα, ιδιαίτερη σηµασία, ιδι-
αίτερο ξεχωριστό ενδιαφέρον. 

Επειδή, όµως, κύριοι συνάδελφοι, η απάντηση του Υφυπουρ-
γού στην επίκαιρη επερώτηση ήταν πράγµατι απόλυτα τεκµη-
ριωµένη, αλλά και πληρέστατη, είµαι υποχρεωµένος και µέσα
στα πλαίσια του χρόνου της συζήτησης, να περιοριστώ σε κά-
ποιες και µόνο επισηµάνσεις. 

Έτσι, στον τοµέα των ΑΠΕ, κατά τη διάρκεια του 2010, έχουµε
ουσιαστικά άµεσα και δεδοµένα αποτελέσµατα. Η Νέα Δηµο-
κρατία  θέλησε να χαρακτηρίσει παραγωγική την περίοδο 2004-
2009 για τον τοµέα ενέργειας, αλλά δεν µας είπε για τις αυξήσεις
της ηλεκτρικής ενέργειας την περίοδο εκείνη και την αιτιολόγησή
τους. Και δεν µας είπε και για τις σπατάλες που έφεραν ζηµιο-
γόνα αποτελέσµατα, µέχρι και στο µονοπώλιο της ΔΕΗ. 

Η Νέα Δηµοκρατία υπεραµύνθηκε της διοίκησης και των γενι-
κών ακόµη διευθύνσεων της ΔΕΗ και της περιόδου 2004-2009.
Δεν αιτιολόγησε, όµως, τα οικονοµικά αποτελέσµατα, αλλά κυ-

ρίως τις ζηµιές της χρήσης που παρουσιάστηκαν από τις αλόγι-
στες και παράνοµες σπατάλες της περιόδου εκείνης. Μιας πε-
ριόδου που για τη ΔΕΗ θα µείνει ανεξίτηλα χαραγµένη στην
ιστορία της, ότι ήταν προκλητικά έξω και πέρα από κάθε ηθική
και από κάθε διαφάνεια. 

Ακριβώς γι’ αυτό εµείς επιµένουµε ότι η ΔΕΗ θα πρέπει να µην
διαµελιστεί και να µην διαµοιραστεί µε κλήρο, στα µεγάλα συµ-
φέροντα, γιατί ανήκει στον ελληνικό λαό. Πολύ ορθά υπογραµ-
µίστηκε από τον αρµόδιο Υφυπουργό αυτή η θέση. 

Επειδή όµως, αντιδεοντολογικά, ακούστηκαν κάποιοι χαρα-
κτηρισµοί κατά τη διάρκεια της συζήτησης της επίκαιρης επε-
ρώτησης έξω και πέρα από τη λογική του πλαισίου αλλά και την
ποιότητα των συζητήσεων, που πρέπει να έχουµε στο Κοινοβού-
λιο, είµαι υποχρεωµένος να επισηµάνω ότι ο Έλληνας Πρωθυ-
πουργός αυτής της Κυβέρνησης, µε τη διεθνή του αναγνώριση
και το ιδιαίτερο κύρος του, στην παγκόσµια πολιτική πραγµατι-
κότητα, έχει επιτύχει, κύριοι συνάδελφοι, να αναστηλώσει το
κύρος της χώρας, αλλά και επιτυγχάνει επίσης, µε τις συνεργα-
σίες του στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και στη διεθνή πολιτική
σκηνή την έξοδο της χώρας από µια κρίση η οποία είναι δηµι-
ούργηµα της Νέας Δηµοκρατίας. 

Εκείνο όµως, που θα έπρεπε µε µεγαλύτερη έµφαση να υπο-
γραµµιστεί είναι ότι ο Πρωθυπουργός αυτής της Κυβέρνησης, ο
κ. Γιώργος Παπανδρέου επιτυγχάνει τη διασφάλιση της ηθικής
στην πολιτική και της διαφάνειας στη διακυβέρνηση, έτσι ώστε η
χώρα αυτήν την περίοδο, κύριοι συνάδελφοι, να εισέρχεται σε
νέα εποχή. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπεντενιώτη και βεβαίως εκτιµάται το περιεκτικό και ευσύνοπτο
και της δικής του παρέµβασης. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής
Αχαΐας, έχει το λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Πρώτα από όλα θα ήθελα να επισηµάνω, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, ότι η ερώτηση της Νέας Δηµοκρατίας έχει ένα στοιχείο το
οποίο έχει και ενοχικά σύνδροµα µέσα και αυτοκριτικής και στην
ουσία µέσα από την ερώτησή της ερωτά και τον εαυτό της. Γιατί
έδιωξε τον Παπακωνσταντίνου, ας πούµε, από τη ΔΕΗ; Θα µας το
πείτε ποτέ µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα; Ποια είναι εκείνα τα συµ-
φέροντα που καθόρισαν άλλες επιλογές και ποιες είναι αυτές; 

Έχει ιδιαίτερη σηµασία να αντιληφθούµε ότι δεν αναφερόµα-
στε στην επιλογή του προσώπου, αλλά στη δηµόσια δήλωσή του
και στις επιµέρους µετά αναφορές για το τι διακυβεύεται µέσα
από το βασικό φορέα διαχείρισης της ενέργειας στη χώρα µας. 

Η Κυβέρνηση από την άλλη πλευρά οφείλει να είναι ξεκάθαρη.
Δηλαδή, ανακάλυψε περιβαλλοντικά προβλήµατα και η δική µας
πλευρά, σύµφωνα µε τις δηλώσεις του Πρωθυπουργού –θα εν-
θυµείστε, µιλάω για το 2009, πριν τις εκλογές- όταν επεσήµανε
ότι υπάρχουν περιβαλλοντικά προβλήµατα στην κατασκευή του
αγωγού πετρελαίου Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη. Μάλιστα λέει
«ένας τόπος οµορφότατος, ένας τόπος πράσινος, ένας τόπος µε
βιοποικιλότητα πρέπει να προστατευτεί» και επισηµαίνει ότι είναι
σηµαντικό µεν να γίνει το έργο, αλλά υπάρχει σοβαρό πρόβληµα.
Δηλαδή, αυτά που είπε ο κ. Μπράιζα οδήγησαν όλους να βάλουν
το δάκτυλό τους στην πρίζα. Αποτέλεσµα πρακτικό; Η Βουλγαρία
αθετεί την πρώτη της συµφωνία και δεν γίνεται ο αγωγός. Εµείς
δε ασκούµε πιέσεις στη Βουλγαρία διότι υπήρξε συµµόρφωση
προς τας υποδείξεις.

Πέρασε του κ. Μπράιζα που είχε εκµανεί µε την παράκαµψη
του σχεδίου εφαρµογής των ενεργειακών δικτύων στην περιοχή
και στο οποίο εµείς αποκλίναµε συµπληρώνοντας ένα δίκτυο το
οποίο ήταν µια επιλογή παράκαµψης των Δαρδανελίων. Να, λοι-
πόν, που µπροστά µας δεν υπάρχει η µέγιστη ειλικρίνεια, διότι η
πολιτική εκλαµβάνεται ως τεχνική εξαπάτησης ή αποσιώπησης.
Δεν εκφράζουµε απλά την αντίθεσή µας, αλλά και την οργή µας.

Βέβαια ο κ. Παπανδρέου είπε στην οµιλία του τότε ότι και η
σύµβαση που είχε υπογραφεί είναι µια λεόντεια συµφωνία υπέρ
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τρίτων. Δηλαδή, το ζητούµενο είναι οι «ηµέτεροι», αν εξυπηρε-
τήθηκαν τα οικονοµικά συµφέροντα και οι απολαβές των «ηµε-
τέρων»; 

Βλέπετε, λοιπόν, ότι το θέµα δεν αντιµετωπίζεται στις διαστά-
σεις που οφείλει. Αντιµετωπίζεται σε λάθος βάσεις. 

Και µια και αναφέρεται συχνά το θέµα των υδρογονανθράκων,
πρέπει να πω ότι οι εταιρείες που ανέλαβαν µέσα από τα ΕΛΠΕ
να κάνουν τις έρευνες στον Πατραϊκό και στη δυτική Ελλάδα στα-
µάτησαν τη γεώτρηση αρκετά νωρίτερα από ό,τι θα έπρεπε όλως
περιέργως. Από εκεί και πέρα υπάρχει πέπλο µυστηρίου για το τι
συµβαίνει, αποσιώπηση, γιατί αυτά είναι µυστικά και έχουν να κά-
νουν µε το πώς θα πουλήσουν, αν όχι στο µέλλον, δικαιώµατα
και µια σειρά άλλα τέτοια. Τα ζήσαµε κατ’ επανάληψη. 

Πέρα από το σχεδιασµό που υπάρχει -όπως βλέπετε στην Με-
γαλόπολη ταχύτατα προχωρά το δίκτυο του φυσικού αερίου-
υπάρχει µια ενδιάµεση στάση στην Κόρινθο για την οποία υπήρξε
άκρα του τάφου σιωπή στο Κοινοβούλιο. Ένα ολόκληρο εργο-
στάσιο  αξίας 285 εκατοµµυρίων ευρώ του κ. Μυτιληναίου και
του κ. Βαρδινογιάννη δεν απετέλεσε θέµα συζήτησης. Υπήρξε
εκτός Βουλής συναίνεση. Και δεν λέµε να µην γίνει το εργοστά-
σιο παραγωγής ηλεκτρικού ρεύµατος. Να γίνει και αυτό. Κατα-
λαβαίνετε, όµως, ότι εκεί που η δύναµη της εξωθεσµικής
εξουσίας είναι ισχυρή στο να καθορίζει όρους, το υπαλληλικό
πολιτικό προσωπικό εντός της Βουλής σιωπά ή µειδιά µε µια
κρυφή ευχαρίστηση και ίσως και απολαβή. 

Εµείς είµαστε υπέρ των έργων και όχι των παρέργων. Συµφω-
νούµε να γίνονται και θέλουµε σχεδιασµό. Για παράδειγµα δεν
καταλαβαίνουµε γιατί δεν υπάρχει σχεδιασµός για τη δυτική Ελ-
λάδα για το φυσικό αέριο. Ουδείς σχεδιασµός και µέχρι το 2020
δεν ακούγεται τίποτα. Να είστε ειλικρινείς. Και δεν θέλω να πείτε
µια αόριστη υπόσχεση. Την έχουµε ακούσει από τρεις Υπουρ-
γούς µέχρι τώρα. Και δεν αναφέροµαι στην Αχαΐα, αλλά στη δυ-
τική Ελλάδα.

Πρέπει επίσης, να πω ότι παίζονται πολλά παιχνίδια στις ανα-
νεώσιµες πηγές ενέργειας και έχουν να κάνουν µε τις συνδέσεις.
Οι συνδέσεις αξίζουν εκατοντάδες χιλιάδες για ελάχιστες απο-
στάσεις και εκατοµµύρια για χιλιόµετρα. Πολλές από αυτές τις
συνδέσεις τις αναλαµβάνει η ΔΕΗ κάνοντας επαναχάραξη δι-
κτύων, όπως γίνεται στην Πάτρα αυτήν τη στιγµή. Αυτό είναι κα-
ταγγελία που κάνω. Γιατί εκεί υπάρχει µια υπογειοποίηση και
ξαφνικά σταµατά ένα χιλιόµετρο από την άλλη πλευρά, ένα χι-
λιόµετρο από εδώ και ανεβαίνει επάνω επτά χιλιόµετρα και επτά,
δεκατέσσερα. 

Εµείς σε αυτά –θα το πούµε στη δηµοτική- δεν «µασάµε». Και
δεν καταλαβαίνουµε, γιατί η ΔΕΗ και ο φορολογούµενος πολί-
της θα πληρώνει τα δισεκατοµµύρια σε παλιές δραχµές, για να
εξυπηρετηθούν ιδιώτες. Να πληρώσουν αυτοί που οφείλουν. 

Επίσης, η ΔΕΗ θα αυξήσει στο 50% σταδιακά –εκεί ήταν η δια-
φωνία µεταξύ ΡΑΕ και ΔΕΗ, στο «απότοµα» ή στο «σταδιακά»-
τα τιµολόγια. Είναι µετακύλιση του βάρους όλο αυτό, της µεγά-
λης αλλαγής. Και επιβάλλεται να υπάρχει αλλαγή στην ενεργει-
ακή µας υποδοµή, από το 4% στις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας
να φτάσουµε στο 20% το λιγότερο και γιατί να µην είµαστε και
στο µέλλον και εξαγωγική χώρα. Καταλαβαίνετε, όµως, ότι εδώ
αυτό έχει έναν άλλο συνδυαστικό παράγοντα ο οποίος έχει να
κάνει µε τα µαγικά έτη που ξεκινούν από το 2011, 2012, 2013
είναι µια κορύφωση, που µπαίνουν και ενεργοποιούνται τα πρό-
στιµα των ρύπων. 

Η χώρα µας θα πληρώνει 2 δισεκατοµµύρια, όπως ξέρετε. Η
ΔΕΗ θα πληρώνει το 1,5 δισεκατοµµύριο, άρα όλοι οι φορολο-
γούµενοι, και 500 εκατοµµύρια οι ενενήντα ελληνικές βιοµηχα-
νίες, γιατί χρησιµοποιούν ενέργεια που παράγει διοξείδιο του
άνθρακα. 

Καταλαβαίνετε ότι σ’ αυτό το παγκόσµιο παιχνίδι δεν πληρώ-
νει τίποτα η Κίνα, δεν πληρώνουν τίποτα οι ΗΠΑ. Δεν έχουν συ-
νέπειες και οι ίδιοι έχουν χαράξει στο παγκόσµιο σύστηµα την
πολιτική των προστίµων για τη δηµιουργία αυτού του ταµείου
που θα σώσει τον πλανήτη. Είναι ωραίο τέχνασµα αυτό. Έχει
φτιάξει πολλές ΜΗΚΥΟ και στην Ελλάδα µε µεγαλοπαράγοντες. 

Εµείς απέναντι σ’ αυτό το παιχνίδι βλέπουµε ότι η ΔΕΗ έκανε
εσκεµµένα–να η Νέα Δηµοκρατία και ο εαυτός της, είναι ζήτηµα-

κινήσεις για επενδύσεις σε αγορά. Ακόµα και στο Κόσοβο
έφτασε για να φτιάχνει από λιθάνθρακα ηλεκτρικό ρεύµα. Στο
Κόσοβο πήγε για να εξυπηρετήσει τις ανάγκες ύπαρξης του ψευ-
τοκρατιδίου. Αυτό είναι άλλο θέµα. 

Όλος ο σχεδιασµός και εντός χώρας, όµως, έγινε προς µία κα-
τεύθυνση, η οποία είχε εργολαβικά συµφέροντα στο παρελθόν
και µάλιστα είχα αποκαλύψει κάποτε επιστολές στη Βουλή µε-
ταξύ ΔΕΗ, του διοικητικού συµβουλίου και των ιδιωτών, οι οποίοι
απευθύνονταν σε υπαλλήλους τους µε σκαιότατο τρόπο. 

Κλείνω µ’ ένα συµπέρασµα. Αν θέλουµε να επαναχαραχθεί µια
πορεία στη χώρα, η οποία θα µας δώσει αυτήν την απαιτούµενη
αυτάρκεια του µέλλοντος και την εξαγωγική δυναµική –το τονίζω,
γιατί δεν είναι θέµα αισιοδοξίας, είναι επιβεβληµένο λόγω των
πλεονεκτηµάτων που έχουµε σαν χώρα- αυτός ο βηµατισµός
απαιτεί διαφάνεια, απαιτεί ξεκάθαρα στοιχεία.

Άκουσα πολλούς στόχους από τον Υπουργό. Οι στόχοι αυτοί
έχουν ένα υπόστρωµα, το υψηλό κόστος. Το υψηλό κόστος,
αφού µιλάτε για επενδύσεις, να το πληρώσει ο ιδιωτικός επιχει-
ρηµατικός κόσµος και να σταµατήσει το παιχνίδι µε το να επιβα-
ρύνεται ο καταναλωτής. Τα νοικοκυριά δεν αντέχουν. 

Είµαστε σε ύφεση και αν διογκωθούν κι άλλο τα ελλείµµατα, µε
την αύξηση αυτή του πληθωρισµού, τα νοικοκυριά θα φτάσουν
σε πτώχευση. Το κράτος µπορεί να µην έχει επίσηµα πτώχευση,
αλλά κανείς δεν αντέχει άλλες επιβαρύνσεις. 

Το επισηµαίνουµε και θεωρούµε ότι µε το στόχο το 50% αύ-
ξηση µε τα τιµολόγια µάλιστα σαν ενδιάµεσοι καταναλωτές -
επειδή είχατε µετρήσει ποιος τα φορτώνεται και ποιος όχι-
απαλλάσσετε αυτούς που έχουν λίγο µεγαλύτερη ή λίγο µικρό-
τερη κατανάλωση και αυτούς που είναι ενδιάµεσοι, τους τσακί-
ζετε. 

Αυτό είναι ένα θέµα, το οποίο θα παρακαλούσαµε πάρα πολύ
να προσέξετε, διότι η αδικία µεγαλώνει και η κοινωνική οργή σί-
γουρα θα ανάψει µία σπίθα, που δεν θα είναι ενεργειακά λει-
τουργική, αλλά καταστροφική.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χρυσανθακόπουλο.
Εισερχόµαστε στις δευτερολογίες.
Ο κ. Γιαννάκης, πρώτος από τους επερωτώντες συναδέλφους,

έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς δεν πήραµε απαντήσεις σε σηµα-

ντικά ζητήµατα που βάλαµε. Βέβαια, για κάποια από αυτά δε-
σµευτήκατε ότι στη δευτερολογία σας θα απαντήσετε.

Στο συµπέρασµα, όµως, που µπορούµε µε ασφάλεια να κατα-
λήξουµε, είναι ότι δεν υπάρχει αυτήν τη στιγµή από την πολιτική
ηγεσία µία συγκεκριµένη ενεργειακή στρατηγική. Αυτό φάνηκε
και από την τοποθέτησή σας, αλλά και από την αµηχανία σας να
απαντήσετε σε θέµατα ενεργειακής στρατηγικής, τι έχετε κάνει
µέχρι τώρα και πού στοχεύετε στο µέλλον.

Το συµβούλιο, η επιτροπή που συστήσατε δεν έχει ακόµα
ορατά αποτελέσµατα. Αµφιβάλλω, αν έχει συνεδριάσει µέχρι σή-
µερα. Την ετήσια έκθεση για τον ενεργειακό σχεδιασµό και για
την ενέργεια γενικότερα, ακόµα δεν την έχουµε. Ο χρόνος τε-
λειώνει. 

Άρα, τα επιχειρήµατα που χρησιµοποιήσαµε στην πρωτοµιλία
µας είναι υπαρκτά και αποδεικνύουν ακριβώς ότι βαδίζουµε τε-
λείως περιστασιακά, χωρίς να έχουµε έναν κεντρικό άξονα εθνι-
κής ενεργειακής στρατηγικής.

Όσον αφορά τις ανανεώσιµες πηγές, σαφώς και υπάρχει εν-
διαφέρον. Στη συζήτηση του νοµοσχεδίου το στηρίξαµε, αλλά
εκφράσαµε και ορισµένες επιφυλάξεις, οι οποίες δυστυχώς επι-
βεβαιώνονται. 

Η τιµολογιακή πολιτική θα παραµείνει η ίδια; Αυτό είναι ένα
ερώτηµα. Γιατί αλλιώς σχεδιάσαµε πριν από δύο χρόνια, ενώ η
σηµερινή οικονοµική κατάσταση είναι τελείως διαφορετική. Φο-
βάµαι ότι φτιάχνουµε µία νέα στρατιά κρατικοδίαιτων επιχειρή-
σεων, την οποία θα βρούµε µπροστά µας, θα σκάσει και θα
κληθεί να πληρώσει το «µάρµαρο» ο Έλληνας καταναλωτής, η
ελληνική κοινωνία.

Πρέπει, λοιπόν,  µε µεγάλη προσοχή, να επανέρθουµε στο
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θέµα της τιµολόγησης των ΑΠΕ. Δεν είναι τυχαίο το ενδιαφέρον.
Υπάρχει µεγάλη κερδοφορία. Ποια επιχείρηση σήµερα εγγυη-
µένα κερδίζει, όπως οι επιχειρήσεις που επενδύουν στην ΑΠΕ;
Δεν είναι ένα ερώτηµα αυτό; Δεν πρέπει να απαντηθεί; Δεν πρέ-
πει να το ξαναδούµε;

Ως προς τη ΔΕΗ, θα θέλαµε µια απάντηση για τις νέες µονά-
δες. Υπάρχει ένα χρονοδιάγραµµα για την Πτολεµαΐδα V, για τη
Μελίτη II, για τη Μεγαλούπολη, για το Αλιβέρι; Πού βρισκόµαστε
και πότε θα ολοκληρωθούν αυτές οι µεγάλες επενδύσεις, που
έχουν να κάνουν και µε την ενέργεια, αλλά και µε το περιβάλλον;

Για την απελευθέρωση, κρατήσατε πάλι κλειστά τα χαρτιά σας,
εν µέρει θα έλεγα δικαιολογηµένα. Αλλά νοµίζω ότι αν εδώ εί-
χατε καταλήξει στο τι ακριβώς θέλετε και πού θέλετε να πάµε, θα
ήταν και σε εµάς εύκολο αυτές σας τις επιλογές, όπου συµφω-
νούσαµε, να τις στηρίξουµε, ώστε η διαπραγµατευτική σας θέση
να είναι ακόµα πιο ισχυρή.

Επίσης, ως προς τη ΔΕΗ και το «κοινωνικό οικιακό τιµολόγιο»
στην πρώτη ανακοίνωση σας, στο πρώτο δελτίο τύπου αναφερ-
θήκατε για ένα εκατοµµύριο διακόσιες χιλιάδες. Μέχρι σήµερα
τα αποτελέσµατα, είναι πενιχρά. Είναι εβδοµήντα χιλιάδες µόνο,
αν δεν είναι µεγάλο και αυτό το νούµερο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Τόσο, είναι το νούµερο. 

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κάναµε µια πρόταση: Με µια απλή
υπεύθυνη δήλωση να µπορούν να ενταχθούν οι ευπαθείς οµά-
δες και µετά οι υπηρεσίες να ελέγξουν αν πραγµατικά, το δικαι-
ούνται. Ο χρόνος είναι ελάχιστος. Από 1η Ιανουαρίου θα πρέπει
να µπουν σε αυτήν τη ρύθµιση. Άρα, πάρτε αυτήν την πρωτο-
βουλία που σας προτείναµε. Με µια απλή υπεύθυνη δήλωση,
χωρίς γραφειοκρατικές διαδικασίες και επιπλέον έξοδα για τους
συµπολίτες µας που θέλετε και θέλουµε να ανακουφίσουµε, να
γίνει δεκτή. 

Για τον αγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη νοµίζω ότι έχετε
επιχειρήµατα. Υπάρχει η δέσµευση και η υπογραφή της βουλ-
γαρικής πλευράς µιας χώρας που ανήκει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, υπάρχουν τρόποι και διπλωµατικά και οικονοµικά και
ενεργειακά αν θέλετε, να πιέσουµε ώστε και η Βουλγαρία να συ-
νεισφέρει σε αυτήν την προσπάθεια, το θέµα είναι γιατί καθυ-
στερούµε εµείς και γιατί δίνουµε επιχειρήµατα στην άλλη
πλευρά. Είχαµε όλη τη δυνατότητα και όλο το χρόνο αυτούς τους
µήνες που πέρασαν να έχουµε ψηφίσει το νοµοσχέδιο για τον
αγωγό. 

Για τον φορέα εκµετάλλευσης και αξιοποίησης των υδρογο-
νανθράκων: Και εκεί υπάρχει πάλι ασάφεια και καθυστέρηση.
Φέρτε το νοµοσχέδιο. Υπάρχει διαδικασία, υπάρχει διαβούλευση.
Είµαστε έτοιµοι να σας στηρίξουµε. Δεν πρέπει να καθυστερή-
σουµε άλλο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, τονίσατε ότι είναι θετικό το ότι στο ίδιο Υπουργείο

υπάρχει ο τοµέας του περιβάλλοντος και της ενέργειας. Θα µου
επιτρέψετε να εκφράσω την άποψή µου, ότι στην πράξη θα απο-
δειχθεί –και αποδεικνύεται καθηµερινά- ότι αυτές οι δυο συ-
γκρουόµενες πολλές φορές πολιτικές από τα ίδια πρόσωπα,
φέρνουν λάθος αποτελέσµατα. Εύχοµαι να διαψευστώ αλλά
πολύ σύντοµα, ήδη φαίνεται στην πράξη ότι ανάλογα µε το ποιος
θα ηγείται του Υπουργείου σας, θα ρίχνει το βάρος στη µια ή
στην άλλη πλευρά, ενώ οι δυο τοµείς πρέπει να προχωρούν πα-
ράλληλα. 

Βέβαια δεν είστε εσείς υπεύθυνος, είναι κορυφαία κυβερνη-
τική επιλογή, είναι επιλογή του ίδιου του Πρωθυπουργού, αλλά
φοβάµαι ότι, όταν το περιβάλλον και η ενέργεια βρίσκονται κάτω
από την οµπρέλα του ίδιου Υπουργού, δεν θα έχουµε τα αποτε-
λέσµατα που όλοι θα θέλαµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γιαννάκη. 
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης, Βουλευτής

Β’ Αθηνών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αν ψάξει να βρει κανείς κάποιον κοινό παρανοµαστή στην
ενεργειακή πολιτική της Κυβέρνησης θα δει ότι σε πολλές περι-
πτώσεις η σηµερινή Κυβέρνηση ακολουθεί τη δική µας πολιτική,
αλλά µε καθυστέρηση, αφού έχασε ένα σηµαντικό χρόνο.

Αυτό φαίνεται σε τρεις χαρακτηριστικές περιπτώσεις: Στο
Πρόγραµµα «Εξοικονόµηση Κατ’ Οίκον», στο θέµα των αγωγών
και στο θέµα των πετρελαίων, της εξόρυξης υδρογονανθράκων. 

Όσον αφορά στο ζήτηµα του Προγράµµατος «Εξοικονόµηση
Κατ’ Οίκον» θα έλεγα στον Υπουργό µια άλλη παροιµία, ότι «στο
σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάνε για σκοινί», κύριε Υπουργέ.
Διότι ενώ πέρυσι µας λέγατε ότι δεν υπάρχουν λεφτά κι ότι άντε
να βρεθούν εξήντα εκατοµµύρια ευρώ, όταν εµείς είχαµε προ-
βλέψει τετρακόσια, όπως σας είπαµε, µε τη µέθοδο της «υπερ-
δέσµευσης», στη συνέχεια βρήκατε διακόσια και τελικά φθάσατε
στα τριακόσια ενενήντα έξι, στα ίδια µ’ εµάς, σε όσα κι εµείς.
Εποµένως, µην επιµένετε πάρα πολύ σ’ αυτό. 

Είναι, επίσης, άχαρο το να επιµένετε ότι ήταν δήθεν προεκλο-
γικού χαρακτήρα, όταν για πολλούς µήνες είχε υπάρξει προερ-
γασία, όταν για αρκετούς µήνες είχε υπάρξει συζήτηση µε όλους
τους φορείς, όταν είχε υπάρξει ευρεία αποδοχή του σχεδίου µας,
όταν είχαµε κάνει ήδη από τις αρχές Ιουλίου συνάντηση µε όλους
τους περιφερειάρχες της χώρας και µε τον αρµόδιο Γενικό Γραµ-
µατέα του Υπουργείου Οικονοµίας -το έγγραφο στο οποίο ανα-
φερθήκατε ήταν καθαρά τυπικό και είχαν προηγηθεί δηµόσια
όλες οι διαδικασίες αυτές- και όταν είχαµε ακολουθήσει και µια
µέθοδο που από πλευράς ενεργειακής λειτουργικότητας, αλλά
και από πλευράς κοινωνικής ήταν πιο αποτελεσµατική, δηλαδή
την τιµή ζώνης. Λέγαµε δηλαδή µε λίγα λόγια, για να το καταλά-
βει ο κόσµος, ότι το Ψυχικό δεν είναι επιλέξιµο. Το Αιγάλεω είναι
επιλέξιµο. 

Εσείς δεν πάτε µε περιοχές. Πάτε µε άτοµα και λέτε ότι ένας
φτωχός -όπως σας είπε ο κ. Μαρκόπουλος- στον πρώτο όροφο
µπορεί να ενταχθεί, ένας πλουσιότερος στον δεύτερο όροφο της
πολυκατοικίας δεν εντάσσεται, στον τρίτο όροφο ένας σχετικά
φτωχότερος εντάσσεται κ.ο.κ.. Αυτοί οι ενεργειακοί επιθεωρη-
τές, τους οποίους επικαλεστήκατε, συµφωνούν µ’ αυτό το µο-
ντέλο το οποίο διαλέξατε; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ.  ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Δεύτερον, όσον αφορά τους αγωγούς, έχω πει και στο πα-
ρελθόν -το επαναλαµβάνω και τώρα- ότι εγώ µόνο –το ίδιο έκανε
και ο κ. Φώλιας κι ο κ. Σιούφας- στους εννιά µήνες που ήµουν
Υπουργός είχα κάνει οκτώ ταξίδια για θέµατα ενεργειακά σε διά-
φορες χώρες της περιοχής. Πόσα έχετε κάνει εσείς στους δε-
κατέσσερις µήνες, αν εξαιρέσουµε τη Βουλγαρία και τη Ρωσία;
Ποια είναι η κινητικότητα της Κυβέρνησης στο συγκεκριµένο
θέµα και πόσο πειστικό νοµίζετε ότι είναι ότι καθυστερήσατε ένα
χρόνο το νοµοσχέδιο για τον Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη, όταν
υπήρχε συµφωνία του νοµάρχη; Μην κρυβόσαστε για τέτοια ζη-
τήµατα πίσω από το δάχτυλό σας, διότι το µέγεθος είναι πολύ
µικρό για να καλυφθείτε.

Το ίδιο ισχύει και στο θέµα των πετρελαίων. Παραλάβατε τρο-
πολογία και, σύµφωνα µ’ αυτήν την τροπολογία, από πέρυσι το
καλοκαίρι προβλεπόταν ότι στο Συµβούλιο Εθνικής Ενεργειακής
Στρατηγικής θα αποσπώντο είκοσι εργαζόµενοι των ΕΛΠΕ, για
να βοηθήσουν και να κάνουν στην πράξη τη σύσταση του φορέα
και αυτοί οι άνθρωποι θα ησχολούντο µε το ζήτηµα αυτό από την
πλευρά του κράτους. Δεν υπήρχε ιδιαίτερη οικονοµική επιβά-
ρυνση. Ασφαλώς το ΣΕΕΣ κατά καιρούς είχε οικονοµικά προ-
βλήµατα, αλλά επρόκειτο για µια πολύ ελαφρά δοµή και
µπορούσατε να βρείτε τα ελάχιστα κονδύλια που απαιτούνται για
να τη συντηρήσετε. Εσείς ακολουθήσατε τη µέθοδο «πονάει
δόντι, κόβει κεφάλι». Καταργήσατε το Συµβούλιο Εθνικής Ενερ-
γειακής Στρατηγικής κι επί έναν ολόκληρο χρόνο δεν έχετε προ-
χωρήσει στη σύσταση αυτού του φορέα. Είναι αδικαιολόγητη
αυτή η καθυστέρηση.

Όπως επίσης είναι ανακριβές το ότι τώρα πια υπάρχουν στη
διάθεση του κράτους τα παλιά αρχεία των ΕΛΠΕ για τους υδρο-
γονάνθρακες. Αναφερθήκατε στο ότι 13-3-2009 έγινε η σύσταση
της επιτροπής και αµέσως τότε προχώρησαν όλες οι σχετικές
εργασίες. Εγώ ο ίδιος, δε, είχα συναντήσεις µε τον κ. Χριστο-
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δούλου, µε τον κ. Κωστόπουλο των ΕΛΠΕ, για να διευθετήσουµε
το θέµα. Το λέω για να αποκαθίσταται η τάξη. Διότι όταν κάποιοι
άνθρωποι ανεξαρτήτως κόµµατος αφιερώνουν κάποιες ώρες,
είναι κακό να δηµιουργούνται αυτού του είδους οι παρεξηγήσεις. 

Και κάτι τελευταίο, κύριε Υπουργέ. Αποµένει αδιευκρίνιστο το
ζήτηµα της ΔΕΗ, της απελευθέρωσης της αγοράς και γενικότερα
το τι θα κάνετε µε τις λιγνιτικές µονάδες. Καλυφθήκατε πίσω από
το τι δεν θέλετε, αλλά δεν µας είπατε τι θέλετε, τι ακριβώς θα
προκύψει µετά τις διαπραγµατεύσεις σας µε την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, ποιο θα είναι το νέο τοπίο στην αγορά της ενέργειας. Η
τακτική σας αυτή, που ακολουθήσατε προηγουµένως, απλώς
προδίδει την εµφανέστατη αµηχανία της Κυβέρνησης γύρω από
το ζήτηµα αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης):  Ο Βουλευτής Φλώρινας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε µία παραδοχή, που έκανε ο Υφυπουργός όταν

µας είπε ότι η µελέτη για τα δίκτυα, ώστε να δοθούν εγκρίσεις,
τώρα θα ολοκληρωθεί. 

Επιβεβαιώνετε αυτό που σας είπα, κύριε Υφυπουργέ, καθώς οι
αιτήσεις είναι 5.500 MW, εκ των οποίων τα 600 MW αγροτικά, ότι
οδηγήσατε πάρα πολλούς συµπολίτες µας σε αδιέξοδο και εν-
δεχοµένως, θα οδηγήσετε αρκετούς από αυτούς να χάσουν τα
λεφτά τους.

Θα σας πω για το 40% της απελευθέρωσης της ενέργειας στο
οποίο πήρατε παράταση και µας απαντήσατε ότι δεν θα δεχθείτε
πώληση. Δεν µας είπατε τι θα κάνετε µε τα υδροηλεκτρικά που
θα είναι εγκληµατικό και βέβαια, πιστεύω ότι έχετε καταλάβει ότι
δεν πρέπει να τίθεται καν στο τραπέζι της διαπραγµάτευσης. 

Βέβαια, αφήσατε ανοιχτό το θέµα της ενοικίασης, όπου ξέρετε
πολύ καλά, κύριε Υφυπουργέ, ότι αν ενοικιάσετε µονάδες, θα
αναγκαστείτε να ενοικιάσετε και νέες µονάδες, γιατί το 40% πρέ-
πει να είναι και σε παλιές και σε νέας τεχνολογίας µονάδες. Κα-
ταλαβαίνετε για τι σκάνδαλο µιλάµε, καθώς θα δώσετε νέες
µονάδες, χωρίς επενδύσεις, σε ιδιώτες για να αποκοµίζουν
οφέλη. Από τώρα σας το λέµε, να έχετε ανοιχτά τα µάτια σας,
γιατί δεν θα αποδεχθούµε κάτι τέτοιο. Δεν µας είπατε, επίσης,
ότι υπάρχει η περίπτωση ανταλλαγής ισχύος και περιµένουµε την
απάντησή σας.

Όσον αφορά τις καινούργιες µονάδες, µιας και είπατε για τις
ρυπογόνες, πρέπει να ξέρετε ότι η Μελίτη I είναι από τις λιγό-
τερο ρυπογόνες λιγνιτικές µονάδες της Ευρώπης. Και θα ανα-
γκαστείτε µια τέτοια µονάδα, που δεν πληρώνει πρόστιµα για
ρύπους, να τη δώσετε σε ιδιώτη, ή και τις καινούριες. Έρχεστε
στα λόγια που σας είπα προηγουµένως στην πρωτολογία µου ότι
δεν επενδύει η ΔΕΗ να τοποθετήσει φίλτρα αποθείωσης ή αυτά
που χρειάζονται, ώστε να µην είναι ρυπογόνες και να µην πλη-
ρώνουν πρόστιµα.

Ένα άλλο θέµα, µιας και δεν απαντήσατε, κύριε Υπουργέ, έχει
να κάνει µε τις προσλήψεις. Το ανέφερε κάποιος συνάδελφος
µου. Ξέρετε πολύ καλά ότι το 2010 υπάρχουν δύο χιλιάδες νέοι
συνταξιούχοι στη ΔΕΗ. Άρα, στην αναλογία –αν ακολουθηθεί η
αναλογία- πρέπει να προσληφθούν τετρακόσιοι µε πεντακόσιοι
νέοι εργαζόµενοι. Με ποιον τρόπο θα προσληφθούν νέοι εργα-
ζόµενοι, για να καλύψουν τα κενά αν µπορούν, για να σταµατή-
σει αυτό που ανέφερε κι ο συνάδελφος µου, ο κ. Παπαδόπουλος,
το «δουλεµπόριο» που γίνεται στα εργοστάσια της περιοχής; Να
ξεκαθαρίσετε µε ποιον τρόπο θα γίνουν.

Θέλω να σας ευχαριστήσω για την αναφορά που κάνετε στο
πρόσωπό µου για τη βοήθεια που προσφέρω προς το Υπουργείο
ως εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, στην επιτροπή για το
ορυχείο. Το είπα και προηγουµένως ότι πιστώνεται στα θετικά
σας και έχω αναγνωρίσει ότι  πιάσατε το νόηµα κατευθείαν και
προχωρήσατε σ’ αυτό που ζητάνε: Σε µια λύση στο θέµα του
ορυχείου της Βεύης µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, όσο γίνεται
πιο γρήγορα. Κάποιοι και κάποιες λειτουργίες βάζουν «τοίχο»
µπροστά στη λήξη και τη λύση αυτού του θέµατος. Η καθυστέ-
ρηση που παρατηρείται αποβαίνει εις βάρος, όχι µόνο της επι-
τάχυνσης που ζητάµε –είναι ηλίου φαεινότερον- αλλά βέβαια, να
είστε σίγουροι ότι δηµιουργεί και προβλήµατα ως προς τη δια-

φάνεια. Σας είχαµε επιστήσει την προσοχή ότι τα δύο πράγµατα
που ζητάµε εµείς, ως Νέα Δηµοκρατία, σ’ αυτήν τη διαδικασία
είναι η επιτάχυνση των διαδικασιών, ώστε να είµαστε και αξιόπι-
στοι απέναντι στους πολίτες και απέναντι στην τοπική κοινωνία,
αλλά και η διαφάνεια στην οποία δεν σηκώνουµε το παραµικρό
µεµπτό. Όλη αυτή η καθυστέρηση που παρατηρείται να είστε σί-
γουροι ότι έχει επίπτωση και στο κατά πόσο διαφανείς είναι οι
διαδικασίες που ακολουθούνται. Άρα είναι στο χέρι σας να προ-
χωρήσετε το ταχύτερο δυνατόν.

Θα ήθελα να πω και κάτι, κύριε Υφυπουργέ, για την αναφορά
σας στον τέως Πρωθυπουργό, όταν είπατε για «κάτοικο Ραφή-
νας». Θέλω να σας θυµίσω ότι τότε στο Μέγαρο Μαξίµου -πολύ
καλά κάνετε και υπερασπίζεστε τον Πρωθυπουργό της Κυβέρ-
νησής σας- κατοικοέδρευε ο κάτοικος Ραφήνας και όχι η τρόικα.
Το τι έχει κάνει ο πρώην Πρωθυπουργός απέναντι στα κυριαρ-
χικά δικαιώµατα, το έδειξε και στο Βουκουρέστι και στο Σχέδιο
Ανάν και, βέβαια, στον αγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη, τον
οποίο µιας και το συζητάµε σήµερα εσείς µε τις προσπάθειες και
µε τον τρόπο που λειτουργείτε, θα τον χάσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι µα-
θητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το
7ο Γυµνάσιο Πάτρας, Α’ Τµήµα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο να δευτερολογήσετε για
δέκα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, φαίνεται ότι αρ-
χίζει να δηµιουργείται µία πολύ θετική παράδοση στον τοµέα της
ενέργειας, µία παράδοση υψηλού επιπέδου τοποθετήσεων από
όλες τις πλευρές της Βουλής και θέλω να ευχαριστήσω θερµά,
γιατί και στις δευτερολογίες τους οι συνάδελφοι, ο καθένας από
τη δική του οπτική γωνία, τοποθετήθηκαν µε πολλή υπευθυνό-
τητα απέναντι στο τεράστιο θέµα της ενέργειας.

Θα ξεκινήσω, κύριε Πρόεδρε, καταθέτοντας για τα Πρακτικά
της Βουλής –διότι έχει µία συµβολική σηµασία- το φάκελο τον
οποίο παρέλαβαν από εµένα πριν από περίπου δύο µήνες όλοι οι
συνάδελφοι Βουλευτές που συµµετέχουν στην Επιτροπή Παρα-
γωγής και Εµπορίου, καθώς και στην Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας, οι οποίες συνεκλήθησαν µετά από δική µου επιστολή
προς τον Πρόεδρο της Βουλής, προκειµένου να τους ενηµερώ-
σουµε ακριβώς για λόγους διαφάνειας πώς πηγαίνει ο διαγωνι-
σµός της Βεύης.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα φάκελο, ο οποίος βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και οφείλω, κύριε Πρόεδρε, να καταθέσω ότι επειδή πρόκειται
για µία διαδικασία η οποία δεν είναι καθόλου συνήθης, έχουµε
χρέος όλοι µας να είµαστε εξαιρετικά προσεκτικοί. Γι’ αυτό το-
νίζω ιδιαίτερα τη µεγάλη βοήθεια που µας έχουν προσφέρει το
κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας και το κόµµα του ΛΑΟΣ, όπως
ασφαλώς και το κόµµα του ΠΑΣΟΚ, τα οποία συµµετέχουν στην
Κοινοβουλευτική Επιτροπή η οποία παρακολουθεί αυτό το οικο-
νοµικό αντικείµενο που πρέπει να σας πω ότι ξεπερνά το 1,5 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ! Οι εµπειρογνώµονες µου έχουν πει ότι το
λιγνιτωρυχείο της Βεύης ως αξία µπορεί και να ξεπερνά το 1,5 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ! Άρα, έχει µία τεράστια οικονοµική αξία και
πρέπει να είµαστε όλοι πάρα πολύ προσεκτικοί γύρω από το πώς
θα προχωρήσουµε.

Θέλω να πιστεύω και να ελπίζω ότι η επιτροπή επιλογής των
πέντε πρώτων πολύ σύντοµα θα ολοκληρώσει τη δουλειά της και
έχω ήδη δεσµευτεί ότι αµέσως µόλις βγει αυτή η «short list», η
πρώτη λίστα µε τους πέντε πρώτους, θα ζητήσω επίσης σύ-
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γκληση της Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου, ώστε να προ-
χωρήσουµε πάλι µε σύµφωνη γνώµη της Βουλής.

Θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο για το Μπουργκάς. Θέλω να ξε-
καθαρίσω το εξής: Τα τρία µέρη –Βουλγαρία, Ελλάδα και Ρωσία-
έχουν τα δικά τους γεωστρατηγικά συµφέροντα. Πρέπει να σας
πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις πάρα πολλές συναντή-
σεις που έχουµε κάνει και µε τους Βούλγαρους Υπουργούς και
µε τους Ρώσους, ότι η Ρωσία και η Ελλάδα αυτή τη στιγµή είναι
σε πλήρη ταύτιση πάνω στο συγκεκριµένο θέµα. Απολύτως! Αντι-
λαµβάνοµαι ότι η γείτονα, φίλη Βουλγαρία έχει κάποιους προ-
βληµατισµούς. 

Όµως, πρέπει να σας πω ότι εµείς πολύ πρόσφατα στείλαµε
ένα µήνυµα. Οι δικές µας υπηρεσίες, οι υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, ενέ-
κριναν την προκαταρκτική περιβαλλοντική µελέτη του αγωγού
Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη. 

Θέλω να πω απ’ αυτό το Βήµα ότι οι υπηρεσίες προστασίας
περιβάλλοντος ενός κράτους-µέλους –η Ελλάδα, δηλαδή- ενέ-
κριναν τους περιβαλλοντικούς όρους της προκαταρκτικής µελέ-
της. Εγώ, λοιπόν, ως πολίτης της Ευρώπης, αντιλαµβάνοµαι ότι
αυτό αποτελεί µία συµβολική έγκριση και προς την άλλη πλευρά,
διότι θα είναι παραλογισµός η άλλη υπηρεσία της γείτονος
χώρας να θεωρήσει ότι είναι έξω από κάθε περιβαλλοντική προ-
διαγραφή αυτό που η Ελλάδα έχει ήδη εγκρίνει.

Κι επειδή πραγµατικά είναι ένα πολύ λεπτό θέµα, θέλω να πα-
ρακαλέσω τους κυρίους συναδέλφους να βοηθήσουν στην κα-
τεύθυνση όπου η άλλη πλευρά -να το πω ευγενικά- δεν είναι στη
χώρα µας. Είµαστε ενωµένοι. Η άλλη πλευρά βρίσκεται εκτός Ελ-
λάδος και πιστεύω ότι θα την πείσουµε.

Ο συνάδελφος κ. Κωνσταντινίδης έκανε ένα σχόλιο για το αν
υπάρχει «κόκκινη» γραµµή για το 40% της πώλησης των εργο-
στασίων της ΔΕΗ. Ναι, είναι «κόκκινη» γραµµή. Όπως επίσης
είναι «κόκκινη» γραµµή για µας και το θέµα των υδροηλεκτρικών.
Δεν το συζητήσαµε. Τέθηκε ως θέµα από την τρόικα και ξεκαθα-
ρίσαµε ότι το ζήτηµα των υδροηλεκτρικών στην Ελλάδα δεν συ-
ζητείται, είναι εκτός συζήτησης και έγινε αποδεκτό. 

Τώρα, θέλω να απευθυνθώ σε όλες τις πλευρές της Αίθουσας
και να κάνω µία έκκληση για το Κοινωνικό Οικιακό Τιµολόγιο,
πάνω στο οποίο αναφέρθηκαν πολλοί συνάδελφοι. Θέλω να ζη-
τήσω όλοι µας να το διαφηµίσουµε. Το λέω µε πολύ απλά λόγια.
Από 1/1/2011 όσοι θα έχουν ενταχθεί στο Κοινωνικό Οικιακό Τι-
µολόγιο θα πληρώνουν είτε 20% είτε 30% φθηνότερο ηλεκτρικό
ρεύµα απ’ όλους τους υπόλοιπους καταναλωτές της ΔΕΗ που
ανήκουν στην κατηγορία 0-800 KWh.

Είναι ένα εκατοµµύριο και πρέπει να είναι ένα εκατοµµύριο.
Δεν πάει τόσο γρήγορα όσο θα θέλαµε και φοβάµαι πάρα πολύ
ότι θα συµβεί το γνωστό ελληνικό φαινόµενο -επειδή 15 Δεκέµ-
βρη τελειώνει η προθεσµία- τις τελευταίες τρεις ηµέρες χιλιάδες
από εµάς να περιµένουν στην ουρά, προκειµένου να καταθέσουν
την αίτηση. 

Κάνω έκκληση σε όλους τους συναδέλφους να ενηµερώσουν
τις περιοχές τους ότι ένας µακροχρόνια άνεργος, µια οικογένεια
που έχει άτοµο µε αναπηρία, κάποιος που δηλώνει οικογενειακό
εισόδηµα κάτω από το ατοµικό αφορολόγητο κι επίσης οι τρίτε-
κνες οικογένειες που επίσης δικαιούνται κι έχουν κάτω από το
ατοµικό αφορολόγητο µπορούν να ενταχθούν χωρίς καµµία απο-
λύτως γραφειοκρατία, χωρίς το χαρτί κανενός, χωρίς να πληρώ-
σουν ούτε 1 ευρώ και να πάνε να δηλώσουν στα γραφεία της
ΔΕΗ ή να κάνουν είτε ηλεκτρονική είτε τηλεφωνική ένταξη. Αυτό
γίνεται µόνο µε τον αριθµό του λογαριασµού τους. 

Έρχοµαι στο θέµα της υπόγειας αποθήκευσης φυσικού αε-
ρίου στον Πρίνο. Θα είναι το δεύτερο θέµα για το οποίο θα ζη-
τήσουµε τη σύγκλιση της Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου.
Πρόκειται για µια πολύ µεγάλη επένδυση, ίσως και να ξεπερνά τα
400 εκατοµµύρια ευρώ. Τη θέλει η πατρίδα µας, την έχουµε ανά-
γκη. Είναι στρατηγικής σηµασίας η υπόγεια αποθήκευση φυσι-
κού αερίου στην υπόγεια αποθήκη του Πρίνου. Είναι εξαιρετικά
σηµαντική. Θα δηµιουργήσει θέσεις εργασίας, θα προσελκύσει
επενδυτές. Το θέλουµε. Η επιτροπή, την οποία έχουµε συγκρο-
τήσει, εχθές συνεδρίασε -ίσως είναι µία από τις τελευταίες
φορές- θα καταθέσει πόρισµα και το πόρισµα αυτό θα δοθεί σε

όλα τα κόµµατα της Βουλής προκειµένου να τοποθετηθούµε και
πολύ γρήγορα να προχωρήσουµε στις απαραίτητες ενέργειες.

Έρχοµαι στο θέµα της συµµετοχής της ΔΕΗ στις ανανεώσι-
µες πηγές. Ναι, η καθυστέρηση είναι απίστευτη. Τροµακτική,
απαράδεκτη καθυστέρηση έχει υπάρξει. Η εντολή που έχουµε
δώσει εµείς στη νέα διοίκηση της ΔΕΗ και της «ΔΕΗ Ανανεώσι-
µες» είναι να προχωρήσουν ταχύτατα, να καταλάβει και η «ΔΕΗ
Ανανεώσιµες» αυτό το κοµµάτι της αγοράς που δικαιούται εκ του
µεγέθους της. Και ήδη -πρόσφατα φαντάζοµαι- θα είδατε ότι
προχώρησε και σε µία στρατηγική συµµαχία µε την EDF -την
αντίστοιχη γαλλική ΔΕΗ- η ΔΕΗ και η «ΔΕΗ Ανανεώσιµες» προ-
κειµένου να προχωρήσουν οι επενδύσεις στα ανανεώσιµα. 

Για το Πρόγραµµα «Εξοικονοµώ» στους ΟΤΑ» -απουσιάζει ο κ.
Χατζηδάκης- θέλω να πω ότι ήταν σωστά σχεδιασµένο. Εµείς το
«τρέχουµε» το προχωρούµε. Έχει µία πολύ µεγάλη πολυπλοκό-
τητα. Το κακό-καλό είναι ότι υπάρχουν πολύ παραπάνω από τα
διατιθέµενα κονδύλια, αιτήσεις από τους δήµους. Υπάρχει όµως
ένα µειονέκτηµα. Δεν ξέρουµε κατά πόσον οι νέες διοικήσεις των
καλλικρατικών δήµων ασπάζονται αυτά τα οποία είχαν προτείνει
οι προηγούµενες διοικήσεις.

Εσκεµµένα, λοιπόν, θα καθυστερήσουµε δύο µε τρεις µήνες,
µέχρι να αναλάβουν οι νέοι δήµαρχοι, γιατί απαιτεί οικονοµική
συµµετοχή και του δήµου το συγκεκριµένο πρόγραµµα, να έρ-
θουµε σε µια επαφή µαζί τους, έτσι ώστε να επιλέξουµε τους τε-
λικούς δήµους-δικαιούχους.

Η επιτροπή του ενεργειακού σχεδιασµού που κάποιος συνά-
δελφος είπε ότι δεν υπάρχει, όχι µόνο υπάρχει µε πράξη του
Υπουργικού Συµβουλίου του Ιουνίου του 2010, αλλά έχει ήδη συ-
νεδριάσει και πάρα πολλές φορές. Και επαναλαµβάνω ότι τους
πρώτους µήνες του 2011 θα παραδώσει το µακροχρόνιο ενερ-
γειακό σχεδιασµό. 

Επίσης, επιτρέψτε µου να καταθέσω για τα Πρακτικά της Βου-
λής το έγγραφο της 8ης Νοεµβρίου του 2010 που απέστειλε η Ει-
δική Υπηρεσία Περιβάλλοντος του ελληνικού Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής προς τη
βουλγαρική κυβέρνηση για τους περιβαλλοντικούς όρους του
Μπουργκάς. Αυτά είναι και επισήµως αυτά πια που έχουν κατα-
τεθεί. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, θα καταθέσω για τα Πρακτικά της Βουλής κάτι που
εγώ θεωρώ ως σηµαντικό για την εθνική µας οικονοµία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το διάγραµµα που
δείχνει ότι η απελευθέρωση της αγοράς φυσικού αερίου προ-
χωρά πια και αυτή τη στιγµή, από το Μάη του 2010 µέχρι και σή-
µερα, περίπου το 15% της προµήθειας φυσικού αερίου στη χώρα
µας δεν γίνεται από τον µέχρι το Μάιο αποκλειστικό πάροχο που
ήταν η ΔΕΠΑ, αλλά και από τρεις νέους µεγάλους ιδιωτικούς οµί-
λους, κάτι που αποτελεί ένα καλό για την εθνική µας οικονοµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε να συνεχίσω για δυο-τρία
λεπτά ακόµα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως, κύριε
Υπουργέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σας ευχαριστώ. 

Επίσης, ερωτηθήκαµε για το κόστος των ρύπων της ΔΕΗ µέχρι
το 2013, το οποίο θα είναι από 1 έως 1,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Πρόκειται για µια µεγάλη επιβάρυνση. Όµως, έχουµε πρόγραµµα
αντικατάστασης των ρυπογόνων µονάδων –κάτι που κατέθεσα
ήδη στα Πρακτικά- και βεβαίως σε βάθος δεκαετίας έχουµε τη
δηµιουργία των µονάδων που θα σας αναφέρω αµέσως στη συ-
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νέχεια. 
Ας δούµε, λοιπόν, ποιες είναι οι εντάξεις των µονάδων, έτσι

όπως σχεδιάζονται από τη ΔΕΗ. Το Αλιβέρι θα ενταχθεί το 2012,
η Μεγαλόπολη V θα ενταχθεί το 2013. Η Πτολεµαΐδα V θα εντα-
χθεί το 2017 και η Μελίτη II θα ενταχθεί το 2018. 

Όσον αφορά τώρα τη συµµετοχή της ΔΕΗ στο διαγωνισµό στο
Κόσοβο, η ΔΕΗ συµµετέχει στο διεθνή διαγωνισµό για την εκµε-
τάλλευση των λιγνιτικών κοιτασµάτων του Κοσόβου και για την
κατασκευή της λιγνιτικής µονάδας. Ο διαγωνισµός είναι σε εξέ-
λιξη, αλλά δεν έχουν κατατεθεί προσφορές. Η ΔΕΗ συµµετέχει
προφανώς µε αποκλειστικό σκοπό την ενίσχυση της οικονοµικής
και στρατηγικής της θέσης στα Βαλκάνια. 

Όσον αφορά τη γεωθερµία, κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να
µου επιτρέψετε να µιλήσω και µε µια µικρή δόση περηφάνειας,
γιατί µετά από είκοσι χρόνια απόλυτης απραξίας στον τοµέα της
γεωθερµίας, πριν από λίγες µέρες προκηρύξαµε τον πρώτο διε-
θνή, ανοιχτό, δηµόσιο, διαγωνισµό για την εκµίσθωση τεσσάρων
µεγάλων γεωθερµικών πεδίων της χώρας, ένα στο Δέλτα Έβρου,
άλλο στο Δέλτα Νέστου, στη Σαµοθράκη και στη Χίο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βάλτε και τη Λέσβο,
κύριε Υπουργέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα σας πω, κύριε συνάδελφε. 

Πρόκειται για επενδύσεις οι οποίες αναµένουµε -σύµφωνα µε
τα στοιχεία που µου έχει δώσει το ΙΓΜΕ- να φέρουν επενδύσεις
ύψους -συνολικά και οι τέσσερις- περίπου 200 εκατοµµυρίων
ευρώ. 

Επίσης, πρέπει να σας πω ότι επειδή πραγµατικά η γεωθερµία
έχει τεράστιες δυνατότητες στην Ελλάδα, έχουµε εντάξει στο
ΕΣΠΑ µία δράση του ΙΓΜΕ, από το οποίο ζητάµε να ερευνήσει
όλο το ανεξερεύνητο γεωθερµικό πεδίο της χώρας. Έτσι, όπως
είπατε, κύριε συνάδελφε, θα προχωρήσουµε οπουδήποτε αλλού
βρεθούν γεωθερµικά πεδία που αξίζουν, προκειµένου να εγκα-
τασταθούν µονάδες ηλεκτροπαραγωγής. 

Όσον αφορά το φωτοβολταϊκό της Κοζάνης –κύριε Πρόεδρε,
προσπαθώ να είµαι τηλεγραφικός µε βάση τις παρατηρήσεις των
συναδέλφων- θα ήθελα να πω ότι το έργο του φωτοβολταϊκού
δεν ακυρώθηκε, διότι δεν είχε προκηρυχθεί ποτέ. Η ΔΕΗ προω-
θεί την επένδυση και σύντοµα µε την ολοκλήρωση της επεξερ-
γασίας που υπάρχει, θα προκηρυχθεί. 

Όσον αφορά τις µετεγκαταστάσεις των οικισµών Ποντοκώµη
και Μαυροπηγή βρίσκονται σε διαδικασία µετεγκατάστασης. Το
ΦΕΚ της µετεγκατάστασης περιµένουµε να δηµοσιευθεί τους
επόµενους δύο µήνες. 

Όσον αφορά την Ακρινή, όπου υπάρχει και η δέσµευση του
Πρωθυπουργού, θα ήθελα να πω ότι αυτή η δέσµευση ισχύει. Σύ-
ντοµα θα ανακοινωθούν οι διαδικασίες που θα ακολουθηθούν,
δεδοµένου ότι η συγκεκριµένη περίπτωση είναι ειδική, επειδή δυ-
στυχώς δεν υπάρχει λιγνίτης στο υπέδαφος και άρα θέλει µια ει-
δική νοµοθετική ρύθµιση. 

Δεν θα σχολιάσω τις αλλαγές γενικών διευθυντών της ΔΕΗ,
διότι έχω µία λίστα που λέει ότι πολύ περισσότερες αλλαγές έγι-
ναν από την προηγούµενη διοίκηση στη Γενική Διεύθυνση Εµπο-
ρίας, στη Γενική Διεύθυνση Ορυχείων, στη Γενική Διεύθυνση
Παραγωγής, στη Γενική Διεύθυνση Ανθρωπίνων Πόρων και µά-
λιστα για λόγους «διαφωνιών», ενώ η σηµερινή διοίκηση έκανε
αλλαγές στα ορυχεία και στην εµπορία, επειδή στους συγκεκρι-
µένους δύο τοµείς είχαν υπάρξει σηµαντικότατα συσσωρευµένα
προβλήµατα, τα οποία δεν είχαν επιλυθεί και προκαλούσαν δυ-
σχέρεια στη λειτουργία της εταιρείας. 

Θαλάσσια αιολικά. Ξέρετε ότι προχωράµε µε βάση το µοντέλο
της Μεγάλης Βρετανίας. Κάνουµε ό,τι κάνει η Μεγάλη Βρετανία
και το κάνουµε, διότι, κύριοι συνάδελφοι, είµαστε επιπλέον µια
χώρα για την οποία ο τουρισµός αποτελεί, ίσως, και την ατµο-
µηχανή µας ή µία από τις ατµοµηχανές. Άρα, θέλουµε πολλή
προσοχή, µεγάλη ισορροπία ανάµεσα στην επένδυση του off-

shore αιολικού και της τουριστικής ανάπτυξης κάθε περιοχής.
Ήδη έχουµε προχωρήσει στην προκαταρκτική χωροθέτηση. Έχει
ολοκληρωθεί η διαβούλευση µε τις υπόλοιπες δηµόσιες υπηρε-
σίες και µέσα στο 2011 θα  έχει ολοκληρωθεί και η στρατηγική
περιβαλλοντική µελέτη. 

Τελειώνω µε τον Κώδικα Μεταλλείων και Λατοµείων που ανέ-
φεραν πάρα πολλοί συνάδελφοι και έχουν δίκιο. Το θεσµικό πλαί-
σιο των ορυκτών πόρων της χώρας, ειδικά στα ζητήµατα των
µεταλλείων και λατοµείων πρέπει να εκσυγχρονιστεί. Πρέπει να
σας πω ότι εµείς πριν από αρκετούς µήνες δώσαµε σε δηµόσια
διαβούλευση το σχέδιο που είχε ετοιµαστεί. Τελείωσε η διαβού-
λευση, για να έχουµε ένα σύγχρονο ευρωπαϊκών προδιαγραφών
Κώδικα Μεταλλείων και Λατοµείων. Αυτή τη στιγµή οι υπηρεσίες
του Υπουργείου βρίσκονται στο στάδιο του τελικού γραψίµατος
–θα έλεγα- και των τελικών επιλογών, για να  δούµε ποιες από
τις προτάσεις που έγιναν στο πλαίσιο της δηµόσιας διαβούλευ-
σης µπορούν και πρέπει να ενταχθούν στο κύριο σώµα. Μου
έχουν δεσµευθεί ότι πολύ σύντοµα θα φέρουν µία συγκεκριµένη
πρόταση, η οποία θα περάσει από τη Βουλή ως νοµοθέτηµα. 

Να προσθέσω ότι προχωρούµε, σε συνεργασία και µε το ΙΓΜΕ
και µε τα πανεπιστηµιακά τµήµατα Γεωλογίας, Μεταλλείων και
Ορυκτών Πόρων της πατρίδας µας, στο να προωθήσουµε στη
χώρα µας και τη λεγόµενη πρωτοβουλία Φερχόιγκεν. Η πρωτο-
βουλία Φερχόιγκεν είναι µια πρωτοβουλία πανευρωπαϊκής εµβέ-
λειας, η οποία αποπειράται να δώσει κατευθύνσεις, άξονες και
στόχους για µια αειφόρο βιώσιµη πανευρωπαϊκού επιπέδου αξιο-
ποίηση των ορυκτών πόρων των κρατών-µελών. 

Εµείς είµαστε ενεργοί στη διαµόρφωση των αρχών της συ-
γκεκριµένης πρωτοβουλίας και µάλιστα το αµέσως επόµενο χρο-
νικό διάστηµα θα κάνουµε και µια µεγάλη δηµόσια εκδήλωση,
για να δούµε πώς ο ορυκτός πλούτος της χώρας µας, µε σεβα-
σµό πάντα στο περιβάλλον και µε σεβασµό στις απαιτήσεις των
τοπικών κοινωνιών, µπορεί να συµβάλει στην έξοδο της χώρας
από την κρίση που τη µαστίζει. 

Τελειώνοντας –και ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε και
κύριοι συνάδελφοι, για την ανοχή σας- πρέπει να σας καταθέσω
τη βαθιά µου πεποίθηση ότι ο τοµέας της ενέργειας είναι ίσως
ένας από τους κορυφαίους τοµείς, όπου µπορούν όλες οι δηµι-
ουργικές δυνάµεις της χώρας µας να ενωθούν. 

Μπορούµε να ενωθούµε και το τελικό αποτέλεσµα –να είστε
βέβαιοι, κύριοι συνάδελφοι- θα είναι προς όφελος και των επι-
µέρους κοινωνιών µας, αλλά και της πατρίδας µας συνολικά. 

Ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υφυπουργέ.

Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της
απογευµατινής συνεδρίασης της Τρίτης 23ης Νοεµβρίου 2010
και ερωτάται το Σώµα, αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 23ης Νοεµβρίου 2010 επικυρώθηκαν. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της υπ’ αριθµ. 9/6/18-11-2010 επίκαιρης επερώτησης
Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς την Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε καθυστε-
ρήσεις και παλινωδίες στο κυβερνητικό έργο.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.25’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 6 Δεκεµβρίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος Κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµ. 8/17-11-2010 επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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